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Av. Güneş GÜRSELER (TBB Genel Sekreteri): Değer- GÜNE Ş

ii başkanlarımız; 16. Türkiye Barolar Birli ği Baro Başkanları GÜRSELER' İ N

Toplantıs ı 'na hoş geldiniz. Hepinizi, Türkiye Barolar Birli ği KONU ŞMASI

Yönetim, Denetim ve Disiplin Kurullar ı olarak sayg ıyla se-
lamlıyoruz, yeni dönemimizde sizlere ba şarılar diliyoruz.

Ne yazık ki bu toplantımız ırı bir eksiği var, bu toplant ı-
ya bir üzüntünün gölgesinde başlıyoruz ve öyle sürdürece-
ğiz. Eğer bir beyin kanamas ı sonucu kaybetmeseydik, Izmir
Barosu'nun değerli Başkam Nevzat Erdemir, orada resminin
bulunduğu yerde oturuyor olacakü. Ama ben inan ıyorum ki,
şu an bizle birlikte 0 da Türkiye Barolar Birliği'nin, barolar ın,
Türkiye'de savunman ın gelişmesi, demokrasinin geli şmesi,
Cumhuriyetin korunmas ı doğrultusunda birlikteliğini sürdü-
rüyor.

Birlik Başkanımmz ı kürsüye davet etmeden önce, sizle-
ri dün toprağa verdiğimiz Izmir Barosu Başkanımız Nevzat
Erdemir'in anıs ına bir dakika sayg ı duruşuna davet ediyo-
rum.

(Saygı duruşu)

Ruhu şad olsun, teşekkür ederim.

Şimdi değerli Türkiye Barolar Birliği Başkanımız Av. Sa-
yin Özdemir Özok'u aç ış konuşmasını yapmak üzere kürsüye
davet ediyorum. Buyurun Başkan ım.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkanı): Teşekkür ederim say ın
Genel Sekreterimiz. Bu zor kış koşullarmda, mevsim ko5ul-
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ÖZDEM İR larında her zaman oldu ğu gibi bizleri hiç yalnız bırakmayan
ÖZOK'UN siz değerli baro başkanlarımız, kendileriyle yaklaşık 4 y ı l ı bu-

KONU ŞMASI lan süre içerisinde gerçekten çok uyumlu, anlay ışl ı, dostça ve
bir ekip adamı olmanın sorumluluğuyla birlikte çalışmaktan
onur düyduğum, değerli Yönetim Kumlu üyesi arkada şlar ım
ve bas ınımızın seçkin temsilcileri; zaman zaman her kuruma
yap ılan eleştiriler gibi, bas ına da ciddi eleştiriler getirilmek-
te, ama huzurunuzda şu gerçeği ifade etmek istiyorum: İyi ki
bas ın var, iyi ki özgür basın ülkemizde görevini yapmakta.
Çünkü birçok gizli kalmış, birçok tartışılması gözden kaçırı-
lan konular ı, son derece cesur bir şekilde ortaya koyuyorlar.
O nedenle kendilerini kutluyorum.

Değerli başkanlarım; gerçekten bugün çok üzgünüz. Yine
çok yiğit, çok yurtsever, çok de ğerli bir meslekta şımız ı, arka-
daşımızı, başkarumız ı kaybettik. Dün kendisini İzmir'de çok
hazin bir törenle yolcu ettik.

Değerli dostlar; hepiniz biliyorsunuz, de ğerli İzmir Baro-
su Başkanımız Nevzat Erdemir, yüreği dışında, özü ve sözü
çok aç ık, çok değerli bir kardeşimizdi. Ama maalesef geçir-
diği bir beyin kanamas ı sonras ı kendisini kaybetmi ş bulunu-
yoruz. Izmir'de dün çok gurur duydu ğumuz, çok mutlu ol-
duğumuz bir tabloyla kar şı karşıya kaldık. İznıir'deki bütün
kamu görevlileri, -Vali, Üçüncü Ordu Komutanı, Adalet Ba-
kanlığı Müsteşarı başta olmak üzere- kentin seçilerek gelmi ş
temsilcisi Belediye Ba şkanı ile birlikte, bütün kurum ve kuru-
luşlann, gazeteciler cemiyetinin başkanları sanki çok yakın,
canlarından birisini kaybetmişçesine çok duyarl ı bir tablo ser-
gilediler. Ben, bütün bu bize destek veren ve ac ımız ı paylaşan
Izmirlilere ve bu kamu görevlilerine huzurlarınızda teşekkür
etmek istiyorum.

Değerli arkadaşlar, bu yeni dönemde yani 2008 Ekim
ayındaki baro seçimleri sonrası göreve yeni gelen arkada şlar-
la yaptığımız ilk baro başkanları toplantısı ve bu toplantının
da gündeminde öncelikle yeni seçilen arkada şlarımızla dene-
yimli arkadaşlarımız arasında bir tanışma olmas ına karşın,
dünyanın ve ilkemizin geçtiği şu ağır hukuk ihlallerinin ya-
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şandığı, ekonomik sorunların yaşandığı, mali sorunların ya- ÖZDEM İ R

şandığı, hukuk sorunlarının, insan hakk ı ihlallerinin ya şan- Ö/OK'UN

dığı, hukuk dışıhklar ının yaşandığı, son derece önemli süreç- KONU5At4S İ

te, kuşkusuz sizlerin görüş ve düşüncelerini alarak, bundan
sonraki yol haritam ız ı çizmek, yönlendirmek istiyoruz. Bu
nedenle sözlerimin ba şında da söylediğim gibi, çok zor iklim
koşullarına karşın her zaman olduğu gibi, bize güç veren bu
tablonuz nedeniyle sizlere tekrar tekrar teşekkür ediyorum.

Değerli başkanlarım, sözlerime ulusumuzu da ilgilendi-
ren çok önemli iki konuya vurgu yaparak ba şlamak istiyo-
rum. Bunlardan birincisi, hepinizin bildi ği gibi, uluslarara-
s ı sermayenin iyi yönetilememesinden doğan ve başta ABD
olmak üzere tüm dünyay ı kasıp kavuran, mali ve ekonomik
kriz; ikincisi ise, y ıllard ır demokrasi, insan haklar ı, hukukun
üstünlüğü ilke ve kavramlar ını dillerinden düşürmeyen, dün-
ya devletlerinin gözleri önünde işlenen, insanl ık d ışı Israil'in
hukuk.dışı eylemleridir. Her iki olay da toplumumuzu do ğ-
rudan ilgilendirmektedir. Uluslararas ı ekonomik ve mali kriz
ülkemizde çok ciddi biçimde hissedilmekte, hepinizin bildiği
gibi, özellikle yereldeki olaylar, doğrudan doğruya bilginiz
dahilinde, birçok firma iflas etmekte, fabrikalar ını kapatmak-
ta, işyerlerini kapanmakta, birçok işçi sokağa bırak ılmakta-
d ır.

Aynı şekilde, İsrail güçlerinin HAMAS örgütünü baha-
ne ederek, Filistin topraklar ına sald ırmas ı da ulusumuzu de-
rinden etkilemiştir. Bu konuda sizlere ulaşan ve çok ayrıntı l ı
kamuoyu açıklamamız, bu konudaki duyarhl ığımızı net bir
biçimde ortaya koymaktad ır. 0 nedenle, ben daha fazla de-
taya girmek istemiyorum ve bu konularda sizleri dinlemek
istiyorum.

Saygıdeğer başkanlarım, deneyimli baro ba şkarılarımız ın
yakından bildiği gibi, Türkiye Barolar Birliği, zaman zaman
yurt ve meslek sorunlarının tartışılması yanı s ıra, dayanışma
ve işbirliği amacına yönelik baro başkanları toplantıları yap-
maktad ır. Tüm toplantılanm ızda olduğu gibi bu toplantı da
kay ıt altına alınmaktad ır. Bu kayıtların çözümleri yap ılarak
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ÖZDEM İR yine her zaman oldu ğu gibi kitap haline getirilecek ve sizlere
OZOK'UN yollanacaktır.

XONU ŞMAS İ Toplantım ızın gündemi, biraz önce de söyledi ğim gibi
yeni dönem ilk toplant ı s ı olduğu için, daha çok başkanlar ı-
m ız ın birbirini tan ıması ve kimi güncel sorunlar ın karşı l ıklı
olarak dillendirilmesi biçiminde olacakt ır.

Değerli başkanlarım; bilindiği gibi, Avukatl ık Kanunu'nun
82. maddesine göre her iki yılda bir barolarımız ın genel ku-
rulları toplarımakta ve baş ta Başkan olmak üzere Yönetim,
Disiplin ve Denetim Kurullar ı yanında, Türkiye Barolar Birli-
ği Üst Kurul Delegeleri seçimi yap ılmaktad ır. Bu y ıl Ekim ay ı
içinde 73 baromuzda genel kurul yap ıld ı ve 36 baromuzda
eski başkanlar ımız yeniden görevlerine seçildi, 37 baromuzda
da ilk defa aday olan ba şkanlar ımız göreve seçildiler.

Türkiye Barolar Birli ği Başkanlığı'na seçildiğim 2001 y ı -
lından bu yana, 2000, 2002, 2004, 2006 dönemlerinde seçil-
miş baro başkanları ve kurul üyeleri ile sadece "Savunman ı n
Bağıms ızlığı, Hukukun Üstünlüğü ve Eksiksiz Demokrasi" diye
özetleyebileceğimiz ilkeler çerçevesinde uyum içinde önemli
i şler başard ık. Bunları geçmiş genel kurullara sundu ğumuz
raporlarla ayrınt ı lı olarak bilgilerinize arz etmiş tik. Önümüz-
deki "Genel Kurul"a sunulacak raporda da, Türkiye Barolar
Birliği'nin yaşamış olduğu ve ortaya koyduğu birçok konuyu
tekrar değerli delegelerin bilgilerine sunaca ğız. Bu dönemler-
de barolar ve Türkiye Barolar Birli ği organları nda görev yap-
mış, ancak şimdi görevde bulunmayan, her kademede sorum-
luluk yüklenmiş arkadaşlarımıza olumlu katkılarından dolayı
şükranlar ımı bir kere daha sunmanın mutluluğunu yaşamak-
tay ım. Bu bir süreçtir, bu süreci de ğerli arkada şlarımız tıpkı
bir bayrak yarışı gibi elden ele götürmektedirler. Bu dönem
seçilen arkadaşlarım ızla da, hukukçuluğun verdiği güveh ve
özveriyle eskiden olduğu gibi savunma görevini büyük s ı kın-
tılar içinde yapan meslekta şlarımız ın karşı laştıklan zorlukları
ortadan kald ırmak bağlamında, el ve gönül birli ği ile yararl ı
ve güzel işler yapabileceğimize inancım ız tamd ır.
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Hepinizin bildiği gibi, 2009 y ıl ının May ıs ay ında Türkiye Öİ DEM İ R

Barolar Birliği'nin seçimli Genel Kurulu Ankara'da yap ıla- ÖlOXUN

caktır.	 KONU ŞMASI

Değerli başkanlarım, hemen şurada bunu ifade etmek
istiyorum: BiliyorsunuzBalgat'ta yeni bir kan ıpus yaptık ve
idari birimi oraya ta şıdık. Sanıyorum vakti olan arkada şları-
mızı değerli arkadaşlarımız gezdirecekler. Yalnız bugünkü
toplantıyı orada kendi salonumuzda 600 ki şilik salonumuzda
yapamad ık -şu günlerde bölünüyor, 300+300 ki şilik iki salon
oluyor-. Çünkü o bölümü henüz istediğimiz anlamda çalış tı-
racak bir noktaya gelmedik. Ama inan ıyorum ve umut ediyo-
rum ki, bu bizim, art ık bu ve benzeri otellerde yapt ığım ız son
toplantımız olacaktır. Gelecek toplant ımızdan itibaren artık,
bütün toplantılar ımızı kendi tesisimizde yapacağız.

Genel Kurul, barolar ımızdan seçilen 319 TBB Delege-
si, 78 baro başkan ı ve daimi delege olan 3 birlik başkanın
toplamı olan 400 kişiden oluşacak ve May ıs ay ı nda 400 kişi
Ankara'daki demin söylediğim genel kurul salonumuzda
toplanacak. Türkiye Barolar Birli ği'nin bu Genel Kurulu'nda
da Birlik Ba şkanı yan sıra, Yönetim, Disiplin ve Denetim Ku-
nıllar ına seçim yap ılacaktır. Dileğimiz, mesleğimizin ve ülke-
mizin ağır koşullarında, meslektaşlarıyla ve barolarınıızla bü-
tünleşerek çözümler üretecek, dinamik bir yönetim anlay ışı-
nın yeniden egemen olmasıdır. Çünkü her geçen gün, yurt ve
meslek sorunları katlanarak artmaktad ır. Bu sorunlar sarmal ı
ile birlik yönetimi tek başına asla baş edemez. Ancak gerçek
bir birliktelik yan ında karşıl ıkl ı sevgi, saygı, anlayış ve gü-
venle bu sorunlann üstesinden gelinebilir. Bugüne kadar bir
başarı elde edilmişse, bunun tek nedeni bu anlay ışm sürdü-
rülmesindendir. Hiçbir meslekta şımızın başka bir meslekta-
şına, hiçbir baromuzun ba şka bir baromuza ve tüm bunlann
yanında TBB Yönetimi'nin de hiç birine duyars ız kalmas ına
asla olanak yoktur. Yaşanan ulusal ve uluslararas ı olaylar ne-
deniyle, gelecek günler çok daha ağır ve çetin geçmeğe nam-
zettir.
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OIOEM İ R	 Bu ağır ve Çetin koşullar alt ında birlik ve birliktelik an-
Ö?OK'UN layışıyla ancak aşilabilir. Gün; sevginin, ilginin, ho şgörünün,

KONU ŞMASI birlikteliğin ve mesleki dayanişnıanm günüdür. Ulusal ve
uluslararası ölçekte yaşanılan ve gelecek günlerde daha da
ağır bir biçimde yaşan ılacak siyasal, sosyal ve ekonomik so-
runlarm üstesinden ancak bu anlay ış, bu yaklaşım ve bu bir-
liktelikle gelinebilir.

Değerli başkanlarım, lütfen şöyle bir etrafın ı za bak ın. İn-
sani ilişkilerde çoğu kez kişisel ç ıkar öne çıkmış; kurumsal
yarar yerine, bireysel yarar amaç olmu ş; toplum lideri oldu-
ğunu söyleyen kişiler, kolektif başar ıdan çok, ki şisel başarı ve
otoriteyi tercih etmi ş; sivil demokratik toplumun vazgeçilmez
kurumları siyasi partiler lider odakh dar kadrolar ın tutsağı
olmuş; bütün bunlar ın sonucu toplumun dengesi, balans ı
bozulmuş ve bu olgu tüm kurumlara yans ımış, böylece bir
grup siyaset ve çıkar bağımlıs ı azmlık dışmda, karamsarl ık ve
şikayet dalga dalga yay ılmaya başlamıştır. Bütün bu olum-
suzluklar, zaten geleneklerden kaynaklanan şiddet ve kaba
gücü kutsayan e ğitimlerin de etkisiyle, insan ili şkilerinde git-
tikçe şiddeti, kabalığı, hoyratlığı çağrıştırır olmuştur.

Görsel ve yaz ı lı basının tek malzemesini, bol kanl ı görün-
tüler eş liğinde tüyler ürperten cinayetler, linç giri şimleri, te-
cavüz olaylar ı, vahşet dolu öyküler oluşturmaktad ır. Değer-
li arkadaşlar, dünyay ı sarsan 11 Eylül sald ırıs ı oldu. Sizlere
soruyorum, acaba Amerika Birleşik Devletlerindeki bas ın ve
medya ve televizyon ekranlannda bir tane kanl ı görüntü gör-
dünüz mü? Asla...

Değerli başkanlarım, artık hoşgörü, nezaket, incelik, kar-
şılıklı anlayış ve saygı gibi toplumun harcm ı oluşturan kav-
ramların tükenmiş liğini acı bir biçimde yaşıyoruz. İşte bu sos-
yal ve toplumsal yap ıda sürekli halkın içinde olan avukatlara
ve onlarm meslek örgütleri barolara çok önemli öncü görev-
ler düşmektedir. Bu görevlerin ba şında, sorunlar ını asgariye
indirmi ş, geleceğe güvenle bakan, daha sa ğlıklı bir avukatl ık
mesleği ve savunmay ı temsil eden tam bağımsız baro örgüt-
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lenmesini gerçekleştirecek Avukatl ık Kanunu değ işikliği ça- ÖZDEM İ R

lışmaları gelmektedir.	 OZOKUN

Mesleki sorunlar ımız ı iki bolume ay ırarak değerlendir- KONU ŞMASI

mek mümkündür. Biri büromuzda özgür ve ba ğımsız bir bi-
çimde mesleki çal ışmalarımızı yürütmeniiz, müvekkillerimiz-
le sağl ıkl ı ve mesafeli ilişki içinde olmam ız; ikincisi öncelikle
yargınn diğer iki ayağı, yargıçlık ve savc ılık kurumlarıyla
eşit, saygm ve mesafeli işbirliğimizi sürdürebilmemizdir. Bu
ilişkilerde kuşkusuz meslek örgütlerimizin yani barolar ımı-
z ın ağırlığı ve saygınlığı büyük önem taşımakla birlikte, her
meslektaşımız da mesleğimizi gerekli biçimde temsil edecek
donanıma, bilgiye, cesarete ve giri şime sahip olmal ıd ır. Önce-
likle bu tür birikimleri elde etmi ş, yüksek moralli meslektaş-
larımıza ihtiyaç vard ır.

Değerli başkanlarım, her ay Ankara'da 450-500 tane ruh-
satname tanzim edip barolara yolluyöruz. 47 tane hukuk
fakültesinden mezun olan de ğerli arkadaşlarımız, kardeşle-
rimiz, meslek aday ı olan meslektaşlarım ız, hiçbir yere baş-
vuramay ınca ellerinde çantalan barolar ın kapıs ına staj için
başvurmaktad ırlar. Tüm bunların gerçekleşebilmesi için, ön-
celikle bu ilke ve kavramlara avukat arkada şlar ımız ın man-
ması, sorunlar ın çözemediği yerde yanında güçlü ve etkili
baro tüzelkişiliğini hissetmesi, her koşulda Türkiye Barolar
Birliği'nin yönetiminin yanlar ında olacağına koşulsuz bir bi-
çimde inartmas ı ve güvenmesi gereklidir. Yönetimimiz döne-
minde olaylara yaklaşım biçimimiz ve uygulamam ız bu anla-
yış ve duyarl ılıkla olmuştur. Kuşkusuz eksikleriniiz olmuştur,
ama temel amac ımızın bu olduğunu bir kez daha vurgulamak
isterim. Dileğimiz, yeni dönemde bu duygu ve yakla şımların
daha da derinleşmesi ve birlikteliğin gücü, sadece mesleğimi-
ze, meslektaşlarınuza değil tüm ülkemize verimli ve yararl ı
çalışmalar sunmasıd ır.

Çünkü ülkemizde eksiksiz demokrasinin olmazsa olmaz
koşulu ve sivil yaşamın güvencesi olan siyaset başta olmak
üzere, birçok kurum ve kavram maalesef kirlenmiştir. Yerel
yönetim seçimlerinin yap ılacağı şu günlerde, siyaset adma
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ÖİDFM1R yaşananları n, çağdaş, demokratik toplumlarda yaşanmas ı
OZOKUN acaba mümkün mü? Bu nedenle de ğerli haşkanlanm, çok

KONU Ş!MSI ama çok önemli görevler ve sorumluluklar ımız var.

Değerli başkanlar ım, bunca yıll ı k hukukçu kimliğimiz-
den sonra, ya şadığımiz hukuksuzluklar karşısında ciddi
endişe ve kayg ılar taşımaktayız. Hiçbir kural tan ımaksızın,
resmi-sivil herkesin telefonlar ı nın dinlenildiği, bu biçimiyle
özel yaşamın yolgeçen hani olduğu, bir insanhk suçu olan
işkencenin yeniden ya şam bulduğu, polisin her kesimden
insana ölçüsüz güç kullandi ğı, yargı kararlar ının etrafından
dolanı ldığı, yargı ile ilgili çok önemli yay ın ilke ve kurullarına
karşın sorumsuz davranışların sürdürüldüğü, böylece yargı
üzerindeki bask ının giderek arttığı bir dönemi yaşamaktayız.

Kuşkusuz bu kurals ızlıklar döneminde "Ergenekon" ad ıy-
layürütülen soru şturmayı ve kovu şturmayı da, bu bağlam-
da ele alman ın büyuk üzüntüsünü duymaktay ım. Soru ştur-
man ın başlat ıldığı günden itibaren ve bir kisiin san ıklar için
Silivri'de yürütülen kovu şturmalar ve halen kimi zanl ı lar için
sürdürülen soruşturmalar aşamas ında çok ciddi kayg ı ve en-
dişeler dile getirilmiştir ve toplum ciddi bir kayg ı ve kuşku
içerisine sürükleıımiştir. Biz ba şından itibaren konunun hu-
kuki boyutuyla ilgilenn- ı ekte ve bu yönüyle konuyu irdele-
mekteyiz. Bunun sonucu olarak, zanl ı ve sanıkların temel hak
ve özgürlüklerine saygı gösterilmesi, suçsuzluk ilkesi ba şta
olmak üzere, lekelenmemek hakkı yanında, adil yargılanma
hakkını n korunmas ı ve asla yargıız infaz yapılmamasına
özel önem gösterilmesi gerekti ğini sürekli dillendirdik. Bu
kurallar çerçevesinde, hukukun ve dolay ı s ıyla yargının doku-
nanlayacağı, hiç kimsenin olamayacağıyla ilgili ve yetkililere
her vesileyle bu olayı hatırlattık.

Tüm bu özen ve uyarılarım ıza karşın, bir anlamda yargı
ve hukuk tarihimizin üzerinde çok konuşulacak ve çok tartışı-
lacak bu soruşturmas ı vekovuşturnıasıy]a ilgili olarak siyasal
baskı iddiaları yanı s ıra, brıkuksuzluk, özensizlik ve usulsüz-
lükler konusunda çok ciddi kayg ılar taşınmaktay ız.
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Değerli başkanlar ım, devlet geleneğimize egemen olan, Ö?DFMiR

mutlak güç ve otoritenin s ın ırland ırılmas ını amaçlayan, ana- OZOK'UN

yasa aray ışlar ından başlayarak bugüne değin, 1921 Anayasas ı KONU Ş MS İ

hariç, parlamenter demokratik sistem bizim için hedef olmu ş
ve kuvvetler ayr ılığı ilkesi benimsenmiştir. Ancak hepinizin
de bildiği gibi, 1876'dan itibaren ba şlayarak 1905, 1924, 1961
ve 1982'de yap ılan tüm düzenleme ve giri şimlere karşın par-
lamenter demokratik sistemi ve kuvvetler ayrılığı ilkesi; iste-
nen, beklenen, özlenen ve çağdaş biçimiyle ülkemizde yerle-
şememiştir. İşte kimi ya şanan s ılcıntılann nedeni, bu gerçek-
ten parlamenter demokratik bir sistemi ve kuvvetler ayr ı l ığını
yeterince yerleştirememiş olmamızdand ır.

Özellikle yasama ve yürütmeyi tekelinde bulunduran
siyasal iktidarla, yargı erki arasındaki çatışmanın tmelini
bu olgu olu şturmaktadır. Genellikle siyasal iktidar ı elinde
bulunduran siyasi parti genel ba şkanı, hepinizin bildi ği gibi
ba şbakan olmakta, bunun ğonucu parti gurubuna egemen
olan Başbakan, Meclis gurubunun hükümeti, yürütmeyi ve
denetimini olumsuz yönde etkilemekte, böylece yasama ve
yürütme hukuken ayr ı görünse de, fiilen tek elde toplanmış
olmaktad ır.

Yeni dönemde görevimiz sizlerle birlikte ba şta kuvvetler
ayrılığı ve demokratik parlamenter sistemin ülkemizde bü-
tün kurum ve kurallar ıyla yerleşmesi olmak üzere, "eksiksiz

demokrasi, insan haklan, hukukun üstünlüğü ve hukuk devleti"

kurum ve kavramlar ının ülkemizde sağlanmas ı olacaktır. Bir
ba şka anlatımla, Türkiye Barolar Birliği, demokrasinin, insan
haklar ının, hukukun ve hukukun üstünlüğünün duraksama-
dan, barolar ıyla ve meslektaşlar ıyla birlikte sava şımın ı veren
bir kurum olarak halkım ıza, ulusumuza gerçekten çok önemli
görevler yapacaktır.

Değerli başkanlarım, asl ında söylenmesi ve değinilmesi
gereken o kadar çok yurt ve meslek sorunu var ki, onlar ı siz-
lerle burada tek tek tek payla şıp detaylara girmek istemiyo-
rum. Eğer bunu yaparsam, siz değerli başkanlarımızın görü ş
ve düşüncelerini almak olana ğımız olmayacakt ır. 0 nedenle
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ben sözlerimi burada noktal ıyorum. Sizleri bu duygu ve dü-
şüncelerle tekrar selaml ıyor, "hoş geldiniz" diyor, yeni y ılını-
zın öncelikle saglikli, mutlu ve başarı lı geçmesini diliyorum.

Beni dinlediğiniz için çok teşekkür ediyorum.

	

GÜNEŞ 	 Av. Güneş GÜRSELER (TEB Genel Sekreteri): Değerli
GÜRSELER İN başkanlarımız, say ın basın mensupları ... Toplantımızın bas ı-

KONU ŞMASI na aç ık bölümü burada sona erdi. Son çal ışmalarınızı da yap-
tıktan sonra sizlere teşekkür etmek istiyoruz. Bu aray ı değer-
lendirmek üzere iki anons yapmak istiyorum.

Bir tanesi, bu akşam saat 19.30'da bu otelde, bu salonda
hep birlikte olacağımız bir kokteyl ve akşam yemeğin-iz var.
Biraz önce Say ın TBB Başkanımızın belirttiği gibi, yarın sabah
saat 10.30'da otelde haz ır olacak bir otobüs, yeni hizmet bina-
mızı, kampusumuzu sizlere tanıtabilmek için, TBB Merkezi-
mize götürecek. TBB binamızı görmek isteyen değerli başkan-
larımız için böyle bir düzenleme yapt ık.

Bir şey daha söylemek istiyorum: Gördü ğünüz gibi bütün
başkanlar ımızın masalannda mikrofonu var ve ba şkanımızın
da belirttiği gibi, bundan önceki toplant ılarda da uyguladığı-
nıız yöntemi uygulayarak bütün konu şmaları kitap halinde
yay ınlamak üzere banda al ınıyoruz. 0 nedenle, arkadaşları-
mız ın hem önlerindeki mikrofonlar ı kullanmalarını, hem de
konu şmalarına başlarken kendilerini tanıtmalarını rica ediyo-
rum, başar ılar diliyorum.

	

ÖZDEM İ R	 Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli başkanlarım, ara-
Ö?OK'UN ımza katılan yeni değerli başkanlarımız var. Ben bu seçimden

KONU ŞMASI sonra yap ılan ilk baro başkanları toplantısı olduğu için, di-
lerseniz tek tek eski ve yeni arkada şlarımı anons edeyim. 0
arkadaşlarımız kalksınlar ve böylece hem kendilerini tanıtsın-
lar, hem de yeni arkadaşlar ımız eğkileri, eski arkadaşlarımız
da yeni arkadaşlarımızı tanımış olsunlar.

Değerli arkadaşlar; her zaman olduğu gibi Adana'dan
başl ıyoruz, Av. Aziz Erbek, arkada şımız yeni seçildi kendisi-
ne başarılar diliyoruz. Hayırl ı olsun arkadaşım.
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Adıyaman Barosu, Av. Yusuf Yeti ş, çok deneyimli bir Öİ DEM İ R

meslektaşımız, çok deneyimli bir ba şkammız. Geçmiş yıllar ÖİOK'UN

da aynı, görevi yaptı. Bu Ekim ay ında yeniden seçildi, kendi- KONU ŞMASI

sine başarılar diliyorum.

Afyon Başkammız Av. Celal Mümtaz Akınc ı, gerçekten
bu samyorum 4. dönem, ben zaman nas ıl süratli geçiyor bi-
lemiyorum. Gerçekten çok değerli, çok çalışkan, çok başarılı,
çok duyarlı ve bizi her zaman yard ımcı olan çok değerli bir
Başkanımız. Teşekkür ederim Değerli Başkanım.

Değerli arkadaşlar, Ağrı Barosu'ndan değerli Başkanımız
Av. Timur Demir. 0 da görevini sürdüren başkanlarım ızdan,
Ekim ay ında yenilendi.

Yine deneyimli başkanlarımızdan, Aksaray Baro Ba şkanı-
mız Av. Abdülkerim Yenil de yeniden kendi meslekta şlarının
oylarıyla görevini sürdürmektedir:

Yine değerli arkadaşlar; Amasya Baro Başkanımız da,
gerçekten deneyimli ve saygıdeğer bir Başkarumız, Av. Ad-
nan Hasip Yalç ın da yeniden seçilen arkadaşlarımızdan.

Benim de üyesi oldu ğum Ankara Baromus'nun Değer-
li Başkan Av. Vedat Ahsen Co şar, yeniden 3. kez Ankara
Barosu'nda seçilerek görevini sürdürmektedir.

Değerli arkadaşlar; Antalya Baromuz say ısal olarak ve
delege olarak dördüncü büyük baromuz durumundad ır ve
arkadaşım ız, kardeşimiz Av. Zafer Köken de Ekim ay ında ye-
niden seçilmiştir, yeni seçilmiştir ilk görevidir.

Değerli arkadaşlar, Artvin Barosu'nda deneyimli bir Ba ş-
kanımız Av. İzzet Varan yeniden göreve gelmiştir. Geçmiş
dönemlerde de bu görevi üstlenen de ğerli bir arkadaşımız- -
dır.

Değerli başkanlarım, Ayd ın Barosu'nun deneyimli Baş-
kant, 4. kez seçilen Av. Sümer Germen de görevini sürdür-
mektedir.

Balıkesir Baros'nun değerli başkanı Ay. Muzaffer Mavuk
da görevini sürdüren değerli başkanlarmıızdarıdır.
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ÖZDEM İ R	 Bartın Barosu'nun değerli Ba şkam Av. Şeref Yıld ız da gö-
OİOK'UN revini sürdürerek, Ekim ay ında güven tazelemi ştir.

	

KONU ŞMASI	 .
Değerli arkadaşlar, Batman Barosu'na yem seçilen yeni

arkadaşımız Av. Yusuf Tanrıseven gelmemi ş .

Bilecik Barosu'nda han ımefendi, baro başkanlanm ızdan
Av. Halime Aynur da Başkanl ığını sürdürüyor. Seçimleri bu
Ekim'de yap ılmad ı onların.

Bitlis Barosu'ndan Av. Mezher Yürek de görevini sürdü-
ren arkadaşlar ımızdand ır.

Bingöl Barosu Başkanımız Av. Erdal Aydemir de yine gö-
revini sürdüren değerli başkanlar ımızdand ır.

Değerli başkanlarım, Bolu Barosu Ba şkarumız Av. Gazan-
fer Günler de yeniden Bolu Baro Genel Kurulu'nun güvenini
alarak görevini sürdürmektedir.

Burdur Barosu'ndan Av. Yusuf Çiftçi arkada şım ız da ayni
şekilde görevini sürdüren arkada şlarım ızdandır

Değerli başkanlar ım, Bursa Barosu yönetimi yenilendi ve
bildiğiniz gibi, bayan avukatlarımızdan olan Asude Şenol'un
yerine yeni arkada şım ız Av. Zeki Kahraman seçilmi ştir; ken-
disini kutluyoruz.

Değerli arkadaşlar, çok önem veriyoruz bayan ba şkanla-
rıınıza çünkü hakikaten bizim içimizde bir çiçek gibi aç ıyor-
lar. Bunlardan bir tanesi de çok sevgili kardeşimiz Canakkale
Barosu'ndan Av. Tülay Ömercio ğlu. Kendisini kutluyoruz
efendim.

Çankırı Barosu'na genç, dinamik, yeni bir arkada şımız
seçilmiştir, o da çok değerli, bize yakin, bizim eskiden çok içi-
mizde olan, Çankırı Barosu'nun genç Baro Ba şkan ı Av. İdris
Şahin de yeni göreve gelen arkadaşlar ımizdarıdir.

Çorum Barosu Başkan ı miz, değerli Av. Mahmut Bayatl ı
da iki dönem baro başkanlığı yapmış, çok deneyimli bir ba-
rocu ve çok değerli bir hukukçudur. Kendisini kutluyorum,
yeniden seçilmi ştir.
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Efendim, Denizli Barosu'nun de ğerli Başkanı Av. Adil Ö?DEMiR

Demir de artık baroculukta ciddi bir duayen. 4. dönemdir se- Ö?OK'UN

çilen önemli baro başkanlarımızdan, kendisini kutluyoruz. 	 KONU ŞA%I

Değerli arkadaşlar, Diyarbakır Baromuzda biliyorsunuz
Sezgin Tanrıkulu arkadaşımızın yerine yeni seçilen arkadaşı-

mız Avukat Mehmet Emin Aktar arkadaşımız. Kendisine ara-
mıza hoş geldiniz diyor ve başar ılar diliyoruz. (Alkışlar)

Değerli arkadaşlar, bu arada Batman Barosu Ba şkanı -
mız geldi, onu da yerine otururken takdim edelim. Evet,
yeni seçilen, bu Ekim aymda seçilen arkada şımız Av. Yusuf
Tanrıseven'e aramıza hoş geldiniz diyoruz, kutluyoruz ken-
disini.

Değerli arkadaşlar, Düzce Barosu'nun sevimli, sempatik,
hareketli, ene ıjik baro başkan ı yeniden bu özellikleriyle mes-
lektaşlar ının güvenini kazanmış, Av. Ali Dilber arkada şımız
da tekrar aramızda bulunuyor.

Edirne Barosu'na çok değerli bir arkadaşımız Av. Faruk
Sezer yeni seçilmiştir, ilk kez seçilmi ştir. Kendisini kutluyor,
başarılar diliyoruz, aram ıza hoş geldin diyoruz.

Değerli arkadaşlar, Elazığ Barosu'nun Değerli Başka-
ni Av. Rüstem Kadri Septioğlu Ekim'de yeniden seçilmiştir,
yani eski görevini sürdürmü ştür, kutluyoruz kendisini.

Değerli arkadaşlar, Erzurum Barosu'nun yine deneyimli
ve bu Ekim Genel Kurulu'nda meslektaşlarmın oylarıyla ye-
niden seçilen, görevini sürdüren bir Ba şkarumızdır. Kendisini
özellikle gidip görmenizi istiyorum. Tabii ki o konuda önceki
baro başkanlarının da etkisi olnuştur, ama Naci Turan arka-
daşımızın Erzurum'a kazandırdığı gerçekten avukatlara ili ş-
kin sosyal ve dayamşmayla çok çok önemli olan, Avukatlar
Evini, avukatların o tesisii gidip görmenizi istiyorum. Bu
fırsatla bir kez daha kendisine te şekkür ediyorum, sağ ol Baş-
kamm.

Değerli arkadaşlar, Erzincan Barosu'na da yeni ve genç
bir arkadaşımız seçilmiştir. Av. Can Tekin arkadaşımız da bu
dönem Baro Başkanı olmuştur.
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ÖZDEMiR	 Eskişehir Barosu Başkanımız gelmemiş . Arkadaşımız Av.
ÖZOKUN Yusuf Y ıldır ım, yine görevini devam ettiren, yani Başkanlığı-

kONU ŞfMS İ nı sürdüren arkadaşlanmızdandır.

Gaziantep Barosu'nun Ba şkan, benim değerli hemşerim,
-aynı ilçedeniz- değerli Av. Aziz Canatar arkada şımız da
yine, 3. dönemdir Gaziantepli meslekta şlarımızın oylar ıyla
görevini sürdürüyor, kendisini kutlar ım, başarılar dilerim.

Değerli arkadaşlar, Giresun Barosu'na da yeni bir arka-
daşımız Av. Gültekin Uzunalio ğlu Başkan olmuştur. Kendisi,
başarılar diliyoruz, aramıza hoş geldiniz diyoruz.

Gümüşhane Barosu Başkarumız ve Trabzon Barosu Ba ş-
kanlarımız dün havaalamnda uça ğın kalkmamas ı nedeniyle
her ikisi de gelemediler. Sizlere sonsuz sevgi, saygı ve iyi di-
leklerini ilettiler. Hatta bugün, 09.30 uça ğı kalkarsa, gelecek-
leri konusunda bana bilgi verdiler. Bu De ğerli BaşkaıMmız,
Gümüşhane Baro Ba şkanımız Av. Ali Haydar Dereli de geç-
miş dönemden görevini sürdüren başkanlarımızdand ır.

Yine kendisini göremiyorum, Hatay Barosu Ba şkan ım ız
Av. Sinan Akgöl de yine başkanlığını sürdüren değerli baş-
kanlarırnızdan birisidir.

HakkAri Barosu Ba şkan arkada şımız -yok galiba- Av.
Necip Korkmaz da yine eskiden Başkan da olup bu dönem
yine seçilen başkanlarımızdan.

İğdır Barosu Ba şkammız Av. Mustafa Buluş da, -Musta-
fa Başkanım, sizin de 3. oluyor de ğil mi?- Bu genç ya şında
iğd ır'da 3. kez arkadaşlaru-un, meslektaşlarının güveniyle bu
görevi sürdürüyor. Kendisine tekrar hoş geldiniz diyor, ba şa-
rılar diliyoruz.

Değerli arkadaşlar, yine demin söyledi ğim han ımefendi
-bayanarkadaşlarımız için, aynı duygu ve düşünceleri, aynı
iltifatları tekrar etmek istiyorum- gerçekten hem hanımefen-
di, hem avukatlığı, hem kişiliğiyle bize çok büyük katkısı olan
Isparta Barosu Ba şkanım ız Sayın Av. Gamze Budak da geçen
dönemden, bu dönem de seçilerek aram ıza gelmiştir. Kendi-
sine başanlar diliyorum.

Ir,1



ON ALTINCI BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

Değerli arkadaşlar, biliyorsunuz ülkemizin say ısal olarak ÖZDEM İ R

da, avukat adedi olarak da, etkinlik olarak da bayağı yoğun Ö?OK'UN

çalişmaların içinde olduğu İstanbul Barosu'nun seçimlerinde KONU ŞASI

bu kez değerli arkadaşımız, baroculuğu çok eski olan, Kazım
Kadıoğlu ile beraber üç dönem görev yapan, Yönetim Kumlu
Üyeliği yapan, ondan önce de baroyla çok yak ın temas ı olan
baroculuğu ve savunmaya çok yak ın bir isim olan, değerli
arkadaşım ız, Av. Muammer Aydm da bu dönemde İstanbul
Barosu'nda seçilerek aramıza katılmıştır. Kendisine hoş gel-
din diyoruz ve başarılannın devamını diliyoruz.

Tabii ki arkadaşlar, deminki söylediğim nitelikleriyle, ha-
yatırmzın hiçbir döneminde unutamayacağımız Nevzat kar-
deşimize Allahtan rahmetler diliyorum. Öbür dünyada ışıklar
içerisinde yatmasmı diliyorum. Ailesine, kendisini sevenlere,
siz değerli başkan dostlarma Allah'tan sabırlar diliyorum.
Gerçekten onun yokluğunu çok arayacağız. Onun önerilerini
çok arayacağız, onun heyecanını, coşkusunu çok arayaca ğız,
Tanrı affetsin, Tann kendisine iyilikler versin. Huzur içerisin-
de yat Nevzat, bütün arkadaşlar ımız senin hatıram yaşataca-
ğız. Bundan hiç ku şku duyma emin ol.

inanın çok üzüldük, biliyorsunuz ayn ı şekilde değerli ar-
kadaşlar, bugün şimdi ismini anons edece ğim, çok değerli ha-
nımefendi Baro Başkammızın yerinde Tanju Korkut arkadaşı-
mız vard ı : Yaz aylarında organize olamad ık, bizler gittik, ama
O'nu da çok ani bir şekilde aram ızdan kaybettik ve gerçekten
O da çok heyecanl ı, müthiş bir barocu, baröyu ve hukuku öne
çıkaran, çok değerli bir arkadaşımızdı. O'na da Allah'tan rah-
metler, kederli ailesine sab ırlar diliyorum, seven dostlarma
gerçekten başsağlığı dileklerimi iletiyorum ve O'nun yerine
seçilen, çok hanımefendi, demin söylediğim niteliklerle ba-
yan arkadaşlanm ızın bizim aramıza katılmalarından gerçek-
ten çok mutlu oluyoruz. Karabük Barosu'nun de ğerli Başkanı
Av. Fatma Şirin, Tanju beyin yerine ve yeni seçildi ve aramı-
za katıldı. Başarılar diliyorum ve hep halk ımızda söylenen
bir söz vard ır. Allah onun ömrünü yeni başkammıza versin,
uzun ömürler versin.
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Ö7DEMIR	 Değerli arkadaşlar, ben bir şeyin altını çizmek istiyorum:
ÖZOrUN Dün İzmir'de gördüğüm tablo, yani kamu görevlilerinin gel-

KONU551 mesi, 'oradaki tarafs ız halkın destek vermesi bir yana, ama
özellikle Ege ve Trakya'daki baro ba şkanlarımızırı meslektaş-
larımızın, oradaki çok yak ın illere ait ba şkanlarım ızın ve çok
uzak, örneğin Artvin'den ve de gelemeyip de bize üzüntüleri-
ni, kederlerini, düşüncelerini, duygularını ileten arkadaşlar ın
bu davranışlarını görünce, sizi bütün içtenliğimle temin ede-
yim, mesleğimiz ve ülkemizin geleceği konusunda çok ama
çok umutland ım, çok sevindim ve çok gururland ım. Müthiş
bir destek vard ı, müthiş bir duygu yüklüydü. Onun için ben
tüm bu arkada şlanmı ve değerli başkanlanmı bir kez daha
huzurlarıruzda kutluyorum. Sağ olsunlar, Tanr ı onlara uzun
ve sağl ıkl ı ömürler versin.

Değerli arkadaşlar, Karaman Barosu'na da yeni bir arka-
daşımız Av. Kerim Gökhan Şanc ı bu Ekim'de seçildi, kendisi-
ne de hoş geldiniz diyoruz.

Değerli arkadaşlar, yine Kars Barosu'nun De ğerli Başkanı
Av. Cevdet Ucungan, o da bu Ekim'de yeniden seçilen ve eski
görevini sürdüren arkadaşlarımızdan. Kendisini kutluyor,
tekrar hoş geldin diyoruz değerli Başkanımız.

Değerli arkadaşlar, Kastamonu Barosu'nun değerli Baş-
kam Av. Mehmet İhsan Darende de yeni seçilen, yani bu dö-
nem seçilen arkadaşlar ımızdan. Aram ıza hoş geldiniz, başarı-
lar diliyoruz.

Değerli arkadaşlar, Kayseri'de bir Ali gitti, ba şka bir Ali
geldi, ama bu Ali bu Genel Kurul'da seçilen yeni arkada şlar ı -
mız, Av. Ali Aydın. Hoş geldiniz değerli Başkanım.

Değerli arkadaşlar, Kırklareli Barosu' nda da artık dene-
yimli olan başkanlarımızdan Av. Göksel Okumuş da bu Ge-
nel Kurul'da görevini tazeledi, yeniden aramıza katıld ı, hoş
geldin diyorüz.

Komşu baromuz, K ır ıkkale Barosu'nun değerli Başkan ı
Av. Ethem Demirbaş'a da -bu da eski başkanlarımızdan- hoş
geldiniz, aram ıza yeniden kat ıld ınız, sağ olun diyorum.
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Değerli arkada şlar, Kocaeli Barosu'na da deneyimli bir ÖZDEMiR

hukukçu, deneyimli bir barocu Av. Cumhur Ar ıkan arkada şı- ÖZOK'UN

mız seçildi. Ona da hoş geldin diyoruz.	 KONU ŞAMS İ

Yine görevini sürdüren eski dönemden arkada şlarımız-
dan, Konya Barosu Başkan ımı z Sayın Av. Hasan Özen'e de
hoş geldin diyoruz.

Yine gerçekten yava ş yavaş duayenler aras ına giren de-
ğerli, Kütahya Barosu Ba şkan ımız Av. Sabit Özdo ğlar da bu
Ekim'de yeniden seçildi, görevini sürdürüyor. Ho ş geldin Sa-
bit, başarılar diliyoruz.

Benim değerli hemşerim, Kahramanmara ş lı Av. İsmail
Kahveci de yine durumu idare etmiş, seçildi geldi. Ho ş geldin
sevgili Başkanım.

Değerli arkadaşlar, yine Malatya Barosu'ndan ilk kez ara-
m ıza katılan değerli başkanı mız Av. Selahattin Sar ıoğlu'na da
başar ılar diliyoruz, aram ıza hoş geldiniz diyoruz.

Ayn ı şekilde Manisa'dan gelen arkada şımız, Av. Fad ıl
Ünal da ilk kez seçilen ve aramıza katılan başkanlar ımızdan.
Hoş geldin Fad ıl bey, başarı lar diliyoruz.

Değerli arkada şlar, eski görevini sürdüren Mardin Baro-
su Ba şkanım ız Av. Mahmut Güven gelmemi ş galiba, belki de
dışar ıda olabilir.

Yine geçen dönem ba şkan olup bu dönem seçilen de ğerli
Ba şkanımız Av. Halil Hulki Özel de aramızda, kendisine tek-
rar başarılar diliyoruz.

Değerli arkadaşlar; Muğla Barosu'nda da biliyorsunuz
Ayla hanım gibi çok önemli bir, zarif, çalışkan Başkan ımızdan
sonra, yine yeni seçilen ve onu aratmayacak oldu ğuna man-
d ığım ız Av. Mustafa Ilker Gürkan'a da hoş geldin diyoruz,
başar ılar diliyoruz.

Değerli arkadaşlar, Mu ş Barosu'nun daha önce dönemini
sürdüren değerli arkadaşımız aynı şekilde bir kez daha seçil-
di. Av. Zahit Söylemez'e de ba şarılar ının devamını diliyoruz.
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ôzDEMIR	 Nevşehir Barosu'nun değerli başkan ı, henüz yok gali-
ÖZOUN ba, Nevşehir'deki Genel Kurul'da hepiniz tan ıyorsunuz, Av.

KONU ŞtS İ Mustafa Necmi Ör ıcül yeniden görevini devralan arkada şı-
mız. Ona da ho ş geldin diyoruz, başarılar diliyoruz.

Değerli arkadaşlar; Niğde Barosu'nda yeni Başkan ımız
Av. Osman Çimen göreve gelmiştir, kendisine başarılar dili-
yoruz, aramıza hoş geldin diyoruz.

Ordu Barosu'na da yeni bir arkada şımız seçildi. Yeni bir
güç olarak Av. Atilla Önal, değerli başkanımıza başar ılar dili-
yoruz, hoş geldiniz diyoruz.

Değerli arkada şlar, Osmaniye Barosu'nun deneyimli,
saygın, beyefendi Başkanı, bu niteliklerii sanıyorum Osma-
niyeli avukatlar da çok iyi biliyorlar ki, Hüseyin Ba şkarumızı
b ırakmaya hiç niyetleri yok. Ba şkanım, hoş geldiniz, Hüseyin
Sezgin de yeniden seçilerek aram ıza katıldı .

Değerli arkadaşlar; biliyorsunuz Rize Barosu'nun çok
renkli Başkanı Harun arkadaşımızdan sonra yeni aram ıza ka-
tılan, yeni seçilen Av. Ateş Hatinoğlu'na da hoş geldin diyo-
ruz, başar ılar diliyoruz.

Değerli arkadaşlar, Sakarya Barosu'na da di ğer Ba şkanı-
mız ın yerine çok değerli bir arkadaşımız Av. Vacit Öktem se-
çildi. Kendisine hoş geldin diyor, ba şarılar diliyoruz.

Değerli arkadaşlar, Samsun Barosu'na da çok deneyimli,
baroculuğu önde olan bir arkadaşımız Av. Necat Anıl seçildi.
Kendisine başar ılar diliyoruz, aram ıza hoş geldiniz diyoruz.

Değerli arkadaşlar, Siirt Barosu'nun Başkan görevini sür-
dürüyor. Hepiniz tanıyorsunuz, sayın Av. Mehmet Ali Özel'e
başarılar diliyorum Başkanım.

Şimdi arkadaşlar, Sinop Barosu'na yeni seçilen Av. Ali
Galip Ergül, şii salonda ben de dahil, hepimizden daha eski
barocu, hepimizden daha eski avukat, hepimizden daha eski
bu işleri bilen saygın bir avukat arkadaşımız. Kendisine bu
deneyimleriyle, bu yüreğiyle, bu kafas ıyla, bu kritik süreçte
aramıza katıldığı için teşekkür ediyoruz. Kendisinden çok ya-
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rarlanacağım ızı umuyoruz, ba şarılar ının devarrıını diliyoruz. ÖWEMiR

Say ın Ali Galip Ergül aram ıza hoş geldiniz, sağ olun.	 Ö?OKUN

Değerli arkada şlar, Sivas Barosu nda da biliyorsunuz, KONU ŞMASI

Mustafa bey çok dinamik, renkli bir arkada şımızdı, ben ken-
disiyle taruştım, geldi beni ziyaret etti. Onun yerine Sayın Av.
Ünal Y ılmaz seçildi. Bu çahşmalarımızda kendisinden çok
destek alacağımız ve bu yeni seçimde seçilip gelen aram ıza
katılan Sayın Av. Ünal Y ılmaz'a da hoş geldiniz diyor ve ba-
şarılar diliyoruz arkadaşlar.

Değerli arkada şlar; Şanlıurfa Barosu'na da yeni Ba şkanı-
mız bu genel kurulda seçildi. Kendisine de ayn ı duygularla
başar ılar diliyoruz, Av. Yahya Demirkol'a da ho ş geldiniz di-
yoruz.

Değerli arkadaşlar, Şırnak Barosu Başkan ın-uz, hepimizin
tanıdığı, yeni arkadaşlarımızın tanımadığı, çok değerli, çok
çalışkan ve yeniden bu son Ekim Genel Kurulu'nda seçilen
Av. Nurişevan Elçi, buyursunlar, ho ş geldin, aramıza yeni-
den katıldmız.

Değerli arkadaşlar, Tekirdağ Barosu'nda da görev de ği-
şikliği oldu ve değerli arkada şımız Av. Ahmet Müsellem Gör-
gün seçildi, kendisine aram ıza hoş geldin diyoruz, başarılar
diliyoruz.

Değerli arkadaşlar, Tokat Barosu'na da yeni arkada şımız
seçildi ve bir görev değişikliği oldu. Av. Faruk Bostanc ı geçen
hafta beni ziyaret etti, gerçekten başanlı ve çok üstün bir çalış-
ma yapacağına inandığım arkadaşıma hoş geldin diyoruz ve
başarılar diliyoruz arkadaşlar.

Değerli arkadaşlar; demin söyledim, bildiğiniz gibi Av.
Mehmet Şentürk daha önce de Trabzon Barosu Ba şkanlığı
yapmıştı, ama bu dönem yeniden seçildi, Veysel arkada şımı-
zm yerine. Bana telefon ettiler, 09.30'taki uçak kalkarsa gele-
cekler, ama kalkamazsa, bir dahaki toplant ıya da o arkada şı-
mızla taruşmak imkanını bulacağız.

Değerli arkadaşlar, Tunceli'ye de yeni bir arkada şımız
seçildi, ama gelmedi galiba arkadaşım ı z, yok katılmadı . Av.
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Ö!DEMR Nazik Dizdaroğlu da bayan arkada şım ız, ben de kendisiyle
ÖZOK'UN tanışma imkğnmı bulmad ım, inşallah bir dahaki toplantıda

KONU Ş?S İ tanışırız. Sadece telefonla görüştüm ve kutlad ım. Av. Nazik
Dizdaroğlu da yeni, yani bu dönem Tunceli'ye seçilen arka-
daşım ız.

Değerli arkadaşlar, biliyorsunuz Uşak'ta çok sevimli bir
Başkammız vardı. Onun yerine yine genç ve çok çal ışkan bir
arkadaşımız Av. Rıza Albay seçildi. Kendisine ba şarılar dili-
yor ve aramıza hoş geldiniz diyoruz.

Değerli arkadaşlar, yine çok deneyimli ve baroculukta
bayağı zaman eskitmiş bir değerli başkammizdan bahsetmek
istiyorum. Bu son Van Barosu Genel Kurulu'nda bütün mes-
lekiaşlarının güvenini alarak, sayın Av. Ayhan Çabuk arka-
daşımız yeniden seçilmi ştir. Kendisini kutluyor, başar ılar ın ın
devamını diliyorum.	 -

Değerli arkadaşlar; Yozgat Barosu'nda biliyorsunuz Seyit
ve Yusuf arkadaşlar ımız yarıştılar. Yusüf arkadaşım ız da çok
deneyimli bir barocudur, Baro Başkanıd ır. Daha önce Baro
Başkanl ığı yaptı . Kendisi Yozgatl ı meslektaşlarımızın güve-
nini ve oylar ını alarak aram ıza katıld ı . Kendisine başarı lar
diliyoruz, hoş geldiniz diyoruz. Hoş geldin sayın Av. Yusuf
Başer.

Ve Zonguldak Barosu'nun yeni Ba şkanı Av. Erol Mekik
Başkanım ız ın yerine seçilen, çok dinamik, çalışkan Av. Ibra-
him Kerem Ertem'le bu süre içerisinde üç-be ş kez telefonda
konu ştuk. Başar ılarmın devamının mutlaka olacağına inanı-
yorum ve kendisine aramıza hoş geldiniz diyorum.

Değerli arkadaşlar; böylece baro ba şkanlar ımızın isimleri-
ni anons ettik ve sizler de kendilerini tan ımış oldunuz. Şimdi
değerli arkadaşlar, dilerseniz hemen gündemimize geçelim.

Biliyorsunuz, geçmiş baro başkanlar ı toplantılar ım ızda
da yaptığımız gibi, bu konularda dü şüncelerini, görü şlerini,
tespitlerini bizimle paylaşmak isteyen arkadaşlarımız olur-
sa, değerli arkada şlarımız not alacaklar, kürsüde bize, ya da
oturdukları yerde, kürsüye ç ıkmaya da gerek yok, oturdukla-
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n yerde bize görü ş ve düşüncelerini aktarabiirler. Ben şimdi ÖZDEM İ R

şu dakikadan sonra sözü sizlere b ırakıyorum, ben ve Yönetim ÖZOKUN

Kurulu Üyesi arkada şlar sizleri dinleyeceğiz. Tam bir saattir KONU ŞMASI

vaktinizi ald ık, bundan sonra dağılıncaya kadar zaman sizin.
"Konu şmada s ı rayı nas ı l yapalı n ı ?" diyor, Yönetim Kurulu Üye-
si arkadaşlar, ama yani burada başvuru sırasına göre biz gö-
türelim.

Saat 12.30'da da bir yemek aras ı vereceğiz. Say ın Genel
Sekreterim "yeni binay ı, yeni tesisi gezmek isteyen değerli baş-

kan!ar ı nııza yarı n bir gezi düzenlediklerini" söylüyor. Acaba bir
saatlik zaman dilimi yeter mi? 0 süre içerisinde gidip gelinse
de, bugün akşamleyin dönmek isteyen arkada şlar ım ız, yar ına
kalamayan arkadaşlar ımızın geziyi yapmış olmalar ı daha uy-
gun olmaz au? Onu böyle düzenleyebilir miyiz?

Yani arkadaşlar, bugün toplantı aras ını yemekle beraber
biraz uzatarak, bugün gezmeyi uygundur diyen arkada şlar
lütfen bir işaret buyururlarsa.

Güneş GÜRSELER: Hay ır, şimdi bu kadar arkada şımı z
"bugün gezelim, zaman ı m ız dar, biz bu akşam döneceğiz" diyor-
larsa, biz bu akşam yemeğirıi o zaman boşa hazırlıyoruz; yani
ondan endişe ettim şimdi. Bu kadar arkada ş akşam yemeğine
kalmayacak mı?

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): 0 zaman şöyle diyelim,
12.30'da yemek aras ı veriyoruz, 13.30'da da otobüsler geliyor.
Evet değerli arkadaşlar, biz 13.30-14.30 aras ında da şöyle bir
kabaca gidip tesisi görüp gelirsiniz.

Değerli arkadaşlar, ben şimdi sizlerden başvuruları isti-
yorum. Konuşmak isteyen arkada şlar, lütfen yazar m ısın Al-
pay? Artvin, Aydın, Adana, Ağn, Amasya, Artvin, Ayd ın, Ba-
lıkesir, Bartm, bir de buradan başlayahm, Yozgat, Çanakkale,
Erzurum, Isparta, Sakarya, Osmaniye, Ordu, Malatya, Koca-
eli, Konya, Kastamonu, Karabük, Muğla, Rize, Uşak, Niğde,
tamamd ır.

Tamam mı arkadaşlar? Pardon, buyur Azizciğim.
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Ali!	 Av. Aziz CANATAR (Gaziantep Baro Ba şkan): Efendim,
(ANATAR'IN benim öncelikle bir önerim var. Zaman zaman, yani y ılda,
KONU ŞMASI altı ayda bir kez baro başkanlarıyla bir araya geliyoruz. Bir

kez birbirimizi görüyoruz, ondan sonra unutuyoruz. Barolar
Birliği'nden bir ricam, bütün baro başkanlarının resimlerini
taşıyan küçük bir baro levhas ı, yani barolardan olu şan bir 1ev-
ha yapsın. Bütün barolara gönderirse, birbirimizi unutmama-
m ız, tanışmamız daha kolaylaşacaktır. Teşekkür ederim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli Başkan ım, biz
bunu daha önce yapmıştık, bu sene yeniden dü şünelim, te-
şekkür ediyorum. Evet.

	

ALPAY	 Av. Alpay SUNGURTEKİN (TBB Başkan Yard ı mcısı):

SUNGURTFKi'iN Efendim, söz almak için isim yazd ıran baro başkanlarımızın
KONU ŞfMSI isimlerini okuyorum, noksanl ık varsa lütfen bildirsinler. Ada-

na, Artvin, Ağr ı, Yozgat, Amasya, Ayd ın, Bal ıkesir, Çanakka-
le, Erzurum, Gaziantep, Sakarya, Osmaniye, Ordu, Malatya,
Kocaeli, Konya, Karabük, U şak, Rize, Niğde, Muğla, Giresun,
Bitlis, Kayseri, Isparta, Kırklareli, Kastamonu?

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli arkadaşlar; izin
verirseniz bu aramızda bulunan çok zarif bayan arkadaşları -
mıza öncelik tan ıyal ım.

	

TÜLAY	 Av. Tülay ÖMERCİOĞLU (Çanakkale Barosu Başkan ı):
ÖM[RciOLuNUN Biz eşitliğe inanıyoruz Başkanım, sınıfsal ayrımc ı lık istemiyo-

KONU ŞMASI ruz; pozitif ayr ımc ı lığa karşıyız.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Tamam o zaman, ne gü-
zel, helal olsun.

Arkadaşlar şimdi söz Adana Barosu Başkanı Aziz
Erbek'in. Buyurun.

	

Azil	 Av. Aziz ERBEK (Adana Barosu Başkan): Değerli TBB
FRBEK' İN Başkanım, değerli üstatlar ım; ben de öncelikle Nevzat üstad ı-

KONU ŞMASI mızın ruhu şad olsun diyorum; sevgiyle, saygıyla anyorum.
Onun bugüne kadarki hem hukuki, hem de siyasal düzlem-
deki çizgisini takdir ve saygıyla anacağımızı bir kez daha söy-
lemek istiyorum.
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Değerli arkadaşlar; beş-altı tane konu baş lığı seçtiğim AZIZ

şeyleri kısa k ısa sizlere arz etmek istiyorum. Ergenekon so- ERBEK'iN

ru şturmas ı kapsamında, Say ın ITB Başkammızın söyledikle- KONU ŞMASI

rine aynen katılıyorum ben de. Eğer bu davanın sonucunda
bugüne kadar faili meçhul kalm ış cinayetlerin aydrnlanmas ı
söz konusu olacaksa, bu ülkemiz aç ıs ından gerçekten demok-
rasinin gelişmesine yol açacaktır ve inanıyoruz böyle oldu-
ğuna. Çünkü yargım ız ın, lükimlerimizin, mahkemelerimizin
bağıms ız karar vereceğine hiçbir şüphemiz yoktur. Kamuo-
yunda çeşitli şekillerde, bütün siyasal oluşumlarca yargıya
dönük, bu yönde siyasal baskılar olsa da, "Silivride hdkimler
var" dedirtecek bir yargının işlediği kanaatindeyim.

Ancak soru şturmanın gelişimi sürecinde antidemokratik,
insan haklarıyla çok da bağdaştırılamayacak birçok yanl ış uy-
gulamaların olduğunu da üzüntüyle izlemekteyiz. Ülkemiz-
de herkesin ku şkusuz yargılanmak, bir suç i şlemişse, cezasmı
çekmek gibi bir sorumluluğu, bu konuda hiç kimsenin bir im-
tiyazı yoktur. Fakat eğer ülkede seçkin ve saygın makamlarda
görev almış insanlar varsa, bu insanların hayat ında, dakika
dakika kamu yönetimleri tarafından takip ediliyorsa, bu in-
sanları, ad ı suç örgütleriyle özdeşleşmiş insanlarla aynı po-
tada değerlendirmemek gerekir. Böyle olursa, bugün oldu ğu
gibi kamuoyumuzda soru şturmamn sağlıkl ı ve hukuki ölup
olmadığı yönündeki tartışmalar büyüyecektir. Bu bakımdan
TBB Başkaııımızın yarg ıya siyasetin gölgesinin dü şmesi ko-
nusundaki hassasiyetini ben de aynen ifade etmek istiyorum.

Değerli Başkanımızın özel yaşanmı gizliliğiyle ilgili söy-
lediklerine bir tek şunu eklemek istiyorum: Gazetelerden,
yazı lı ve görsel bas ından edindiğimiz kadarıyla, bütün avu-
katların telefonlar ı istihbari amaçla dinleniyor, yani bir suç
işleme olasıliğında, bunu önlemek amaçl ı değil, "bakayım ne
yap ıyor bu avukatlar?" anlamında istihbarat özelliği taşıyan
dinleme altında olduğunu öğreniyoruz. Bu vahimdir, bu he-
pimiz aç ısından savunma hakk ım kullanırken, demokratik
şekilde görevimizi yapmamızı smırlayacak ciddi bir manevi
baskı oluşturacaktır. Bu bak ımdan Birlik Ba şkan ımız daha
önceleri kamuoyuna aç ıklamalar yaptı. Belki bir ad ım daha
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AZIZ ileri giderek, bu tür antidemokratik, hatta abart ı l ı olmamas ı
ERBtKiN için dikkat etmek istiyorum, ama fa şizan nitelikli, bask ıcı ni-.

KONU Şk%I telikli yönetimlere yol açacak bu uygulaman ın sona ermesi

için, ne şekilde kamuoyu oluşturmak gerekiyorsa, TBB etra-
fı nda kenetlenerek, gerekli aktiviteyi göstermemiz gerektiği

k ana a t indey im

Mesleki sorunlarda staj e ğitiminin çok önemil olduğunu

düşünüyorum değerli ba şkanlarım. TBB Ba şkanınıızın ifade

ettiği gibi, çok say ıdaki hukuk fakülteleri, çok say ıda mezun
çıkarmakta, ben hem ilimizde hem de bölgemizde gördü ğüm
kadarıyla, staj eğitimi konusunda büyük eksikliğimiz bulun-
makta. Ankara ve Istanbul'da bu konuda ciddi mesafeler al ın-
dı . Zaafın giderilmesi ve olmas ı gerekene dönük adımlar at ıl-
ması yönünde ciddi mesafeler al ındı . Biz de Adana'da bir Staj
Eğitim Merkezi kurmak istiyoruz. Bu konuda şöyle bir öneri-
de bulunmak istiyorum: Mümkünse, maddi olanaklar da uy-
gun ise, belli bölgelerde -7-8 tane olabilir, fazla olabilir- TBB
onu belirler, "Staj Eğitim Merkezleri" kural ım. Meslektaş aday-
larımızı gerekirse altı ay kampa alalım. Adalet Bakanlığı 'nın
hAkim ve savc ılarla ilgili yaptığı gibi, ama mutlaka avukatl ık
mesleğinin başka iş bulamadığı için tercih edilen bir meslek
gibi görünmesine engel olal ım.

Değerli arkadaşlanm; savunma hizmetini görmekteyken,
yargıda bizi hAla yok sayan anlay ışlar ı sıkça görmekteyiz.
Her ne kadar Avukatl ık Kanunu'na, avukatlar ın, yarg ın ın üç
temel unsurundan biri olduğu yönünde hüküm girmiş ise de,
bu konuda bir de değerli TBB Yönetim Kurulu'nu takdir edi-
yorum, teşekkür ediyorum, çünkü yasaya bu hükmün girme-
sinde büyük katkıları olduğu kanaatindeyim. Ama bu yetrni-
yor değerli arkada şlar... Mahkemelerde yargıçlar ve savc ılar
hAlA kendilerini yargının esas unsuru, savunmay ı da olmazsa
da olabilecek bir istisnai unsur gibi görüyorlar. 0 bak ımdan
şu öneride bulunmak istiyorum: Anayasa'da "Yarg ı " başlığı
altında düzenlenen bölümde, savunma yer alm ıyor. Kitle ör-
gütleri, yani demokratik kurulu şlar bağlamında değerlendi-
rilen bir halimiz söz konusu. Bunun yerine "Yargı " başlığı al-
tında, barolar ın, savunmanın yer almas ı için, özel bir çalışma
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yapmamızda fayda oldu ğu kanaatindeyim ki, böylece bakan- AZ İZ

ligin yargıya düşürdü ğü, yargı bağımsızlığıyla ilgili gölgenin ERB[K'iN

kalkmas ı sağlanabilsin. Eğer yargı bağımsızlığı konusunda KONU ŞMASI

ciddi problemler olmasayd ı, Ergenekon soru şturmas ında da
bu kadar çok kamuoyu ku şku endişe duymayacaktı .

Kuşku ve endişe duyuyoruz, çünkü yargı bağıms ızlığı ko-
nusunda ciddi kaygılarım ız var. Hakimler ve Savcılar Yüksek
Kurulu'nun hala Adalet Bakanl ığı 'nın gölgesinde bir kurulu ş
gibi durmas ı, bizi bu kuşkuya, endişeye sürüklüyor. Bunun
yerine geç kalmadan derhal hakimler ve savcılar, olması ge-
reken bağıms ız kuruluşlara dönüştürülmeli, Adalet Bakanl ığı
hakimlerin ve savc ıların özlük hakları konusunda, onların yer
deği şmesi konusunda, bir üst göreve gelmesi konusundaki
yetkisine, görevine son verilmelidir. Bu şekilde yarg ı bağım-
sızl ığıyla ilgili ciddi ad ımlar at ılabilir.

Değerli üstatlar ım; yeşil pasaportla ilgili Barolar
Birliği'nin, baro; başkanlar ımızın, barolanm ızın ciddi çal ış-
maları olmuştu. Hatta bu konuda, 10 A ğustos 2006'da Say ın
Başbakan, Adalet Bakanı, diğer görevliler, yetkili bakanl ıklar
söz vermişlerdi; bu söz hala yerine gelmedi. Bu sözün yeri-
ne gelmesi için ne yapmam ız gerekiyorsa, bunu Birli ğimizle
beraber yapmam ızda fayda olduğu kanaatindeyim. Meslek-
taşlar ımızdan çok ciddi talep var bu konuda, ye şil pasaportla
ilgili.

Değerli arkadaşlar, CMK ücretlerinde dü şüş oldu ğuyla
ilgili çok ciddi şikayetler var. CMK ücretlerinin en az ından
asgari ücret seviyesine ç ıkarılmas ı için çalışma yapman ın, ge-
rekli adım atmanın faydali olduğu kanaatindeyim.

Avukatlık Sınav ı .konusunda, TBB'nin daha önceki top-
lantılarda ifade ettiği şeylere aynen katılıyoruz. Şunu belki
eklemekte fayda görüyorum: S ınav, staj ın bitiminde değil,
staj ın başında yap ılarak, mesleğe kabulün asgari şartlarının
test edilmesi, ondan sonra da ciddi bir staj e ğitimine al ınma-
sının faydal ı olacağı kanaatindeyiz.

27



ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

	

A1i7	 Değerli Başkanım, kamu avukatlarmın baroya kaydolma
ERBEK İN yükümlülüğünün, zorunluluğunun olmamas ı, ciddi şekilde

KONU ŞMASI meslektaş dayanışmasını eksiltmektedir. Onlar da sonuç iti-
bariyle avukat mesleğini ifa ettikleri için, 1980 öncesi oldu ğu
gibi barolara kaydolma zorunluluğu olmalıd ır. Onların aidat-
lar ırıın çalıştıkları kurum tarafından ödenmesi hiçbir yük ge-
tirmeyecektir. Bu yönde çaba gösterilmesinin faydal ı olacağı
kanaatindeyim.

VekMetnameyle bütün kamu kunımlannda gerekli bel-
ge fotokopisini almak konusunda ciddi zaaflar yaşamakta-
yız hMa. Birçok meslekta şıntız, yasada yazmasına rağmen,
belirtilmesine rağmen vekMetname gösterdiği halde, kamu
kurumlar ından alabileceği evrakları alamadığını söylüyor.
Tabii yasaya eklenen o özel yasalarla istisna konulan şeyler-
den, istisnasına dayanarak, kamu kurumlar ı avukata bu bel-
geleri vermekten kaç ınıyor. Bu yönde istisna denilen şeyin
gerçekten istisna kalarak, meslekta şlarımızm hizmetlerinde,
görevlerini yaparken faydal ı olacak belgeleri almasının önün-
deki engellerin de kald ırılmas ı gerektiği kanaatindeyim. Bu
vesileyle say ın TBB Başkanı 'na, Yönetim Kurulu'na ve de ğerli
başkanlarıma çok çok teşekkür ediyorum; sağ olun başkanla-
rım.

	

ÔZDEMiR	 Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyoruz.

	

ÖZOK'UN	 Değerli arkadaşlar; Say ın Adana Barosu Ba5kani'na çok
KONU ŞMASI teşekkür ederim. Yalnız bir şey rica edeceğim: Şimdi haki-

katen bundan çekiniyoruz ve üzülüyoruz. Yani burası bi-
zim platformumuz, keşke üç-dört gün kalsak, hepimiz iste-
diğimizi söylesek. Lütfen rica edeyim, Say ın Adana Barosu
Başkanı'nın altını çizdiği noktalar ı bundan sonraki konu şan
arkadaşlar -mümktinse tabii- daha önemli bir biçimde vur-
gulayacaklarsa söyleyebilirler. Bir zaman dilimi koymayal ım,
ama her arkadaşımız konuşma üslubunu biliyor ve şu anda
26-27 tane arkada şımız söz almak için sıraya girdi. Bunu da
dü şünerek mümkün olduğu kadar, olabildiğince kısa ve özet
bir konuşma yapal ım.
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Bu arada iki tane değerli başkanımız salona geldi ve ara- ÖZDEM İ R

mıza katıld ı . Bunlardan birisi Eskişehir Barosu Ba şkanım ız Ö?OK'UN

Av. Yusuf Y ıld ınm, kendisi geçen dönem de ba şkan seçildi. KONU ŞMASI

Lütfen kalkar mıs ın ız Başkanım.

İkincisi Yalova Barosu'nun çok değerli Başkan, kendisi
gerçekten eğitimci kökenli ve de 3. dönemdir -yanl ış söylemi-
yorum değil mi Başkan- bu görevi yap ıyor ve Yalova'da de-
ğerli meslekta şlarının güvenini alarak yeniden seçildi. De ğerli
Av. Cemal İnci de aramıza hoş geldi, hoş geldiniz Başkan.

İkinci olarak Say ın Artvin Barosu Başkarumız. İzzet
Varan'a söz veriyoruz. İzzetçiğim dediğim gibi, sen kendin
ayarla zamanı .

Av. İzzet VARAN (Artvin Barosu Ba şkanı): Anlad ım Baş- IZZET

kanım, teşekkür ediyorum. Öncelikle İzmir Barosu'na başsağ- VARANIN

lığı dileyerek Artvin Barosu ad ına konuşmamıza başlamak is- KONU ŞiMSI

tiyoruz. Burada söyleyeceklerimin hiçbiri Artvin Baro Başkanı
Izzet Varan'in düşüncesi değil, 25 Ekim 2008 tarihinde Artvin
Barosu Genel Kurulu'nda al ınan tavsiye kararland ır. Türkiye
Barolar Birli ği'ne yapılamas ı, uygulaması ve hayata geçiril-
mesi için al ınmış, tavsiye niteli ğindeki kararlard ır ki arkadaş-
lar ımız dedi, ama ben çok kısa geçiyorum. CMK ücretlerinin
ödenmemesi veya geç ödenmesi, konusunu. CMK ücretlerin-
den alınan KDV ve vergi oranlarının azaltılması gibi karşıla-
şılan sorunlar ımıza kalıc ı ve etkin çözümlerde bulunulmas ı
için Türkiye Barolar Birliği'ne tavsiye karar ı alınmıştır.

Kamu avukatlarının görev yaptıkları yer barosuna kay ı tl ı
olmalar ını sağlayacak uygulamalar ı geliştirmek ve kamu avu-
katlar ının mahkemece tespit edilen vekMet ücretlerinin tama-
mını alabilmelerini sa ğlayacak çalışmalarda bulunabilmesi
için, Artvin Barosu Genel Kurulu, Türkiye Barolar Birli ği'ne
tavsiye karar ı almıştır.

Avukatl ık Ücret Sözleşmesi'nin baro onay ından geçiril-
mesi, bu yap ılamadığı takdirde en azmdan kamu kurulu şla-
rıyla sözleşme yapan arkadaşlar ın, yaptıklar ı bu sözleşmenin,
Avukatl ı k Asgari Ücret Tarifesi'ııin altmda olmaması için,

29



ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

jilET baro onayından geçirilmesi hususu yine tavsiye kararlar ı ara-

	

VARAN'IN	 sındad ır.

	

KONU Ş MSI	
"Mesleki Soru rnluluk Sigortas ı "nın zorunlu hale getirilmesi-

ni sağlayacak düzenlemelerde bulunulmas ı, meslekiçi eğitimi
sürekli ve zorunlu hale getirilmesini sağlayacak çalışmalarda
bulunulmas ı, barolar ve Türkiye Barolar Birliği'nin hazırla-
yacakları yönetmelikle, staj başarı değerlendirme yöntemi
olarak, avukatlık staj ına girişte, staj ın devammda ve staj ı n
sona ermesinde başarı yoklamalarının yapılabilmesinin sa ğ-
layacak çal ışmalarda bulunulmas ı, barolar ın ve Türkiye Ba-
rolar Birliği'nin hukuk fakültelerinin müfredat programlarına
müdahale etmelerinin sağlanması, öğretim üyelerinin nicelik
ve niteliklerinin değerlendirilebilmesi ve e ğitim kalitesini ye-
tersiz gördüklerinde bu hukuk fakültesi mezunlar ının stajyer
listesine yaz ılmaması .

Yine Artvin Barosu olarak bir talebimiz de şudur: "Türki

Devletler Ba şkent Baroları Platforrnu"nun oluşturulması ki bilin-
diği gibi, Sarp Smır Kapısı 'nda bulunmaktay ız. Buradan Gür-
cistan, Türkistan, Özbekistan, Tacikistan gibi Türki devletlere
açılan bir kap ının üzerinde bulunmaktay ız, ancak bu barolar-
la bugüne kadar bir platform kurulmad ığını düşünüyoruz.
Bu platformun kurulmas ı için Türkiye Barolar Birliği'nin ge-
rekli çalışmalarda bulunmas ını ve Artvin Barosu'nun da bu
platformun doğal üyesi olarak kabul edilmesini istiyoruz.

Ayr ıca, son zamanlarda, yargının diğer ayağı olan hAkim
ve savcı arkadaşlarıımz, özellikle dava dilekçelerini gönderdi-
ğimiz zaman, dava dilekçelerini havale etmek için elemanlar ı-
m ızdan sigorta belgeleri istemektedir. Bu da şunu gösteriyor:
Artık bizim elemanlarım ıza da bir kimlik ç ıkartma ımz gereki-
yor. Bu kimliğin, Barolar Birliği tarafından düzenlenmesinde
fayda olacağını düşünüyoruz. Yine önceki dönemlerde Baro-
lar Birliği'nin sıcak baktığı, ama bugüne kadar hayata geçir-
mediği baro başkanları için ayr ı bir kimlik istemimiz vard ır.
Bu da devam etmektedir.

Sevgili arkadaşlar; bundan iki-üç sene önce yap ılan kamu-
oyu araştırmalarında ülkenin en güvendiği kurumlar aras ın-
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da yüzde 80-90'la asker, yüzde 80-90'la yarg ı kurumları gös- IZZET

terilirken, özellikle son y ıllarda gerek yarg ıya müdahaleler, VARAN'IN

gerek askerin toplumda ve kamuoyunda aşağılanmas ı gibi KONU ŞMASI

bazı olaylara neden oluyor, görüyoruz, olaylar ın olduğunu
görüyoruz. Özellikle toplumu geren, muhalifleri ezmeye ça-
lışan, susturan bir yap ılanma gündeme geldi. Özellikle Erge-

nekon davasıyla birlikte, sanki demokratik, laik Cumhuriyetle
bir hesaplaşma içerisine girmek gibi alg ıladığımız durumlar,
eylemler olmaktad ır. Bir bakıyorsunuz, bu ülkenin saygın
insanlan, gerçekten çetelere karşı mücadele etmiş, hiçbir en-
dişe duymayacağimız, suç içerisinde suçluyla yard ımlaşma
anlamında hiçbir irtibatta bulunmayan, örne ğin sayın Sabih
Kanadoğlu gibi, bu ülkenin Yarg ıtay Cumhuriyet Başsavcılığı
yapmış birisinin evinin aranmas ı, gözalt ına alınma teşebbüs-
leri dahi, art ık siyasi iktidann toplumla bir hesaplaşma içeri-
sine girdiği şeklinde bir alg ılama oluşturmuştur.

Dağın başındaki bir adam ı düşünün, artık her gün insan-
lar "ya acaba Ergenekon 'dan içeri al ınabilir miyiın ?" düşüncesi
içerisindedir. Bunun dağdaki adama yans ımas ı şudur. Yani
dağ derken, ben teröristleri kastetmiyorum, da ğm başında bu
memleketi bekleyen insanlardan bahsediyorum. H4ikaten
bu insanlar bile politikadan, siyasetten, her şeyden uzaklaş-
tırılma, insanların apolitikleştirilmesi gibi bir husus günde-
me geldi. Kamuoyu baskı altında tutuluyor, tehdit ediliyor,
insanlar yıldırılıyor, insanlar kendi sözlerini demokratik ih-
tiyaçların ı söz etmeme noktas ına getiriliyor. Bunun ad ı ma-
alesef ki, ülkedeki son günlerde i şkence iddialarının yaygın-
laşmas ı, yine iktidardan kaynaklanan atamalardaki hususlar
da dikkate al ındığında, artık ülkenin adı belki konulmamış,
ama aç ık faşizme doğru gidişatını net olarak göstermektedir.
Artık bizler toplumun hukukçular ı olarak, hakkın ı koruyan
insanlar ı olarak bu konuda daha ciddi söylemlerde, daha sert
muhalefette bulunmam ız gerektiğine inanıyorum, hepinize
saygılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli arkadaşlar; çok
teşekkür ederiz. Şimdi konuşma sırası Ağrı Barosu Başkam
Say ın Av. Timur Demir'de; buyursunlar Başkamm.
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T İ MUR	 Av. Timur DEM İR (Ağrı Barosu Başkanı): Konuşmama
DEM İ R' İN başlamadan önce, öncelikle tzmir Baro Başkanım ızı burada

KONU ŞMASI saygıyla anıyorum. Kendisine Allah'tan rahmetler diliyoruz.
Bugün aramızda olabilirdi, tabii ki bugün aramızda değil,
üzüldük haliyle. Hafta baz ı baro başkanlar ım ı z geçen dönem
belki biraz tamşmış lıktan olacak ki, göremiyorsunuz, bu da
biraz böyle insanı duyguland ırıyor açıkças ı. Keşke şunlar da
burada olsayd ı diyebileceğimiz arkadaşlarımız vardı. Tabii ki
yeni gelen arkada şlarımız da mutlaka onlar ı aratmayacak. 0
anlamda söylemiyorum, yanl ış anlaşılmas ın, ama alıştığım ız
insanlar vard ı açıkçası. Nevzat bey de bu insanlardan, de ğerli
insanlardan biriydi aç ıkças ı .

İkinci ve gerçekten üzücü olaylardan bir tanesi de Gaz-
ze'deki olaylard ır. Onu da anmadan geçmemek gerekiyor
diye düşünüyorum. Bir insanl ık trajedisi ya şan ıyor orada.
Gönül isterdi ki olmas ın, ama tabii ki bugün orada ya şanan-
lar, gerçekten bizi de ilgilendiriyor. Bir halk ın direnişi söz ko-
nusu orada, her şeye ve birçok kesime ra ğmen veya birçok
ülkeye rağmen, hatta anlayışa rağmen bir mücadeleye devam
etmektedir. Kendi ad ıma da, Baromuz ad ına da bu direni ş i
selaml ıyorum diyebilirim. Umar ız kendileri başarı l ı olurlar
bu konuda, desteklerimiz olursa memnun oluruz.

Tabii ben kendi adıma söyleyeyim, geçen dönem ilk se-
çildiğimde genç olmanın vermiş olduğu bir heyecan da söz
konusuydu, hatta o heyecan hâlâ da var. Geçen dönem biz
birçok şey çözebiliriz, bir şeyler yapabiliriz dü şüncesiyle gel-
dik, ama arkadaşlarımızın beklediği hiçbir şeyi veremedik,
çoğunu veremedik diye düşünüyorum. Bunu da bir özele ştiri
olarak kendi şahsımda söyleyebilirim. Umar ız bu dönem yeni
bir başlangıç olur, diğer dönemdeki eksikliklerimizi görerek,
daha doğru yapmaya çalışınz diye dü şünüyorum.

Geçen dönem çok söyledik, avukatlar ın sorunlar ıdır ve-
saire, burada da bizden önceki baz ı meslektaşlarımız dile ge-
tirdiler ve eminim ki, şu anda bizden sonrakiler de ayn ı şey-
leri veya benzer şeyleri söyleyeceklerdir, kendilerine göre bir
çözüm sunacaklardır. Ama ben geçen dönem itibariyle yap-
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maya çalıştıkiar ımızın ya da çözüm olarak sunduklar ımız ın T İMUR

hiçbirinin yerine gelmediğini görüyorum. Bunu da şu anlam- DEM İ R İ N

da söylemiyorum, bir eleştiri olarak söylemiyorum, çünkü KONU ŞMASI

hepimiz de ayn ı konumday ız ve hiçbirimizin di ğerinden bu
anlamda çok farkl ı, yapabilirlik anlam ında, güç anlamında
yapabileceği farkl ı bir şey olmadığı düşüncesindeyim.

Ben avukatlar ın sorunun bu ülkenin sorunlar ından ba-
ğıms ız ve ayrı bir sorun oldugu kanaatinde değilim. Avukat-
larm sorunu, nitekim Pakistan'da da gördüğümüz gibi, bir
ülkenin demokratikleşmesinin bir hukuk devleti anlay ışının
yerleşmesi sorunudur aynı zamanda. Yani burada, sistemin
avukatlara bir bakışı söz konusu, avukatlar ın sevilmesi, on-
lara gerçekten sistem içerisinde birçok imkmn tanınmas ı ya
da idealimizdeki yere gelmesi, bu anlamda çok zordur. Siz bu
sistemi değiştirmediğiniz sürece, mevcut statükoyu savun-
duğunuz sürece, yanında bulundu ğunuz sürece, ülkenin tüm
sorunlar ını birlikte ele alıp çözümü sunamadığınız sürece,
bizim sorunlar ımız sadece kangren haline gelir ve çözülmez.
Çünkü bir avukat ın müvekkiliyle görüşmesi bile, avukatın
hakkı olmamas ına rağmen) yani bu hak müvekkilin hakk ı ol-
mas ına rağmen, bu bile çok görülmektedir. İşte 80 küsur yıl-
lık bir Cumhuriyet tarihinde bu sorunlar hep böyledir. Ben
baktığım zaman çok farkl ı sorunları göremiyorum, 30 y ıl önce
de, 40 y ı l önce de aynı sorunlar vard ı, şu anda da hemen he-
men aynı sorunları yaşıyoruz; ufak tefek de ğişiklikler olabilir.
Dolayısıyla bence sorunun ad ını koymak laz ım. Sorunun adı,
bu yaşadığımız sistemin gerçek anlamda demokratik, insan
haklarına saygı l ı, insan haklarını savunan bir yap ısı olan ve
aynı zamanda da hukuk devleti anlay ışının tam yerleşmediği
anlam ına geliyor ki, bizim sorunlar ımız da bunun bir parça-
sıd ır. 0 nedenle ben tek tek sorunlar ı sayıp, tek tek çözümler
ortaya koymanın da çok fazla art ık bir işe yarayacağı düşün-
cesinde değilim. Bunu da birtakım gözlemlerime dayanarak
tespit ettim, geçen dönem için söylüyorum.

0 yüzden bütün meslekta şlarımızı bir kere bu konuda
destek olmay ı, bu ülkenin art ık değişmesi gerektiğini, geç-
mişiyle yüzleşmesi gerektiğini ve bu noktada da artık yani
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JiMUR birbirimizden farkl ı düşünebiliriz, ama bu gerçek noktay ı da
DEMIRI N koymam ız ve bunun etraf ında birleşmemiz lazım diye dü şü-

KDNU Ş!MSI nüyorum. Bu ülkenin demokratikle şmesi tümümüzün, hepi-
mizin işine gelir diye düşünüyorum ve bu gerçek anlamda,
idealimizdeki şey gerçekle ştiği zaman zaten avukatlar ın so-
runları için çok fazla bir mücadele de gerekmiyor diye dü şü-
nüyorum.

Şu anda baktığımız zaman, Ergenekon sorunu gündem-
deki bir konu, birçok kişiyi ilgilendiriyor, meslekta şlar ımızın
beğenmedi ği şeyler var. Bu ülkede hiç kimsenin suç i şlemek
gibi imtiyazı olamaz ya da s ıfatından dolay ı böyle bir şeyi iş-
leyebileceği anlamına gelmez. Bunun kapsam ına avukatlar
da girer, bütün kamu görevlileri de girer. Nitekim hiç tahmin
etmediğiniz insanlar bir şeylerin altından çıkıyorlar. Yani hl
da işte Ergenekon yok diye bir anlayış sergileniyor. Var, Ergene-
kon var, 1990'lı yıllarda Veli Küçük'ün Ağrı 'da yaptıkları var
ortada. Birebir tanıyanlar var, ya şayanlar var, yani bir şeyi
söylemek için illa ya şamak gerekmiyor. 0 trajediyi bilmek de
yetiyor, nitekim biz Gazze'de değiliz ama orada yaşananları
biliyoruz. 1990'I1 y ıllarda bu ülke de bir trajedi ya şad ı gerçek-
ten, bir travma atlattı . Ama her şeye rağmen umutluyuz, bir
şeylerin değ işeceğine inanıyoruz, geçmi şimizle yüzleşmeden
değişimi de sağlıklı bir şekilde yakalayamay ız, yani statüko-
yu savunabilir, bir şeyin değişmemesi gerekti ği savunulabilir,
ama bana göre bu çelişkidir. Avukatlar ın hakların savunaca-
ğız, ama avukatlar Türkiye'deki yarg ının bir parças ıdır, siz
yargıyı bağıms ızlaştırmadan, bu yargıy ı demokratikleştirme-
den bir şeyi değiştiremezsiniz. Sadece işte söylersiniz, birbiri-
mize söyleriz, birbirimizi dinleriz.

Bir şeyi hiç unutmuyorum, ben Trabzon'da genç mes-
lektaşlar ımızla ilgili bir toplant ıda bunu söyledim, gerçekten
çoğuhun aynı düşüncede olduğunu gördüm. Çünkü gençler
gerçekten birçok şeyin daha farkındalar ve hatta bir de şu
eleştiriyi de yapmışlardı, hiç unutmuyorum. Klasik siyasetçi
benzetmesi yaptılar bize, gençlerle o zaman çok şey paylaş-
t ım. Dediler ki, "siz de hep böyle soru nlann ızdan bahsediyorsu-
nuz, belki iş te bu ıneslektaş iin ız değil de falan kiş i olursa, sorunu
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çözer diye sizi gönderiyoruz, ama her dönem ayni sorunlar tekrar TİMUR -

geliyor ve biz bu sorunlar ı n çözümü belki olabilir diye bir ba şkas ı n ı DEMIRIN

seçiyoruz ve sorunlar gittikçe kabararak duruyor ortada." Dolay ı- KONU51S İ

sıyla az önce bahsetti ğim gibi, gerçekleri görmeden, bir şey-
lerle yüzleşmeden, bu ülkeyi demokratikle ştirmeden insan
haklar ı ve hukuk alarımda gerçek anlamda, ideal anlamda bir
yere koymadan, biz bu sorunları çözemeyiz. Ancak bu sorun-
lar ı tartışırız.

Dediğim gibi 80 y ıllik bir Cumhuriyet tarihinde hiç mi
avukatlara değer verilmedi, hiç mi o noktaya gelinmedi? Ben
bu noktada avukatların, hatta bulunduğumuz yerin çok daha
iyi olduğunu dü şünüyorum, ülkenin genel şartlarına baktığı-
mız zaman bizim daha iyi bir yerde oldu ğumuzu düşünüyo-
rum. Daha kötüsü de olabilirdi. Umar ız değişim olur, değişim
sağlıkl ı olur, biz bunları yakaladığımız zaman zaten sorunla-
r ımız kendiliğinden çözülecek diye dü şünüyorum. Avukatlar
bu anlamda çok güçlüdürler. Pakistan'daki örne ği hiç unu-
tamıyorum. Pakistan bugünkü durumunu, daha çok oradaki
barolara ve avukatlara da borçludur. Bu anlamda daha güzel
günler görmek umuduyla diyorum, hepinize te şekkür ediyo-
rum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkanım, teşekkür
ederiz.

Değerli arkadaşlar; şimdi söz sıras ı Yozgat Barosu Başka-
nınıız Say ın Av. Yusuf Başer'de; buyur Başkanım.

Av. Yusuf BAŞER (Yozgat Barosu Başkanı): Değerli Baro YUSUF

Başkanlarım, sevgili meslekta şlar; konuşmama başlamadan BAŞ ER'İ N

önce bir-iki hususu arz etmek istiyorum: 	 XONU ŞMAS İ

Öncelikle İzmir Barosu Başkanımız Nevzat Erdemir Beye
Allah'tan rahmet diliyor, kederli ailesine ba şsağlığı diliyo-
rum.

İkinci olarak, İsrail terörü ve onun yandaşlarma, katlia-
ma seyirci kalan, sözüm ona insan haklar ı ve demokrasi sa-
vunuculuğunu yapan insanlar ı telin ediyorum, Filistinlilerin
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YUSUF madden ve manen yanlar ında olduğumuzu haykırmak isti-

	

B45[R' İ N	 yorum.
KONU ŞMASI Üçüncü bir husus, bahsedildi, ama asrın davas ı olarak ni-

telenen Ergenekon Davas ı kapsam ında bizler de son geli şmeleri
ibretle izliyoruz ve şunu düşünüyorum ben: Yarg ılamas ı ya-
p ılan dava ve soru şturmayla ilgili olarak, sadece siyasi bask ı -
nın değil, aynı zamanda askeri, ideolojik ve maddi bask ıların
da olmaması gerektiğini düşünüyorum. Zira Anayasa önün-
de herkes e şittir, kişilerin sıfatlanna göre de yargılanmas ını ,
farklı farkl ı muamele yap ılmasın kabul etmek, biz hukukçu-
ların kabul edemeyeceği bir görü ştür diye düşünüyorum. Bu

-	 cümleden sonra fazla vaktinizi almak istemiyorum, tekrardan
da kaçınmak istiyorum.

Ben 2002' de Baro Ba şkanı seçildiğim zaman, bir sözüm ol-
muş tu. Ben 1990'da avukatlığa başlad ım, 90'dan bu tarafa da
aşağı yukarı 20 yıldır baronun içindeyim. Ben o zaman demi ş-
tim ki, avukatlar ın her y ıl bir tane sorununa çözüm bulal ım.
0 zaman SSK problemin-iz vard ı, o zaman yine aynı şekilde,
yani şu anki saydığımız problemlerin hepsi y ıllardan beri var
ve yıllardan beri de biz avukatlar olarak bu problemlerimizi
çözemiyoruz. Ben avukatlar ın probleminin çözümünün şun-
dan geçeceğini düşünüyorum: Barolar ve Barolar Birli ği, sivil
toplum örgütü olarak, toplum nezdinde, hükümet nezdinde
ağırlığııun hissettirmesi gerektiğine inanıyorum. Bunun yolu
da öncelikle barolar ın ve Barolar Birliğinin meslek örgütü ol-
duğu gerçeğini göz ardı etmeden, siyasi söylemlerden uzak,
öncelikle meslektaşlar ım ızm tüm problemlerinin çözüm bul-
masmdan geçtiğine inanıyorum. Aksi takdirde, kendi yara-
s ına merhem olmayan, bir meslek kurulu şundan, kuruluşla-
rından, toplum nezdinde söz sahibi olmas ını beklemek, ham
hayaldir diye düşünüyorum. Y ıllardan beri, 1969 y ılında.
kurulan Türkiye Barolar Birli ği ve sivil toplum örgütlerirniz
maalesef aradan geçen bunca zamana ra ğmen, -yapt ıklar ı
için teşekkür ediyoruz- ama avukatlarm problemlerine çö-
züm bulduğu kanaatinde değilim. Geçen dönem, 2002-2004
yılları arasında da hep gündemde oluyor, "Avukatlar Kanunu
çıks ın, çıkaral ım, avukatlar ı n çözümlerini bulal ı m" dedik, ama
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ben o zaman Cemil bey Adalet Bakan ımızdı, ben hemşerisi YUSUF

olarak daha s ık görüşüyordum o zaman. Trabzon'daki Genel BAŞ FR'IN

Kurul'da da kendisi de bizzat söylemi şti, aradan bunca geçen KONU ŞMAS İ

zamana rağmen, biz halen avukatlar ve Barolar Birli ği ola-
rak, Avukatlık Kanun Tasarıs ı'nı sunmuş değiliz. Dolay ıs ıyla
avukatlar kendi problemlerini çözmedikten sonra, toplumun
proklemleriyle, dünya problemleriyle u ğraşılması ve çözüm
bulunmas ı mümkün değildir diye dü şünüyorum.

Evet, ülke ve dünya problemJerinden soyutlanmayal ım,
nerede bir insanl ık suçu işleniyorsa, hak zayi ediliyorsa, ren-
gine ve inancına bakmadan savunal ım. Ancak, meslek ör-
gütü olduğumuzun da bilincinde olal ım diyorum. Türkiye
Cumhuriyeti'nde insan hak ve hürriyetlerinin ihlal olmadığı,
hukukun üstün oldu ğu, hukuk devletine yaraşır şekilde idare
edilen, sözde değil özde, demokratik, laik ve sosyal bir hukuk
devleti olmas ı dileğiyle hepinize sevgiler sunuyorum. (Alkış-
lar)

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli Başkanımıza te-
şekkür ediyoruz.

Arkadaşlar, Amasya Barosu Ba şkanımız say ın Av. Adnan
Hasip Yalç ın; buyursunlar Ba şkanım.

Av. Adnan Hasip YALÇIN (Amasya Barosu Ba şkanı): ADNAN HASIr

Say ın Başkanım, ben de hepinizi sayg ıyla selaml ıyorum. YAIÇIN'IN

Özellikle yeni seçilen baro ba şkanlanma da, hepsine ba şarılar KONU ŞMASI

diliyorum ve yine tüm arkada şlarımın belirttiği gibi bir ön-
ceki dönem vefat eden Karabük Baro Ba şkanı Tanju beye ve
yine İzmir Baro Başkanımız Nevzat beye Allah'tan rahmetler
diliyorum ve hat ıralarını saygıyla anıyorum.

Çok değerli arkadaşlar ım, gerçekten bu toplant ılara çok
uzun y ıllar katıld ım ve gerçekten hemen hemen, bakıyorum
ki, her zaman söylediklerimiz aynı . Yine zaten baz ı arkadaş-
lar belirtiyorlar, "bu sorunlar devam ediyor" deniliyor. Asl ında
baktığım zaman 2001 yıl ında edinilen bazı haklar ım ız vard ı ,
onların bile bir kısmı geri al ındı . Şimdi her zaman belirttik,
iş te pasaport dedik, hatta bazı arkadaşlar gelirken diyor ki,
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ADNAN HASiP işte silah harçiarı bizden az al ınsın veya alınması n gibi, işte
YALÇIN İN staj problemleri var. Avukatların çok büyük sorunu var ar-

KONU ŞMASI kadaşlar, yani avukatlarm sorunu o kadar fazla ki, belki gün-
lerce konu şsak anlatamayız. Bunların maddi manevi, yani bir
yerde çok maddi s ık ı ntı çeken, kirasını, sigortas ın ı ödeyeme-
yen avukat var, bir yandan da demin arkadaşlarım ı n belirt-
tiği gibi hakim, savc ı tarafından bir savunma organ yerine
konulmayan veya o şekilde değer verilmeyen avukatlar var,
bunları çok anlatmak lazım.

Ben tabii söz süresi de çok k ısa olduğu için, biraz böyle
bunların detayına inmeyeceğim, genel konu şacağım. Bir ülke-
de, eğer demokrasi yoksa e ğer bir ülkede hukukun üstünlü ğü
söz konusu değilse, mutlaka savunma organ ı da o derecede
yetkili, etkili olamayacaktır. Eğer bir ülkede, savunma organ ı
yetkili ve etkili ise, biliııiz ki o ülkede demokrasi de vardır,
hukuk da vard ır.

Değerli arkadaşlarım; yaşım 60'1 birazc ık geçmeye başla-
dı. Çocukluğumda 27 May ıs İhtilali'ni yaşad ım, benim ailem
yaşamış tır, sürgün de edildik yani. 1971'e bak ıyorum, öğren-
ciydim, yine bu olaylar ın içerisindeydim. 1980'de avukatt ım,
yine bu olaylar ı yaşadık. İşte o günden bugüne geliyoruz, Er-
genekon Davas ı, 28 Şubat vesaire, çeşitli art ık, bazen iş te silahl ı
darbe, silahs ız darbe, i şte postmodern darbe, her neyse bun-
lan bütün bu şekilde konuşmaya baş l ıyoruz. Yani baktığımız
zaman, neredeyse 10 y ılda 20 y ılda bir darbe olmu ş bu ülke-
de. Yani bu ülkede 10 y ılda 20 yılda bir ya Anayasa ihlal edil-
miş veya kald ırılmış bir yere konmuş. Bir dönem kalkmış işte
demokratlar, devrimciler, bir dönem silindir gibi ezilmi ş, bir
dönem başkaları ezilmiş, bir dönem ba şkaları ezilmiş . Yani bu
ülke zaman zaman birilerinin üzerinden silindir gibi geçiyor.
Şimdi bu ülkede biz sorunlar ım ı za tartışmaya geliyoruz, bak ı-
yorum aman ne zaman, sorunlar ı tartışmaya geldiğimiz gün,
mutlak o ülkede öyle hadise var ki, bu sorunlar ı mız ın önüne
geçiyor. Biz şimdi bu pasaport sorunumuzu b ırakacağız, staj
sorunumuzu bırakacağız, bu ülkenin sorunuyla u ğraşacağız.
Görevimiz de bu, çünkü kanunda ne diyor? "Hukukun üstün-
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ADNAN HAS İ P

YA LÇ İ N İ N

KONU ŞMAS İ

lüğünü sağlamak, insan haklar ı n ı korumak, vesaire", biz bunları
korumak zorunday ız.

Ben bakıyorum, bir ülkede gerçekten 10 y ılda, 20 y ılda bir
darbe oluyorsa, o ülkede hukukun üstünlü ğünden bahsetmek
ve savunma organ ınm da etkili, yetkili bir şekilde yetkisinden
konuşmak da mümkün değildir. Yani değerli arkada şlar bi-
lemiyorum, Türk toplumu olarak yap ımızda mı var biraz da
hukuka uygun davranmamak veya böyle i şte o göçebe kül-
türünden gelen bir şey mi bu? Veya}ıut da bizler daha hMa
aşiret sistemi gibi mi ya şıyoruz veya o anlayış da mı var veya
kaba gücün hakim kı lı ndığı bir düşünce mi hAkim; bunu bile-
miyorum, bu da art ık sosyologlar ın işi. Ama bildiğim bir şey
var ki, bu ülkede kanunlar, hukuk durmadan çi ğneniyor. İşte
şimdi bu hukuksuzluk içerisinde, güya esas savunma hakk ı-
mızı alacağız. Mesela, Ağr ı Baro Başkanı arkada şım, geçen
toplantıda izliyordum, çok heyecanl ıyd ı, ilk defa gelmi şti. Bu
dönem bakıyorum, heyecam k ırı lmış, artık diyor ki, "bunlar ı
fazla anlatmayacağım, durmadan anlatt ık" diyor.

Değerli arkadaşlar, tüm bunların yanında, gerçekten
Gazze katliamını şiddetle kınıyoruz. Gerçekten bir insanl ık
dram ını yaşad ık. Benim Türkiye Barolar Birli ği'ne bir önerim
var bu konuda: İsrail Avukatlar Birli ği'yle ilişkilerimiz nedir
bilemiyorum. Bu konu ohlara da anlat ılsın, madem onlar da
hukukçudur, ülkelerindeki bu katliam ı onlar da kendi ülke-
lerinde protesto etsinler veya ele ştirsinler. Eğer bu şekilde bir
girişimde bulunmazlarsa, biz de Türkiye Barolar Birli ği ola-
rak İsrail Avukatlar Birliği'yle olan ilişkilerimizi gözden geçi-
relim, askıya alalım veya keselim önerimiz var.

Diğer bir önerim, en son onar y ıl darbeler diye getirdi-
ğim konudan sonra ve en son Ergenekon Davas ıyla karşı kar-
şıya kald ık ve gerçekten ciddi bir konu, ülke neredeyse ikiye
bölünüyor. Burada dikkat ederseniz bizi çok ele ştirenler de
oldu. Barolann bir kısmı az konuşuyor veya bir k ısmı taraf
olmuyor gibi, bizi ele ştirenler de var bu konuda. Biz burada
şunu demek istiyoruz: Türkiye çok hassas bir a şamadan ge-
çiyor, Türkiye çok kritik bir dönemden geçiyor. Türkiye avu-
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ADNAN HASiP katlar ı olarak görevimiz, hukuktan yana olmakt ır, kanundan
YALÇIN'IN yana olmaktır, bunu biz savunacağız. Bunu savunurken çok

KONU ŞMASI düzgün bir şekilde savunacağız, hiçbir şekilde bir başka ta-
rafın yanında veya karşıs ında yer almamaya özen gösterme-
mizi istiyorum. Çok daha şeyler var konu şacak, ancak diğer
arkadaşların söz hakkını ihlal etmemek için kısa kesiyorum.
Hepinize saygılar ımı sunuyorum arkada şlar.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederiz, Değerli
Ba şkanım.

Evet, Ayd ın Barosu Ba şkanımız Av. Sümer Germen arka-
daşım ız; buyur Sümer.

SÜMER	 Av. Sümer GERMEN (Ayd ın Barosu Başkan ı): Say ın
GERMEW İN Başkan, değerli TBB yöneticileri, çok değerli baro başkanla-

KONU ŞMASI rı m; Ayd ın Barosu adına hepinizi öncelikle saygıyla, sevgiyle
selaml ıyorum. Sözlerime başlamadan önce kardeş şehir olan
izmir Barosu'nun çok de ğerli Başkanı, gerçekten yurtsever,
gerçekten hukuku özümsemiş ve Atatürk devrimcisi, Atatürk
milliyetçisi Nevzat ağabeyi burada sayg ıyla huzurlar ın ızda
anıyorum.

Değerli başkanlarım; 4. dönemde baro başkanlığı yaptı-
ğım bu süreç içerisinde, konu şmalann ı yapan arkadaşlar ın,
konuşmalar ının hepsine katılıyorum. Sorunlar ımızın hepsini
özümsemi ş insanlar oldu ğumuzu düşünüyorum. Ancak bu-
güne kadar gerek başkanlar toplantısı düzeyinde, gerek böl-
ge toplantı ları düzeyinde yap ılan toplantılarda, mesleğimizin
çok önemli sorunlar ını hep gündeme alarak, tart ışıp ve sonuç
bildirgelerine bağlayarak, gerek kamuoyuna, gerekse hep Ba-
rolar Birliği'ne aktard ık geldik.

Yaşanan geçmiş süreç içerisinde, Sayın Başkan ım ı z ın da
belki o gün için, o günkü koşullarda doğru olan tavr ı nede-
niyle, mesleğimizde öncelikle ya şanan sorunlarla ilgili yeni
birtakım değişikliklerin, yasal değişikliklerin yap ılmas ın ın,
bu İktidar tarafından daha da kazan ılmış haklar ın elimizden
alınmas ına neden olacağı endişesiyle çok ciddi olarak günde-
me getirilmedi. Ama ben bu 4. dönem baro başkanlığımda,
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genel kurulda da bunu aç ıkça söyledim tüm avukat arkada ş- SUMER

lar ı ma, temel misyonum, büyük ihtimal son dönem olacak GFRMFN'IN

bu dönemim de, Avukatl ık Kanunu'nda temel değişikliklerin KONU Ş SI

derhal -ki bu konuda baz ı arkadaşlar ınıız ın bileceği gibi, Gü-
neş beyin birtakım taslak çal ışmalar ı vardı- bu çalışmaların
da, taslak çalışmalarınm da geni şletilerek, derhal komisyon-
lar oluşturularak, çok önemli meslek sorunlarımız ın tasarı ha-
linde Türkiye Büyük Millet Meclisi'ne sunulmas ını talep edi-
yorum, bunun yap ılmas ının şart olduğuna inamyorum. Red-
deder, kabul eder, de ğişir, kaybederiz, ama bugünden daha
kötü artık kaybedeceğimiz bir şey olduğuna da inanmıyorum
ben. Çünkü meslek erozyonu her geçen gün, gerek toplum
düzeyinde, gerek yarg ısal düzeyde, onur ve itibar kaybetme-
ye hızla gitmektedir. "Bundan daha fazla ne kaybedebiliriz ? " diye
de ben zaman zaman düşünüyorum ve her geçen gün hakim
ve savc ılarla artık boğuşmaktan, cebelle şmekten gocunmuyo-
rum, ama bunun belli bir temele oturtulmas ı gerekiyor.

Bu çerçevede, hakim ve savcılara tüm meslekta şlarımın,
tüm baro başkanlar ımın direnç göstermesi, tav ır koymas ı, ki-
şilik sergilemesi gerektiğini düşünüyorum. Hakim, savcıyla
sadece merhaban ın ötesinde, onlarla güzel ili şki kuracağım
diye birtak ı m ödünler vermenin ben hiçbir şey kazand ırma-
dığını, getirmediğini yaşadığı m süreçte hep gördüm ve za-
man zaman da "Neden biz bunlara ödün veriyoruz?" diye de
kendimi hep sorgulamışımdır. "Bir eksiğimiz mi var, yasadışı
talepte bulunuyoruz ya da ben ini meslekta şlarnn yasad ışı talepte

mi bulunuyor?" diye, hep bunu düşünmüşümdür. Böyle bir
eksikli ğimiz yok, yarg ın ın kurucu üç unsurundan birisiyiz
diyoruz, ama her geçen gün mevzi kaybediyoruz. İşte yaşa-
n ılan süreçte, rahmetli Nevzat a ğabey, eğer yaşasaydı bugün
yapacağı temel konuşmalardan bir tanesiydi. Bir CMUK'daki
her geçen gün yol giderleri biliyorsunuz yap ılan deği şiklikle
"nı u tat giderler" olarak değiştirildi. Avukat gece ya da gündüz
mutat vas ıta olan minibüse binecek gidecek; bunu hak gören
bir anlayış .

Diğer taraftan talimatlarla ilgili bildiğiniz gibi, belki
daha tam yayg ıniaşmad ı ama talimat mahkemesinde değil,
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SÜMER esas mahkemesinin olduğu yerde ücret ödemesi uygulama-
GERIAEN'N sın ın başlaması, diğer taraftan çok düşük olan ücretin yanı

KONU ŞMASI sıra bir de sadaka verir gibi, KDV'sini de cebinden ödemesine
rağmen, lİMA ödenmeyen CMK ücretleri. Bunlar ı hak etme-
diğimizi düşünüyorum, ama hem Barolar Birli ği olarak, hem
barolar olarak bu konuda da çok daha etkin olmam ız gerek-
tiğini düşünüyorum. Ben kişisel gayretlerimle merkezdeki
CMK ücretlerini sıfı rlad ım, ama bu sorunu çözmüyor ki, il-
çelerim duruyor. Diğer avukatların, diğer meslektaşlarım ız ın
pek çok baroda ücretlerinin durduğunu da biliyorum. Ben
bireysel, sadece merkez avukatlar ının sorununun çözümlen-
mesinden yana değilim, tüm mesleğe bakış açısını ortadan
kald ırmakla ilgili yasal birtakım düzenlemelerin, çalışmala-
rın, faaliyetlerin, diyalogların, daha etkin şekilde yap ılması
gerektiğine inan ıyorum. Artık gelinen noktada, avukatl ığın
bireysel olmaktan gerçekten çıkartılması lazım. Bu yap ılacak
olan tasarı çalışmalarında büro sistemine kesinlikle geçilmesi
laz ım. Hem verimlilik, hem onur, itibar, sayg ınlık anlamında
bireysel çalışmaktan avukathğın ç ıkartılmas ın ın artık flrt ol-
duğuna inanıyorum.

Staj eğitimi, konusundan bahseden arkadaşlar gibi, ben
Ayd ın Barosu olarak gerekli eğitimi verdiğime inanıyorum,
ancak yine de daha üst düzeye kaliteyi ç ıkartmak amac ıylat
staj bölgeleri kurulacaksa, buna da evet derim. Ama bunlar ı
palyatif olarak oradan buradan alarak değil, ciddi bir taslak
haline getirerek. Avukatlik Kanunu'nda yap ılması gereken
çalışmaların, derhal burada yap ılmas ı, çalışmalarm başlat ıl-
mas ı gerektiğine inanıyorum.

Değerli başkanlarım, ülkemizde uzun zamand ır yaşam-
lan sorunların, hep hukuk eksenli, hep hukuk merkezli oldu-
ğunu hep birlikte ya şıyoruz. Demokrasi, insan hakları, huku-
kun üstünlüğünden bahseden bizler, hangi siyasi dü şünce ve
görüşte olursak olalım, bu yaşanan süreçten rahats ızl ık duy-
mamış olmak mümkün değil diye düşünüyorum. Hele baro
başkanlığı seviyesine gelmiş bir hukukçunun, her türlü siyasi
düşünceden uzak, Anayasa'da yazıl ı temel hak ve hürriyet-
lerle ilgili, Cumhuriyetin temel nitelikleri olan, demokratik,
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laik, sosyal hukuk devleti temelinde hepimizin ortak görü ş SÜMER

ve düşüncede olduğuna inanıyorum. Bunların yaşama geçi- GERJ.jENiN

rilmesiyle ilgili bu y şaııılaıı süreçte, yine tüm barolar olarak KONU ŞMASI

ve Barolar Birliği olarak, daha etkin sesimizin duyurulmas ı
gerektiğinden yanay ım. Bunu sizler de yaşamışsınızdır bölge-
lerinizde, toplum da bizden bunu bekliyor. Örne ğin, 29 Mart-
ta yap ılacak olan yerel seçimlerle ilgili yaşanılan süreçteki o
hukuki eksiklikler ve noksanliklardan, gerçekten seçimlerin
düzgün, demokratik bir ortamda yap ılacağına ilişkin kamuo-
yunda ciddi bir endişe ve şüpheler var. Bununla ilgili, gerek
Barolar Birliği ve baro başkanları olarak, aç ıklamalanm ızı,
yap ılacak olan araştırmalar sonucunda, somut ve net olarak
kamuoyuna aç ıklamamız gerektiğini düşünüyorum.

Ergenekon sürecinde, -Ergenekon'un var oldu ğuna ben
de inananlardan birisiyim- çok uzun sağ l ıks ız şekilde yap ı lan
soru şturmaların sonucunda, hakl ı birtakım ortaya ç ıkartılma-
s ı gereken olayların yan sıra, hiç hak etmeyen insanların da
olaya dahil edilmesi, şüphelerin, bu soruşturmaya bakış açısı
nın, ciddiyetinin şüphelere neden olmas ına yol açmıştır.

Değerli başkanlarım; yine Aydın' darı gelirken de gördüm
ki, pek çok avukat arkada şım ve kamuoyu bizden bunu bek-
liyor. Buradan sonuç bildirgesiyle, son Ergenekon çerçevesin-
de yaşanan hukuksuzluklarla ilgili aç ıklamalanm ızı, seçmen
listeleriyle ilgili aç ıklamalarımızı, demokrasi, insan haklar ı ve
hukuk temelinde kamuoyuna duyurmam ız gerektiğine ina-
n ıyorum.

Ben bu çerçevede, bu aç ıklamaların kamuoyuna yap ılaca-
ğı inancıyla hepinizi sayg ıyla selaml ıyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkanım, çok te-
şekkür ederiz.

Değerli başkanlanm; demin değerli başkanlarımızı su-.
narken, aç ıkladığım gibi, Trabzon'umuzun çok değerli Baş-
kanı Mehmet Şentürk de aram ıza katıldı . Kendisi daha önce
de Trabzon Barosu Başkanlığı yapmıştı, ama bu son Ekim Ge-
nel Kurulu'nda yeniden Trabzon Barosu Ba şkanlığı 'na seçil-
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di. Kendisine hoş geldiniz diyoruz, yeni görevinde ba şarılar
diliyoruz.

Değerli arkadaşlar; bir de unuturum belki, bir küçük te-
şekkürümü de Sivas Barosu Ba şkanı'na yapmak istiyorum.
Bu hepinizin önünde bulunan, çok güzel Sivas' ı simgeleyen,
kalem yanında, -sigara içmiyoruz, bizi sigaraya te şvik ediyor,
ama biz bunu büfeye koyarız- hem sigaral ık ve herhalde çok
kıymetli bir yöresel bıçak için kendisine te şekkür ederiz bu
ince düşüncesinden dolay ı .

Sözü Sayın Isparta Barosu Başkanımız Av. Gamze Budak
hamma veriyorum; buyurun say ın Budak.

GNVVE	 Av. Gamze BUDAK (Isparta Barosu Ba şkanı): Değerli
SUDAK ıN Başkanın-t, değerli Birlik Yönetim Kurulu Üyelerimiz, de ğerli

KONU ŞMASI baro başkanlarımiz; hepinizi sevgi ve sayg ıyla selaml ıyorum.
Başkamm ız, hepimiz aynı sorunlardan tekrar mahiyetinde
bahsetmeyelim diye gerçi ba şta bir uyarı yaptı bize, ama he-
pimiz aynı ülkede ya şıyoruz, ayn ı sorunlan yaşıyoruz, aynı
sorunlardan ıstırap çekiyoruz ve çözümü de birlikte bulaca-
ğım ıza inandığım için, belki bir kısm ı tekrar mahiyetinde ola-
cak, ama bu sorunlara birer birer, şöyle birkaç başl ık altında
değinmek istiyorum.

Öncelikle İzmir Baro Başkan ımı z, sevgili Nevzat ağabe-
yimin kayb ından dolay ı duyduğum üzüntüyü ifade bile-ede-
meyecek durumday ım. Gerçekten kendisi fikirleriyle, şahsi-
yetiyle çok de ğer verdiğim, kıymet verdiğim, sevdiğim, daha
üç hafta önce birlikte yapaca ğımız pek çok proje konusunda
anlaştığımız değerli bir büyüğümdü. Ac ım sonsuz, tekrar ai-
lesine başsağlığı diliyorum, hepimize başsağlığı diliyorum,
Allah'tan rahmet diliyorum.

Değerli meslektaşlarım; bildiğiniz gibi, ülkemizde her
gün değişen bir gündem, her gün de ğişen yüksek dozajl ı bir
aksiyon ve bir siyasal gündem söz konusu. Buna ra ğmen ya-
şadığımız tüm bu olaylar ın hareketliliğine, hızına rağmen, ne
yazık ki, pek çok sivil toplum örgütünde ve vatanda şlarımız-
da yerleşmiş bulunan da korkunç bir tepkisizlik söz konusu.
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Artı k vatandaş hiçbir şeye tepki göstermiyor. Barolar da bel- GMi İ E

ki pek çok konuda tepki göstermiyor. Bizim de hatalar ımız, BUDAgIN

eksiklerimiz var, ama benim gözlemledi ğim, bu konuda en KONU5I4SI

büyük hatal ı olarak gördü ğüm, ne yaz ık ki siyasi iktidar ın şu
ana kadar uygulamaya koydu ğu iletişimin dinlenmesi, korku
ve baskı uygulamalar ı, polis devletine dönüşüm girişimleri,
vatandaşlar ı korkar ve tepkisiz hale getirmi ştir. Ne yaz ık ki
bizler bunun fark ında olmakla birlikte, şu anki uygulamala-
rım ızla henüz aktif ve icrai herhangi bir hareket de yapm ış
değiliz.

Son günlerde ya şanılan ve 20 aydan beri devam eden bir
Ergenekon davas ından bahsediyoruz. Ergenekon diye adlan-
d ırılan bir örgüt, ismini kimin verdi ğini de henüz bilmiyo-
ruz, ama belki böyle bir örgüt var, belki böyle bir örgüt yok.
Ama şöyle bir kanaatim var ki, -bunu di ğer meslektaşlarımm
da paylaşacağına inanıyorum- böyle bir örgütün varl ığı söz
konusu ise bile, bu soru şturma kapsamında Cumhuriyetin
temel niteliklerine sahip çıkan, milliyetçi, ulusalc ı pek çok in-
sana da soruşturma kapsamında değinilip dokunularak göz-
dağı verilmektedir. Bu tamamen hiçbirimizin onaylamaya-
cağı, yargının siyasalla şmas ı anlamına geliyor. Yargıya olan
güveni sarsıyor arkadaşlar. Eğer yarg ı bağımsız diyorsak, son
yaşadığımız Ergenekon davas ındaki soruşturma ve kovuş-
turma aşamas ındaki bütün hukuksuzlukların sona erdirilme-
si gerekmekte, ya şanmamas ı gerekmekte. Ama bunları yaşı-
yorsak, üzülerek söylemek durumundayım, yargı siyasi baskı
altındad ır. Bu da hepimizi derin bir endişeye sevk etmekte.

Baz ı iktidar mensuplar ı diyorlar ki, "Bu davayla kimsenin
artı k makam ı ya da s ıfatı ne olursa olsun, yargı lanamayadağı an-
lam ı na gelmez, herkese dokunulabilir." Öyle mi, tamam doku-
nulmalı, doğru Anayasamızda yeri var, o zaman önce millet-
vekili dokunulmazl ıklar ın ı kald ırın. Başka bir Ergenekon da
orada var. Onların da yargılamasının yapılması laz ım. Önce
bu dokunulmazLılcları kald ırın o zarnn.

Arkadaşlar, son günlerde gene ba şka bir konu cidden bizi
son derece üzmüştür. Biz Baro olarak da bir bas ın bildirisiyle
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GI1E bunu kınad ılc, ama Barolar Birliği'nin de bu konuda giri şimleri
BUDAK'IN var, takdirle karşıhyorum. Ancak, yeterli değil, hükümetimiz

KONU ŞMASI de bu konuda yeterli giri şimde bulunmuyor. Sözle peynir ge-
misi yürümüyor ne yaz ık ki. Bahsettiğim konu, Israil-Filistin
olay ı. İsrail'in her türlü uluslararas ı hukuk kurallar ını ayak-
lar altına alan uygulamalarıyla, genç-yaşlı, kad ın-erkek, çoluk
çocuk demeden insanlar ın temel hak ve hürriyeti olan yaşama
hakkma tecavüz etmesi, herkesin, orada yaşayanların yaşama
hakların elinden almas ı ve bütün dünyanın buna seyirci kal-
ması çok acı bir dutum arkadaşlar. Günümüzde Türkiye'de
meydana gelen en ufak bir olayda insan haklar ı diye bas bas
bağıran, uluslararas ı örgütler, kendilerini büyük devlet ilan
eden devletler neredeler, insan haklar ı nerede, kimler savu-
nacak bunlar ı? Gücünüzün yettiğine insan haklar ı diyeceksi-
niz, yetmediğine sessiz mi kalacaks ınız? Bu mu uluslararas ı
hukuk, adalet ya da hukukun temel kurallar ı, hukukun üs-
tünlüğü bu mu? Bu konuda da gerekli giri şimlerin yapılması
konusunda, sonuç bildirgesinde özellikle, yer verilmesi husu-
sunda ben önemle rica ediyorum de ğerli başkanlarınıdan.

Arkadaşlar, ülke gündeminin dışında hepimizin birebir
yaşadığı, ulusal yargı düzenimizdeki baz ı aksakl ıklar, hu-
kuk düzenimizdeki baz ı aksakl ıklar diyelim, söz konusu. Biz
bütün başkanlar olarak, hep biz avukatlar olarak başkanlar-
dan ziyade, yargının say-savunma-karar şeklinde üç temel
ayaktan olu ştuğunu itiraf etmeliyiz ki, sadece biz avukatlar
söylüyoruz arkadaşlar, yargının üçayaktan olu ştuğunu diğer
ayaklar bilmiyor; hakim ve savc ının haberi yok ya da bilmek
istemiyorlar. Bunun önüne geçmek durumundayız. Mesleği-
mizin sayg ınlığı anlamında, bunun tesis edebilmemiz, huku-
kun üstünlüğü anlamında, bağıms ız savunmanın yer alması
anlamında çok çok gerekli bir konu.

Bunu nasıl sağlayabiliriz? Bence en büyük eksiklik, Ana-
yasamızın Yarg ı baş lığı altında savunmaya yer verilmemi ş
olması . Önce savunma mesleği Anayasaya girmelidir arka-
daşlar. Savunma yargının üç temel ayağından biriyse, savun-
ma yüzde yüz Anayasa'da yer almal ı ve anayasal güvenceyle
düzenlenmelidir. Bizler barolar, savunmay ı temsil ediyoruz,
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ama, toplum da barolar ı sadece sivil toplum örgütü ya da mes- GmJE

lek örgütü zannediyorlar arkada şlar. Yani pek çok üst düzey- BUDAK'IN

de kamu görevlisiyle ben birebir ya şadığım bu sorunu bizzat KONU ŞMASI

aç ı klamak durumunda kald ım. Bu yapıdaki, bu mesafedeki
arkadaşların bile böyle düşünmesi, vatanda şın ya da hukuk
düzeni içerisinde sade vatanda şın ne düşündüğünü gelin siz
tahmin edin. Bunun için, Anayasanın "Yarg ı " baş lığı altında
mutlaka ve mutlaka savunmaya özel bir yer verilmeli, bu ko-
nuda da gerekli giri şimlerde bulunmal ıy ız. Öncelikli hedefi-
miz bence bu olmal ı .

• Meslekte ayr ıca kaliteyi yükseltmek zorunday ız. Üzüle-
rek ifade etmek istiyorum ki, kendi baromda gözlemledi ğim,
mesleğe girişte sınav ın olmaması, hAkim ve savcılık sınavım
kazanamayan herkesin direkt avukatl ığa girmesi ve bu konu-
da hiçbir engelin ya da değerlendirmenin bulunmamas ı, mes-
lek kalitemizi son derece olumsuz yönde etkilemekte. Mes-
leğe girişte mutlaka ve mutlaka s ınav olmalı, staj sonunda
da sınav olmal ı, değerlendirilmeli. Meslekiçi eğitimi de çok
önemsiyorum, çünkü son y ıllarda Avrupa Birliği'ne uyum
çerçevesinde tüm yasalarda yap ılan değişikliklere ne yaz ık
ki, kaç senelik avukat olursanız olun, bizler de geride kald ık,
yetişemedik hızına. Pek çok konuda bilgilerimiz eksik, mes-
leki eğitim, meslekiçi eğitim bence zorunlu hale getirilmeli ve
Barolar Birliğinin bu konuda acil bir düzenleme yapmas ı ge-
rektiği kanaatindeyim.

Ayrıca, Aydın Barosu Başkanı 'nm ifade ettiği gibi, mes-
lekte branşlaşmanın da çok önemli olduğunu düşünüyorum.
Artık biz girdiğimiz mahkemelerde her konuda bilgi sahibi
olmak ya da bir miktar bilgi sahibi olmak yerine, bir konuda
çok iyi bilgi sahibi olmak zorunday ız ki, gerçekten savunma
anlamında hukuki yard ım verdiğimiz kişiye gerçek anlamda
yard ımcı olabilelim.

Staj eğitimi konusunda, Ayd ın Barosu Başkanım "Ben çok
iyi staj eğitimi veriyorum." dedi ama ne yaz ık ki ben onun gö-
rüşlerine katılamıyorum ve küçük barolarda da bu e ğitimin
çok iyi verildiği inancında da değilim. Bu nedenle, merkezi,
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GZE Türkiye Barolar Birliği'nin kuraca ğı, benim "Avukatl ı k Akade-
BUDAK'IN misi" olarak adlandırdığım, bir merkezde en az ından hakim

KONU ŞASI ve savc ı adaylarının eğitimine benzer şekilde bir düzenleme
yap ılması gerektiği kanaatindeyim. Staj eğitimleri çok önem-
li, mesleğe başlayan arkadaşlar ımız ın, genç arkadaşlarımızın
ve hatta rahatlıkla ifade edebilirim ki, 10-15 y ıll ık avukat ar-
kadaşlanmızın pek çoğunun meslek kurallar ından haberdar
olmadıklarını üzüntüyle öğrenmekteyiz, karşılaşmaktay ız.
Bunun için, staj eğitim merkezinde avukatl ık hukuku özellik-
le çok iyi öğretilmeli, meslekiçi e ğitimlerle de avukatlar ın hak
ve yetkileri, avukatın yargılamadaki yeri, hakim ve savc ı lar
karşısındaki pozisyonu da net bir şekilde meslekta şlar ım ıza
çizilmeli ki, mesleğin şerefi, onur ve haysiyeti yarg ılama es-
nas ında ya da hukuki yard ımın yap ılması esnas ında t ırtıklan-
mamal ı, saygısizlığa ya da tecavüze uğramamal ı .

CMK eğitimleri konusunda da gene belki Ba şkanım di-
yecek ki, "Her şeyi de Barolar Birliği'nden bekliyorsunuz", ama
gerçekten CMK e ğitimi konusunda merkezden bir e ğitim,
tek tip bir eğilim verilmesinin ya da baroların CMK eğitimi
veren eğiticilerinin, eh az ından Barolar Birliği'nde oluş turu-
lacak bir merkezde eğitilmesinin sağlanması gerektiği düşün-
cesindeyim. Genç arkada şlar ımızın bütün geçim kaynakları
CMK'dır. Açıkça ve ac ıyla ifade etmek gerekir, ama ne yaz ık
ki, bizim verdiğimiz bir-iki günlük sertifika eğitimiyle CMK
hizmetinin yürütülmesi mümkün de ğildir ve bu konuda ya-
şanacak aksakl ıklar hem genç meslekta şlarımızı hem de liya-
kate göre bu göreve gereği gibi yapacak kişilere görev verme
yükümlülüğü, yükümleyen CMK Yönetmeli ği dolay ı s ıyla ba-
roları da çok s ı kıntıya düşürecek bir sorun olarak kar şımıza
çıkıyor. Bunun için CMK eğilimine gerekli önemin verilmesi
ve bu konuda gerekli çal ışmaların başlatılmasmı da önemle
talep ediyorum.

Değerli meslektaşlarım, bildiğiniz gibi, protokolde ya şa-
nan sorunlar, baro ba şkanlarıyla ilgili olarak, halen devam
etmekte. Ben bunun özellikle bir Dan ıştay karan var bu ko-
nuyla ilgili, ama Danıştay'la Barolar Birliği ilişkilerinin neden
pozitif olmad ığı konusunda bir merakım var. Zannediyorum
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Dan ıştay' ın bu karar ı, biraz bu negatif ili şkilerden de kay- GMVE

naklamyor olabilir diye düşünüyorum ve bu konuda gerekli BIJDAK'IN

çalışmalar ın yap ılması halinde bu sorunun giderilebilece ğini KONU ŞIS İ

ümit ediyorum. Çünkü "yargı üçayaktan oluşur" deniliyorsa
Cumhuriyet savc ı sm ın yanında olmal ıs ın ız, arada rektör ol-
mamal ı .

Değerli meslektaşlarım; en büyük sorunlar ımızdan biri de
CMK ücretlerinin zamanında ödenmemesi. Bu konuda baro-
lar tek ba şına, kendi çabalarıyla ve şahsi ilişkileriyle bir şeyler
yapmaya çalışıyorlar. Biz üç hafta. önce Kütahya'da yapm ış
oldu ğumuz bölge toplant ısında baz ı baro başkanı arkadaşla-
rı m dediler ki, "Biz CMK ücretlerirnizin tamam ı na yak ı n ın ı gü-
nümüze kadar nerdeyse ald ık." Ben o arkadaşlar ıma dedim ki,
"Lütfen fonnülü neyse bize de öğretin. Şahsi ilişki gerekiyorsa, biz
de şahsi ilişki kurahm." Çünkü ben daha 2007 y ılına ait CMK
görevlendirmeleririin ücretini ödüyorum. Daha 2008'e bile gi-
remedim. Bu konuda da barolar ın tek ba şına, başkanların tek
başına b ırakılmasının da olumlu olmadığını dü şünüyorum.
Bu konuda da Barolar Birliği, tüm barolar ad ına bu ödenekle-
rin gerektiği ve zamanında ödenmesi konusunda gerekli ça-
lışmaları yapmalı ya da en az ından bize yol göstermeli diye
düşünüyorum.

Bir de son yaşadığım ı z s ık ınt ılara gelince, KPS ile ilgili
birtak ım s ıkıntılar ım ız var arkada şlar bildiğiniz gibi. Kimlik
Payla şı n ı Sistemi'nden maalesef ki barolar yararlanam ıyor,
bununla ilgili biz Barolar Birliği'ne bir yaz ı yazmıştık. Baro-
lar Birliği ve dolay ısıyla barolar ın da İçi şleri Bakanlığı ile bir
protokol imzalayarak, KPS'den yararlanabilmesi hususunda.
Sayın Başkanım vermiş olduğu cevab ında bu konuda girişim
yap ıldığı, protokolün imzaland ığı, ama henüz İçişleri Bakanlı-
ğı Nüfus Genel Müdürlüğü'nden geri dönü şün sağlanmadığı
konusunda bilgi ald ım. Bu konudaki çal ışmalar ından dolayı
ayrıca çok teşekkür ediyorum. Ancak KPS'ye nas ıl girebileceği
barolar ın tek tek ayrı bir sorun, girebilmemiz halinde de nü-
fus aile kay ıt tablolarına ulaşabilmemiz mümkün de ğil. Ama
İçişleri Bakanlığı'nın bir genelgesi var, bu genelge dolay ısıyla
nüfus müdürlükleri, veraset ilam ı için ç ıkarmak zorunda ol-
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GMkJF duğunuz nüfus aile kay ıt tablosunu istediğinizde bile, mah-
BUDAKIN keme kanal ıyla isteseniz bile, maalesef cevap vermiyor, "KPS

KONU ŞfMSI üzerinden tespit edin" diyor, ama nüfus müdürlükleri bilmi-
yor ki, KPS üzerinden nüfus aile kay ıt tablosu ç ıkarılamıyor.
Mümkün değil, bu konuda da büyük sıkıntılarımız var. Bu
konuyla ilgili de Içi şleri Bakanlığı 'yla ve Adalet Bakanlığı'yla
kompiike bir çal ışma yap ılarak çözüleceğine inanıyorum.

Bir de SGK ile bildi ğiniz gibi sık ırıt ılar ımız var. Art ık tüm
avukatlar SCK çatıs ı altında sağlık hizmetlerinden de fayda-
lanacak, ama SGK'nın gerekli sistemi kurmam ış olmas ı sebe-
biyle, meslektaşlanmız şu anda sağl ık hizmetlerinden fayda-
lanamıyorlar. Hâlâ eski sistem üzerinden provizyon al ınma,
her avukatın bizzat SCK'ya başvurarak son dört aya ait prim
makbuzlar ını ibraz edip, dilekçe yazarak provizyon almas ı
şeklinde işlemler yürütülüyor. Her meslekta şım sağlık hiz-
metini almaktan art ık vazgeçecek pozisyona geldi, ya şanan
bu sıkıntılar ve zorluklar nedeniyle. Bu konuyla ilgili de SCK
Genel Müdürlüğüyle yapılacak girişimlerde, zannediyorum
avukatlar aç ısından bir kolayl ığın sağlanmas ı gerekmekte.

Bir de genel olarak, avukatlar olarak, Ayd ın Baro Baş-
kanımızın da söylediği gibi, kanunlar ın bize tan ıdığı hak ve
yetkileri biz sonuna kadar kulianamad ığımız gibi, bakanlığın
ne yazık ki, avukatlara, barolara bakış aç ısı nedeniyle zanne-
diyorum, yönetmeliklerle baz ı hak ve yetkilerimiz, kanunun
hilafına olmak üzere kısıtlanmakta, s ınırlanmakta, açmış ol-
duğumuz yönetmelik iptal davaları ise, Dani ştayda çok uzun
sürede sonuçlanabildi ği için, hiçbir cevap al ınamamakta, ad-
liyelerde bilfiil, en azından son ifade ve kalem yönetmeli ğinde
getirilen değişiklikler de, haz ırl ık evrakının incelenmesinde
bile çok büyük zorluklar ya şanmaktad ır. Bu konuda da sonuç
bildirgesine konulacak bazı hükümlerle, meslekta şlarımıza
kolaylık sağlanmas ı hususunda gereğinin yapılması gerektiği
düşüncesindeyim.

Çok uzatt ım, beni dinlediğiniz için, sabr ınız için teşekkür
ediyorum.
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Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Saym Başkanımıza çok te- ÖZDEM İ R

şekkür ediyoruz. Gerçekten son derece önemli ve güncel so- ÖZOKUN

runlar ı, gayet net bir biçimde ortaya koydu. 	 KONU ŞMS İ

Değerli Başkanlarım; anladığım kadarıyla, şu ana kadar
konuşan değerli başkanlarımız özellikle iki konuda, İsrail'in
Gazze'ye yaptığı bu insanl ık dışı saldırı ve Ergenekon Davas ı
diye adland ırılan bir soruşturma ve devam eden bir kovu ş-
turmada yaşanan kimi hukuk d ışı lıklar ve olumsuzluklar ne-
deniyle, toplumda do ğan endişe ve paniklere yanıt vermek
üzere bir bildiri ve bir genel meslek sorunlar ını da içeren bir
bildiri veya bir kamuoyu açıklamas ı konusunda üç-dört arka-
daşımız üst üste bunu vurguladılar. Anlaşılan böyle bir sonuç
bildirisi yay ınlanacak. Dolay ıs ıyla şimdi saat 12.30'da yemek
arası vereceğiz, yemekten sonra değerli başkanlarımız yeni
bizim yerle şkeye gidecekler, saat 14.30'a kadar orada bulu-
nacaklar. Yaklaşık 26-27 arkadaşınıızdan sadece 6-7 kişi ko-
nu ştu, bir hayli de konu şmac ı arkada şımız var. Dolay ısıyla
izninizle, bu bildiriyi yay ıniayacak ve kaleme alacak 4-5 ki şi-
lik bir arkadaş grubunu oluştursak, onlar bu arada bir taslak
haz ırlasalar ve onu yine Yüce Ba şkanlar Kurulu dinleyerek
bir karara bağlasa, sanıyorum zaman kazanırız diye dü şünü-
yorum. Buyur Başkanım.

Av. Nuşirevan ELÇ İ (Şırnak Barosu Başkan): Say ın Baş- Nu Şİ REvAN

kanım, yay ınlanacak "Sonuç Bildirgesi"nin 69 baronun y4 E ıçi'N İ N

da 70 baronun yayınladığı bildiri şeklinde olmamas ı gerek- xou ş si
tiğini düşünüyoruz. Çünkü yard biz Şırnak Barosu olarak,
Ergenekon'a destek konusunda kesinlikle mesafeli duruyo-
ruz. Böyle bir destek vermeyi de dü şünmüyoruz ve çağdaş
düşünen çoğu baronun da destek vermeyece ğini düşünüyo-
ruz. Bildiride imzas ı bulunan barolarm aç ık bir şekilde isim-
lerinin yaz ılmas ı şeklinde yapılırsa daha sağlıklı olur diye
düşünüyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkanım; bir defa
şu kaygmıza asla katılmıyorum: Barolar Birliği ve barolar ola-
rak biz ne birdavaya bir destek veririz, ne bir davanın yanın-
da oluruz, ne bir davanın karşısında oluruz; o bizi hiç ilgilen-
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OZDEMIR dirniiyor. Say ın Başkamm, bizi ilgilendiren konu, geçmi şten
ÖZOKUN bugüne hukuksuzluktur. Bir yerde hukuksuzluk varsa, baro-

KONU ŞMASI lar ve Barolar Birliği karşı çıkmak durumundad ır. Asla ve asla
bu ülkede suçlu olan, şu ya da bu şekilde bir yere bulaşmış,
kirlenmiş her insan ın üzerine gidilmesi konusunda en net du-
yarl ı lığı gösteren, barolar ve Barolar Birli ğidir.

Dolay ısıyla meseleyi böyle Ergenekon davasına destek
ya da Ergenekon davas ının karşısındaymış gibi al ın ıyorsa,
bunu hiç konu şmayal ım. Yani hiç konuşmayalim, açmayahm
bu konuyu, çünkü burada son derece iyi niyetli, s ırf hukuk
ad ına, s ırf hukukun üstünlüğü ad ına, s ırf insan haklar ı ad ına,
s ırf savunmanın kutsallığı ad ına, son derece dikkatli ve titiz
birtakım eleş tirileri getiren arkada şları Ergenekon'un karşı -
sında, bunun d ışında, bu gidişi hukuken şöyle ya da böyle
değerlendirmede onlar ın yanında görmek, burada çok büyük
haks ı zlık olur. Yani böyle bir haks ı zlığı hiçbirimiz yapamayız.
Yani biz burada hukuku tartışmak mecburiyetindeyiz, biz bu-
rada insan haklarını tartışmak mecburiyetindeyiz, biz burada
adil yargılanmayı tartışmak mecburiyetindeyiz, biz burada
gerçekten hak ve özgürlüklere uygun bir soru şturma yap ılıp
yap ı lmadığmı tartışmamız laz ım. Eğer bunlar Ergenekon'da
yapı lıyorsa, ortak kanaat hiç kimsenin sesi ç ıkmaz, "yok karde-
şini, bu hukuka uygun yapı l ıyor" denilmelidir.

Ama burada bizim de bugüne kadar uygulamada gör-
mediğimiz baz ı çok ciddi birtak ım farklil ıklar oluyorsa ve bu
dava Türkiye'de şu ya da bu şekilde, iktidar partisinin say ın
temsilcisinin "Ben bunun savc ı s ıyun" demesine varaca ğa ka-
dar, muhalefet partisi liderinin "Ben bunun avukah olacağı nı "
demesine varacak kadar, bu kadar toplumu ilgilendiriyorsa,
Türkiye Barolar Birliği, barolar ve hukukçular asla sessiz ka-
lamaz. Buradaki olumsuzluklar ı ortaya koyarız ve lütfen, ne
olursunuz, bizim buradaki koyaca ğımı z olumsuzluklar, asla
ve asla bir soru şturmanın, bir kovuşturmanın lehinde ya da
aleyhinde, onun deriııindeki düşüncelere karşı olup ya da ya-
nında olmak, asla bizi ilgilendirmedi; o ayr ı bir konu. Bizim
buradaki tespitimiz, yapılan uygulamaların, adil yarg ılanma
koşullarına uygun yapılıyor mu, yap ılmıyor mu? Bizim bura-
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da tespit edece ğimiz budur. Onun için bu konuda farkl ı düşü-
neceğimizi sanmıyorum.

Mehmetçiğim, sen bir şey söyleyeceksin, buyur.

Av. Mehmet ŞENTÜRK (Trabzon Baro Ba şkan ı): Ayrı
ayrı yapalım, yani Filistin ile bu i ş ayrı konular. Sanıyorum
fikir birliği yok, o yüzden yani ayr ı ayrı ele alal ım.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Şimdi Mehmet bey, sen 
ÖZDEMiR

çok akıllı bir Başkaıııms ın. Böylesi sorunlarda, bak orta bir yol Öıok'UN

buldun, ama bu orta bir yol daha da kötü bir yol. Şimdi bu KONU ŞMASI

kadar rahatsız edilen bir konuyu, onu ayr ı bir yerde konuşa-
lım, bunu ayrı bir yerde, olmaz. Bak karde ş, ya bildiri yayın-
larız, ne sıkintımız varsa, ortak, bizi tatmin edecek bir şekilde
bir kamuoyu aç ıklamas ı haline getiririz, ya da hiç kamuoyu
bildirisi yay ınlamayız kardeşim. Bu kadar aç ık, yani Gazze
için hepimiz ortağız, efendim Ergenekon için hepimiz fark-
lıyız diyemem; ben diyemem, çünkü benim bir al ınganlığım
yok, buradaki birçok arkadaşımız da öyle düşünüyor. Ben ne
Ergenekon'un yan ınday ım, ne Ergenekon'un kar şıs ınday ım.
Ben hukukun yamnday ım, hukukun üstünlü ğünün yanında-
y ım.

Dolay ısıyla, burada böyle bir tespit yapal ım, var m ı yok
mu? Yoksa zaten sorun yok, varsa bunu da dile getirelim diye
düşünüyorum. Mehmet bey teşekkür ederim.

Buyur Karabük Barö Ba şkanımız, sanıyorum söz istiyor-
sunuz.

Av. Fatma ŞİRİN (Karabük Baro Ba şkanı): Evet, ben te şek- FATMA

kür ediyorum. Bu Ergenekon'la alakal ı bildiri konusunda söz Ş IRIN'N

almak istedim, çünkü san ırım buna karar verilecek. Ben yarg ı- KONU ŞMASI

ya güveniyorum ve güvenmek istiyorum. Halk ın da yargıya
güvenmesini istiyorum. Yarg ıya güverımeli ki, sacayağından
biri olan bizlere de güvensin, biz avukatlara da güvensin. Bu
anlamda Ergenekon davas ında eğer bir hukuksuzluk varsa,
bunu kamuoyuna şikayet etmek yerine bu hukuksuzluklar-
la ilgili, hukuksuzluklar ın tespiti, ilgili ulusal ve uluslararas ı
platformda, ilgili yerlere hukuki yoldan şikayetlerin ve dilek-
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FATMA çelerimizin iletilmesi yönünde, bu yanl ışların düzeltilmesi
Şİ RiN' İN ad ına hukuki yapabileceğimiz neler varsa, bunun yap ılma-

KONU ŞMASI s ını istiyorum. ÇÜIİICÜ bir Danıştay'la Anayasa Mahkemesi
arasındaki tartışmada, bütün meslekta şlarım yaşamışlard ır,
normal vatandaşlar bile, "Siz de birbirinize dü ştünüz" şeklinde,
yargıya yönelik eleştirilerini ben duymak istemiyorum, çün-
kü dedi ğim gibi ben yarg ıya güvenmek istiyorum. Bu konuda
da bir siyasimizin bir lafıyla bitirmek istiyorum ve ona göre
de karar vermemiz gerektiğini düşünüyorum. Diyor ki, "Hü-

kümet şapka, devlet baştır, devlet kurumları baş tı r. Şapkay ı eskite-

bilirsiniz, yerine yeni şapka bulursunuz, ama başı eskitmeyelim, bu

baş tan başka baş yok." 0 yüzden biz yarg ıy ı, askeriyeyi,kurum-
larımızı y ı pratacak mahiyette aç ıklamalar yapmayal ım diye
düşünüyorum. Benim fikrim bu.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyorum.

Gaziantep Barosu Ba şkanımız Say ın Aziz Canatar buyu-
run.

ııı 	 Av. Aziz CANATAR (Gaziantep Barosu Ba şkanı): Ben bu

CANATAR'IN 
konuda müsaadenizle şunu söylemek istiyorum: Hiç kimsenin

KONU ŞMASI 
ülkemizde suç işleme imtiyazı yoktur, olmamal ıd ır da. Yani
şu veya bu kurumu y ıpratal ım, yıpratmayal ım tartışmas ına
girmememiz gerekir. Hangi kurum ve kurulu ş suç işliyorsa,
bu soruşturma, kovuşturma konusu olmal ıdır. Kimse burada
dokunulmaz değildir, hukuk devletinde olmaz. Benim kay-
gım şu: Ergenekon soruşhırmasında soruş turmanın sonuna
kadar gidilmelidir. Suç işleyenler, soru şturma ve kovuştur-
maya tabi tutulmal ı, mutlaka cezasını çekmelidir.

Ancak şunu söylüyorum: Biraz önce Say ın TBB Başka-
mmız da söyledi, karşı geldiğim benim şu hukuksuzluktur.
Bir kayg ım da şudur benim: Gerçek suçlular mutlaka, yani
izlediğimiz kadar ıyla gerçek suçlular görünüyor. Ancak bu
soruşturma kapsamı çok geni şletildiği zaman, rasgele ki şiler
soruşturma ve kovu şturmaya tabi tutulduğunda ki, ben izle-
diğim kadar ıyla soruşturma maddi deliller olmadan, objektif
olmadan, yani gerçekten adil yarg ılanma hakk ına uygun ol-
madan, Insah Haklar ı Sözleşmesi'ne de uygun olmadan bir-
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tak ım soruşturmalar yap ı lıyor. Benim kayg ım bu, eğer bunlar
göz ard ı edilirse, gerçek suçlular kaybolacak, yani daha do ğ-
rusu dikkat da ğılacak, soruşturma ve kovuşturma konusu,
yani esas muhataplar kaybedilecek.

Av. Özdemir ÖzoK (Başkan): Peki, sonuç olarak sen bu
konuda bir "Sonuç Bildirisi" yayınlansın mı diyorsun?

Av. Aziz CANATAR: Evet, yayınlans ın diyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Peki, tamam Ba şkanım te-
şekkür ediyorum.

Sayın Giresun Barosu Başkanınıız, buyurun.

Av. Şeref YILDIZ (Bartın Barosu Başkanı): Normal ko-
nuşmaların ız mı devam ediyor şu anda?.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Hay ır hay ır, şu bildiri işini
bitirelim devam edece ğiz Başkan.

Av. Şeref YILDIZ: "Bildiri Komisyonu kural ı m" dediniz, o
komisyonu şimdi kurarsak, bundan sonra ç ıkacak fikirlerin o
komisyonun görü şünde tartışılmaması gibi bir durum ortaya
ç ıkar. Örneğin, Deniz Feneri de bir hukuksuzluk sorunudur
ülkemizde.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Hay ır pardon, yani bu
kurduğumuz komisyon üyesi arkadaşlar ım ız, aramızda bu-
lunacaklar yine, ama kendi kendilerine oturduklar ı yerde bir-
takım notlar alacaklar. Yani bu kurduğumuz komisyon, bura-
dan ayrıl ıp çıkıp gitmeyecek.

Av. Şeref YILDIZ: Tamam oldu o zaman, efendim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Giresun Barosu Ba şkanı-
m ız, Çanakkale Barosu Ba şkanımız Tülay Harum da, bu ara-
da Kocaeli Baro Başkanınuz da konuşsunlar.

Giresun Barosu Ba şkanı, buyursunlar

Av. Gültekin UZUNAL İOĞLU (Giresun Barosu Ba şka-
nı): Değerli Birlik Başkanım ve Yönetim Kurulu üyeleri, de-
ğerli başkanlarım; uzun süredir devam eden ve şu anda da
ne zaman biteceği belli olmayan adına Ergenekon denilen ve

Ş EREF

YIlDIZIN

KONU ŞMASI

ÖZ D FM iR

ÖİOK'UN

KONU ŞMASI

GÜUEK İ N

U?UNAIİ O Ğ LUNUN

KONU ŞMASI
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GULrEKN birçok hukuk ihlalleriyle dolu, CMK'yı yaralayan bir soru ş-
U İUNA[IOÖLUNUN turma izliyoruz ve kamuoyu da bununla ilgili birçok medya

KONU ŞMASI kurulu şu ve vatandaşlar aras ında da birçok fikirler üretiliyor.
Biz hukuk adamaları olarak böyle bir soruşturman ın devam
ettiği ülkemizde, Yarg ı tay Onursal Ba şsavc ı s ı 'na yönelmi ş,
-şu anda da müdafilik yapan avukatlara da yönelmi ş- böyle
bir soru şturmanın karşısında, baro başkanları olarak bir bil-
diri yay ınlamalıyız bu konuda. Çünkü baro ba şkanlar ı ola-
rak öncelikle hedefimiz hukuk ihlallerine karşı 'dur' demeli
ve bu bas ı n bildirisi yay ınlama] ı y ı z, hatta bunu da sayın TBB
Ba şkan ı 'n ın dediği gibi, bu Ergenekon'un içindeki birtak ım
insanlara, birtak ı m eylemlere, hukuksuzlu ğa bizler de kar şı-
yız. Ancak, öyle bir noktaya geldi ki, hukuk adamlar ı n ı da
tehdit eder bir boyuta geldi. Bunları dur diyecek şekilde hem
bas ın bildirisi, hem de eylem şeklinde bazı hareket tarzları be-
lirlemeliyiz kanaatindeyim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Peki, teşekkür ederiz Sa-
yın Başkanım.

Tülay, buyur.

IùLAY	 Av. Tülay ÖMERC İOĞLU (Çanakkale Baro Ba şkan ı):
ÖMERÖO ĞLWNUN Değerli Başkanım ve Yönetim Kurulu, buradaki ba şkan arka-

KONU ŞMASI daşlar ım; sadece şu anda ben Ergenekon davas ı açıldığında
sevinen gruptayd ım, şöyle: Malatya'da bir cinayet oluyordu,
bir Hrant Dink cinayeti oluyordu, Trabzon'da papaz öldü-
rülüyordu, YÖK'e sald ırı, Danıştay'a saldırı, bunlar ı n hepsi
yapıldığında, oradaki kurumlara değil, bizlere birer kur şun
atıldığı inanc ındayd ım. Çünkü Türkiye'nin nüfusu yurtd ı-
şında tamamen zedeleniyordu. Dava aç ıldı, fakat şu aşamada
dediğimiz gibi, hukuka uygun olmayan delillerle san ık ya-
rat ılma aşamas ına da gidilmeye ba şland ı . Ancak Başkan ı m,
sizin söylevlerinize televizyondan çok yakinen izliyorum ve
de izlediğiniz yolsa, gerçekten takdir etti ğim şekilde, hukuka
hiçbir şekilde kamç ı vurmayacak, hukukun terazisini hiçbir
şekilde düşürmeyecek şekilde, "ben hukuka inan ıyoru in ve 1rn-
kuka inandığ l ından dolay ı, yargı en sonunda en iyisine karar vere-
cektir" diye beyanlar ınız ı devaml ı veriyorsunuz.
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TÜM

ÖMERCiOGU'NUN

KONU ŞMASI

Biz şu anda burada bir müdahil olmaya kalkarsak, zaten
davan ın aç ılmas ında hepinizin bildiği gibi, askeri erkan, as-
keri araçla ziyarette bulundu. Bu etkile şim değil midir? Diğer
tarafta, hükümetten ben taraf ı m diyen taraf var, ama biz bunu
yarg ı çlarım ıza b ırakmad ığımızda, biz de baz ı şeyleri bildirge
şeklinde yay ınladığımızda, biraz önce Fatma arkada şımızın
da söylemiş olduğu gibi, Yargıtay'la Danıştay birbirine gir-
di, Anayasa Mahkemesi birbirine girdi, zaten hukuka güven
diye şu ülkede bir ortam kald ı mı? Bir de biz baro ba şkanlar ı
olarak, biz hukuka inanm ı yoruz. Bu a şamada şöyle, böyle bil-
mem ne şekilde kötülemeye kalkarsak, hukuku nas ıl savuna-
caks ınız?

Bundan dolay ı, ben burada bir bildirge yay ınlanmadan,
yarg ıya ve yargıçlar ım ıza savundu ğumuz, şekilde, bunun ne-
ticesinin mutlak surette, as ıl delillerin göz önüne al ı narak, bu
deliller neticesinde karar ın en doğru şekilde verileceği, ancak
hukuka aykırı delillerin gerekli makamlarca kullanı lmamas ı
gerektiği ihtar ıyla, bir cevap vermemizi istiyorum.. Hukuka
bir darbe vurmak istemiyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederim Ba şka-
nı m.

Bak ın değerli arkada şlar, bir şey söyleyeceğim. Bu son
derece önemli bir konu. Ğ zellikle aramıza yeni kat ılan arka-
daşlarım ız var. Şunu bilin ki, şu anda sizin kar şı nızda oturan
Barolar Birli ği Yönetim Kurulu Üyesi arkadaşlar ve ben, bü-
tün arkadaşlarımızın içine sinmeyen, bütün arkada şlarımız ı n
benimsemediği, bütün arkadaşlarımızın görü ş ve düşünce
bildirmediği hiçbir konuyla ilgili, bir oldubittiyle ilgili bir
yargıya varman ız asla ve asla imkans ızdır. Burası en demok-
ratik, buras ı en güvenli, burası hukukun gerçekten egemen
olduğu bir grup ve bir toplantı . Burada bütün arkada şları-
m ı z dün olduğu gibi, bugün de özgürce, ayn ı şekilde görü ş
ve düşüncelerini ifade edecek. Onun için asla bunu a şmadan,
işte "5-6 arkadaşım ız konuş tu" yok, yani bizim arkada şlarımı-
zı n böyle bir niyeti, böyle bir dü şüncesi asla yok, sizlerin de
olmadığına inan ıyorum. Burada iyi niyetli öneri getiren arka-

ÔZDEMIR

Ü?OKUN

KONU ŞMASI
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ÖZDEM İR daşlanmizın da böyle bir dü şüncesi olmadığına inanıyorum.
ÖZOK'UN Bir sorumluluk duygusuyla, böyle bir duru şu, tespiti yapal ım

KONU ŞMAS İ mı, yapnıayal ım mı aşamas ında herkes görü şünü bildiriyor.

Yalnız, s ıras ıyla söz vereceğim, bir dakikanız ı rica ede-
yim, bu konuda Kocaeli Barosu Ba şkanım ız Cumhur bey söz
istedi, sırasıyla arkadaşlarıma söz vereceğim.

Buyurun Cumhur Bey. Yalnız çok kısa özetlersek, oyla-
maya gideceğim ve sonra devam edeceğiz normal çalışmaya.

CUMHUR	 Av. Cumhur ARIKAN (Kocaeli Barosu Ba şkanı): Çok
ARI WJ İN kısa olacak, sayın Başkanım ve. say ın başkanlar ım; öncelikle

KDNU ŞtSI hepinizi saygıyla selanılıyorum. Öncelikle ben bu toplantıya
katılan tüm sayg ıdeğer üstatlarımrn, siyasi düşüncelerden an
bir şekilde kendi dü şüncelerini ve barolar ının düşüncelerini
ortaya koyduklarına inanıyorum. Hukukun üstünlüğü, top-
lumsal yaşantının her safhas ında hayata geçirilmesi gereken
bir olgudur. Dolay ısıyla buna yargılama safhas ı da dahildir.
Ben yargılama sürecini şu ya da bu şekilde etkilenmesinden
yana değilim, ama özel hayat ın gizliliği de dahil olmak üzere,
birtakım hukuka ayk ırı delillerle, sonuca gitmeye kalkışılı-
yorsa, o zaman bu kaikışmanın hukuka aykır ılığının ortaya
konulmas ından yanayım. Teşekkür ediyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Ben de te şekkür ediyo-
rum.

Say ın İstanbul Barosu Başkanımız Muammer bey; buyu-
run,

MUMiMER	 Av. Muammer AYDIN ( İstanbul Barosu Ba şkanı): Sayın
AYDIN'IN Başkanım, değerli TBB Yönetim Kurulu üyesi arkada şları-

KONU ŞMASI m ız, değerli başkanlar; içinden geçtiğimiz süreç ülkede hem
Cumhuriyetin hukukunun, hem kendi hukukumuzun, hem
de içinde yer aldığımız yargının ne kadar zor durumda ol-
duğunun en açık kanıt ı. Her gün, önemli şekilde gündem de-
ğişikliğine sebep olacak olaylar ya şıyoruz. Bu ülkede barolar
sesini ç ıkarmayacak da kim sesini ç ıkaracak? Bunu önce bir
tespit etmek laz ım. Gördüğüm kadarıyla, zaten vatandaşların
kafas ı karışık, ama eğer barolar ın da kafas ı karışıksa, gerçek-
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ten bu i şin içerisinden çıkmak çok zor olacak diye dü şünüyo- MUNMER

rum. Biz hiçbir zaman siyasetin arkas ında durmad ık ve her AYDIN'IN

zaman İstanbul Barosu olarak da ifade ettik, " İstanbul Barosu KIINU ŞtUSI

hiçbir partinin arka bahçesi değildir." dedik. Dolay ıs ıyla biz siya-
setimizi yönlendirirken, bizim rehberimiz her zaman Atatürk
ilke ve ink ılapları ve Cumhuriyetin değerleri olmuştur. Eğer
bu değerleri koruyacak barolar ve baro başkanları ve yöne-
timleri olamayacaksa, önümüzdeki günler daha da karanl ık
gelecektir diye dü şünüyorum.

Bu ülkede, y ıllardan beri gerçekleştirilenler ve özellikle
son iki y ıld ır yaşad ıklarımız ve içinden geçtimiz süreçte ya-
şananlar, yarg ının kullanılarak nerelere göwrü.lmek istendi ği
ve ülkenin bir kaosa sürüklendi ğini görmezden gelmek, hiç
birimizin de hakkına değildir diye düşünüyorum. Özellikle
yargılama ve soru şturma safhaları nda CMK'ya yap ılan ayki-
rı l ıklar, temel hak ve özgürlükteki ya şanan s ıkıntılar ve bu
ülkede herkese ula şılabileceğini, herkesin yargı lanabileceğini
gösteren olu şumlar da bu s ıkıntıy ı arttırmaktad ır. Ama şunu
her zaman ifade ettik ki, bunu en iyi bizler bili yoruz, savu-
nanlar biliyorlar. Bir suç varsa, suçlu varsa, tabii ki sonuna
kadar yargılanmal ı . Bunun tersini hiç kimde dü şünemez. An-
cak burada olanlar ı da görmezden gelmek, bence konuya tam
tespiti yapamamak demektir. Hepimizin gözünün önünde
gerçekleşen olaylarda, bu ülkenin en üst düzeylerinde görev
yapmış insanlar ı hem de Cumhuriyeti koruyup kollayan an-
lamda görev yapan insanlar ının, bugün Cu ınhuriyet karşı tı
işlemler yapmış gibi yarg ılanmaya çal ışıldığın ı görmezden
gelemeyiz. Ama yap ılacak olan yarg ılamada yarg ı kendi ha-
line bırakılırsa, siyaset yarg ının üstünden elini çekerse, yarg ı
bunun üstesinden gelecektir; biz buna inan ıyoruz. Kesinlikle
bu bildirinin yay ınlanmas ı gerektiğini dü şünüyorum.

Sonuç olarak, biz baro başkanları olarak, sadece bir bildiri
yayınlayarak da yeterli olduğunu düşünerneyiz. Önümüzde-
ki günlerde, eğer bu süreçte hukuka aykırılklar devam eder-
se, o takdirde daha etkin tedbirlerin, al ınması gerektiğini dü-
şünüyorum. Bunun için de gerek TBB Yönetimi gerekse biz
barolara düşen ne varsa, biz İstanbul Barosu olarak bunun
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içerisinde her zaman olacag ın ızı bildirmek istiyorum. Te şek-
kür ediyorum.

	

ÖZDEM İ R	 Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkan biz teşekkür

	

ÖZOKUN	 ederiz.
KONU ŞMASI Değerli arkadaşlar, değerli ba şkanlarım; bu arada biz

sizleri takdim ederken salonda bulunmayan ve yine eski gö-
revini sürdüren Say ın Mardin Barosu Başkan ımız Av. Mah-
mut Güren gelmi ştir, hoş geldiniz, aramıza hoş katıld ın ız, sağ
olun.

Değerli arkadaşlar; ben yine bu konuda söz vereceğim,
önemli ve hassas bir konuda Kastamonu Barosu Ba şkanım ı z,
buyurun.

	

MEHMET İ HSAN	 Av. Mehmet Ihsan DARENDE (Kastamonu Barosu Ba ş-
DARENÜrNIN kan ı): Çok teşekkür ediyorum Say ın Başkanım.

KONU ŞMASI Say ın Başkanım, değerli meslektaşlar ım; şu ana kadar yü-
rüttüğümüz tartışmalar bile, -kamuoyundakinden söz etmi-
yorum- biz baro ba şkanlar ının burada yürüttü ğü tartışmalar
bile, konunun toplumda nas ıl bir gerginli ğe yol açabilecek ni-
telik taşıd ığın ı ortaya koymaktadır. Şahs ım ad ına endişe duy-
duğum nokta şudur ki, biraz evvel konu şmanızda çok güzel,
çok zarif bir üslup kulland ın ız Say ın Başkanım, somutlaştır-
madan, şah ıs isimlerinden bahsetmeden, hukuka ayk ırıliklar ı
vurguladınız. Buradaki meslekta şlanmın hiçbiri somutlaştı -
rılmad ıkça, " şu kişiye haks ızl ık yap ı lm ıştı r," demedikçe, bura-
da hukuka ayk ırılıklar ı k ınayan bir bildiri yay ı nlanmasına
karşı ç ıkacağım da zannetmiyorum. Ancak sorun şuradad ır
ki, biraz evvel bir meslektaşım "yargı n ı n siyasalla ş tığı ndan"
söz etti. Bir başka meslektaşım "yarg ıya güvenebileceğimizden,
güvenmen ı iz gerektiğinden" bahsetti. Bir başka meslektaşım
"suç ve suçlu varsa sonuna kadar gidilmeli" ifadesini kulland ı .
Yargılama sürecinin içerisinde biz suçluyu nereden bilece ğiz?
Anayasamız ve Insan Haklar ı Bildirgesi değil midir bunlar ı
ortaya koyan, "kesinleşmiş bir mahkeme kararı olmad ıkça şu kişi
suçludur denemez" hükmünü koyan? Suçlu olduğunu nereden
bileceğiz? Ancak kuvvetli suç şüphesiyle şüpheli ve san ık po-
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zisyonuna gelmişse, bilmeyecek miyiz? Dolay ısıyla soruştur- MEHMET IHSAN

ma da, kovuşturmanın bir parçası demek değil mi ve burada DARENDE'N İ N

da yargılama sürecini yürüten makamlar ı baskılardan uzak KONU WSI

tutmak gerekmiyor mu?

Türkiye'de ciddi anlamda hukuk ihlalleri, insan haklar ı
ihlalleri, özgürlük ihlalleri yapıldığı son derece açilc. Bunu
herhalde tartışabilecek hiç kimse yok ve sadece konuştuğu-
muz davada değil birçok davada, özellikle iletişimin tespiti
deliline başvururken, yargıçlarımızın çok büyük bir bölümü-
nün, hiç özen göstermeksizin kuvvetli suç şüphesini ve başka
türlü delil elde edememe kriterini, kaydmı aramaksızm izin
verdiklerini görüyoruz.

Şimdi endi şe ettiğimiz nokta şu: Toplum, gerçekten iki
ayrı kampa bölünmüş durumda Sayın Başkanım, değerli
meslektaşlarım. Bir grup, şu anda sizin telaffuz ettiğiniz gibi
bir grup Ergenekon örgütü içerisinde ismi an ılan her kesin
peşinen suçlu oldu ğunu kabul ediyor, bir grup da bunlann
içerisinde hiç değilse bazılar ının peşinen -suçsuz demeyece-
ğim, Anayasa'n ın tabiri de bu- şüpheli duruma getirilmesi-
nin bile doğru olmadığım telaffuz ediyor. Asıl mesele, biz şu
anda şüpheli konumu almış olan kişiler üzerinden, hukuka
aykınlıklar ı dile getirecek ve bunlar ın tespitini yapacak olur-
sak, vereceğimiz mesaj şu olmayacak mı, endişe ettiğimiz
konu bu. Bu kişiler üzerinden yp ılacak yargılama ya da bu
kişileri şüpheli konumuna getirmek ya da bu kişileri tutuk-
lamak, bunlar üzerinde herhangi bir yarg ılama faaliyeti icra
etmek yargıy ı siyasallaştırmaktır. Dile getirilen şeylerden bir
tanesi bu. isim telaffuz ederek, somutla ştırarak yargının siya-
sallaştığından söz ettiğimiz takdirde, bu yargılamay ı bağım-
sız olarak yürüteceğini düşündüğümüz yargı makamlarına,
şu anda iddia edilenin tersi yönde karar ver demek anlamı
taşımıyor mu? Endişe ettiğimiz nokta bu.

Dolay ıs ıyla önerim şu: Elbette hukuka aykırılıklar varsa,
bunların dile getirilmesi ve öncelikle barolar tarafından dile
getirilmesi, Birlik taraf ından dile getirilmesi gerekir, ancak
öyle özenle kaleme alınması gereken bir bildiri olmal ı ki, bu
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somut olaydan, somut isimlerden bahsederek yarg ılama ma-
kamlarmı, tarafs ı zhğına güvendiğiniz yargılama makamları-
nı da bask ı altına almamal ı . Teşekkür ederim.

	

ÖZDEM İ R	 Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Çok teşekkür ediyoruz Sa-
ozoru ıı ym Başkan.

KONUŞMASI 
Bir dakika arkadaşlar, sayın başkanlar bir dakika. Şimdi

saat 12.30'da yemek hazır oldu, tabii arkada şlar bana "bir ko-

misyon o!u şturaiı m" dedikleri için ben de size aktard ım. Şırnak
Barosu Başkanı da hakl ı ve kendi, doğrulan içerisinde bunu
ortaya koydu. Anladığım kadar ıyla tartışma çok geni şleyecek.
Buna bir son verelim ya da yemekten sonra devam edelim,

Bakın değerli arkadaşlar, değerli dos tlar; lütfen özellik-
le rica ediyorum, bugün Türki ye'de kimilerinin şu ya da bu
yakın, yanında olduğu, karşısında olduğu, söylediği, etti-
ği, kapatma davası, son derece önemli; türbanla ilgili aç ılan
dava son derece önemli. Anayasa Mahkemesinde Ergenekon
davasıyla ilgili açılan davada Barolar Birli ği Ba şkanı olarak
beri ve Yönetim KüruluÜyesi arkada şlarımız asla ve asla hiç-
bir insanın, hiçbir kişinin ismini telaffuz etmedik. Biz sadece
şurada çaba gösterdik, gayret sarf ettik, bütün nefesimizi tü-
ketmeye çalıştık: Hukuk egemen olsun, CMK egemen olsun,
yargı bağımsızlığına gölge düşmein, hukukun üstünlüğü
egemen olsun. Ama böylesine bir İşlemle kim olursa olsun,
bu Özdemir Özok bile olsa müdahale edilsin. Nitekim ben
Ergenekon davasıyla ilgili, yaklaşık 100'e varan, tutuklu ve
tutuksuz yargılananların dıında 100'ü geçen, 120'yi geçen bu
kadar soruşturma muhatabı zanl ı ve sanıkların hiçbirini, hiç-
birini ismen telaffuz etmedim.

Degerli dostlar, konu aç ılmışken söylüyorum, bir kişi,
Yargıtay Cumhuriyet Başsavc ısı, Onursal Cumhuriyet Baş-
savcısı Sabih Kanadoğlu'nu, Kı rşehir Ağır Ceza Mahkemesi
Başkanlığı'ndan itibaren benim avukath ğımın ilk y ıllarından
beri tanıdığım biı meslek ustam. Böyle bir şey olunca, s ırf in-
sani duygularla, -makam arabasıyla da değil, özel arabam-
la- yan ıma 3-4 tane avukat arkadası ald ım, gittim. Örneğin,
buradaki • baro başkanı arkdaşIarınuz ın birisine, hakl ı ya da
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haks ız, benzeri bir muamele olsa biz yine orada olaca ğız. Biz ÖIOEMIR

olayın suçlu ya da suçsuz tarafına hüküm vermek durumun- Ö1OK'UN

da değiliz. Nitekim, kap ıda 20 ye yakm, 20 ye yakın gazeteci WNU ŞMASI

bana sordular, "Efendim, ne oluyor bu?" dedim "Hiçbir şey
olmuyor, ben buraya ziya rete geldim."

Değerli arkadaşlar; hukuka, hukukun üstünlü ğüne,
CMK'ya, Anayasa'daki hak ve özgürlüklere uygun davranıl-
dığı sürece, tek buna titiz davran ılsın, Sabih beye de dokunu-
kır, bana da dokunulur, herkese de dokunulur; hiç kimseye
dokunulmaz diye bir şey yok dedik.

Değerli arkadaşlar; sizden özellikle rica ediyorum, hepi-
niz bu olgunluktas ınız, hiçbirimizin siyasi görüşü bu toplan-
tıya egemen olamaz; hepimiz şu kapının dışında b ırakıyoruz,
hatta otelin dışında bırakıyoruz. Biz burada, e ğer saygın ola-
caksak, barolar ın, savunmanın, Barolar Birliğin'in saygınlı-
ğını toplumda öne ç ıkaracaksak, biz hukuku dillendirmek
mecburiyetindeyiz, biz demokrasiyi dillendirmek mecburiye-
tindeyiz. Ama çifte standart değil, kim olursa olsun, hukuk i ş-
liyorsa, demokrasi işliyorsa, insan haklar ı işliyorsa, biz onun
yanında olmalıyız. İşlemiyorsa, hiçbir ayr ım gözetmeden kar-
şısında olmamız lazım. Bizim üzerinde durduğumuz nokta
budur diyorum.

Kayseri Barosu Başkanımız ısrarla konuşmak istiyor, ona
söz veriyorum. Bunu bir noktalayal ım çocuklar.

Av. Ali AYDIN (Kayseri Barosu Başkan): Sayın Başkan Ali AYDIN'IN

teşekkür ediyorum. Aslında bu paragrafın, herkesin kendi KONUŞMASI

konuşma sıras ı içerisinde değerlendirilmesinin, müzakerele-
rin devamı ve uzamaması bakımından önemli olacağı kanı-
sındayd ım. Yani usul aç ısından bu son uygulamay ı yerinde
bulmadım, onu ifade edeyim. Söz de bana gelmi şken, bu an-
lamda şunu söylemek istiyorum: Ergenekon soru şturmasmın
siyasal bağlamda yürütülüyor olmas ı ya da yasama, yürüt-
menin aynı elde toplanmış olması ve yürütmenin yasamay ı
tahakküm alt ına alması sebebiyle, nedeniyle yargının dene-
tim faaliyeti yürütüyor olmas ı tespitleri, bana göre çok sağlık-
l ı tespitler değil. Bunlar kişisel tanımlamalard ır.
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Mi AYDIN'IN	 İki, Ergenekon soruşturmasına karşı geliştirilen tavrı da
KONU ŞMASI çok sağlıkl ı bulmadığımı, isabetle belirttiğiniz gibi, çifte stan-

darttan olmamamız gerekirken, çifte hatta pek çok standart-
lara karşı, standartlar içine dü ştüğümüzü ifade etmek istiyo-
rum.

"Bu Ergenekon soru şturmaszyla ilgili tavnnnz ne olma-
lıdır?" sorusuna cevap verirken de şunu söylemek iste-
rim: DİT de dahil, parti kapatmalara kar şı tavnm ız ne ise,
Cumhurbaşkanı'nın yargılanmas ı aşamas ındaki tavr ımız ne
ise, eski Cumhuriyet Başsavc ısı'nın yargılanmas ı teşebbüsüne
karşı tavrımız da o olmal ıdır. Eğer, baroların toplum nezdin-
deki itibar ından söz ediyorsak, bu çifte standartlardan süratle
ve kesinlikle uzak durmak zorunday ız. Biz temel insan hak
ve özgürlükleri ve hukukun üstünlü ğü noktasında ayrıms ız
ve tek standart bir bakış açısıyla, -özür diliyorum- at gözüyle
bakmad ıkça, toplum nezdinde ve di ğer kurumlar nezdinde
itibar kaybma uğramaya devam edeceğimizi üzülerek ifade
edelim.

Olaylar karşıs ında failin ve mağdurun kimliği önemli ol-
maksızın, dün hangi tavn koymu şsak, bugün de aynı tavrı
koymak zorundayız. Ben diyorum ki, bu konuda Yönetim
Kurulumuz, k ıdemli ağabeyleriniiz çok daha iyi biliyorlard ır,
eskiden tavnm ız neyse, aynı tavır devam etmelidir. Ben bir
basın bildirisi, sadece bu konuyla ilgili de ğil, diğer konularda
da bir sonuç bildirisi açıklanmas ından yanay ı m. Konuşma s ı-
ram geldiğinde ona ayrıca değineceğim. Ashnda bu paragraf ı
orada ifade etmek istiyordum, ama üslubunun bir hukukçu
kimliğimize yakışır ayrıms ız ve standartl ı bir yaklaşım olması
gerektiğine inanıyorum. Teşekkür ederim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Ben teşekkür ediyorum.

Değerli arkadaşlar, hemen Kırklareli Barosu Başkammız
sizlerden önce sol tarafta da Adil beyle Mahmut bey var. Ben
isterseniz, K ırklareli'yi dinleyelim, Adil beyi dinleyelim, ye-
mek molası verelim, çünkü şekerimiz düştü, birtak ım arka-
daşlarımızm şeker seviyesi düştü. Yemeği yersek daha güzel
olur. İki arkadaşımızı dinleyelim, sonra gidin gezin, gelin, saat
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14.30'da tekrar başlayahm, kaldığımız yerden devam edelim.
Buyur Başkanım.

Av. Göksel OKUMUŞ (Kırklareli Baro Ba şkanı): Değerli GÖKSR

Başkanım, teşekkür ediyorum.	 OKUMUŞ'UN

Şimdi Sevgili Başkarum; bu Ergenekon soru şturmasının KONUŞMASI

zannediyorum en önemli taraf ı, ya da burada konuşulmayan
tarafı, toplum mühendisli ğini içeren bir düşünce altyapısına
sahip olması diye düşünüyorum. Yani ülkedeki birtak ım eski
bürokratlar, hAlA görevdeki bürokratlar, birtak ım ayd ınla-
rın, toplum mühendisliğine soyunarak, birtakım sansasyonel
olaylar yaratarak, topluma belli bir yön vermek, kendi ideo-
lojilerine egemen k ılmak gibi bir altyap ısı olduğu görülmek-
tedir.

Değerli Başkanım; hukukçular olarak, kuvvetler ayr ılığı-
nı savunurken, eksiksiz demokrasiyi savunurken, gerçekten
çifte standart uygulamamamız gerektiğine ben de yürekten
katı lıyorum. Ama düşünün ki, bu ülkede bir 28 Şubat süreci
yaşand ı . Bu süreçte, çok ciddi manada toplum mariiple edildi.
Enteresan bir şekilde tanklar yürüdü, birtak ım sansasyonel
olaylar yap ıldı ve bir siyasi iktidar bu şekilde düşürüldü.

Biz zannediyoruz ki ve inan ıyorum ki, Türkiye'de belli
kurumlar, siyaseti, gündemi, bazen ne bileyim, "Cumhuriyetin
ilkeleri" altında onlar daha yurtsever kendilerini görüyor-
lar herhalde, hukuktan ve hukukun üstünde gördükleri için,
birtakım yönlendirmeler yap ıyorlar. Dolayıs ıyla bir 28 Şubat
sürecinde Barolar Birli ği nas ıl bir tavır sergiledi ya da barolar
nasıl bir tav ır sergiledi bilmiyorum. Bir Şemdinli davasında
nas ıl bir tav ır sergiledi bilmiyorum. Ama görünen odur ki,
hAkim ve savcılar insan hak ve özgürlüklerinden ziyade, daha
çok devletçi bir anlayışa sahipler Türkiye'de, bu da bireyi ve
bireysel haklar ı büyük ölçüde örselemektedir diye dü şünüyo-
rum. Bu bakımdan, barolar ın bu konuda görü ş bildirmesini
ben bu aşamada çok uygun bulmuyorum De ğerli Başkanim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyorum.
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Değerli Başkanım Adil, buyur, seni dinliyoruz ve yemek
molası veriyoruz.

ADk	 Av. Adil DEM İR (Denizli Baro Başkanı): Sevgili Başka-
DEMIRIN rum, TBB'nin Değerli Yönetim Kurulu Üyeleri, de ğerli başkan

KONU ŞIMSI arkadaşlanm; öncelikle ben kısa bir konuşma yapmak istiyo-
rum.

Türkiye'de ilgili ilgisiz, yarg ıyı etkileyebilecek makam ve
görevlerde bulunanlar dahil olmak üzere, son olaylar ı tartışı-
yor. Bugün bizim toplant ı gündemimizden biri de, güncel ko-
nuları görüşmek. Avukatlann ve baro başkanlannın, hukuki
bir konuda hukuksuzluklar varsa, insan hakkı ihlalleri varsa,
hukuku yaşama geçirmeyen bir soru şturma ve kovu şturma
yapılıyorsa, herkes bu konuda fikir ileri sürerken, beyanat
verirken, biz burada toplandık, baro başkanları Ankara'da
toplandı, ama bu konuda hiçbir şey söylemedi dedirtme hak-
kınuz yok. Burada yapılan bir soruşturmaya ilişkin, hukuka
uygun davranıhp davranılmadığı, -Sayın Başkanım az önce
çerçevesini çok güzel çizdiler, aynen katılıyorum- hukuk ku-
rallarına uyulup uyulmad ığı konusunda kamuoyuna eğer
biz ortak bir bildiriyle diğer konuları da kapsar şekilde bir
açıklama yapmazsak, bu görevimizi yapmamakt ır; bu bizim
görevimizdir.

Allah aşkına, biz hukuka uygunluk konusunda, hukukun
uygulanıp uygulanmadığı konusunda, hukuk kurallarına
uyulmaması ya da uyulmas ı hususunda fikir söylemeyecek-
sek kim konuşacak? Biz nasıl aydmız? Toplum, hukuk konu-
sundaki ihlalleri kimden duyacak? Yürütmeden mi duyacak,
muhalefetten mi duyacak, onların bu olayda taraf olması hak-
kında acaba hukukçular bizim güvenmemiz gereken barolar,
bunlar ın dışında siyasal bir bakış açısı dışarısında, insan hak-
larının ve hukukun egemen olaca ğı anlayışı, bu olayda nas ıl
tespit edecekler? Allah a şkına arkadaşlar, biz bu konuda aç ık-
lama yapmazsak, bu görevimizi ihmal olur, görevimizden
kaçmak olur. Hepimizin görü şleri var, düşünceleri var, ama
bu soruşturmanın hukuka uygun bir şekilde yap ıl ıp yapılma-
dığınm bizim tarafımızdan ortak kamuoyuna açıklanması,
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varsa hukuksuzluklar, hukuka uygun olmayan yöntemler,
bunu söylemek zorundayız. Bizim özlem duyduğumuz çağ-
daş ülkelerde, usulsüz bir telefon dinlendi diye bakanlar istifa
ediyor. Bizim özlem duydu ğumuz çağdaş ülkelerde, bir ki şi
polisin kötü muamelesine u ğrad ı, öldü diye yer yerinden oy-
nuyor, Allah aşkına biz nereye gitmek istiyoruz?

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Başkan teşekkür ediyo-
rum, ağzına sağlık.

Av. Adil DEMIR: Say ın Başkanın, biz şunu tartışmaya-
lım: Bildiri yay ınlanmal ıdır, bunu tartışmak çok yanlıştır, ya-
yınlannıasın demek, ama bildirinin içeriği Sayın Başkammın
çerçevesini çizdiği yolda olmal ıdır, yöntemde olmalıdır. Te-
şekkür ediyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederiz, senin gö-
rüşünü ald ık. Değerli arkadaşlar; üzülerek ifade ediyorum,
bitiriyorum.

Av. Osman ÇİMEN (Niğde Baro Başkanı): Ben özür di-
liyorum, saygısızl ık da etmek istemiyorum. Ben Niğde Baro
Başkam Av. Osman Çimen. Bir daha söylüyorum, Av. Osman
Çimen. Sayın Başkanım, hep ismini bildi ği insanlara söz ver-
di, sabahtan beri ilk elimi kaldıran bendim, o yüzden Say ın
Başkamm, öncelikle bu tarafa baktığınız için beni görmediniz,
benim adım Osman Çimen, hep tarudığmız isimlere söz ver-
diniz.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Olabilir, özür diliyorum,
yani bir kas ıt yok ama.

Av. Osman Ç İMEN: Özür diliyorum, ben sadece bir kas ıt OSMAN

olduğunu söylemedim, sayg ısızlık da etmek istemedim. 	 ÇWN' İ N

Sayın meslektaşlarım, özür dileyerek sadece şunu söyle- kONIiŞ>MSI

mek istiyorum; sayg ısızlık herhalde, mikrofonu açtım, ama
şunu söylemek istiyorum: Hepimizin konuştuğu konu hemen
hemen aynı. Sadece Şırnak Barosu Başkanmıız hariç buradaki
olayda bir hukuksuzluktan bahsediyoruz. Madem böyle bir
hukuksuzluk varsa, mutlaka biz de bir açıldama yapmak zo-,
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rundayız. Eğer biz vurmazsaic, bilin ki bize vuracaklar. Te şek-
kür ediyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Ben teşekkür ediyorum.

Değerli arkadaşlar; Mahmut bey ne olur, rica edeyim,
çünkü neden? Arkada şların çok vaktini ald ık. Haks ızlık edi-
yoruz, bak, bu da bir insan haklar ı ihlali var, saat 12.30'da
yemek verecektik 13.00 oldu. Arkada şlar, çok süratli bir şekil-
de yemeklerinizi yiyin ve gezinizi yap ın, 14.30'da bulu şalım.
Yalnız bir şey söyleyeceğim, lütfen hiçbir arkada şım ızın bura-
da önceliği de yok, ayncalığı da yok.

VAdİ 	 Av. Vacit ÖKTEM (Sakarya Baro Başkanı): Başkanım var,
OKTEM'IN bunu yap ıyorsunuz, sadece tanıdıklar ınıza söz verdiniz, ama

KONU ŞMAS İ yenilerin hiçbir tanesi konuşmadı . Ben yarım saatten bu yana
işaret ettim.

• Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Başkanım, buyurun ko-
nuşun, bunu söylemek, hakikaten bunu söylemek için iddial ı
olmak lazım. Ayrımcı l ık yapıyoruz öyle mi?

Av. Vacit ÖKTEM: Hayır "ayrı mcıl ık yap ıyorsunuz" demi-
yorum, ama tanıdığınız kişilere öncelikle söz sıras ı veriyor-
sunuz.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Vallaha yok, ben kim elini
kaldırırsa, ona söz verdim.

Av. Vacit ÖKTEM: Arkada şım söyledi, ben yar ım saat-
ten bu yana işaret ettim; yaruruzda Güne ş bey var.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Mahmut Bey'i kırk yıldır
tan ırı m, Adil'in yanındayd ı, hay ır hayır, böyle bir kastımız
yok. Buyurun say ın Başkanım. Buyurun sizi dinliyoruz.

Av. Vacit ÖKTEM (Sakarya Barosu Ba şkanı): Sayın Baş-
kanım, ben konuşmamda söz aldığım zaman, belki şu an bana
inanmayacaksınız, ama iki konuda gurur duydu ğumu söy-
leyecektim. Bir tanesi sizin ve Yönetim Kurulu'nun yapmış
olduğunuz yeni, çağdaş, modern binayla ilgili ba şarılar ınız
nedeniyle sizi kutlayacaktım. Ben o binayı gördüm, gerçekten
mesleğimize yakışan, harika, olağanüstü güzellikte bir bina.
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Bu nedenle sizi kutluyorum, Yönetim Kurulu'nu da kutluyo- VACİ T

rum.	 OKlEM İ N

İkinci kutlama nedenim, ikinci gurur duyma nedenim, 15- KONU ŞJMSI

tanbul Barosu'nun son Ergenekon soruşturmasıyla ilgili tutu-
mu. Bu ülkede, Cumhuriyetten yana olanlara, laiklikten yana
olanlara, demokrasiden yana olanlara, çok güzel bir destek
anlamında bir bildiri yay ınlad ılar ve bu bildiri bağlamında da
benim diğer arkadaşların katılmadığı, ama Giresun Baro Ba ş-
kanı arkadaşımızın özellikle söylediği bir konu var, o da bir
hukukçuya, Sabih Kanado ğlu'na yapılan muamele. Bu adam
benim için bir hukuk abidesi ve bu hukuk abidesi, maalesef
bir cinayet şebekesinin içerisinde gösteriliyor. Biz bu duruma
tepki göstermeyece ğiz de neye tepki göstereceğiz? Çünkü bu
adamın uğramış olduğu muamele, sadece siyasi iktidara mu-
halif duruşu, böyle bir hukukçunun yan ında olmayacağız da
kimin yanmda olacağız?

Ben Istanbul Barosu'nun bu konudaki yay ınladığı bildi-
rinin bizim adımıza da kamuoyuna duyurulmas ını, hatta is-
teyen arkadaşlarımız varsa, Sabih Kanadoğlu'nu hep beraber
ziyarete gitmemizi öneriyorum.

Av. Özdemir Özoi< (Başkan): Ba şkanı m, teşekkür ede-
riz.

Şimdi beyler, iş öyle bir noktaya geldi ki, söz vermesek
arkadaşlarımız alınacak. Mahmutçu ğum, sen de konu ş da bu
işi kapatal ım; buyur.

Av. Mahmut BAYATLI (Çorum Baro Ba şkanı): Değerli MAHMUT

Birlik Başkamm, değerli başkanlarım; ben sadece iki cümle SAYATU'NIN

söyleyeceğim. Biz hukukçular olarak, barolar olarak, Erge- KONU ŞMASI

nekon davasında hukuk ad ına, hukukun üstünlüğü adma,
adil yarg ılanma hakkı adına müdahil say ılır ız. Aslında her
davada bu gerekçelerle müdahil say ı lırız. Onun için, burada
bildiri yay ınlamayal ım, yayınlayal ım biçimindeki tartışma bi-
raz uzad ı . Bir oylamaya geçilsin, böyle bir bildiri yay ınlarısın
istiyorum. (Alkışlar)
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Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli arkadaşlar; Di-
yarbakır Barosu Ba şkanımız da söz istedi. Madem böyle al ın-
ganl ıklar oluyor, ben görmezsem lütfen hatırlatın. Diyarbakır
Barosu Başkanımız buyurun.

Bir de değerli arkadaşlar, binay ı geziyi erteleyelim diyor-
lar, ne diyorsunuz? Tamamerteledik, işimize bakıyoruz. Na-
sıl olsa görürsünüz oray ı, buyurun Başkanım.

MEHMET	 Av. Mehmet Emin AKTAR (Diyarbakır Baro Başkan ı ):
EMIN AKTAR' İN Saym Başkan, Değerli Birlik Yönetim Kurulu Üyeleri, de ğer-

KONU ŞMASI li başkanlar; aslında biz her zaman böyle kendimizi, zaman
zaman öteki gördük, ama bu ülkede ötekileşmeye kar şı, öte-
kileştirmeye karşı da bir mücadele verdik. İşin doğrusu, bir
tanışma toplantısı olması nedeniyle konu şma yapmay ı dü-
şünmüyordum, ama samr ım sevgili Nu şirevan Elçi kardeşim
biraz anlaşılamad ı diye düşünüyorum.

Dün bir gazetede, iki değerli baro ba şkanımızın açıklama-
sı, onunla birlikte de benim bir aç ıklamam vard ı bu soru ştur-
maya ilişkin. Ergenekon soru şturmasında iki baro ba şkammız
da, - İstanbul ve Ankara Baro Ba şkanlarımız- hukuk ihlali ol-
duğunu söylüyorlar. Elbette, herkes için hukuk gerekli ve biz
hukukçular, elbette adil yargılanmay ı ve hukuka uygun bi-
çimde soruşturmayı savunmak zorundayız. Ancak bunu ya-
parken, bir tek standardım ız olmalı : . Hukukun üstünlüğüne
inanmah, yargının bağıms ızlığını savunmal ı, yargın ın bağını-
sızlığını zedeleyici tutumlardan kaçınmay ı ilke edinmeliyiz
ve bunu yaparken, yasalar önünde, hukuk önünde herkesin
eşit olduğunun bir kez daha altını çizmek gerekiyor. Baz ı ki-
şilerin hukuk önünde, diğerlerinden farklı biçimde daha eşit
oldu , ,unu savunmak baroların görevleri değildir, baroların
buna kar şı ç ıkması gerekiyor, öncelikle buna kar şı ç ıkmas ı
gerekiyor.

Elbette Sayın Başkanın önceki Yargıtay Başsavc ısı'na, ki-
şisel tanışıklığı nedeniyle bir nezaket ziyaretinde bulunmas ı-
nı garipsememek gerekiyor, yanlış da bulmamak gerekiyor.
Elbette bu soruşturma nedeniyle gözaltına alınmamış olması
da hakkında ciddi şüphe sebeplerinin bulunmadığını gösteri-
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MEHJW

EMIN AKİAR İ N

KONU ŞASI

yor soruşturma mercilerince. Ancak şunu görmek gerekiyor:
Basma yansıyan, farklı barolarımızın bu konudaki tutumlar ı
ve söylemleri sanırım bir kaygı uyand ırıyor. Yani bildiri ya-
yınlanması konusunda, bildirinin dili konusunda.

Say ın Başkanın söylediklerine kat ılıyorum, yani evet, bir
bildiri yayınlans ın, ama bu bildiride hukukun üstünlü ğü,
hukuk devleti ilkesi, ba ğımsız yargı, herkesin yasalar önün-
de eşit olduğu, hukuk önünde eşit olduğu ilkelerine vurgu
yapıls ın. Bu mutlaka yap ıls ın, buna ihtiyac ımız var. Eğer bu
şekilde bildiri çıkarılacaksa, biz altına imza atarız.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederim Say ın
Başkanım.

Mersin Barosu Başkanımız Hulki bey, buyurun.

Av. Hulki ÖZEL (Mersin Baro Ba şkanı): Merhabalar...
Sayın TBB Başkanım, değerli başkanlarım; bu yaşanan tartış-
ma, sadece bize özgü değil. Yaklaşık 20 yıldır, NATO üyesi
11 ülkede, NATO'nun gizli ordular ı veya Giadyo diye tanım-
lanan, devlet içerisinde sivil yap ının veya askeri yap ının veya
devlet güvenlik güçlerinin içerisinde, devletin resmi şemas ı-
nın dışında gizli yap ılanmalar var ve bunların soru şturmalar ı
başladı. Türkiye'de yapılmad ı, yavaş yavaş, ucundan bir şey-
ler yapılmaya çalışı lıyor.

Ben size sadece İtalya pratiğini söyleyeceğim: 3 tane Hı-
ristiyan Demokrat kökenli Cumhurba şkanı, 7 tane Savunma
Bakanı, 11 tane general, İtalya Yargıtayı 'nın seçkin üyeleri,
değerli savc ılar ve yargıçlar bu soru şturmanın kapsamında
soruşturuldular. Peki, Italya'daki bizim paralelimizdeki sa-
vunma örgütleri ne yapt ı? Bir tek şey yaptılar, temiz toplum
özlemini dile getirdiler, şüpheli haklar ının korunması yönün-
de, adil yargılanma hakkının herkese tanınmas ı yönünde açık-
lamalarda bulundular. Mutlaka aç ıklamada bulunal ım, ama
dediğim gibi bu, soruşturulanlann, önceki ve sonraki sosyal
statüleri esas alınarak yapılamaz. Türkiye Cumhuriyeti'ndeki
bütün yurttaşlar için, aynı şekilde öngörülmek zorunda-
dır. Açıklama yapalım; hukuksuzluk tespiti Türkiye Barolar

HULKI

Ö1 E LIN

KaN U Ş!MSI
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HULK İ Birliği'nin bu toplant ısına katılan baro başkanlar ının görevi
ÖIEIIN değil. Flukuksuzluğun tespiti ve mahküm edilmesi, yarg ıla-

KONU Ş i%i ma sırasında avukatlık yaptığıın ızda, duruşma salonlar ında
yap ılması gerekiyor. Hukuksuzluğun tespih, haddimizden
fazla bir şey diye dü şünüyorum ben. Teşekkür ediyorum.
Aç ıklama yapal ını, ama dediğim ölçüde, te şekkür ediyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Sağ olun, teşekkür ediyo-
rum.

Evet. Zonguldak Barosu Ba şkanun ız da bu konuda konu-
şacaklar; buyurun.

	

İ BRAHiM	 Av. Ibrahim Kerem ERTEM (Zonguldak Baro Ba şkanı):
KEREM Sayın Birlik Başkanım, değerli yöneticilerimiz ve baro ba şkan-

FRUM' İN larım; ben de Diyarbak ır Baro Başkanırnızın biraz önce ifade
KONU ŞMAS ettiği gibi, konu şma yapmayı düşorımüyordunı, fakat hadise

o kadar konuşma yapinarni gerektiren bir noktaya geldi ki,
ben şunu söylemeye çalışıyorum: Hepimizin bildiği üzere,
Anayasa'da eşitlik hakkı herkes kanun ob nünde eşittir, adil
yargılanma hakkı bildiğimiz üzĞre ve hukuki güvenlik hakk ı
herkes için uygulanmas ı gerekn haktır. İnsanlar doğduktan
ölüm sürecine kadar, öldü ğü tarihe kadar bu haklar içerisin-
de yaşarlar. Dolay ısıyla söz konusu davayla ilgili bir aç ıkla-
ma yap ılmal ıd ır. Biz yapaca ğımız bu aç ıklamada ilkeleri de
belirledik, aşağı yukarı ortaya ç ıktı ilkeler de. Eğer bundan
sonra buna benzer hadiselerde yapaca ğım ıg açıklamalar ne
olacak ise, bu aç ıklama da aynı minval üzerinde yürümelidir.
Açıklama yapılmalı d ır, ilkeler hepimizin bildiği ve ortak bir
noktaya gelen, ortaya ç ı]cmış olan ilkelerdir: Ben sayg ılar su-
nuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederiz, Samsun
Barosu Başkanımız,	 -

	

NECAT	 Av. Necat ANIL (Samsun Barosu Ba şkanı): Bir teklifim
AN İ L'IN var Başka ı-unı ..Say ınTBB Başkam, Sayın Yönetim Kurulu ve

KONU ŞASI çok değerli baro başkan ı arkadaşlar ım; konuşmayı ben de dü-
ş ünmüyordunı , ancak tabii gündem o hale geldi ki, benim de
bir konuşmak istediğim ortaya ç ıktı . :Ben bu bildirinin yay ın-
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la ıımas ı taraftarı olan birisiyim. Madem topland ık biz burada, NECAT

ama çerçevenin Say ın Başkamm, Say ın Mersin Barosu Başka- AN3LIN

nım ve Diyarbak ır Barosu Başkarıım gibi olmas ını istiyorum. KONU ŞMASI

Çünkü efendim, biz kendimiz baro ba şkam olarak, baro baş-
kanları olarak, toplumda hukukun üstünlü ğü, bağıms ız yargı-
yı zedeleyecek bir beyanda bulunursak, bizim savunma hak-
kımız nereye gider bilmiyorum, çünkü şunu bilmek istiyorum
ki, bir uygulama yap ılmaktad ır. Yap ılan uygulamada, savc ı
görevini yaparken mutlaka kararı bir hakimden almaktadır.
Tutuklama, gene ba ğımsız bir hakimle yap ılmaktad ır. Bunun
sonunu beklemekte fayda vard ır, ancak yap ıları işlemlerde,
görülen bu olaylarda, bas ına yansıyan şekilde, hukuka uygun
hareketler yap ılmamaktad ır. Evlerin aranmas ı, arkadaşların
enıriiyete götürülmesi, son derece sakil kalmakta, hukuka uy-
gunluk veya hukuka uygunsuzluk hareketlerinin burada be-
lirlenmesi lazım. Uygulamanm yanl ış lığı anlatılmalı, burada
hukuka bağ lı kalınmas ı gerektiği bir şekilde anlatılmalı . Basın
açıklaması bu yönde olursa, daha faydal ı olacağmı, daha et-
kin olacağım düşünmekteyim ben. Önce biz ba ğıms ız yargıya
saygı ve sevgi duyuyoruz, ben de saygılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Te şekkür ediyoruz Değer-
li Başkamm.

Av. Naci TURAN (Erzurum Baro Başkanı): Başkanım bir
teklifim olacak, bir teklif yapacağım.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Peki Naci bey, peki. Şim-
di sen tartışmay ı başlattın, en son sana söz verece ğim. Şimdi
Sivas Barosu Başkanımız konu şacak, Ayhan da söz istiyor.
Önce Naci, sonra Ayhan ve en son sana verip bitiriyorum.
Buyur Başkarum.

Av. Ünal YILMAZ (Sivas Baro Ba şicam): Sayın Birlik Ba ş- ÜNM

kanım, Say ın yönetim Kurulu Üyelerim, say ın başkanlarım; YILPAAL'IN

ben de konu şma yapmayı planlamayanlardandım. Son ope- KONU ŞMASI

rasyonlarda özellikle Sivas'ta da ciddi say ıda insan gözaltına
alındı ve bu süreç içerisinde kolluk kuvvetleri mahkemeden
kısıtlama kararı almışlardı, 24 saat içerisinde meslekta şları-
mız gözalt ına alınan kişilerle görüşemediler. Fakat bu süreç
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ÜNAL içerisinde, biz ne soruşturma aşamas ında, ne de kovu ştur-
YILMAZ'IN ma aşamasında elbette ki, yargıyı etkilemek çabas ında deği-

XONU ŞMASI liz; biliyorum, olmamal ıyız da. Ancak herkes bu hassasiyeti
göstermeli. Örneğin, Sivas'ta gözaltına alınan 10 kişiyle ilgili
daha meslektaşlarım ız gözaltındaki şahıslarla görüşemeden
ve birçoğunun belki daha isimleri bile bilinmezken, gazete-
lerde sayfa sayfa manşetlere düşen üst düzey bürokratlar ın
açıklamalan oldu, "bir veya birden fazla ki şileri öldürmeye yöne-

lik eylemler" falan filan diye. Fakat dün gelinen noktada, 7 kişi
serbest b ırakıld ı .

Böylesi garabet durumlarla kar şı karşıya olduğumuz bir
ortamda, biz yarg ıyı etki altına almamak ad ına hassasiyet
gösterirken, bu ülkede, bulundu ğumuz şehirlerde, yaşadığı-
mız mahallerde de söz sahibi olan birtak ım yöneticilerin-izin,
bürokratlarımızın ve kolluk kuvvetleriniizin bu hassasiyeti
de göstermesi noktasında, bu hukuk d ışı aç ıklamalar ın ya da
yargıy ı, illa yargılama aşamasında değil, soruşturma aşama-
sında da etki altına alabilecek açıklamalardan kaçınmaları ge-
rektiği noktasında da bir hassasiyet gösterilmesini temin ad ı-
na, bizim Birlik olarak, baro ba şkanları olarak, içeriğini de az
önce birçok baro başkanı arkadaşımızın ve şahs ınızın da ifade
ettiği şekilde olması kayd ıyla yapılması gerektiğini düşünü-
yorum, saygılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyoruz Değer-
li Başkanım.

Naci, kısa ve öz olarak buyurun.

Av. Naci TURAN (Erzurum Barö Başkanı): Başkanım, be-
nimki bir teklif olacak sadece. Ben Şırnak Baro Başkanımız ın
da içinde olduğu bir komisyon kural ım, Şırnak Baro Başka-
m da zannediyorum, yap ılan açıklamalardan sonra muttali
olmuştur, yani sanki görünüşte bu Ergenekon lehindeymiş
gibi dahi hissedilen, varsay ılan kişilerin konuşmasında dahi,
bunun içeriğinde adam öldürmeler olabileceği ve dolayısıyla
hiç kimsenin bu çetenin yapt ıkları eylemi yanında değil, ama
soruşturmanın hukuka uygun, insan haklarına uygun, bu an-
lamda Türkiye Barolar Birli ği'nin, hepimizin, güneydoğudaki
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insan hakları ihlallerinin yap ılmaması konusunda hepimizin NAC İ

katkıları olmuştur. Burada da eğer bir çifte standart ve insan TIJRAN'IN

haklar ı ihlalleri varsa, o soru şturmanın doğru yapılmamas ı, KONU ŞMASI

genişletilmesi gibi konularda zannederim muttali olmu ştur.
Ben teklifle kapatmak istiyorum: Şırnak Baro Başkammız da
dahil olsun, dört ki şilik bir komisyon kuralim. Teşekkür edi-
yorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyorum, sağ
ol.

Ayhan, buyur.

Av. Ayhan ÇABUK (Van Baro Başkanı): Say ın Başka- AYHAN

mm, TBB'nin değerli yöneticileri, değerli meslektaşlarım; ÇABUK'UN

Türkiye'nin son günlerde en önemli gündemi Ergenekon so- KONU ŞMASI

ruşturması. Yani toplumdaki önemine binaen, bu soru şturma
bizim toplantımıza da yans ıdı zaten. Bu soruşturmayla ilgili
olumlu ve olumsuz birçok şeyler söylenildi, yaz ıldı, çizildi
ve burada da çok farklı görüşler ortaya ç ıktığına tanık olduk.
Ben de şahsen bu soru şturmay ı çok önemli bulan insanlardan
biriyim. Türkiye'nin yakın tarihiyle yüzle şrrıesi anlamında,
ben bu soruşturmayı tüm eksikliklerine rağmen önemli bulu-
yorum. Soru şturma bence boyutlar ıyla eksik kald ı, yaygınlaş-
t ırılması anlamında eksik kald ı . Çünkü soruşturma öncelikle
Fırat' ın öbür tarafına geçmedi. Eğer bu soruşturma Fırat' ın
öbür tarafına geçmi ş olsaydı, bu soruşturma dosyasının de-
rinliğinin öneminin ne kadar büyük olduğu daha da anlaşı-
lacaktı. Çünkü o bölgede y ıllard ır yaşıyoruz ve o bölgede,
yaşanan binlerce faili meçhul cinayetin hâlâ faillerinin aç ığa
çıkmamış olduğunu hepimiz görüyoruz ve biliyoruz.

Öbür tarafa geçmiş olsayd ı, bu yap ılanman ın ne kadar
büyük, kapsamlı ve önemli oldu ğunu daha da boyutlarıyla
görmüş olacaktık. Şimdi bunca cinayetlere ra ğmen, bunca
darbe planlarına rağmen, bunca faili meçhul cinayetlere ra ğ-
men, bu soru ş turma karşısında, sadece siyasal kimliğini öne
çıkararak, hukukçu kimliğini geride b ırakarak yaklaşan bazı
meslektaşlarırmz ı hayretle dinledim. Öncelikle bu dosyaya,
bu soruşturma dosyas ına, yaklaşılırken, hukukçu kimliğinin
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AYHAN çok ön planda olması gerektiğini düşünüyorum ve bu yan ı-
ÇABIJK'UN nı bazı arkadaşlarımızın, meslektaşlar ımızın göz ardı ettiğini

KONUŞMASI görüyorum.

Evet, eğer biz darbecilerimizi yarg ılamış olsaydık, onlar ı
yarg ı makamının önüne çıkarabilseydik, cezaland ırabilsey-
dik, Susurluk olmayacakt ı . Eğer Susurluk'ta sonuna kadar
gidilmiş olsaydı, Şemdinli olmayacaktı, eğer Şemdinli'de ger-
çekten sonuna kadar gidilmi ş olsayd ı, bugün Ergenekon bu
ülkede tartışı lm ıyor olacaktı .

Bu arada merak etti ğim bir konu var, onu da Say ın Baş-
kana özellikle sormak istiyorum: Şemdinli olay ıyla ilgili bir
komisyon oluşturuldu ve bu komisyon üyesi arkadaşlarımız,
Van üzerinden, ben de onlara e şlik etmek suretiyle Şemdinli'ye
kadar gittik, birçok insanla, sivil ve resmi şahıslarla görüşme-
ler yapıld ı . Bunun sonucunda nas ıl bir rapor ortaya çıktığım
ben de merak ediyorum. Çünkü o raporu ben okuyamad ım. 0
rapor kamuoyuyla payla şılmadı, o rapor neden hazırlanma-
dı, ya da haz ırland ıysa bizle+in neden bilgisi yok; onu da çok
merak ediyorum açıkçası. Eğer bu ülkenin demokratikleşme-
sini istiyorsak, bu geçmişte yaşanan kirli olaylarla, karanl ıkta
kalan bu olaylarla Türkiye'nin yüzle şmesi lazım.

Burada hukukun üstünlüğü, insan hakları, adil yargı-
lama, sanık ve şüpheli hakları falan kavramları, güzel kav-
ramlar da, şöyle geriye dönük, kendi tarihimizin karanl ıkta
kalan olaylarına baktığımızda, bu kavramlar sadece sözde
gibi geliyor bana; Ben bu soru şturma dosyas ının çok önemli
olduğunu, ancak eğer bir bildiri kaleme al ınacaksa, burada
sürekli sanık ve şüpheli haklarından bahsedildi, ama o ma ğ-
dur olan şahıslardan hiç söz edilmedi. Onlar ın da haklarının
olduğunu, adaletin tecelli etmesi anlam ında onların da hakla-
rma vurgu yap ılması gerektiğini istiyorum ve söruşturmanın
özellikle eksik kald ığmı da belirtmek gerekti ğine inanıyorum
ve bu şekilde haz ırlanacak bir bildiriye bir kıs ım arkadaşları-
mızın dediği şekilde imza atarız.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyorum.
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Evet, Sayın Başkanım, seninle başlad ık, seninle bitiriyo-
ruz,	 -

Av. Nuşirevan ELÇİ (Şırnak Baro Başkanı): Efendim, her- NUŞİ REVAN

kese saygılarım ı sunuyorum. Şimdi burada kayg ıların asıl se- ELÇI'N İ N

bebi, gerçekliğimizi, ciddiyetin-izi, geçerliliğimizi yitiriyoruz. KONU Ş?MSI

Yani Türkiye'de şu an her şey kampiaşma şeklinde. Sorunlara
bir Fenerbahçe-Galatasaray taraftann ın yaklaştığı gibi yakla-
şıhrsa, hiçbir doğru sonuca ulaşamayız.

Şu an Türkiye'de son dönemlerde, Cumhuriyetçiler,
AKP'liler sözü ediliyor. Şimdi AKI' hakkında dava açıldığı
zaman çok iyi hat ırlıyoruz. Feryadı figan etti, Say ın Deniz
Baykal "Yargıya güvenmek gerekir" falan diye de söylüyor.
Hepimizin yakın zamanda şahit olduğu bir durum. Bir hafta
sonra Ergenekonculara ilişkin bir sorgulama oldu ğu zaman,
bu sefer tablo tersine döndü. Şimdi söyledikleriniizde samimi
olmamız gerekir. Biz her şeyden önce hukukçuyuz. Yani be-
nim şahsi kanaatin, şu an Ergenekon nedeniyle, Türkiye'nin
aydınl ık bir gelecek yakalayabilmesi için, geçmişiyle net bir
şekilde yüzleşmesi gerektiğini düşünüyorum. say ın Başkan
Ayhan' ın da söylediği gibi, faaliyet alan içinde en çok cam
yakılan bizim bölge insanları; bunu yakından biliyoruz. Bel-
ki buradaki sayın başkanlar ın çoğu, soruşturma başladıktan
sonra basından takip etmişlerdir. Biz bunları 10 yıl önce bi-
liyorduk, Veli Küçük'ün, benzeri ki şilerin falan, vesaire ve
üstatları Çillerlerin ekiplerinin falan yaptığını net bir şekilde
biliyorduk, görüyorduk, yaşıyorduk ve bunlar ortaya çıkma-
yana kadar, Türkiye'nin sa ğl ıkl ı bir demokrasi noktas ına yak-
laşacağına inanmıyorum.

Onun dışında da, arkadaşlarımızı kompleksli görüyo-
rum bir yerde, özür dilerim, Cumhuriyetçi kişilere bu ey-
lemleri yakıştıramıyoruz. Yani bir Danıştay sald ırısının, bir
Hablemitoğlu'nun öldürülmesinin, bir Muammer Aksoy'un
benzeri insanların öldürülmesinin bu şahıslar tarafından ya-
pılmasını bir türlü kabullenemiyoruz. Hepimizde duygusal-
lık var, Sayın Başkanımda da var, yani benim de yak ın dos-
tum yakalansa valla kimse kusura bakmasın, bende de duy-
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NU ŞİREVAN gusalhk olur ve Say ın Başkanımda da var, hepimizde de var.
ELÇrNiN Ama bence duygular ımızdarı armmamız gerekiyor ve bir şey

KONU ŞMASI söylediğimizde, benzerlerinde de aynı tepkiyi göstermemiz
gerekiyor.

Demin şeyi düşündüm: Ümit Özdağ hukukçu değil,
görüşüne belki çoğumuz da katılmıyoruz, ama onun kadar
tepki göstermeyi bilmiyoruz. Adam şeyi yakaladı; Şırnak'ta
Diyarbakır'da, Bitlis'te, Hakkar.i'de, Van'da 13 yaşındaki, 14
yaşmdaki çocuklarm çok gayri hukuki bir şekilde içeri atıld ı-
ğını. Zaten yap ılan uygulama hukuka ayk ırı, çünkü adli ta-
bip yok, 13 yaşındaki çocuğu polis yan odada tutuyor, doktor
oradan "farik mümeyyizdir" diye raporu veriyor ve o adam içe-
ri gönderiliyor. Hasbelkader bir yönlendirmeyle, bir şekilde o
eyleme katılmış, bir slogan atmış, 6 ay içeride tutuklu kalacak
ya da 1 yıl veya 10 y ıl ceza yiyecek, çok eğitilmiş bir militan
olarak çıkacak. Yap ılan yargılama da sağlıklı değil, yani hepi-
miz hukukçuyuz, yani 13 ya şındaki çocuğun farik mümeyyiz
olduğunu böyle, affedersin karpuza bakar gibi bu "farik mü-

meyyizdir" denilerek, farilc mümeyyiz olduğunu tespit ede-
meyiz. Buna niye tepki göstermedik? Niye bir Ümit Özda ğ
kadar olamad ık? Ve bu günlerce Türkiye gündemine oturdu,
günlerce konu şuldu. Bu sadece bir ilde olan değil, Türkiye'nin
belki 20 ilinde yaşanan bir sorundur ve batı illerinde de yaşa-
myordu, Adana'da da, Antalya'da da, İstanbul'da da vesaire.

Şimdi benim söyledi ğim Ergenekona destek yönünde ben
yine, kendi adıma söylüyorum, şahsım ve Şırnak Barosu ola-
rak herhangi destekleyici yönde bir basın açıklamas ı, bir so-
nuç bildirgesi olursa, net bir şekilde söylüyorum, bizim imza-
mız olmaz, mümkünse orada e ğer çoğunluk söylerse, ona da
bir diyeceğim yok, bir muhalefet şerhinıiz olabilir. Ama arka-
daşlar, tavsiyem, bir komisyon kurulursa, lütfen demin söy-
lediğim gibi benzer, yani adil yargılama konusunda, en çok
mağdur olan bizleriz. Yani şu an Türkiye'de iletişim tespit tu-
tanağıyla bunlar tutuklanıyor, hüküm veriliyor. Şu an Diyar-
bakır DGM'nİn verdiği1.000 tane dosya varsa ve Yargıtay'da
onanrnışsa, hepsinin tek ve tek nedeni, ileti şim tespit tutanağı
ve kolluğun tespiti. Benim bir dosyam var, adam "koyun" di-
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yor, hayvancilikla uğraşan, polis parantez içerisinde "koyun

demek PKK demek, orman demek ne demek, kurt demiş, asker de-

mek" şeklinde böyle saiklerle, böyle yorumlar yap ılarak bu
insanlara ceza veriliyor ve cezalar ı da

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Başkan, tabii yani bölge-
nin sorunlanrıı ...

Av. Nuşirevan ELÇI: Efendim, Şemdinli davası malumu-
nuz

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli dostum, Sevgili
Başkanım, bölgenin sorunların hepimiz biliyoruz, bölgenin
hassasiyetini biliyoruz.

Av. Nuşirevan ELÇİ: Efendim, tepkilerimiz eşit oranda
olmalı, yani o çocuklarm durumu bu Ergenekon'dan çok çok
daha vahimdir.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Sevgili Başkanım, sizin
hassasiyetinizi de biliyoruz, yalnız altını çizerek söylemek is-
tiyorum, çünkü konu şmanız sıras ında 2-3 defa vurgu yaptı-
nız: "Buradan Ergenekon davas ına bir destek ç ıkacak"

Av. Nuşirevan ELÇİ: "Çıkacak" demiyorum, ç ıkacak za-
ten.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Bizim hiç kimseye destek
çıkmak gibi bir dü şüncemiz, bir kaygınıız, bir sıkıntımız asla
yok. Lütfen bunu hepimiz bilmeliyiz.

Av. Nuşirevan ELÇ İ: Temennimiz de o yönde Başka-
nım.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Bizim, bizim tek s ıkıntı-
mız, hukuk d ışılığa karşı çıkmak, gerçekten e şit, tarafsız, ob-
jektif uygulama yap ılmasını sağlamak. Kald ı ki, tabii ki her
konuda, her zaman Barolar Birli ği'nin ölçüsü bu olmuştur,
ama baz ılarını belki kamuoyu nakletmemi ştir, bazılarını du-
yurmamıştır. Ama bu konudaki Barolar Birli ği'nin geçmişten
bugüne yaptığı tek şey hukuk, hukuk içerisinde hareket et-
mek.
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Şimdi arkadaşlar...

Av. Nuşirevan ELÇİ: Efendim, özür dilerim, çok kısa bir
şey eklemek istiyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Sayın Başkan, teşekkür
ederim.

Av. Nuşirevan ELÇİ : Çok kısa efendim. Türkiye'de şu
var: "Cumhuriyet elden gidiyor". Emin olun Cumhuriyet el-
den gitmez. AKP yüzde 47 değil, yüzde 96 ile gelse, gitmez.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Başkan onu şu anda ko-
nuşmayal ım.

Av. Nuşirevan ELÇ İ: Yani kimse onu sahiplenip
"Cumhuri yet'i koruyorurn" diye yasad ışı eylemleri me şru gör-
mesin. Benim söyleyeceklerim bu kadar, herkese teşekkür
ediyor, saygılarım ı sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyorum Ba ş-
kan.

Değerli arkadaşlar, bu arada İzmir Barosu'nun Değerli
Başkan Yard ımcısı Özdemir Sökmen geldi, kendisini yerine
alıyoruz ve hoş geldin diyoruz, buyurun Say ın Başkan Yar-
dımc ımn, buyurun.

Değerli arkadaşlar, konu anlaşılmıştır, bir bildiri yay ın-
lanmas ı konusunda genel bir kanaat var. Bunu oylamaya ge-
rek var ini? Bakın, çerçevesini çiziyorum, hukuksuzlu ğa, hu-
kuka aykırılığa, CMK'daki tanınan haklara, savunma haklar ı-
na, adil yargılanma koşullar ına aykırı uygulama olan bölüm-
lerinin tespiti anlamında bir bildiri yay ınlanması, bildiride bu
konunun değinilmesi, tabii ki Gazze ve Filistin olaylar ı zaten
olay ın içerisinde var, bunun d ışında genel meslek kurallar ıyla
ilgili bir tutarlı, ciddi okuyan insanlar ın "Hakikaten bu insanlar

Türkiye'de hukukun güvencesi, bu insanlar Türkiye'de demokrasi-

nin güvencesi, bu insanlar Türkiye'de insan haklar ı n ın ve hepimi-

zin güvencesi" diyebilece ği bir metni haz ırlamak için, bir ka-
muoyu açıklaması yapmak için böyle bir çal ışma yapal ım mı,

80



ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

yapmayal ım mı ? Yapal ım diyenler elini kald ırsm kardeşim...
Tamam, yapmayalım diyenler arkadaşım? Yaptık.

Şimdi komisyonu seçelim arkada şlar.

Av. Tülay ÖMERC İOĞLU (Çanakkale Baro Başkanı):
Mersin Baro Başkanı çok doğru bir tar ımda bulundu. "Burada

hukuku koyduğurnuzda, hukukun ne şekilde tarnmlanacağrn ı bile-

meyiz" dedi. Bu sebeple, hukuka da herhangi bir ithamda bu-
lunmak istemediğinden dolay ı, Komisyon Başkanlığı'na ben
Mersin Baro Başkamnı öneriyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Tamam, Hulki bey, baş-
ka?

Av. Tülay ÖMERC İOĞLU: Ankara Baro Başkanımız Ah-
sen beyi öneriyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Ankara Barosu Başkanı-
mız, Kayseri Baro Başkartımız, Güneş Bey

Salondan: Diyarbakır Baro Başkanı, Kayseri Baro Başka-
.ni.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Kastamonu, Kayseri ve
Sümer bitti arkadaşlar.

Salondan: Adana, Aziz.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): 7 ki şi oldu, sayıyorum: İs-
tanbul, İzmir, Ankara, Güneş .

Salondan: Mersin.

Salondan: Efendim, bizi unuttunuz

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Egemen, Malatya da ol-
sun, Mersin var.

Salondan: Bu bitmez yahu.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): 0 zaman 68 ki şi hepimiz
beraber yazalım kardeş, yani şimdi biz bunu niye söylüyoruz,
7 kişi, yani buradaki arkadaşlar telaffuz etti, söyledik

Salondan: Ashnda 3 ki şi olsun, hazırlasınlar...
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Salondan: Başkanım bir, bir öneride bulunabilir miyim,
Başkamm?

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Şimdi arkada şlar, 3 kişi
haz ırlasın, diğer arkadaşlarımız da, 7 kişi de redakte etsin,
baksrn, diyorlar öyle bir öneri var, 3 arkada şımız, ya da hangi
arkadaşlarımızın ismi geçmişse Ankara, İstanbul, Izmir, Gü-
neş Mersin, Malatya, Ayd ın, tamam arkada ş

Salondan: Başkarum niye baro,

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Kayseri.

Salondan: Niye? Baro isimlerini açal ım isteyen imzalas ın
Başkamm, yani bence bu da kötü bir teklif de ğil yani.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Geçtik geçtik, onu aştık
Salondan: Başkanım, yazmayal ım m ı isimleri?

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Onu aştık, oy kulland ık, 2
arkadaşımız karşı çıkt ı, diğerleri bu isimlerle beraber...

Salondan: Sağlıkl ı oldu

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Onu aştık, hayırlı olsun
hadi yemeğe gidiyoruz arkadaşlar

Av. Nuşirevan ELÇİ: Yine karambole geliyoruz diye dü-
şünüyorum ben, kim bilir ne aç ıklama oldu.

82



On Altınc ı

Baro Başkanları Toplantıs ı

Ikinci Oturum

Oturum Başkanı
Av. Özdemir Özok

(Türkiye Barolar Birliği Başkan)



Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Evet değerli başkanlar ım,

Yemekten önce bu bildiriyle ilgili yoğun bir tartışma ya-
şandı ve şu anda belirlediğimiz komisyon üyeleri yukar ıda
15. katta çalışıyorlar. Biz çalışmalarımızı sürdüreceğiz. Sonra
gelecekler onlar birlikte karar verece ğiz.

Şimdi ben izin verirseniz kald ığımız yerden devam etmek
istiyorum. Benim notlar ıma göre Sayın Isparta Barosu Başkam
Gamze Budak arkadaşımız en son konu ştu. En son şu andaki
sıra Bal ıkesir Barosu Başkanınıız Muzaffer MAVUK'ta. Yal-
nız Muzaffer dışarıda galiba gelmedi henüz. Devam edelim
Çanakkale Barosu Ba şkanımız Sayın Tülay Ömercioğlu'na
verelim sözü. Buyurun Sayın Başkanım.

Av. Tülay ÖMERCİOĞLU (Çanakkale Barosu Başkanı):
Çok teşekkürler Başkamm. Değerli Yönetim Kurulumu, çok
değerli arkadaşlarım. Öncelikle yeni gelen arkada şlarımıza
aramıza hoş geldiniz diyorum. Eskilerle de yeniden görü ştü-
ğümüzden dolay ı mutlu olduğumu beyan ediyorum.

Avukatlık mesleği ile ilgili hususlarda arkadaşlarımız ge-
rek YMK, gerek ödemeler, gerek yasanın ç ıkartılması bunlar-
la ilgili çok güzel özetlemelerde bulundular ve biz de biran
önce Avukatl ık Kanunu'nun ç ıkartılmas ı, hAkimlerin karşı-
sında dik duruşu, silahların eşitliği ilkesinin gerçek manada
uygulanmas ını tamamen yürekten istiyoruz. Bunlar ı yeniden
tekrar etmeyi sizleri s ıkmamak amac ıyla istemiyorum.

Birliğe teşekkür etmek istediğim çok önemli bir husus
var. SYDF diye bir fonumuz oluştu. Bu fon ile ilgili TBB ger-

ÖZDEMiR

ÖZOK'UN

KONU ŞAS İ

TÜIM

ÖMERC İOLU'NUN

KONU Ş S İ
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TÜL4Y çekten çok çok güzel bii atılımda bulundu. Biz geçen dönem-
ÖMERCOĞLUNUN de Çanakkale Barosu olarak SYDF'den birçok arkada şı n ıza

KONU ŞMAS İ bunun yararland ırılması hususunda birlikle i şbirliği halinde
bunu gerçekleştirdik. Türkiye'deki birçok kurumun bu sosyal
güvenlik hakk ından yararlanamadığı şekilde avukat arkada ş-
larımız yararlamyorlar. Bundan dolay ı Birliğimize, Başkanı-
ımza çok çok teşekkür ediyorum.

Ancak biraz önce bahsettiğimiz bir husus var, Başkanımız
başta bahsetti, Türkiye'de şu anda ayda 450-500 kişinin avu-
kat ruhsatı alarak tüm illerde bu ruhsatlar ın dağıtıldığından
bahsetti. Bunun say ısını eğer yıll ık olarak gözümüzün önüne
alacak olursak, 6.000 civarında avukat şu anda Türkiye'de bir
y ılda hayata atılıyor. Buraya gelen arkadaşlarım ız en az ından
15 yıllık ve say ıları 10-15 avukat arkadaşlarımız. Bundan 10-
15 y ıl önceki gelir konumunuzla şu andaki gelir konumuzu
sizler irdeleyebiliyorsunuz. Yeni hayata at ılan arkadaşlarım ı-
zınsa doğrudan doğruya CMK'dan yararlanarak bir yaşam
standard ı elde etmeye çalıştığında hepimiz çok çok iyi göz-
lemliyoruz. Birliğimizin yapmış olduğu bu SYDF'yle ilgili at ı-
lımı biz Birli ğimizden bir de emeklilik hususunda bu atıl ım ı
yapmalar ını kendilerinden rica ediyoruz. Çünkü şu anda ben
22-23 y ıllık bir avukatım, belirli bir yatır ımım var, ama be-
nim şu anda avukatlığa başlayan arkadaşım CMK'dan alacağı
asgari ücret altındaki alacaklarla dükkAnının kirasını mı ve-
recek, araba mı alacak, benzine mi harcayacak? Ya şlılığımda
emekli olmaya kalktığımda alacağım, emeklilik için müracaat
ettiğim "Sosyal Güvenlik"te çıkmadık sorunla karşılaşmadım.
4 ayd ır uğraşıyorum hAlA emekli olamadım. Haydi emekli ol-
sam, alacağım ücret ne kadar onu bilemiyorum. 700-750 mil-
yon civarındaymış . Bu emekli maa şıyla hangi avukat arkada-
şınuz yaş lılığında çalışmayacak? Ben onu sizlere soruyorum.
SYDF'yle çok çok güzel bir atılım gerçekleştirdik. Çok çok sağ
olun, çok çok te şekkür ediyoruz.

Aynı atı lım ı emeklilikle ilgili de sizlerden tasarrüfta bu-
lunmanın rica etmek istedim bugün. Bunu kayda geçirirseniz
çok çok teşekkür ederiz. Di ğer hususları zaten biraz öncede
bahsettik, karara bağladık hemen hemen.
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TÜLAY

ÖMERÖOĞLUNUN

KONU ŞMASI

Ergenekon'la ilgili oluşacak bir bildirgede hukuka ayk ı -
rı bir hususun ortaya konulmamas ı, bizim Çanakkale Barosu
olarak dileğimiz ve temennimizdir. Hukuk devleti diyoruz,
hukuk devleti dediğimiz bir ortamda hukukun terazisini hiç-
bir şekilde bir tarafından bölüp kenara atmamam ız gerekti ği-
ne inamyorum. -

İsrail'in Gazze katliamında ise, sadece gidip de kınamakla
bir sonuca ereceğimizin de inancında değilim. Öyle bir birlik
ve beraberlik meydana getirilmeli ki, ancak ve ancak ulusla-
rarası bir birlik ve beraberlikle al ınan silahlann ihalelerinin
durdurulması gerektiği inancındayım. Ancak biz buna tam
tepki koyabilmemiz için ba şka türlü orada devamlı küçülen
bir Filistin'i yeniden canland ıracak gücümüzün oldu ğuna
inanmıyorum.

Ben yeni gelen arkadaşlarımıza başarılar diliyorum, eski
arkadaşlar ınııza yeniden hoş geldiniz diyorum. K ısa öz ola-
rak bunları özetlemeye çalıştım, hepimize hayırl ı olmasını
diliyorum.

Hepinize teşekkür ediyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Biz teşekkür ediyoruz, de-
ğerli ba şkanım.

Değerli arkadaşlar, şimdi söz sırası Erzurum Barosu'nun
Değerli Başkanı Naci beyde. Buyurun Naci Turan.

Av. Naci TURAN (Erzurum Barosu Ba şkanı): Teşekkür
ediyorum Başkanım.

Ben de bu yıl içinde kaybettiğimiz değerli Karabük Baro
Başkanım ve çok kıymetli Nevzat ağabeyimizi kaybetmenin
gerçekten derin üzüntüsü içindeyim. Allah'tan rahmet dili-
yorum her ikisine de.

Saym Başkanım ben yine sözüme TBB'ye teşekkür ederek
başlayacağım.. 2008 yılı içindeki faaliyetleri sebebiyle teşek-
kürlerinıi bir kez daha -yeni gelen arkada şlarımız var- yi-
nelemek istedim. Çok güzel bir Avrupa turumuz oldu, çok
güzel bir organizasyondu. Bundan dolay ı Birliğe teşekkür

NAC İ

TUPMIN

KONU ŞAkSI
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NACİ ediyorum. Yine ben Erzurum' da bir bina yapt ım, Birlik tara-
rURAN'IN ftndan teşekkür ald ım, ama onun devasa bütün Türkiye'ye

KONU Ş!MSI hitap edecek, avukatlar ın Ankara'daki yuvas ı, evi olacak çok
güzel bir hizmet binas ını da bu TBB Tönetimi'nin faaliyete
geçirmesinden dolay ı da ben diğer barolar ad ına da sizlere
teşekkür ediyorum.

Tekrara düşmemek mümkün değil, diğer başkanlar ım
da birer cümleyle de olsa i ştirak ettiler. CMK konusunda ben
biraz daha farkl ı düşünüyorum. Erzurum Barosu'nda ya-
şadığım tek bir problem, CMK paralar ın ödennıesiyle ilgili
problem yaşıyoruz. Bundan kurtulmak istiyorum, bu CMK
paralarından kurtulmak istiyorum, zaten şu ana kadar yeter-
li oldu. Binamızı yaptık, ihtiyacım ız kalmad ı, bu nedenle de
kurtulmak istiyorum.

Şöyle: Avukatl ık mesleğini dibe vurduran konuların ba-
şında bana göre CMK uygulamalr ı geliyor. Karakollarda ve
Jandarmada yap ılan sorgulamada avukatlar ın bulunmasının
zorunlu oldu ğuna inanıyorum. Gerek kötü muamele, gerek-
se ifade alanlar ının yetersizliği, gerekse işkence iddialarının
sona erdirilmesi ad ına kollukta avukatın bulundurulmas ının
zorunluluğuna inanıyorum, ama Cumhuriyet Savc ılığına,
mahkemelere iş geldiğinde, avukat niçin zorunlu bulunaca ğı
mantığını anlayabilmiş değilim.

Ağır ceza mahkemesinde 200 lira alan bir avukat arka-
daşım elbette ki, dosyayı incelememiş olacak, incelerse yaz ık
olur. Dosyanın fotokopisini elbette ki, almamış olacak, böyle
bir ödenek yok. Bu avukat arkada şım orada çıkıyor, duruş-
mada dinleyicilerin huzurunda "san ığın lehine olan hükümler

uygulans ın, tahliyesine karar verilsin" diyor. Avukatlar nezdin-
de dinlerken küçümsüyorum, hAkimler küçümsüyor, dinle-
yiciler diyor ki, "Ben de yapar ı m bu kadar avukat hğı " ve meslek
böylece dibe vuruyor, saygınl ık kayboluyor. Elbette ki yapa-
maz 200 lira alan meslekta şım, nasıl bir savunma yapacak?
Bence öncelik bizim mahkemelerde ve Cumhuriyet Savc ılı-
ğında avukat bulundurulmas ına karşı ç ıkmamamız gerek. Bu
uygulama avukatlığı mağdur ediyor. Yani bir avukat arkada-
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şım CMK'dan bir y ıl girerse davalara 5.000-6.000 lira gelir elde NAC İ

eder, ama bu kald ırı lırsa, bir yıl içinde bir tane ya da iki tane TURAN'IN

ceza davası düşmesi halinde bu paray ı elde eder, o meslek- KONU ŞASI

taşım da kendisini hukuka, hukukun üstünlü ğüne, kendisini
yetiştirmeye ya da eğlencesine ya da eşine ve ailesine zaman
ay ırır, yaz ık değil mi? Ben böyle düşünüyorum bu konuda.

Sayın Başkanım pasaport konusunu ben dile getiriyorum,
bundan çok mustaribiz TBMM'nin yar ıya yakın avukat ol-
masına rağmen Avrupa ülkelerindeki uygulamalar ın aksine,
yani bir s ınırlama getirilebilir 3 y ıl, 5 yıl, 10 y ıl gibi; niye avu-
katların yeşil pasaportları yok bunu arilayabilmiş değilim.

Bir de Avrupa Birliği Mahkemesi var, yani oralara gidip
gelmek durumundayız, dava takip etmek durumunday ız.
Bence vize kuyruğu insan haklarına da avukat haklar ına da
aykın geliyor.

Yine bir vesileyle dile getirmi ştim, bugünkü mevcut bir-
likte şu anki baro başkanlar ının iradesi yoktur, iki y ıllığına
taşra barolar ının seçimi yap ı lıyor, ama TBB seçimi 4 y ılda.
Ben TBB oluşumunda da her baro aynı dönem içinde barola-
r ın iradeleriin olmas ını istiyorum, temenni ediyorum. Bu se-
beple baro seçimlerinin de diğer sivil toplum kuruluşlarında
da bu seçim süresi 4 y ıldır, 4 yıla çıkarılması buna çalışılması
gerektiğine inanıyorum.

Türkiye'nin gündemleriyle ilgili uygulamalar yap ıld ı
tüm meslektaşlarımın görüşüne katılıyorum, ama ben dile
getirilmemiş bir konuyu da kendi• notlarıma bak ıyorum, Er-
meni meselesi var. Ermeni' den özür dilerne, imza kampanya-
sı gibi bunların aydın olamayaca ğını, aydın olmanın vatana
ihanet etmekle e şdeğer gibi görüldüğü bir zamanı yaşıyoruz.
Ben imza kampanyas ı açanlar ı da vatan hami olarak görüyor,
asl ında özür dilenmesi gerekenlerin atalar ımız olduğunu bil-
diriyor, saygılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederiz, değerli
Başkanım, Sağ olun.
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Arkadaşlar, şu anda söz sırası Gaziantep Barosu Başkanı-
mız, Say ın Aziz Canatar'da; buyurun.

Azil	 Av. Aziz CANATAR (Gaziantep Barosu Başkanı): Say ın
(ANATARIN Başkan, değerli Birlik Yönetimi ve değerli meslektaşlarım;

KONU ŞMASI Türkiye Barolar Birliği'nin 16. Baro Başkanları toplantısı, açılış
toplantısı için bir rapor tanzim edilmiş vaziyette. Bu raporda
özellikle şu söj'leniliyor: Avukatl ık mesleğinin içinde bulun-
duğu tüm sorunlar ın temel nedeni avukat say ıs ındaki kontrol
edilmeyen artıştır. Tabii bu artışın nedeni, daha önce yap ıl-
mak istenilen s ınavın kald ırılmas ıd ır. Bugün hAkim s ınavla
al ınıyor, savc ı sınavla al ınıyor, kAtip, hizmetli sınavla alını -
yor, ama ne yaz ık ki avukat sınavla aimmıyor. Bu avukatl ık
mesleğinin erozyona uğramasına neden oluyor. Dü şünebili-
yor musunuz, 47 tane hukuk fakültesi aç ılmış, özel okullara
kaydolan çocuklarımız, gençlerimiz 4 senede bitirip geliyor.
Ankara Hukuk Fakültesi'ne veyahut da İstanbul Üniversite-
si Hukuk Fakültesi'ne kaydolan 4 senede bitiiemiyor. Her ne
hikmetse buralar ı kazanamayanlar allameyi cihan kesiliyor,
gidip 4 senede hemen bitirip geliyorlar. Bizim bir arkada şı-
mız dedi ki, şöyle bir tanım çıkard ı, Kıbr ıs için özellikle söy-
ledi: "Okulumuz denize naz ı r, gelin diploman ız haz ı r." Yani bu
meslekte büyük bir erozyonun ya şanmasına neden oluyor.

Diğer taraftan, bizim Türkiye Barolar Birliği'nin çıkardığı
bir "Staj Yönetmeliği" var. Bu yönetmelikte özellikle bu faali-
yet raporunda şu belirtiliyor: "Avukatl ık stajı mn amacı; hukuk

bilgilerini bilimsel verilerden ayr ılmaks ız ın ve bilimin yöntemleri-

ni kullanarak somut olaylara uygulayabilen, yarg ı lama süresin-

ce yarg ı lama faaliyetinin yönetimine ve karar ı n oluşumuna etkin

bir biçimde kat ılabilen, meslek ilke ve kurallar ına bağl ı, hak arama

özgürlüğünün yaşama geçmesi için uğraş veren, insan haklar ı na

saygı l ı, demokrasi ve özgürlüğünün ilkesinden ayr ı lmayan bağım-

s ız ve özgür avukatları n yetişmesi için hukuksal, sanatsal, eğitsel

olanaklar ın sağlanmas ıdır." Şimdi bunu yapacak bir hukukçu-
nun öncelikle iyi bir e ğitim almış olması lazım, mesleki bilgi
ehliyetinin üst düzeyde olmas ı lazım, hukuk reform formas-
yonunu taşımas ı laz ım. Bunlara sahip olmayan bu nitelikte
bir kişi avukatlık yapabilir mi? Yapamaz. Bak ın ız, bizim Staj
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Yönetmeliğinde yine aynı şekilde 17. maddede aşağı yukarı AZIZ

bu hüküm var. Yani mesleğin ihbar kazanmas ı bizim tutum (ANATAR'IN

ve davranışınııza bağlı . Özellikle Barolar Birli ği'nin bu konu- KONUŞMASI

da bu işin takipçisi olmasını arz ediyorum, ısrarl ı bir takipçi-
si olması lazım. Şöyle veya böyle bir hukukçunun yetişmesi
için" Staj Yönetmeliği" hazırlamış . Bunun içeriğine baktığımız
zaman, geniş yorumladığımızda, bir anlamda avukat ın yetiş-
mesini sağlayacak olan haklar ın hizmetine sunulması lazım.
Eğer bu eğitim verildikten sonra bu avukat olabilecek nite-
liklere haiz değilse, buna avukatlık ruhsatı vermemek gere-
kir; Bizde veriyoruz, Türkiye Barolar Birli ği de gönderiyor.
Demek ki, bir de olaya geniş boyutlarla bakt ığınız zaman,
bu olayda ruhsatın verilmemesinde inisiyatifi var Türkiye
Barolar Birliği'nin. Yani Barolar Birli ği'nin barolarla işbirliği
yapmak suretiyle inisiyatifi ele almas ını ve iyi yeti şmeyen bir
hukukçunun mesleğe intisap etmesini engellemek için belli
bir s ınav getirmesini özellikle vurgulamak istiyorum. Çünkü
çok önemli ve bu Staj Yönetmeliği'ni incelediğiniz zaman, bu
hak ve yetkilerimizin oldu ğu düşüncesindeyim.

Eğer bu artışı durduramazsak, meslek itibar kaybeder
ve biraz önce birçok meslekta şırmzın dile getirdiği gibi asli-
ye ceza, ağır ceza veyahut di ğer mahkemelere çıktığı zaman
avukatın söylediği şu: Takdir sizin, takdir sizin, takdir sizin.
Hatta geçen dönemde Adana Barosu Ba şkanı İbrahim Ga-
zioğlu bir söylemde bulunmu ştu. CMK avukat ı ağır cezaya
çıkıyor, reis diyor ki "Savunman ı yap" "Benden ne istiyorsun?

Ben CMK avukatıy ı m, benden savunma isteme" diyor. Yani şimdi
CMK'n ın aslında birçok yararları var. Kabul ediyorum, ama
mesleğin erozyona uğramasına büyük katkı sağladı ve avu-
kat aldığı işi benimsemiyor; zira ald ığı ücret az. Tabii bu da
tartışmalı. Avukatlık Kanunu'nun 164. maddesi "hiçbir avu-

katı n asgari ücretin alt ı nda dava takip etmeyeceğini" söylüyor,
ama biz CMK ücreti avukatlık asgari ücret tarifesinin çok çok
altında. Bu konuda benim şahsi kanaatim, Barolar Birli ği ka-
rarlı bir şekilde bunun savunmacılığını üstlenmeli, yani ısrar
etmeli. CMK ücretleri mutlaka art ırılmalı, barolar da meslek-
taşların üzerinde etkili olacak şekilde onları denetleyebilmeli.
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Ali? Bu anlamda avukatl ık yapanın, avukatl ık yapmas ına ve CMK
[ANAJAR'IN görevlendirilmelerine son verilmesine karar verebilmelidir.
KONU ŞIMS İ Bunu söylemek istiyorum

• Bir de şunu özellikle belirteyim: Biraz önce sayın meslek-
taşımız Baro Ba şkanı Gaınze hanım da dile getirmi şti. Avu-
katl ık Kanunu'nun 176. maddesi 'protokolde baro ba şkan ın ı n
savcı n ın yan ında yer alacağın ı " söylüyor, ama ne yaz ık ki İdare
Mahkemesi bu şekilde yorumlan ıyor. Yanmda yer alırken
50-100 metre gerisini de hesaplayabiliyor yani. Yan ında der-
ken, yanmda ve birlikte hareket edeceği şekilde değil de, yani
50-100 metrede yanında yer aldığı zaman, onu yanında kabul
ediyor. Yani şöyle diyeyim ben: Bir hukukçuya yak ışmayacak
bir yorum. Ben şu anlamda şunun üzerinde duruyorum, şim-
di say, savunma ve karar üçlüsü; bunlar birbirinden ayr ılmaz
birer parçad ır, yani yarg ılama sürecinde bunlar birbirinden
ayrılmaz, ama idare mahkemesi bunu yorumlarken dişliyor;
Bir başkasmı araya alıyor. Diyeceksin ki, biz rektörden sonra
olsak ne olur? Hayır, yani şöyle diyeyim: Bir şey olmaz, ama
rektör protokolde bizden önde yer almak istiyorsa, bunda
ısrarl ıysa, biz onun önünde yer almal ıyız. Yani tabiri caizse
bu onurumuzdur, haysiyetiniizdir diye dü şünüyorum. Eğer
onlar mütevaz ı davransalar, biz de davranacağız, ama onlar
mütevazı lıklanm yitiriyorlar, bizim de art ık mütevaz ı olmak
hakkımız sona eriyor.

Beni dinlediğiniz için hepinize teşekkür ederim. Barolar
Birliği'nin de bu olayların takipçisi olmas ını ve bizi bilgilen-
dirmesini istiyorum. Saygılarla arz ederim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederiz, eksik ol-
may ın Değerli Başkanım..

Değerli arkadaşlar, değerli başkanlar ım. Sıra Sakarya Ba-
rosu Başkanımız Vacit Öktem arkada şımızda. Buyurun Say ın
Başkanım.

VAd İ 	 Av. Vacit ÖKTEM (Sakarya Barosu Başkanı): Sayın Baş-
OKJEM'IN kanım, değerli arkadaşlarım, mesleki sorunlar konusunda

KONU ŞMASI daha önceki baro başkan arkadaşlarımın değinnıiş olduklar ı
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vAcir
ÖKTEM İ N

KONU ŞMASI

her türlü konular bizim için de geçerli. Onlar ı aynen kabul
ediyorum ve kendilerinin yanındayıın.

Ben değinmek istediğim, söylemek istediğim konula-
rı öğleden önceki konuşmamda çok özet olarak ortaya koy-
muştum. Tekrar zamanınızı almak istemiyorum. Ancak mes-
lek dayanışmas ı bakımından borçlu olduğum teşekkür var.
Bizim bu yaz bir meslektaşımız tatilden gelirken Burdur'un
Bucak Kazas ı yak ınlarmda şerit ihlali yapan birisinin çarpma-
Sina maruz kald ı ve meslekta şımız 17 yaşında kızı vefat etti,
ufak oğluyla eşi yaralandı. Bu kazadan sonra TBB Başkanı 'nın
çok desteğini, yard ımını gördük; ona teşekkür ediyorum. Bu-
nun yan s ıra gene Burdur Baro Başkanırmzla, Isparta Baro
Başkanımızın gerek kaza sonras ı, gerek daha sonraki hukuki
süreçte bize çok büyük destekleri ve yard ımları oldu. Huzur-
larinızda onlara teşekkür ediyorum.

Hepinize saygılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederiz, değerli
başkanım.

Değerli arkadaşlar, şimdi söz s ırası Osmaniye Barosu
Başkanımız sayın Hüseyin Sezgin'de. Buyurun de ğerli baş-
kanım.

Av. Hüseyin SEZGtN (Osmaniye Barosu Başkan): Sayın
Birlik Başkanm, Yönetim Kurulu Üyeleri, değerli baro baş-
kanı arkadaşlar ım; sözüme başlarken diğer arkadaşlarımın
da belirttiği gibi aramızdan ayrılan Karabük Baro Başkanı ve
yakın günde kaybettiğimiz İzmir Barosu Başkanına Allah'tan
rahmet diliyorum, onları unutmayacağınuzı ifade etmek isti-
yorum.

Değerli meslektaşlanm, bizden önce konu şan değerli baro
başkanları söyleyeceğimiz şeylerin hemen hemen tamamını
ifade ettiler. Tekrardan kaç ınmak istiyorum. Belirtmek istedi-
ğim birkaç husus var; onlar ı takdirlerinize arz edeceğim.

Meslekteki kalite azalmas ından bahsetti arkadaşlar, çok
sayı da okullarından mezun olan öğrencilerin bir tandide
bağlanmaksızın mesleğe kabul edildikleri malumunuz. Biz

HÜSEY İ N

SEZG İ N' İ N

KONU ŞMASI
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HÜSEY İN Osmaniye olarak belki Staj Yönetmeli ği'nde bulunmamas ına
SE1GN İN rağmen bir uygulama yapıyoruz. Onu da baro başkan arka-

KONU Ş SI daşlarımın takdirlerine sunmak istiyorum. Mesleki yetenek,
hukuk bilgisi yönünden bir s ınav yapamazsak dahi, bütün
stajyerlerin staj bitim belgesini imzalamadan önce meslek ku-
rallarının bilinip, bilinmediği yönünden bir mülakat yap ıyo-
ruz. Bu mülakatta başarılı olamayanlara staj bitim belgesini,
yanında staj yaptığı avukatı da ikaz ederek vermiyoruz. Bu hiç
olmazsa 49-50 maddeden ibaret meslek kurallarmın, mesleğe
yeni atılan arkadaşlarımız tarafından dikkatlice takip edilip,
öğrenmelerine sebep oluyor. Bu şekilde reddetti ğimiz arka-
daşların da bu karar ımızı iptal için herhangi bir mercie ba ş-
vurmadan yeniden haz ırland ıklarmı görüyoruz. Hiç olmazsa
meslek kurallar ı yönünden yanl ış davranışta bulunmalarını
bir nebze de olsa bu şekilde sağlamaya çalışıyoruz; bunu da
takdirlerinize arz ediyoruz.

Değerli meslektaşlarım, toplumun bütün sorunları bizim
meslek sorunlar ıyla paralel olarak yürüyor, ekonomideki bo-
zulma meslektaşlarımızın da ekonomik yönden zorda kal-
malar ına sebep oluyor. Avukatlık Kanunu'ndaki bir kıs ı m
hükümlerin uygulanamad ığını tespit ediyoruz. Evvelemirde
avukat kimliğinin hemen alt ında "resmi belge niteliğinde" de-
nilmesine rağmen, kamu kurumlar ının hemen hemen tama-
mı sürücü belgesini kabul ediyorlar, "avukat kimliğinin resmi

belge olarak kabul edilemeyeceğini" ısrarla söylüyorlar ve bu da
tartışmalara sebep oluyor. Mülki idarenin ilgili yerlere bu ko-
nuda tamimde bulunmas ı gerektiğini düşünüyorum. Bizim
kimliğimizin hiç olmazsa, resmi belge olarak kabul edilmesi
gerektiğini düşünüyoruz.

Bunun dışında bizim mesleki kanunumuzda avukatl ık
görevinin bir kamu görevi olduğu aç ıkça belirtilmesine rağ-
men, pasaport dahil silah ruhsat ı harcı dahil birçok konularda
kamu görevi kabul edilmedi ğini üzülerek görüyoruz. Yarg ı-
nın sorunları elbette ki savunmanın da sorunlarıd ır. Özellikle
Yargıtayda bazı dairelerde 100.000'in üzerinde bekleyen dos-
ya bulunduğu söyleniliyor ve daha önce ald ığımız bir kararın
Yargıtay'dan dönüşü y ıllar sürüyor. Aslında dosyay ı unuttu-
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HÜSEYiN

SEZGİ NIN

KONU ŞtS İ

ğumuz oluyor, "bu hangi davayd ı, ne zaman bozulmu ş ?" diye.

Bu konuda da barolarımızın ve Barolar Birli ğinin düşünülen
çözümleri gerek yasamada gerek yürütmede getirmeleri ve
bu yığılmarun bir an önce önüne geçilmesinin sağlanması ge-

rektiğini düşünüyoruz. Aksi takdirde dosyalar ın kapağı dahi

kald ırılnıadan bizzat rastladığımız sizin de, hepinizin sık sık
karşılaştığı hiç okunmadan tasdik edilen yüzlerce, binlerce
dosyayla kar şı karşıya bulunmaktay ız. Bu konuda da barola-
rın mutlaka katkıda bulunmas ı gerektiği görüşündeyiz.

Birlik Başkanım ızın açış konuşmasında belirttiği husus-
lara biz de Osmaniye Barosu olarak aynen kat ıldığım ızı ifade

ediyoruz.

Ergenekon soruşturmasıyla ilgili tartışmalar tabii bizi
derin bir üzüntüye sevk etti. Şöyle ki, Türkiye'de bizi birçok
konularda bölmeye çal ıştılarsa da başan sağlayamamışlardı .
Hele baro başkanlarının toplantıs ında bu hiç olmamıştı . İlk
kez bugün kesin olarak ikiye ayr ıldığım ızı tespit etmeninde

üzüntüsünü yaşıyorum. Bu yanl ış anlamalardan kaynaklan-
mış olabilir, biz de yine TBB Ba şkanımızm ve bu konudaki
fikir beyan eden arkadaşların fikirlerine katıldığırwzı, sadece
hukuk aç ısından, yarg ı bağıms ızlığı açısından, savunma aç ı-
sından hata yap ılmaması gerektiği görüşündeyiz.

Bu duygularla hepinize sayg ılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli Başkanım, biz de
size çok teşekkür ediyoruz, Sağ olun.	 -

Değerli başkanlarını, şimdi bendeki başvuru sırasma göre
Ordu Barosu Başkanımız Sayın Atilla Önal konuşacaklar. Bu-
yursunlar, Say ın Başkanım.

Av. Atilla ÖNAL (Ordu Barosu Ba şkam): Teşekkür edi-
yorum, Birlik Başkanım.

Değerli meslektaşlar ım, CMK konusunda yaşanan genel
sıkıntılara ilaveten ben somut birtakım şeyler söylemek isti-
yorum. Bugün bakanl ığın ödeneklerle ilgili herhangi bir siste-
matiği ve planlaması bulunmadığı ortaya çıkmıştır. Maalesef
CMK ödemeleri "Savcıl ık İdari işler Müdürü"nün inisiyatifine

AT İ LlA

Ü N AL' İ N

KONU Ş MS İ
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- AT İ LLA kalmış bir hal almıştır. Göreve geldiğimde bazı ilçelerimde
ONAL' İN cumhuriyet savc ılığı idari işler müdürlüğünün bu konuda

KONU ŞMASI ödenek dahi istemedi ğini, hatta bir k ıs ım gelen ödeneklerin-
•de baroya haber verilmeden geri gönderildiğini maalesef öğ-
renmiş bulundum. Gerçi bunlarla ilgili çalışmalar yaptık, ama
bakanlıkta tabii bununla ilgili birimlerde i şte Ordu'da daha
önce hakim olarak çal ışmış bürokrat arkadaşlar ımızdan özet
taleplerimizle bir yere getirmekle birlikte, şu aşamada benim
Ordu Barosu merkez ilçeler olarak 440.000 TL alacağım bu-
lunmakta. Yani bu alacak ben ağlarsam, bakanlık tarafından
ödenecek ağlamasam ödenmeyecek. Aç ıkças ı bunun bir siste-
matiğe bürünmesi gerekmektedir.

Ben baro olarak "Cunıhuriyet Savc ı lığı İdari İş ler
Müdürü "nün inisiyatifinde olmak istemiyorum. Bunun için
ne yap ılması gerekiyorsa yapılmalıdır. Eylem plan dahilin-
de aşamal ı olarak ne gerekiyorsa yap ılmal ıdır, belki önceki
eylem gibi yap ılmamalıd ır. Bu arada da belki tekrar soru ştur-
ma geçirmek istiyorum ben aç ıkçası bu anlamda. Alıştık artık
nasılsa, problem değil, ama meslektaşlar ımız ın kazanç elde
etmesi ad ına ne yapılmas ı gerekiyorsa, bu konuda bir an önce
bir adım atmak durumundayız. Ben amiyane tabirle "CMK
patlam ış tır" diyorum. Bunun bu y ıl çok daha vahim sonuçla-
r ı olacaktır. Maliye Bakanı belirli dönemlerde "açık vermedik"
diye övünüyor, oysa avukat ın paras ını ödemiyor, eczac ının
paras ını ödeniyor, doktorun paras ını ödemiyor. Böyle büt-
çeyi ben de bir araya getiririm, böyle bütçeyi herkes bir ara-
ya getirir açıkçası . Dolayısıyla, bir an önce 2009 bütçesinin de
Mart ve Nisan aylar ından önce aç ılmayacağmı düşünürsek
3-4 ay gibi bir süreyle tekrar biz para beklemek durumunda
kalacağın ızı düşünüyorum ve bu anlamda Barolar Birli ği'nin
bir çaba içerisinde olmas ını özlemle bekliyorum.

Türkiye Barolar Birliği'nin Adli Yard ım Yönetmeliği'nde
yaptığı son değişiklik olumlu olmuştur. Bunun için teşek-
kür ediyorum. Mesleki kazanç alanlar ımız ın daraltıldığı bu
dönemde avukat arkadaşların-aza yap ılacak ödemelerin artı -
rılması çok olumludur. Yalnız adli yard ı m büro gelirlerinde
avukattan sağlanan gelirler bulunmamas ına rağmen, Avu-
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katl ık Kanunu'nun adli yard ım büro gelirleriyle ilgili bölü- AJiLLA

münde halA avukattan sa ğlanan gelirler k ısmı durduğundan, oNArIN

avukata ödedi ğimiz ücretlerden yaptığımız kesintiler devam KONU ŞMAS İ

etmektedir. Avukatl ık Kanunu'nda bu husus düzeltilirse,
meslektaşlarımızın eline bir miktar daha fazla para geçece ğini
açıkçası dü şünüyorum.

Türkiye Barolar Birliği mekAnsal ve donanım aç ıs ından
birçok atıl ım yaptı, ama en kötü kaldığımız konu bilgiişlem
meselesi oldu. Aç ıkças ı bu konuda meslektaşlar ımı z çok sı-
k ıntılar yaşad ı . Barolar olarak CMK'nın yürütülmesinde veya
diğer idari işlemlerin yürütülmesinde farkl ı programlar, fark-
l ı şeyler kullanmak zorunda kald ık. Bununla ilgili son dö-
nemde bir atıl ım sağlandı. BARO-PORT projesi uygulamaya
konuldu. Biz de ilgili bilgii şlemdeki arkadaşlarımızla görü-
şerek bunun geli ştirilmesine yard ımcı oluyoruz. Biz CMK ve
diğer modülleri uygulamaya başlad ık. Bunun başka barolar-
da uygulanan sessiz sisteme ilişkin olarak ilerletilmesini talep
ediyorum. Bu anlamda meslekta şlarımızm çeşitli firmaların
elinde b ırakılmamas ı ad ına Türkiye Barolar Birli ği'nin gerek
iş dağıtımı, gerekse icra ve gerekse büro yönetimi ile ilgili
programlar yapt ırarak bunu meslektaşlarımıza dağıtılmasmı
istiyorum. Bu anlamda TİDAP projesi güdük kalmıştır, elde
edilmek istenen fayda sa ğlanamamışhr. Bu konuyla ilgili de
zaten ilgili firma maalesef hukuk davas ıyla karşı karşıyad ır.

Bir de diğer meslektaşların ın belirttiği gibi Sosyal Yard ım
ve Dayanışma Fonu yap ılanmas ını tamamlamıştır. Benim bu-
rada bir talebim var, ön te şhis ve tam merkezi olmas ı ad ına ve
ileride aile hekirnliğine ön ad ım olarak barolarda kurulacak
revir hizmetleriyle ilgili olarak Sosyal Yard ım ve Dayanışma
Fonu'ndan barolara yard ım ad ına ödenek ayr ılmas ı, bu konu-
da yönergede deği şiklik yapılmas ım talep ediyorum.

Saygılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Çok teşekkür ederiz De-
ğerli Başkanım.
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Sırada Malatya Baro Başkanımız var, ama o komisyonda
sanıyorum. Kocaeli Barosu Ba şkanıniiz Av. Cumhur Arıkan.

Buyurun say ın Başkanım.

	

CUMHUR	 Av. Cumhur ARIKAN (Kocaeli Baro'su Başkanı): Çok te-

ARIKANİN şekkür ediyorum sayın Başkan.
KONU ŞPMS İ Sayın Yönetim Kurulu ve değerli baro başkanlanm. Koca-

eli Barosu ad ına hepinizi sayg ıyla selaml ıyorum ve öncelikle
kaybettiğimiz Karabük ve İzmir Barosu değerli başkanlarımı
saygı ve rahmetle anıyorum ve hepinize yeniden Kocaeli Ba-
rosu adına hepinize ba şsağlığı diliyorum.

Öncelikle Ergenekon davas ıyla ilgili görüşlerimi kısa da
olsa bildirdiğim için, bu konuda yeniden vaktinizi almay ı dü-
şünmüyorum. Son günlerde kendisini yetkili gibi hisseden bir
grup tarafından başlatılan ve adma "Özür Diliyorum" denilen
kampanya birçok kurum gibi baromuzca da izlendi. Bize göre
fikir ve mantık süzgecinden geçirilmemi ş, tarihsel gerçeklerle
yüzleşmemiş ve hepsinden öte kişisel tercihleri tarihsel ger-
çeklerin üzerine ç ıkartan bu kampanyayla siyasal ve ekono-
mik emelleri ve yay ılmac ı politikaları dünya barışmın önüne
geçmiş bazı lobilerin ve devletlerin Adeta ekmeğine yağ sü-
rülmüştür. Amac ımız "hangi halktan ne kadar ki şi zarar gördü?"

veya "kim kimi daha çok incitti?" gibi sorularla kar şılıkl ı bilan
ço ç ıkartmak olmamal ıdır. Amac ımız bu coğrafyada vatandaş
olmamn bilinç ve onuruyla ve de ırkçılığın ürkütücü baskı s ın ı
yenmiş olan ayd ın sorumluluğuyla birlik, beraberlik, karde ş-
lik ve dayanışma içerisinde yaşamak ve de bu barış bilincini
tüm dünya milletlerine ta şımak olmal ıdır.

Bugün Gazze'de ya şananlar bir insanlık ay ıbıd ır. İsrail'in
ezelden beri süregelen yayılmacı emelleri adım adım ve arka-
s ına bir kısım ülkeleri de alarak gerçekleştirme çabalar ı bu-
gün Gazze'de Filistin Halkına, yarın da sıra hangi ülkedeyse
o ülke halkına kan, ölüm ve felaket getirerek devam edecektir
ve bu hırsm sonu da yoktur. Bu nedenle, artık bu ülkenin yap-
tığı zulmü durdurmak gerekmektedir. Tüm dünya ülkelerine
bir kez daha diyoruz ki, Bugün Gazze'de yap ılanlara seyirci
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kal ınırsa, bu vahşetin küreselleşmesinin önüne geçilemez. Çö- CUMHUR

züm her ülke için de mutlaka barış koşullarında aranmalıd ır. AR İ KAN' İ N

Ancak haksızlığa ve hukuksuzluğa ve kişisel ya da kitlesel KONU ŞMASI

olsun terörizme geçit verilmemelidir.

Meslekle ilgili sorunlarım ıza gelince, öncelikle Kocaeli
Barosu mensubu genç bir meslekta şımın, "Stajyer Avukatlar ve

Mesleğe Yeni Başlayan Genç Avukatlarin Sorunlann ın Tespiti ve

Çözüm Önerileri" konulu bir raporu var. Bu raporu tabii uzun
uzadıya anlatmıyorum, fakat bu raporu izninizle Yönetim
Kurulu'na sunacağım. Çok değerli bir çalışma olarak görü-
yorum ve kendisi genç dinamik bir meslekta şımızdır. Belki
mesleğe olan duyarl ılığı bu raporun sunulmasıyla da devam
edecektir.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederiz, alal ım
onu Başkanım.

Av. Cumhur ARIKAN: Saym Av. Selman Gürp ınar, ken-
disine teşekkür ediyorum bir kez daha huzurunuzda.

Efendim, bu toplantıların, başkanlar toplant ılar ının, TBB
toplantılarımızın orta vadede ve rutin olmas ını diliyorum.
Son derece yerinde buluyorum bu toplantılar ı ve eğer müm-
künse birtakım spesifik sorunlara yönelik yaparsak, belki çö-
zümleri çok daha etraflı tartışabiliriz ve daha altını çizerek ka-
muoyuna duyurabiliriz diye dü şünüyorum. Öncelikle CMK
ödemelerindeki gecikme, CMK ödeme taleplerindeki Say ın
Ordu Baro Ba şkan ı'nm belirttiğine aynen katı lıyorum, bilinç-
sizlik ve düzensizlik gerçekten Kocaeli'nde de ayn ı şekilde
yaşanıyor.

Yine CMK masraf ödemelerindeki bizce yetersizlik konu-
suna geliyorum. Mesela; CMK'daki arkada şlarımm en büyük
sıkınt ısı bu yol giderleri ve fotokopi giderlerini kar şılam ıyor.
Fotokopi giderlerinin kar şılanmaması bana çok büyük bir ga-
rabet gibi geliyor. Yani fotokopi giderini kar şılamasa, dos-
yadan örnek zaten çok dü şük olan CMK ücretindeki vekalet
ücretinden mi karşılanacaktır? Bu gerçekten bir handikapt ır
ve bunun düzeltilmesi gerekiyor.
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CUMHUR	 Sonra halen vergilendirme konusunda Maliye Bakan-
ARIKAN'I14 hğı'yla avukatlar bir çeki şme halinde. Ben bunu geçenlerde

KONU5M4SI katıldığım ve Ankara Barosu'nun çok değerli buldu ğum bir
toplantısında da dile getirdim. Mükellef haklarıyla ilgili bir
toplantıs ı vardı, orada geçen sene sektör baz ında bizim avu-
katlara da Ankara'dan Gelirler Müdürlü ğü'nden gelen bir
mektup var. Bu birçok arkadaşıntzm dikkatini çekmiştir di-
yor ki mektupta efendim: "Banka hesaplar ı n ı zdan ş u kadar YIL

geçmiş tir, umanz 2007 senesinin Gelir Vergisi Beyannamesinde

bunu dikkate al ırs ın ız." Aba altından sopa göstermekten ba şka
bir şey değil. Bu çalışmanm nedenini dile getirdi ğimde de-
nildi ki "Bankalar Birliği'yle Maliye Bakanlığı tarafindan yap ılan

bir gönüllü çal ışma olarak ba şlatıldı, istatistiki bilgi amaçl ı yap ıldı
ve bu istatistiki bilgiden sonra da yine denildi ki, bizim vergisel ge-

lirlerimizde iş te yüzde 40'a yak ın falan bir artma görüldü." Ben
de "bunu kesinlikle kabul etmediğimi" söyledim say ın yetkiliye.
"Çünkü sizin tehditle ald ığı n ız bir vergi sistemi bu. Bu sistemin

artık düzenlenmesi gerekiyor ve bizim potansiyel vergi kaçakçı s ı ze-

hab ından kurtulmam ız gerekiyor." Dedim. Bunu nasıl düzenle-
yeceksek düzenlemeliyiz. Asl ında belki sakıncaları da vard ır,
ama dediğim gibi, bu gibi spesifik sorunlar ın bence özel top-
lantılarda da konu şulması gerekiyor. Yani bir vekalet sözle ş-
mesi zorunluluğu mu gelecek veya nas ıl olacaksa, neticede
bizim bu vergi dairderiyle avukatlar ın bu karşı lıklı vergilen-
dirme sorunlar ının bir şekilde çözülmesi gerekiyor.

Fazla uzatmayayım, sadece ba şl ıklarla geçmek istiyorum.
Kocaeli Barosu'ndaki meslekta şlarımın bu icralardaki kota-
lardan dolayı çok sıkıntıları var. Bir kota sistemi var icralar-
da. Bu kota sistemini komisyondan, daha do ğrusu kotanın
komisyondan verildiği söyleniliyor veya bakanl ık bilgiişlem
merkezinden verildiği söyleniyor. Ben şuna kat ılmıyorum:
Efendim, avukat şu icra dairesiyle veya bil icra dairesiyle ça-
lışacak diye bir zorunluluk zaten olamaz. Önemli olan icra
hukukundaki yeknesaklikt ır ve bunu bütün icra daireleri
aynı şekilde uygulamak zorunda, ama e ğer bu sistem düzenli
işletilecekse olsun, ama i şletilmeyecekse, art ık bu kota siste-
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minden vazgeçilsin, eski sisteme dönülmesiriin çok daha adil CUMHUR

ve yerinde olacakt ır diye düşünüyorum.	 ARIKAN İ N

Sonra hepsinden öte, gerçekten Avukatl ık Kanunu'nda 
KONUS İ

avukatlığın saygınlığıyla ilgili hükümlerin altının çizilmesi
gerekiyor. Ben mesle ğimi çok seviyorum ve belki de avukatlık
mesleğinde herhangi bir ayncal ık aramıyorum, ama inanın,
şu yasadaki sadakat yükümlülü ğü bile benim canım ı sıkıyor
ve üzüyor beni. Tabii ki avukat mesleğine ve müvekkiline ve
savunmanın vazgeçilmezliğine sad ıktır, ama yasadaki bu "sa-
dakat" kelimesi gerçekten beni oldukça rencide ediyor. Bunu
bir duygusall ık olarak kabul ederseriiz, hepinizin aff ına sığı-
nırım, ama bunun da alt ını çizmeden geçmek istemedim.

Dolayıs ıyla Avukatl ık Kanunu'nda avukatl ığın saygın-
liginin kazanılması, yargılamadan tutun sanatsal birtak ım
senaryolara kadar bence dikkat edilmesi gereken bir saygın-
lıktır. Bazı sanatsal senaryolarda da avukatl ık mesleğinin hiç
saygınlığına hiç dikkat edilmediğini görüyorum ve bunun da
üzerihde durmamız gerektiğini düşünüyorum.

Adli yardımdaki ücretlendirmedeki yeni politika bana da
uygun geliyor, fakat di ğer izin verilirse şayet, diğer baro baş-
kanlar ımı şu konuda uyarmak istiyorum: Tabii ki bu özellikle
genç meslektaşlarım ızın ücretlerinin iyileştirilmesi için son
derece yerinde oldu ğunu, fakat bunun dikkatli kullanılma-
st gerektiğini düşünüyorum ben kendi ad ıma. Çünkü eğer,
bunu dikkatli kullanmasak, çabuk tüketilmesi ve sonunda
CMK'daki yetersizlikle karşı karşıya kalınması gibi tehlikeyle
karşı karşıya kalabiliriz. Onun için burada di ğer başkanları-
mı da dikkatli olmamız gerektiği konusunda uyar ıyorum. Biz
bu konuda bir düzenleme yapaca ğız, tabii ki iyile ştireceğiz.
Önemli olan genç meslekta şlarımızın tabii ki mesleklerini en
iyi şekilde sürdürmeleridir. Buna da dikkat edece ğiz.

Ben sözlerimi çok fazla uzatmak istemiyorum, ba şka de-
ğerli başkanlar ını da belki çok önemli sorunlar ın altını çize-
cekler. Öncelikle ve özellikle Barolar Birli ği'nin sağl ık fonun-
dan baz ı meslektaşlarımıza gösterilen desteğe çok teşekkür
ediyorum. Yine aynı şekilde bu sene Kocaeli Barosu'na daha
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CUMHUR içini teftiş edemedik, ama inşallah bunu ben gerçekleştiririm
AR İ KAN İN diye düşünüyorum. Daha doğrusu Baro için bir mülk edinme

KONU ŞMASI konusunda yard ımları oldu Barolar Birli ği'nin bize. Yönetim
Kurulu'na ve say ın Başkana teşekkürlerimi sunuyorum.

Göreve benim gibi yeni ba şlayan değerli baro başkanla-
rına başanlar diliyorum, sayg ılar sunuyorum. Tecrübeli baro
başkaniarıma da sayg ı ve hürmetlerimi sunuyorum ve çok te-
şekkür ediyorum.

Beni dinlediğiniz için sağ olun.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkanıımz, çok
önemli konuların altını çizdi yalnız bir konuyu düzeltmek
istiyorum. Tabii "bizim bina al ım ı m ızda bize yard ı m etti" dedi,
biz doğrudan bina alım ında mülk al ımında yard ım etmi-
yoruz, ama örneğin kendi kullanacakları olan Adli Yard ım
Fonu'ndan, Dengeleme Fonu'ndan yard ım ediyoruz. Za-
man 'zaman bazı arkadaşlarımız bunun güç olacağını bilerek
almıyorlar hesab ından. Ayd ın Baromuz da var ve Türkiye
Barolar Birliği hiç merak etmeyin, inşallah bir gün gelecek,
bütün arkadaşlarımıza kendi mülklerini almaları konusunda
da yard ım edecek noktaya gelecek. Çok süratli bir h ızl ı deği-
şim oldu. Tabii ki bu söylenilenlerin tamam ını biliyoruz, bir
kısmını çözmeye çal ışıyoruz, bir k ısmını çözdük, bir kısmı-
nı bizim dışımızdaki olaylar olmas ı nedeniyle çözemiyoruz.
Ama şunu içtenlikle bilmenizi istiyorum: Türkiye baroları ve
Türkiye Barolar Birliği eski barolar ve Barolar Birliği değil, be-
lirli bir yerlere geldik. Bu yeterli mi? Asla yeterli de ğil. Tabii
ki kamuoyundaki hem ekonomik etkinli ğimizi, hem moral,
manevi etkinliğimizi hep beraber sizlerin de deste ği ve gayre-
tiyle artıracağız. Bunun da altmı çizmek istiyorum.

Av. Cumhur ARIKAN: Say ın Başkan, tabii bu muhase-
beleşme sistemlerinde bir aleniyet oldu ğu için bunu ben bu
şekilde söyledim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederim.

Değerli başkanlar, demin Bal ıkesir Barosu Başkanı Zafer
bey gelmişti. Onun söz hakk ını, salonda değil diye başka bir
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arkadaşa vermiştik. Sayın Muzaffer MAVUK bey geldi. Şim-
di kendisine söz veriyorum, kendisini dinleyelim. Buyurun
Say ın Başkan ım.

Av. Muzaffer MAVUK (Bal ıkesir Barosu Ba şkanı): Say ın MUMFFER

Başkanım, Yönetim Kurulu Üyeleri, değerli başkanlar; mes- iMVUflN

lektaşlar ımız ın çoğu, mesleki konulara değindiler. Özellikle KONU ŞMASI

Isparta Baro Ba şkanımız Gamze hanım 15 gün önce yapt ığı-
m ız Ege Baro Ba şkanları toplantısında tespit ettiğimiz mes-
lek sorunlar ımızın çoğunu anlatt ı burada. Ben özetle geçmek
istiyorum bu konular ı . Özellikle Anayasa'da avukatlık yar-
gıçlık ve savcıl ık mesleklerinin eşit şekilde anılması, yerleş-
mesi, vakıf üniversitelerinin hukuk fakültelerine öğrenci al ır-
ken devlet üniversitelerinin ald ığı puan seviyesinde ö ğrenci
al ınması konusunda çal ışılmalı. Ayrıca smav sisteminin tek-
rar getirilmesini, s ınav ın tekrar getirilmesini talep ediyoruz.
Bu sınav ın bir değil iki sınav olmasını; birincisinin, okuldan
mezun olduktan sonra staja ba şlamadan önce; ikincisinin de,
Osmaniye'nin yaptığı gibi stajdan sonra mesleğe başlamak
için bir sınav şeklinde düzenlenmesini talep ediyoruz. Sa-
dece meslek kurallan değil, gerçekten ciddi bir s ınav olarak
değerlendirmeli

Meslek içi eğitim kesinlikle barolar tarafından yap ılmal ı-
d ır. Uzmanlaşma yönünde çalışmalara başlamlmas ın ın hem
bize çok şey kazand ıracağı, hem de adaletin kısa sürede ve
daha sağl ıklı gerçekleşmesini sağlayacağı dü şüncesindeyim.
Bir de avukatlara özgü yeni bir sosyal güvenlik kurumu ku-
ruluşu Barolar Birliği tarafından düzenlenmeli, ödeyeceği-
miz belli aidatlarla veya olu şturulacak bir sistemle ikinci bir
emeklilik sağlanılmal ıdır. Çünkü; şu anda al ınan ücret belli
emekli oln arkadaşlar ımızın. Böyle bir ücretle emekli olup,
dinlenmesi mümkün de ğil. Bu nedenle Barolar Birliği tara-
fından yapılacak bir çalışmayla, gerekirse tarafımızdan belli
bir aidat ödenmek veya değişik bir sistemle pul ilavesiyle bu
konuda arkadaşların da değişik düşünce üretmelerini isterim.
Ikinci bir emekli ayl ığı alınması yönünde çalışma yap ılmas ı
düşüncesindeyim.
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MU?AFFER	 Ayrıca, avukatlarla ilgili kovuşturma izni Adalet Bakanl ı-
?MVUK'UN ğı tarafından çok rahatl ıkla verilmekte ve Adalet Bakanl ığı 'na

KONU ŞMASI giden her şey avukat hakk ında soruşturma izini verilmesiyle
sonuçlan ıyor. İstisnalar haricinde bu konuda ben bu yetkinin
de -avukatl ık tasarıs ı haz ırlanırken bu konu çal ışı lmalı- Tür-
kiye Barolar Birliği'ne verilmelidir. Çünkü birlik de bu ko-
nuda çok disiplinli. Arkadaşlar, meslektaşlarım ız hakkında
yaptığımız soruşturmalarda hiçbir zaman yüzeysel geçmiyor
Barolar Birliği Disiplin Kurulu. Bu nedenle, Türkiye Barolar
Birliği'nin izniyle meslekta şlar hakkında soruşturma açılma-
Il.

Bir de, s ınavda beraber dü şünürken, "s ı navda nereye gi-
decek okulu bitirenler?" diye sorulduğunda bunları n da özel-
likle icra müdürlükleri, tapu müdürlükleri gibi, avukatlar ın,
bu hukukçuların, daha çok kalemde bile olsa müdür olarak
görev alması diyelim, işlemlerin daha h ı zlı ve sağlıkl ı geliş-
mesini sağlayacağı düşüncesindeyim.

Ayrıca, Bal ıkesir'den örnek veriyorum. Bal ıkesir' de 3 tane
noter var, sanıyorum ki noterler şu anda ayl ık geliri 70 milya-
r ın üzerinde arkadaşlar. 60-70 milyar belki de daha fazla, ama
bu noterlerin say ısının çoğaltılmas ı gerektiği konuşulmuyor
da, noterlerin avukat çalıştırması konuşuluyor. Neymiş efen-
dim, işte 2 milyar-3 milyar verelim, avukatlar bizim yanımız-
da çalışsın, işler daha rahat gider, daha çok çabuk yap ı lır,
daha sağl ıklı ve eksiksiz olur. Bunun yerine Barolar Birli ğ i
özellikle noterlerin say ılarının çoğaltılmas ı yönünde bir çal ış -
ma yaparsa, hukukçu arkada şlarımı, şu anda sırada bekleyen
arkadaşlarımız biran önce noterlik hakk ı kazanmış olurlar.

Protokole arkadaşlar değindi, gerçekten büyük bir sorun.
Değinildiği için bu konuya fazla girmeyece ğim, ama ya şıyo-
ruz şu anda. Bir yerde gittiğimizde, bir yerde oturuyoruz,
biz rektörle çok samimi oldu ğumuz için, onun öne geçmesi;
benim önüme geçmem tartışmas ı olmad ı, hep ben yerimdey-
dim, başsavcının yanındayd ım, ama bu herhalde önümüzdeki
günlerde ve sadece üniversitedeki toplant ılarda bu protokol
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MU LAF F E R

AVUKUN

KONU MSI

konusu gündeme geliyor. Onu da rektörle konuşarak çözdük,
ama bu yaşanacak, yaşanıyor da.

CMK'da KDV kald ırılmalı diyorum k ısaca geçiyorum
bunları .

Ücretlerin normale ulaşması gerektiğini düşünüyorum.
Ayrıca SGK'da bilmiyorum sizlerde ya şanıyor mu, biz ş u
anda büyük sorun ya şıyoruz. Nasıl? Ekim, Kas ıma iade edi-
yorlar, "iade edeceğiz" diyorlar. Nitekim bir arkadaş yapmış .
Alıyor, ondan sonra "bu topluluk sigortas ı n ı kabul etn ı iyoruz,

bunu tekrar bize faiziyle borcuyla ödeyeceksin" diyor Bağ-kur'a
bir arkadaşımız yapmış, bize haber geldi, gittik görü ştük, şu
anda Ekim-Kas ımı kabul ediyorlar. Bu pazartesi tekrar görü-
şeceğiz, Aralığı kabul etmiyorlar. "Bunu alacaks ımz, Bağ-kura

yat ı racak;mz" diyor. Topluluk sigortas ı hesab ıyla şekliyle
değil. Ayrıca, Ocak ay ını da peşirı istiyorlar. Prim sistemine
göre, yani benden rica ettiler sorumlu müdür yard ımc ısı "pc-

zartesiye kadar bekleyin Baş/can ım, olmamas ı gerekir" dedi. Yani
bir kurum içinde iki müdür muavini, müdür zaten bu konuda
çok fazla bir bilgisi yok. İki müdür muavirıi arasında dahi bir
anlaşma yok. Diğeri "ben kesin almam, peş in isterim. Ocak ay ı n ı .

Mani kabul etmen; faiziyle ödeyeceksin" diyor. Diğeri de, bunu
mahsup etme yönünde "mahsup edilmesi gerekir, pazartesiye ka-

dar" dedi bana.

Bu meslek sorunlar ım ızdan sonra ülke sorunlarımıza de-
ğinmek istiyorum. Ergenekon konusu görü şüldü biz pek söz
almadık, çok söz alan oldu, amaarkada şlar, bunu tartışmay ı
bile ben üzülerek seyrettim. Barolar yargının sözcüsüdür. İs-
ter hğkimlerle ilgili olsun, ister savc ılarla ilgili olsun, ister yar-
gıyla ilgili olsun, ister avukatlarla ilgili olsun, barolar yargının
sözcüsüdür, savc ıların da, hkim1erin de, mahkemelerin de.
Biz konuşamazsak, hiçbiri konu şamaz. Türkiye'de yarg ı ba-
ğıms ızlığı yok ki, bakanl ık müfettişlerinin denetlediği ve sicil
verdiği hakimden siz bağımsızl ık mı bekliyorsunuz? Bütün
ihtiyaçlar ının bakanlık tarafından karşılarıdığı adliyelerde siz
yarg ıçlardan savc ılardan bağıms ızlık mı bekliyorsunuz? Yük-
sek HMcimler Savc ılar Kurulu'nu toplantı gündeminin dahi

105



ON ALTINCI BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

MUZAFFER -ki, üye başkan biliyorsunuz Adalet Bakanl ığı 'nın gündemini
MAVUKUN hazırlayan- Adalet Bakanı baskısı olmadığını mı, yönlendir-

KONU ŞMASI mediğini mi düşünüyorsunuz? Mümkün mü bu? De ğil. Peki,
biz konuşmayaca ğız da kim konuşacak? 0 baskı altında olan
hakim savc ı mı konuşacak? Tabii ki biz konu şacağız; görü ş-
lerimizi her konuda söylemeliyiz, söylemek zorundayız diye
düşünüyorum. Bundan sonra da konu şacağız.

Ergenekon konusunda baromuz görü şünü bildirmi ştir,
Barolar Birli ği de görüş bildirmek zorundadır. Başkanımıza
aynen katı l ıyorum, taraf olmadan, ne Ergenekon'un yanında,
ne Ergenekorı 'un karşısında, ama yanl ış bir şeyler yapı l ıyorsa,
bunu da biz dillendirmeliyiz. Ergenekon soru şturması yap ı l-
malı . Yapılmalı, ama sağ lıkl ı bir şekilde yapılmalı. Yap ılsın,
daha fazlası yap ılsın arkadaşlar, 12 Mart tart ışıls ın 12 Mart
yargılans ın, 12 Eylül yargılansm. Bu darbeyle Anayaşa'y ı de-
ğ iştirenler, lağvedenler yargılans ın. Faili meçhul olaylar yar-
gılansın. Hablemitoğlu, Uğur Mumcu, sıradan şahıslar faili
meçhulse, bunlar ara ştırılsm. Demokrasi budur; bu konuda
tabii ki görüşlerimizi, fikirlerimizi ortaya ataca ğız. Hiçbir hu-
kukçunun Ergenekon soruşturması yapılmasm diyeceğini
ben düşünemiyorum, ama bunu sulandırmanın, bunu yanl ış
yönlere götürmenin anlamı yok.

• Bugün Türkiye Cumhuriyeti'nin temel ilkelerini savunan
insanlarla düne kadar tanınan fikirleriyle bilinen ki şilerin,
-özellikle ben de isim veriyorum- Say ın Sabih Kanadoğlu'nu
gidip "Cumhuriyete bomba att ı n sen. Anayasa'ya, Dan ış tay'a sa!-

diri yla ilgili senin evini ar ıyorum. Bu nedenle geldim" dersen ol-
maz. Bir hukukçu olarak bu konuda susamay ız. Ergenekon
devam etsin, gerçekten delil varsa, Sabih beye de gitsin. Cum-
hurbaşkanına da gitsin, Kenan Evren'e de gitsinler; onda daha
çok şey var. Mehmet Ağar'a da gitsinler. Genelde toplum ta-
rafmdan bilinmesine ra ğmen, belli kişilerin üzerine gidilmi-
yor, ama baz ı konularda bilinçli olarak suland ırmak için, cid-
diyetten koparmak için baz ı eylemler yap ı lıyorsa, bence bunu
yaptıran dahi suçludur. Bu kişiler hakkında suç duyurusunda
bulunulması gerekir diye dü şünüyorum. Gidelim, tüm faili
meçhul cinayetlerin üstüne gidelim. Ergenekon'u Gladio de-
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ğil, Gladio'nun yüzde bile diyemem ben, Veli Küçük mü yapt ı MU?MFER

bütün bunlar ı ? Veli Küçük'ün arkas ında kimse yok muydu? ?MVUK'UN

Ciddi biçimde bunun üzerine gidilmeli; biz hukukçular bunu KONU ŞMAS İ

teşvik etmeliyiz, bunun üzerine gidilsin diye. Tam aksine bu-
nun karşısında değiliz. Bu nedenle, bugünkü ç ıkacak sonuç
bildirisinde, özellikle bu konunun bu şekliyle tarafs ız, gerçek-
çi, daha derin, daha ciddi ara ş tır ılmas ı gerektiği konusunda
değinilerek gidilmeli. Biz soru şturmalara karşı değiliz.

Arkadaşlar, farkrndaysanız sorunlar ımız yannda ülkede
büyük bir ekonomik kriz var. i şçi çıkarmalar her yerde de his-
sediliyor art ık. Bilemiyorum, bu konuda bizim Barolar Birli ği
olarak suni demeçlerle olay ı geçiştirmekle kalınmamal ı, ."teğet

geçti, ben teğet geçti dediysem mutlaka bizi de sarst ı " şeklinde de-
ğil de, gerçekten ülkemiz yöneticileri, bu konuda ülkemizin
daha da fazla etkilenmemesi için ciddi tedbirler al ınmas ı yö-
nünde uyarılmal ı diye konu şuyorum.

Ayr ıca, üzerinde durulmad ı, seçim konusunda ben çok
rahatsızım. Bence, bu seçimlerden önce gerekli tedbirlerin
al ınmal ıdır. Çünkü seçim sonuçları çok sorgulanacak bu şek-
liyle. Bu konunun da Sonuç Bildirgesine al ınarak gerekli ça-
lışmaların yapılarak, sağlıklı bir seçime gidilmesi gerektiği
düşüncesindeyim.

Sonuç Bildirgesinde yine tele kulak olaym ın dile getiril-
mesini talep ediyorum. Yard bu art ık ald ı başını gidiyor, son
benim de girdiğim bir davada, dinleme kararı al ınıyor, din-
lenmeye başlanil ıyor. 6-7 ay sonra jandarma tarafından "din-
lennıeye gerek yok, suç unsuruna rastlanmad ı hiç konu şmalarda"
deniyor, fakat jandarma yine keyfi olarak dinlemeye devam
ediyor. 7 ay daha dinliyor, 7 ay sonunda konuşmalardan bir
fezleke düzenleyip, bir dava aç ı l ı yor. Bu kişiler tutuklanıyor,
ilk duruşmada tahliye olsalar da, sonradan yasal olmayan
dinlemeler nedeniyle tutukland ılar ve yargılanıyorlar halen.
Bu nedenle, tele kulak konusunun da önüne gelene 24 saatte
özel hayata dahil de dinlemelere engel olunmas ı yönünde bir
ifade o, "Sonuç Bildirgesi"ne girerse memnun olurum.
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MUZAFFER	 Bütün arkada şların çoğu dile getirdi, Gazze'de gerçekten
MAVIJKUN insanlık dışı suç işleniyor, frak işgalinden sonra en büyük ac ı-

K0NU Ş MSI ları ya şıyoruz. Ben buradan İsrail'i Barom ve kendim adıma
kinıyorum. İzmir Baro Ba şkamm ızın cenazesindeydik. Bizleri
çok üzdü, İzmir Barosu ve meslektaşlarımıza sab ırlar diliyo-
rum, kendisine de rahmet diliyorum, Tanju beye de rahmet
diliyorum.

Teşekkür ederim, sağ olun.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Sayın Başkanım, ben te-
şekkür ederim.

Değerli başkanlarım, sanıyorum barolar bir belgesel ha-
zırlıyor, "1969'dan Günümüze Barolar Birliği" diye. Onunla
ilgili arkadaşlar ımız şimdiki barolar ve Baro Ba şkanlar top-
lantısmı da görüntülemek istiyor. E ğer burada yakında ar-
kada şlarimız varsa gelsin, yerlerine otursun bir ayr ıcalık ol-
mas ın. Baro Başkanları toplantıs ında bütün arkadaşlarımızın
görüntüsü de ç ıksın. Yoksa bekleyelim, onlar geldikten sonra
çekelim. Çünkü "çekildi, biz de ordaydık niye bu yoktu?" denil-
mesin. Gerçi sigara içerilere müstahak da, biz yine de haber
verelim baştan.

Değerli arkadaşlar, devam ediyoruz.

Av. Muzaffer MAVUK: Başkamm, özür dilerim, bir tek
şey daha söyleyeceğim. Ermeni soyk ırım ını kınama, özür
dileme dilekçesi kampanyas ını yürütenleri ben kmıyorum.
Gerçekten kendileri de tarihçidir. Hiçbir belgeye bilgiye da-
ynmadan kendi başlarına ülkeyi zor duruma düşürecek bir
dönemde ve zor duruma dü şürmüşlerdir, kendilerini k ınıyo-
rum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyoruz Ba ş-
kan.

Değerli arkada şlar, bizim Malatya Baro Ba şkan Selahat-
tin Sanoğlu diğer toplantıdayd ı, şimdi geldi. Ona verece ğim
sıray ı, ondan sonra yine bizdeki s ı raya göre devam edece ğiz.

Buyurun Say ın Başkanım, söz sizin.
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Av. Selahattin SAR İOĞLU (Malatya Barosu Başkanı): SELAHAİT İ N

Sayg ıdeğer TBB Başkanım, saygıdeğer Yönetim Kurulu Üye- SARIOĞ IU'NUN

leri. Çok değerli baro başkanlar ım; hepinizi en içten saygıla- KONU ŞMAS İ

rımla selaml ıyorum, bu toplant ının iyi sonuçlar doğurmas ını
diliyorum.

Gerçekten de Türkiye'de çok güncel önemli geli şmele-
rin olduğu bir dönemde bir toplant ı gerçekleştiriyoruz. Bu
toplantı biliyorum ki, hukuk ad ına en yüksek düzeydeki bir
toplant ı olacaktır. Bence halkın ve bireyin savunmas ını, sa-
vunma hakkını temsil eden avukatlar savunma örgütünün,
hele meslek örgütünün ba şkanları en yüksek düzeyde hukuk
adamlar ıdır; bundan hiçbir şekilde kuşkum yoktur.

Bir Ergenekon tartışması ülkemizde yaşanıyor. Hiçbir
avukatın hele baro başkanının çetecilikten yana olacağını ya
da darbecilerden yana olaca ğını düşünmek zaten olas ı de-
ğil yani. Biz en yüksek düzeyde evrensel düzeyde haklar ın
özgürlüklerin, birey haklar ının özellikle yaşama geçirilme-
sinden yanayız. Yargının tüm unsurlanyla, tüm ayaklar ıyla
-başta avukatlar olmak üzere- ba ğıms ız olduklannı düşün-
mekteyiz. Savc ıların, cumhuriyet savcılarının ve yargıçların
da zaten her türlü etkiden bağımsız olduklannı düşünmekte-
yim. Ancak bu Ergenekon soru şturması kamuoyunda bilinen
ad ıyla hukuka uygun bir süreçmiş gibi görünse bile, bence,
benim bakış açımla bu görünüş sadece özünde böyle olduğu-
na ilişkin kesinlikle kuşkulanm var. Ben bu soru şturmayı yü-
rüten cumhuriyet savcılar ımızın, hAkimlik, yargıçlık makam ı -
nın baskılar altında olduğunu düşünmekteyim. Bu Cumhuri-
yet savcılarımızın özgür iradeleriyle, hukuksal dü şünceleriy-
le, inançlar ıyla hareket ettikleri hakk ında elimde olmaks ızın
kuşku duymaktayım. Yani bizler, teorinin, kuramın somut
olaya indirgenmesi hususunda biraz, ya da kimilerin ıiz biraz
yanl ış lık yap ıyoruz diye dü şünüyorum. Evrensel hukuk ku-
rallar ırun yaşama geçirilmesi hepimizin dileği, ideali, ülküsü,
ama Ergenekon soru şturmasını, çetecilik soru şturuluyor diye
devlet içerisinde örgütlenmiş yasadışı yap ılanmalar soruştu-
ruluyor. Faili meçhul cinayetler açığa ç ıkarılacak. Yıllardan
beri kangren olmu ş konu işte ten-izlenecek. Keşke böyle olsa,
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SE[MIAU İN benim cam gönülden istedi ğim bu, yürekten isteğim bu. Ama
SARIOĞLU'NUN bu konuda, böyle yürüdüğüne ilişkin, bu amaçlarla yürütül-

KONU51MSI düğüne ilişkin kişisel olarak elimde olmadan ku şkular du-
yuyorum. Bana o kadar inandır ıc ı gelmiyor; bu ku şkularımı
belirtmek istiyorum.

Efendim, bu yasadışı dinlenme konusunda Say ın TEB Ba ş-
kanımız "özel yaşam ım ız art ık yol olmu ş" mu, öyle bir kavram
kullanmışlard ı . Yani "özel yaşam ı m iz kalmamış, telefonumuzu

birisi mi dinliyor, nas ı l konuşal ı m?" diye insan ın hareket etmesi
ne kadar yanlış bir şey, yani ne kadar abes bir şey. Hukuki
güvenlik altında hissetmeliyiz kendimizi. Türkiye'nin hukuk
devleti olduğundan kuşkumuzun olmamas ı gerekiyor. Şimdi
"polis devleti süreci" deniliyor, gerçekten öyle. Yani güvenlik
kuvvetleri insanlann güvenli ği için, kamunun güvenli ği için,
bireyin güvenli ği için, devletin güvenliği için her şeyi yapar,
her şeyi yapabilir diye bir anlayış yatar polis devletinin teme-
linde. Hukuk devletinde böyle bir şeyin yeri kesinlikle yoktur
tabii ki. Bu bak ımdan, bu ku şkulardan arınmış olarak yaşa-
mak istiyoruz. Telefonlar ımızın dinlenmesi konusunda buna
karşı hiçbir şey yapamamış olmam ız da üzücü.

Ben şunu önermek istiyorum: Avukatlar ın hiç olmazsa
belirli bir tarihte belirli bir süreyle s ınırl ı olmak üzere telefon
kullanmamalarını öneriyorum ve ses getirebilece ğini dü şü-
nüyorum ben. Belirli bir süre cep telefoniar ımızın, büro te-
lefonlar ımız ın, ev telefoniarımızın kullanılmamas ı, telefonla-
nmızın kapatılması, yani iletişim hakkımızdan bir süreliğine
vazgeçmemiz ya da "sürekli ayd ınl ık için bir dakika karanl ık" ör-
neğinde olduğu gibi bir tav ır geliştirmemiz yararl ı olacaktır
diye düşünüyorum.

Beni dinlediğiniz için hepinize teşekkürlerimi bildiriyo-
rum.

	

ÖZDEM İ R	 Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Sayın Başkanım, biz teşek-
ÖIOK'UN kür ediyoruz.

	

KONU ŞM4SI	 Değerli arkadaşlar, bu arada değerli başkanlanm kendi-
lerinigörevlendirdi ğimiz komisyon üyeleri bir taslak çalışma
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ÖZDEM İ R

ÖLÜ K Ü N

KONU ŞMASI

yap ıp getirdiler. Eğer sizler de uygun görürseniz, bu arkadaş-
larımızdan sanıyorum Hulki arkada şımız bunu okuyacak,
dinleyelim, eğer uygunsa hep beraber kabul edelim. Uygun
değilse kendi özel dü şüncelerini söyleyen arkada şların dü-
şüncelerini de alal ım ve ondan sonra hep buradayız, akşam
19.00'da yemekte de buradayız. Bu başvuran arkadaşlarm
hepsini ağır ağır dinleriz.

Ben izninizle şimdi sözü Mersin Barosu Ba şkanımız Hul-
ki arkadaşımıza veriyorum. Buyurun Başkanım.

Salondan: Bu bildiriyi tartışmaya açmamay ı ben teklif
ediyorum, yani tartışmaya açarsak, bugünü bitiremeyebiliriz,
çok farkl ı kanaatler olabilir.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli Başkanım tartış-
maya açmayalım, ama ne yazd ığımızı da bilelim, ondan sonra
da kabul edelim. Mutlaka arkada şlarımızın okumas ı, bilmesi
lazım. Tartışma ayrı bir konu, ama mutlaka bir bilgi sahibi
olalım. Belki bütün arkadaşlarımız üzerinde mutabakata ya-
racakhr, 0 zaman Sorun kalmaz zaten. Teşekkür ederim Baş-
kan.

Buyur Hulki.

Av. Halil Hulki ÖZEL (Mersin Barosu Ba şkanı): Arka-
daşlar kaleme aldığımız metni okuyorum.

"Gazze'de bütün dünyan ın gözleri önünde katliama varan

şiddeti uygulayanlann yarattığı dayan ılmaz vahşet karşıs ında

yaptı rı ms ız ve suskun kalmanrn bir insanl ık suçu olduğuna ina-

n ıyoruz. Uygarlığın bütün kazan ı mları na karşı Ortadoğu'da kal ıcı
ban şı n sağlanamam ış olmas ı, bölge halk ına kendi yurtlar ı nda banş
ve özgürlük içinde yaşama hakk ın ın hald tan ı nmamas ı, bütün bu

kazan ı mların sorgu lanmas ın ı gerektirmektedir. Birleşmiş Milletler

baş ta olmak üzere uluslararas ı örgütler ne zaman işe yara yacaklar?

Uygar dünya Ortadoğu 'da yaratı lan vahşeti ve katliam ı durdurmak

zorundadı r. Bütün bu olanların doğrudan sorumlusu Amerika Bir-

leş ik Devletleri ve İsrail, bölgede dayatman ı n bir işe yaramadığım

artık anlamal ı ve Filistin Halk ın ın geleceğini güvence altına alan

bir barış ortam ı olu ş turmal ıd ı rlar. Türkiye Ortadoğu'da barışı sağ-

HAL İ !. HULX İ

ÖZEI.IN

KONU ŞMASI
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HALİ L HUU( İ layacak ortak politikalara ne yaz ık ki geçerlilik kazand ı ramam ış t ı r.
Ölr İN Oysa başta su olmak üzere olanakları m ız ı değerlendirerek bölgede

KONU ŞMASI işbirliği ortamları yaratılabilirdi. Yurtta bar ış, dünyada barış isti-

yor, hiçbir gerekçenin hakl ı gösteremeyeceği Gazze'de yaşanan in-
sanl ık dram ı n ı ve katliam ı n ı nefretle k ı n ıyoruz. Dünya barolar ın ı
ve özelliklede israil Barosu ve Israilli meslekta şlar ı m ızı çatış maları n
karşı l ıkl ı olarak durdurulmas ı ve kal ı cı barışı n sağlanmas ı için etkin
görev üstlenmeye çağırıyoruz.

Siyasal tart ış maların yargı araç k ı l ınarak yapı lmas ı n ın yargı
üzerinde yarattığı bask ı n ın yıpratıcı olduğuna inan ıyoruz. Geçmiş-

ten günümüze hfilö süregelen uygulamalar evrensel hukuk anlay ı -
şından ne kadar uzak olduğumuzu gösteriyor. Bu bağlamda baz ı
suçlar ve san ıklar üzerine canla başla gidilirken, baz ıları hakk ı nda
Ceza Yargılamas ı Yasas ı ilkelerine ayk ı r ı olarak ayak sürünn ıesi,
yı llari aşan haz ırlık soruş turmaları, 'adil yarg ı lannıa hakk ı ' ve 'yar-
gı lamada makul süre' kavramlar ı n ı n hiç önemsenmen ıesi, iddiana-
me kavram ı n ı tartışı l ı r hale getiren ekler, teknik takip gibi yeni bir
kan ı t yaratma sistemi oluşturularak elde edilenlerle özel hayat s ı-
n ı rların ın yok edilmesi ve çağrıyla ifadeye başvurma yöntemi yerine
ilgili-ilgisiz akl ı na geleni gözalt ı na almak ve bir süre tutup serbest
bı rakmak uygulamalar ı ucu aç ık soru şturmalar, gözalt ı s ı ras ında
gösterilen özensizlikler, ceza yarg ılamas ı n ın bir kurumu olan tu-
tuklama kavranıı n ın yasal unsurlar ından çok ayrı bir içeriğe ve ce-
zalandı rılmaya fiilen dönü ş türülmesi, adli kontrol tedbirlerinin hiç
uygulanmamas ı ve hiç düş ünülmemesi; bütün bunlar gerçek hukuk
devleti olmak yolundaki eksikliklerimizi çok aç ık ortaya koymakta-
dı r.

Başta yasama dokunulmazl ığı olmak üzere yargılanmayı engel-
leyen tüm ayrı cal ıkları n kald ı rı lmas ın ı ve bu konudaki siyasi taah-
hütlerin yerine getirilmesini istiyoruz. İnsan Hakları Bildirgesinin
60. yıl ında haM gözaltında hukuksuzlukları n yaşanmas ı, faili meç-
/ıul cinayetlerin ayd ınlatılamamış olmas ı, genel güvenlik tedbirlerin
uygulanmas ı s ı ras ı nda güvenlik kuvvetlerinin yaygın biçimde uy-
guladığı orantıs ız güç kullan ı m ı kabul edilemez. Temiz toplumun
gerçekleş tirilmesinin önündeki engeller kaldı rı lmal ı, çeteleşmenin
her türlüsü önlenmeli, hukuk mutlak olarak egemen k ı l ı nn ıal ıdır.
Bütün dileğimiz, baş ta ülkeyi yönetenler olmak üzere hep birlikte
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demokratik laik hukuk devletini gerçekten istedi ğimizi gösteren dav-
ran ışlar içine girmemiz ve kararlar vermemizdir."

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkan, teşekkür ÖZDEM İ R

ediyoruz.	 öıox'uu

Değerli arkadaşlar, uygun görürseniz biz yar ın 10.00'dan KONU ŞMASI

itibaren bu metni ilgili ajanslara ve haber bültenlerine televiz-
yonlara yollayaca ğız, tamam mı?

Konya Barosu Başkanı say ın Hasan Özen'e veriyorum
sözü; buyurun.

Av. Hasan ÖZEN (Konya Barosu Başkanı): Çok değerli HASAN

baro başkanı, meslektaşlarım, meslek büyüklerim; öncelikle ÖZEN' İ N

hepinizi sevgiyle, saygıyla selaml ıyorum. Birlik Ba şkanımız KONU ŞtMS İ

söze çok güzel kelimelerle başladı, "bugün sevginin ve ho şgörü-
nün günüdür" dediler ve sorunlar ımızın çözümü için gerçek
birliktelik vurgusunu yapt ılar Gerçekten buras ı bizim yuva-
muz, çat ımız. Bu çatının altında hepimizin tek yürek olmas ı
gerektiğine inanıyorum. Geçtiğimiz dönemde de bu şekilde
ifade ettim. Bunun önemini kavrad ığım ız zaman, sorunlarm
çözümünü de inşallah kısa zamanda göreceğimizi tahmin edi-
yorum ve bir manada da sevginin ve ho şgörünün kentinden,
Mevlana'nın kentinden geliyorum. Bütün dünyay ı kendine
çeken bu sevgi ve hoşgörü ortamının devamını diliyorum.
Şahs ım ve Barom ad ına hepinizi tekrar sayg ıyla, sevgiyle se-
lamlıyorum.

Sorunlarımız çok, ama mesleki sorunlara ikinci bölümde
girebildik. Ben tekrara geçmemek şartıyla kısa kısa bir şeyler
söylemek istiyorum. Bir kere 10-20 yıl süreyle bir şey yap ılma-
d ı " iddiası hiç doğru değil. Bir meslekta şı mız bunu ifade etti.
Evet 15-20 y ıld ır hep söylenegelen "Ankara'da niye avukat evi-
nıiz yok?" şeklinde konu şmalardır. Bütün yerel barolarda ve
Barolar Birliğinin gündeminde de bu devaml ı vardır. Geçti-
ğimiz yıllarda Mart ayında temel atıld ı, çok kısa zamanda da
bu bina bitirilmiş oldu. Bu manada Naci bey ve Tülay hamm
açıklamalarda bulundu, ben de gerçekten TBB Başkanımıza
ve Yönetim Kurulumuza teşekkür ediyorum ve görkemli bir
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HASAN aç ıl ış yapılmas ın diliyorum. Biz bu konuyu meslektaşlar ım ı-
ÖZEN' İN za duyurduk ancak, meslekta şlar ımızın bu konuda yeteri ka-

KONU ŞMASI	 dar ilgileri yok.

Ordu Baro Başkanınıızın söylemiş olduğu fondan revir
gideri gibi bir talep konusunda bizim de bir dü şüncemiz var.
Yeni adliyemiz yap ıldı ve maalesef kente uzak. Orada baro
olarak bir sözleşmeli tabip çalıştırmay ı düşünüyoruz. Bu ko-
nuda da fon çalıştırılırsa, diğer barolar ırıuz da böyle bir hiz-
meti alabilirler diye düşünüyorum.

Yine pek çok bankarun özelleştiğini ve yabanc ılara satıldı-
ğım hepimiz biliyoruz. Kredi ihtiyac ı olan arkadaşlarımızın
bu bankalara yöneldiklerini de biliyoruz. Bu ba ğlamda şayet
fonun mevzuatı ya da şartları uygunsa, belli miktarlarda kre-
dilerin düşük faizlerle ve geri dönü şümlü olarak meslektaşla-
rırnıza sağlanmas ım talep ediyoruz.

Özellikle Avukatl ık Meslek Kurallar ı 'nın 27. maddesi olan
bilgi verme yükümlülüğü konusunda ciddi sorunlar ım ız var.
Özellikle büyük barolarda avukat ın bir diğer avukat ı tanımas ı
oldukça güçleşti. Bu 27. madde belki TBB Genel Kurulu'nda
bir kural değişikliği yönünde teklif de olabilir. Artık bir birlik
ve beraberlik, dayanışma maddesi değil de, bir ayrışma ve öç
alma maddesi haline geldi. Şekli bir suç olduğu için de baro
yönetimleri meslekta şlarımızı disiplin kuruluna sevk etmek
zorundalar.

UYAP projesini bugüne kadar çok tartışmad ık. "LIYAP

ne getirdi, ne ötürdü, faydal ı m ıdı r, yargıy ı h ızlandı rdı m ı, yargı
güvenliğini temin ediyor mu?" konular ı bize göre ciddi konu-
lar. Ayrıca, UYAP hiçbir yasada yeri olmayan bir müessese,
bildiğim kadarıyla icra iflas Kanunu'nda yok, Hukuk Usu-
lü Kanunu'nda yok, Ceza Usulü Muhakemeleri Kanunu'nda
yok ve biz bunu uyguluyoruz, hkimlerimiz uyguluyor, sa y

-cılarımız uyguluyor. Herhalde, halen sonunda (P) harfi oldu-
na göre proje halinde devam ediyoruz uygulamaya.

Nitelik ve nicelik itibar sorunumuz gerçekten var. Yine
TBB'yi bu konuda tebrik etti-tek istiyorum. Kitapç ığımızın
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başlangıc ı fakülte sayısıyla-ve eğitimle başlamış. Önümüz- HASAN

deki yıllarda mesleğimizi bekleyen en büyük tehlike budur. Ö1EN'N

Bugün sayımız 50.000-60.000 civar ında, herhalde 5-6 y ıl sonra KONU ŞMASI

bir 50.000 arkadaşımız daha aramıza katılacak. Bu da ciddi
bir sorun. Bizim baro olarak bu konuda kendi çap ımızda ça-
lışmalarımız oldu. Ancak bu konuda hep birlikte kar şı dur-

mamız gerekiyor. Art ık yeni fakülte açılmaması gerekiyor.

YÖK Başkan Yard ımc ısı hukukçu olmas ına rağmen yeni fa-
kültelerin hızla açıldığını görmekteyiz. Geçen dönem Adana
Baro Başkanımızın bu konuda bir mücadelesi olmu ştu. Ah-
sen bey bunun taraf ı . Ahsen bey dava açt ı, Adana Barosu da-

vali yanında davaya kat ıld ı . Sonuçta Adana'ya fakülte aç ıldı ,

ama öğrencileri Konya'da.

Yine Erzurum Barosu Başkarumızın bir yakınması oldu.
Ben buna sonuna kadar kar şıyım, ama şehir de bana karşı çı-
kacak nasıl duray ım diye. Ancak, birlikte bir duru ş sergiler-
sek bu konuların çözüleceğine inanıyorum.

Biraz evvel Naci Başkan seçim dönemlerini söyledi. Ken-
dim için istemiyorum, ama bir şeyler üretmek için yapmak
için, intibak etmek için iki y ıl çok kısa bir dönem. Gerçi mes-
lektaşlar ımızın çoğu barocu, bu bir avantaj, ancak, iki y ılda
bir bizler barolarımızda bu genel kurullara gidiyoruz ve çok
da istenmeyen çekişmeli seçimler oluyor. Meslekta şlar ımız
gruplaşıyor, birbiriné dü şebiliyor, bu mücadeleden dolay ı so-
runlarımızdan bir nebze ayrılmış oluyoruz; yani bir kesinti
olduğuna inanıyorum.

Yine yargılamayla ilgili tebligatlarla ciddi s ıkıntılar var.
Yargılama tebligatla ba şlar, ancak Ulaştırma Bakanlığı ve
posta İşletmesinin personel almamas ı sebebiyle tebligatlar
gitmemekte, giden tebligatlar ın da parças ı dönmemektedir.
Biz bu konuda gerekli e ğitim çal ışmaları da yapmaktayız. An-
cak personel sorununun giderilmesi için gerekli çalışmaların
da yap ılması gerektiğine inanıyoruz.

Yeni adliye yap ılan her yerde, meslektaşlarım ız ve baro-
lar yer sorunuyla kar şı karşıyalar. Biz bu sorunu yaşadık, yeni
açılan adliyelerdflu sorunu yaşayan arkadaşlarımız oldu. En
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HASAN son Antalya ve Manisa Adliyesi aç ıld ı . Bundan sonra yeni ad-
ÖZEN' İN liye yapılacak yerlerde bu konuda meslekta şlarımızın daha

KONU ŞfMSI dikkatli, duyarl ı olmalar ı gerekiyor. Projeye müdahale şans-
ları varsa, müdahale etmeleri gerekiyor ve Birli ğimize de bu
konuda bilgi vermeleri gerekti ğine inanıyorum.

İcralarda s ıkıntı var. Cezaevleri dolu, cezan ın infazı yap ı-
l ıyor, ama hukukun infaz ı maalesef devlet taraf ından yap ıl-
mıyor ve devletin otoritesi icralarda hissettirilmiyor.

Adli yard ım ücretleri konusunda Yönetim Kurulu'na yet-
ki verildiği için olayları tek tek kısaca değerlendirmeyi uygun
bulduk. Ancak, TBB bize belli bir oran verseydi, daha iyi olur-
du diye dü şünüyorum uygulamanın birliği bakımından.

Komisyonlarda avukat üye baro başkanmın olmasını
önemsiyoruz. Her türlü vesayete karşıyız, hep bunu söylü-
yoruz, barolarm tefti şi de Türkiye Barolar Birliği tarafından
yap ılmal ı, müfettişler tarafından değil.

Geldiğimiz noktada hukukta, insanlıkta varolma müca-
delesi veriyor özellikle ulusal manada sorunlar ımız var, ulus-
lararası alanlarda da sorunlar var. İnsanl ık ölmüş vaziyette,
en son örneği Gazze. Orada hayatım yitirenleri anıyorum ve
olayları, sald ırıları kmıyorum. Ortak bildirimizde de yer ald ı
ve burada dikkat çekmek istedi ğim konu, örnek almak istedi-
ğimiz, üye olmak istediğimiz, yandaş olmak istediğimiz ülke-
lerin ve birliklerin bu konuda takınd ıkları çifte standart tav ır;
bunu ibretle izlememiz gerekiyor. Bizim ülke olarak pek çok
eksiklerimiz var. İnsan yapıs ı olarak da, insani değerler ba-
kımından da kimseden öğrenecek bir şeyimiz yok. Şundan
vazgeçmemiz gerekiyor: Herkese göre hukuk, herkese göre
demokrasi, herkese göre özgürlük olmaz. Çok güzel değerle-
rimiz var, çok güzel toplumumuz var. Çeli şkiye de düşmeden
bunları muhafaza etmemiz gerekiyor. İşte doğalgazı dışar ı-
dan alıyoruz, çok para verip ısınm ıyoruz, üstelik elektriğimi-
zi de doğalgazla üretmeye çal ışıyoruz. Ülkemizin kaynaklar ı
da toprak altında yatıyor maalesef.
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Burada son söz olarak barolara hizmeti geçen de ğerli HASAN

büyüklerimizi sayg ıyla anıyorum, Nevzat Başkanımıza da ÖZEN'iN

Allah'tan rahmet diliyorum. Hepimizin ba şı sağ olsun.	 KONU ŞMASI

Teşekkür ederim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Başkanım, teşekkür ede-
riz.

Değerli başkanlarım, yine bendeki başvuru sırasına göre
şimdi konuşma sıras ı Karabük Barosu'nun Ba şkanı Fatma Şi-
rin. Başkanım, buyurun.

Av. Fatma ŞİRİN (Karabük Barosu Başkanı): Sayın Baş- FA!

kanım, Yönetim Kurulu ve çok değerli baro başkanı arkadaş- ŞIRIN'IN

lar ım; ben öncelikle benden önce baro başkanlığını görevini KONU ŞMASI

yürüten ve çok ani, zamans ız bir şekilde hayat ını kaybeden
değerli Baro Başkanımız sayın Tanju Korkut'u ve yine yeni
kaybetti ğimiz Izmir Baro Başkammız Nevzat beyi de sevgiy-
le, rahmetle anmak istiyorum.

Yeni y ılın ilk günlerinde yaptığımız bu toplant ıya ilk
defa katılıyorum ve toplant ımızın mesleki problemlerimiz ve
ülke meselelerine çözüm üretir olmas ını diliyorum. Ben ko-
nuşacak birçok şey hazırlamıştım, ama meslekta şlar ımız an-
latt ılar. Başta "pozitif aynmcılığı istemiyoruz" dedik, ama bir
dahakinde isteyeceğiz herhalde Başkanım. 0 yüzden bize de
konuşacak başka bir şey kalmad ı . Bu saatte de ben tekrarla
sizleri yormak istemiyorum, ama Gazze konusunda da biz
Karabük Barosu olarak İsrail vahşetini kınıyoruz ve daha et-
kili eylemler olması durumunda da, bas ın bildirisi haricinde
bütün baromuz olarak buna katılacağımızı ifade etmek istiyo-
ruz.	 -

Yine biz hukuksuzluk ve yasadışı uygulamalar ın da, Ka-
rabük Barosu olarak tamamen karşısındayız, ama bu arada
da devletin temel kurum ve kurulu şlanmn da y ıpratılmaması
gerektiğini dü şünüyoruz.

Kısaca staj konusuna gelince, avukatl ık stajmın çok ve-
rimsiz geçtiğini sanırım bütün meslektaşlarımız biliyor. Hu-
kuk fakültesinden mezun olanlar, hakimlik s ınavına haz ır-
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FATMA larıırken, bu arada avukatl ık stajını da yapmış olay ım diye,
ŞİRN'IN levhaya kaydoluyorlar ve hakikaten gerekli e ğitim al ınnıadan

KONU ŞMASI bu süre tamamlanıyor. Bizim fikrimiz staj eğitiminin Barolar
Birliği'nin marifetiyle ehil ki şiler tarafından ve Ankara'da
yapt ırılmas ı . Bir yıllık staj süresinin en az bir-iki ayl ık bölü-
münün burada eğitim şeklinde tamamlanmas ıdır.

Onun d ışında meslektaşlarımızın mesleki sorunlarla ilgili
söylediği tüm sorünlar Karabük Barosu olarak bizde de mev-
cuttur, aynen iştirak ediyoruz onlar ın dediklerine de.

Ben dediğim gibi yeni y ıl ın bu ilk günlerinde yeni y ıl ın
tüm arkadaşlarımıza da sağlık, mutluluk ba şan getirmesini
diliyorum, saygılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkanım çok teşek-
kür ediyoruz.

Sayın Bartın Barosu başkanımız Şeref Yıldız' ı herhalde
biz unutmuşuz. Buyurun başkanım.

Ş EREF	 Av. Şeref YILDIZ (Bart ın Barosu Başkanı): Say ın Baş-
YILDIZ'IN kanım, sayın yöneticilerim, sevgili baro ba şkanlarım; kardeş

KONU Ş(MSI baromuz Karabük'le aramızda fark yok. Ben de Karabük Ba-
rosu Başkanı'nın ve İzmir Barosu Başkanı'nın vefatı sebebiy-
le üzüntülerimi beyan ediyorum ve bundan önce vefat etmi ş
tüm avukat arkadaşlarım ız ın da tüm ailelerine sabırlar dili-
yorum.

Say ın Başkanım, benim anlatmak istediğim konular tüm
arkadaşlarım tarafından anlatıld ı ve ben bu bildirinin olumlu
yönünde söz veren, söz isteyen arkada şlar ımın fikirlerine ay-
nen katı lıyorum.

İkinci konu, "yarg ıda üç unsur vard ı r ve bunlardan biri de

savunmad ı r, yani avukatlardır" dedik. Geçenlerde başımdan
geçen bir olayı kısaca örnek olarak vermek istiyorum: Vatan-
da şım bana elinde bir mahkeme karar ı ile geldi. Kardeşi ağır
cezadan 15 sene ceza almış. Kararın başında "san ık ınüdafi,

katılan vekili" yazıyor; bir de sonunda "san ık müdafi ve katılan

vekillerin yüzüne karşı karar okundu" deniliyor. Bu avukat arka-
daşımın sahibi olan ve karar ı getiren kişi "avukat bey, ben bu
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duruşmaların tamam ına girdim. Bir seneye yakın duruşma Ş EREF

oldu ve her duru şmada bizim avukatırnız yaz ı l ı istekte bu- YILDIZ'IN

lundu, reddedildi efendim. Yeni savunmalar yapt ı, yeni tevsi KONU ŞM4SI

sebepleri ileri sürdü bunların hiçbiri karar ın gerekçe k ısm ın-
da yok. Yani savunmay ı gösteren avukatın bir kararın başın-
da, bir de kararın bitim kısmında ad ı var. Dolay ısıyla bizim
bu yargının güçlü ayağının biri taraf ından sadece ismen, isim
olarak gösterilmi ş olmam ız beni rencide etti.

İkincisi, oralarda stajyerlerimiz ve hakim stajyerlerimiz
de var.. Her nedense hakim stajyerler di ğer stajyerlerle böy-
le bir hasım gibi bakıyorlar birbirlerine. Nitekim tatbikatta
hakimlerimizin, savc ılanıızın da biz avukatlara baktığı gibi
bakıyorlar. Ya da neredeyse stajyer hakimlere "yüz vermeyin

avukatlara" şeklinde bir öğreti mi var, nedir? Bunu da bilip
beceremiyorum.

Sayın Başkanım, değerli arkadaşlarım, üçüncüsü, sulh
ceza j mahkemelerinde bazen de asliye ceza mahkemelerinde
bazı kararlar kesin. Asgari ücretin 450-550 lira veya 600 lira
olduğu bir devirde, zamanda "2.000 kesin tahliye cezasiyla tec-
ziyesine, 1.900 lira para cezasiyla tecziyesine" şeklindeki hüküm-
ler ne derece vatanda şımızı tat-nıin edici oluyor? Bu 1.900 lira,
3.000 liralar hakim yönünden belki bir de ğer ifade etmez, ama
benim, o vatanda şım 300 lira, 500 lira, 700 lira para bulacak,
ancak geçimini sağlayacak, bu kesin karar ı nasıl ödeyecek?
Dolayısıyla burada da bir yanlışlik var. Bu yöndeki hukukun
kanunla düzeltilmesi gerekir. Birlik olarak Say ın Başkanım
sizden, bu konulardaki kesin para cezas ı hükümlerini taşı -
yan hususlar ın kesin olduğuna dair hükmün kald ırılması yö-
nünde çalışmalar yap ılmas ında fayda görüyorum. Keza aynı
şekilde biraz önce de söylediğim gibi mahkemenin gerekçeli
kararında "san ık vekilinin yahut da katılan vekilinin şu şu istekle-

ri olmu şsa da şu nedenle reddedilmi ş tir" şeklinde gerekçede bir
açıklama olmas ında, gene Usul Kanununun de ğiştirilmesi ba-
kımından fayda olduğu düşüncesindeyim.

Değerli Başkanım, Ergenekon konusu yeterince konu-
şuldu, ancak hukuksuzluk, haks ızlık sadece orada değil.
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ŞEREF Almanya'da biten ve ucunun Türkiye'ye dokundu ğu bir
YILDIZIN Deniz Feneri davası var ve Türkiye'de bunun yarg ı lanmas ı

KONU ŞMASI gerektiği bizim tüm kamuoyumuz taraf ından da gündeme
getirildi, halen daha oradaki dava bizim için ihbar kabul edil-
mediği gibi oradaki dosya gelmi ş de art ık ne olduysa bilemi-
yorum. Bu da bir haks ızl ıktır, bunun da gene bu bildiriye gir-
mesinde yarar görüyorum.

Değerli Başkanım, "özür Düenıe Kampanyas ı " şeklinde
kamuoyunda varolan o kampanyan ın kabul edilmemesi yo-
lundaki kararı, ben de diğer arkadaşlarım gibi aynen kabul
ediyorum, bu vesilelerle sizlere sayg ılarım ı sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkanım, biz de
size çok teşekkür ediyoruz..

Değerli başkanlar, Uşak Barosu Ba şkanım ız sayın Av.
Rıza Albay bize açıklama yapacak. Buyursunlar, Say ı n Baş-
kanım.

RIZA	 Av. Rıza ALBAY (Uşak Barosu Başkam): Say ın Birlik Baş-
ALBAYİN kanım, Yönetim Kurulu Üyeleri, de ğerli başkanlarım; hepini-

KONU ŞMASI zi saygıyla selaml ıyorum.

Kısa süre önce tanıma olanağı bulduğum İzmir Barosu
Başkan ı Nevzat ağabeyi kaybetmenin üzüntüsü içerisinde-
yim. Aziz ams ı önünde sayg ıyla eğiliyorum, ailesine ve İzmir
Barosu'na sab ırlar diliyorum. Karabük Barosu Ba şkanı Tanju
beyin de aziz ams ı önünde saygıyla eğiliyor, ailesiyle Kara-
bük Barosuna başsağl ığı ve sabırlar diliyorum.

Ergenekon ad ıyla isimlendirilen soru şturma ve İsrail'in
Filistin'e kar şı saldtr ısıyla ilgili olarak kurulumuz bir karar
verdi. Bu aşamada bu konuyla ilgili beyanda bulunmayaca-
ğım, ama şunları da belirtmeden geçemeyeceğim. Istanbul
ve Ankara Barosu'nun bu konuda, bu konuyla ilgili aç ıklama
yapması konusunun doğru olduğu görüşündeyim ve baro-
muz olarak da aç ıklama yaptığımızı belirtmek isterim. Tüm
ülkenin hararetle tartıştığı ve hukuku ilgilendiren bir konuda
baroların ve Barolar Birliği'nin de bir diyeceklerinin olmas ı-
nın doğru olduğu dü şüncesindeyim.
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Emperyalist ülkelere kar şı verilen kurtulu ş savaşları so- RIZA

nucu bu güzel vatanımız ve geleceğimiz yok olmaktan kur- ALBAY'IN

tulmu ş ve devam ında büyük yokluklar içerisinde bu vatan KONU ŞMASI

üzerine Cumhuriyetimiz kurulmu ştur. Bu Cumhuriyetimizin
kazanımların ın ortadan kald ırılmasma yönelik gelişmeler ya-
şanmaktad ır. Yine ulusumuzun büyük zorluklarla elde etmi ş
oldukları özgürlükleri, özellikle ekonomik ve siyasal özgür-
lükleri büyük yara almaktad ır. Bu konuların tartışılacağı gün-
demle bir toplantı yap ılmasının gerekli olduğu düşüncesin-
deyim.

Daha önceki konu şmacılar hemen hemen tüm meslek so-
runlar ına değindi. Ben de k ısaca bazı konulara tekrar da olsa
başl ıklar halinde değinmek istiyorum. Kişilerin özel yaşamı -
nı yok edecek ve ki şilerde korku yaratacak boyutlara gelen
telefon dinlemelerinin yanl ış ve tehlikeli bir gidiş olduğunu
düşünüyorum. Yarg ı bağımsızlığının tüm kurallar ıyla ya-
şama geçirilmesi gerekmektedir. Savunman ın da yargının
içerisindeki hak etti ği yeri layıkıyla bulmas ı gerekmektedir.
CMK hükümleri gere ği barolar tarafından avukat görevlendi-
rilmesinde yaşadığımız sorunlar ın en başında, verilmi ş olan
hizmetler sonucu avukatlar ın tahakkuk eden ücretlerinin tah-
silindeki zorluklar gelmektedir. İllere gönderilen ödenekler
donmuş olan alacakların çok altında olduğu için avukatlar
yapmış oldukları hizmetlerin bedelini zaman ında alamamak-
tad ır. Hatta makbuzunu kesip KDV'sini yat ırmış oldu ğu ala-
cağını aylarca almakta zorluk çekmektedir. Bu sorunumuzun
Başkanl ıkça yap ılan girişimlerle, el birliğiyle tüm yurtta da
çözülmesi yolları bulunmal ıd ır. Yine CMK Ücret Tarifesi'yle
Avukatl ık Asgari Ücret Tarifesi aras ında ciddi bir fark bulun-
maktad ır. Bir ülkede aynı iş için iki ayrı ücret belirlenmesi hu-
kuka ve hakkaniyete aykırıdır. Bu farkl ı lığın giderilmesi için
yapılmas ı gereken çal ışma ne ise, bunun belirlenip birlikte
bunu yapmam ız gerekti ği düşüncesindeyim.

Avukatlar ın iş alanlarının artınlması için çalışmalar yap-
mal ıyız. Örneğin, avukatlarm münhas ıran yaptığı iş alanla-
nnı artır ıc ı yollar aramal ıyız ve bunu yaşama geçirmeliyiz.
Hukuk davalarında belirlenecek bir bedelin üzerindeki da-
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RIZA valarla, yine sınıflandırılacak bazı davalarda zorunlu vekilhik
ALBAYIN kurallarının getirilmesi için çalışmalar yaparak bunu ya şama

KONU ŞMASI	 geçirmeliyiz.

Ülkemizde son yıllarda hukuk fakültesi say ısı büyük
oranda artmış tır. Açılan bu fakültelerifı birçoğu yeterli öğ-
retim elemanı donamm ına sahip olmad ığı için gereği gibi
eğitim ve öğretim yapmaktan yoksun kalmaktadır. Bununla
ilgili bilimsel çalışma yapılıp, çözüm yollan üretilerek, ilgi-
li kurumlar düzeyinde giri şimlerde bulunmamız gerektiğini
düşünüyorum.

Mesleğe ahnmamn ön şartı olan staj öncesinde s ınav ya-
pılmas ını ve sı nav sonucu staj ın başlatılmasmı ve staj dönemi
içerisinde, staj döneminin bir k ısmının kapsayan dönemler
için tek merkezde veya bölgesel staj e ğitim merkezleri kurul-
mas ının gerekli olduğu düşüncesindeyim

Avukatl ık hizmetleri sonucu doğan ücretlere uygulanan
KDV oranını n düşürülmesi için çalışmalar yap ılmal ı, özellikle
CMK görevlendirilmeleri sonucu ödenen vekMet ücretlerinde
KDV alınmamas ı için çalışma yapmal ıyız.

Emekli oldu ğumuzda avukatlara ödenen emekli maaşı-
nı çok dü şük almaktad ır. Bunun için çalışma yapı l ıp, mevcut
sistem içerisinde emekli maaşlarının artır ılmas ı yolu aranmal ı
ya da Barolar Birliği bünyesinde Türkiye'deki tüm avukatla-
r ın zorunlu kapsayacak şekilde bir sistem kurulup, ikinci bir
emeklilik maa şı yolu aranmal ıdır.

Asgari vekAlet ücretlerinin, davanın açılması veya icra
takibinin başlatılması aşamas ında baroya yatırılması koşulla-
r ımn yaşama geçirilmesi için çal ışmalar yap ılmas ı gerektiği
düşüncesindeyim. Asgari avukatl ık ücretinin belirlenecek kü-
çük bir oranının veya dosya ba şına belirlenecek bir miktar ının
Barolar Birliğinde oluşturulacak bir havuzda toplanıp belli
aralıklarla avukatlara dağı tım yapılmasının, hatta bir mikta-
rının ayrılarak ikinci bir emeklilik maaşı için bütçe olu şturul-
mas ını n kullan ılabileceği görüşündeyim.

Saygılarımla, teşekkür ederim.
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Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Biz de de ğerli Başkanımı-
za gerçekten bu çok derli toplu ve yaz ıli hazırlığından dolay ı
ayrıca teşekkür ediyoruz. Zaten bütün ba şkanlarımızın bütün
meslektaşlarımız ın her söylediği kayıt altma al ınıyor. Bu ki-
tap haline getirilip, hepinize da ğıtılacak. Tekrar te şekkür edi-
yoruz.

Değerli başkanlarım, şimdi s ıra Rize Barosu Başkanım ız
sayın Ateş Hatinoğlu'nda. Buyurun, Sayın Başkanım.

Av. Ateş 1-IATİNOĞLU (Rize Barosu Başkan): Saygıde- ATE Ş

ğer Başkanım, Türkiye Barolar Birli ği'nin kıymetli yöneticile- 	 HATINOĞ LU'NUN

ri, barolar ının k ıymetli başkanları; hepinizi sayg ıyla selamlı- KONUŞiMS İ

yorum.

Başta Karabük Barosu Başkanmtz Tanju beyle, Nevzat
bey başta olmak üzere rnevta olan tüm başkanlarınuzı, tüm
avukatlar ımızı rahmetle anıyorum. Dün tzmir'deki cenaze
törenine iştirak ettik, gerçekten oldukça duygusal, dramatik
anlar yaşadık. Özellikle merhumun kızının yaptığı konuşma
sıras ında hepimiz gözya şlar ı içerisinde kald ık. Zannedersem
böyle talihsiz bir ölümün bizler aç ısından imrenilecek tek
noktas ı, o anlard ı . Merhuma Tanrı'dan rahmet diliyorum.

Konya Barosu Ba şkanı'nın UYAP konusunda getirdi ği
eleştirilere büyük hakl ılık. vermekteyim. UYAP uygulama-
sının yargı üzerinde bir vesayet yaratt ığı düşüncesindeyim.
Özellikle lı kim ve savc ılarımızm yargılama s ırasında zapta
geçen ifadelerde yaptıkları hatalar nedeniyle zaptın onay-
lanması ve bakanhktaki sistemde kaydedilmesi sonucu nas ı l
paniğe kap ı ld ıklarını, ellerinin ayaklar ının birbirine dolaş t ı-
ğını defalarca şahit olduk. Bu aç ıdan UYAP uygulamas ının
yargı bağımsızlığı üzerinde ciddi olumsuz etkilerinin oldu-
ğu, yargıç bağıms ızlığın ı zedelediği düşüncesindeyiz. Adalet
Bakanlığı'nın vesayetinin üzerine bir de bilgisayar vesayeti ya-
rattığı dü şüncesindeyiz. Bu açıdan Türkiye Barolar Birli ği'nin
bu konuda en azından iyileştirici düzenlemeler yap ılmas ı yö-
nünde baz ı çalışmalar yürütmesi gerekti ği kanaatindeyim.

123



ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

ATEŞ 	 Karabük Barosu Başkanı'nın "staj ı n Türkiye Barolar

HATINO ĞLUNUN Birliği'nin inisiyatifiyle yürütülmesi" konusundaki görüşüne de
KONU ŞMASI katılıyorum. En az ından kısa dönemler için tüm Türkiye'deki

stajyerleri kapsayacak periyodik programlar düzenlenmesi
gerektiği düşüncesindeyim. Avukatl ık sınavıyla ilgili barosu-
nun görüşü bu s ınavın mutlaka yap ılması yönünde ancak, bir
eleme s ınavından ziyade yeterlilik s ınavı şeklinde yap ılmas ı
gerektiği yönünde. Bunun bu şekilde olmas ının ahlaki oldu-
ğunu düşünüyoruz. Yine mantar gibi her taraftan f ırlayan hu-
kuk fakülteleriyle ilgili ciddi s ıkıntılar ımız var. Oldukça uzak
mesafelerdeki beldelerde ziraat fakültesi olarak yap ılmış bi-
nalar ın hukuk fakültesine çevrildi ğini, öğrencilerin ineklerin,
koyunların aras ında hukuk öğrenimi gördü ğünü müşahede
ediyoruz. Bu aç ı dan oldukça ciddi, vahim, trajik geli şmeler
yaşanmakta. Aç ıkças ı bir kepazelik ya şanmakta, buna mutlak
surette bir çekidüzen verilmesi, ciddi uyarılarda bulunulmas ı
gerektiği kanaatindeyiz.

Saygı değer Başkanım, saygıdeğer başkanlar, Adalet Ba-
kanlığı beş ilde pilot adliye uygulamas ı yürütmekte. Rize Ba-
rosu da Rize Adliyesi de bu manada bu be ş il içerisinde seçilen
bir il ve bu kapsamda Avrupa Konseyi ile birlikte bakar ılıkta
oluşturulan bir birim çeşitli projeler yürütmekte. Bu bizimde
farkında olmadığımız bir uygulamayd ı, geçtiğimiz haftalarda
Avrupa Konseyi'nden ve Adalet Bakanl ığı 'ndan oluşan bir
heyet Rize Adliyesi'ni ziyarete geldiler. Kendisinden oldukça
menmun olduğumuz, avukatlara ve baromuza karşı son de-
rece iyi yakla şımı olan bir başsavcımız var, kendisi inisiyatif
alarak "bu heyetin bizi ziyaret etmek istediğini" söyledi. Ancak,
heyetin programı elimize ulaştığında bu programda Cumhu-
riyet Başsavcı lığı ve tüm savcılarla görüşüldüğünü, yine Ada-
let Komisyonu Ba şkanı ve komisyon içerisinde görev yapan
hAkimlerle görüşüldüğünü, adliye içerisindeki yazı işleri mü-
dürleri ve memurlarla görü şüldüğünü ve bu projeler hakk ın-
da bilgilendirildiklerini, karşı lıklı görü ş alışverişinde bulunu-
lacağı şeklinde bir program. Ancak bu programda baromuza
yer verilmemişti. Bu nedenle biz bu ziyaret ricasmı geri çevir-
mek durumunda kaldık ve sitemlerimizi kaygılarımızı Ada-
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let Bakanlığı makamına ilettik. Adalet Bakanlığı'na "özellikle ATEŞ

baroların, avukatlar ı n yok farz edilerek görü şleri al ı n ınadan yap ı la-	 HATINOGU'NUN

cak bu tür düzenlemelerin sonuç getirmeyeceği, olumsuz sonuçlara KONU ŞMAS İ

neden olacağı, her şeyden önce avukatlar ı n adliyedeki tüm sistem-

den yararlanan, binaları n tüm fonksiyonlar ı n ı kullanan insanlar

oldukları n ı, bu açı dan en baş ta bu konuda baroları n ve avukatları n
görüşlerinin al ı nmas ı gerektiğini" belirttik. "Mevcut yap ılan ve

kararlaş tı rılan ve planlanan düzenlemeleri adliyelerde görünürd eki

adaleti gerçekleş tirm.ekten ve insanlar ı tatmin etmekten uzak yakla-

şı mlar olduğunu" belirterek bazı tekliflerde bulunduk. Bu ko-
nuda Güneş beyle yakın bir işbirliği içerisinde konuyu takip
etmekteyiz.

Ayrıca, öğrendiğimiz kadar ıyla bu pilot adliye uygula-
mas ı kapsamı nda adliyeler üç bölüme ayrıl ıyor. Bu üç bölüm-
den birinci bölüm vatandaşlara tamamen kapal ı olan bölüm,
ikinci bölüm vatandaşların kısmen girip dolaşabilecekleri,
yararlanabilecekleri bölümler, di ğer kısımlar da vatandaşlara
açık olan bölümler.

Bu bölümler bu uygulama çerçevesinde adliyemizde pa-
zartesi sabahı gittiğimiz de, bütün kap ıların şifrelendi ğini,
parmak izi makinelerinin konuldu ğunu gördük. Bu konuda
yaptığımız görüşmelerde bize "bunun pilot adliye uygulamas ı
olduğunu ve bu uygulama çerçevesinde hüirn, savc ı ve avukat-

lar aras ı nda kesinlikle bir ay ırım yapı lmadığı, hdkim savc ı lar na-

s ı l kap ı lardan içeri giriyorsa, avukatlar ı n da bu kapsamda parmak

izi veya kendilerine verilecek kartlarla beraber adliye içerisindeki

koridorlarda seyahat edebilecekleri; vatandaşlar için de katlarda

hdkim, savcıların bulunduğu koridnrlara aç ılan kapılardan bir ta-

nesinin açık b ırakı ldığı n ı, orada da bir görevli bulunduğu" belirtil-

di. Bu uygulama bu şekilde başlad ı, ancak biz uygulamanın
bu şekilde yürütülmesinin çok vahim sonuçlar yarataca ğını,
Rize'de görev yapan meslekta şlar ımız açısından bir yarar
geLirse bile, d ışardan gelen meslektaşlanm ızın Rize Adliyesi
içerisinde çalışmalarının engelleneceğini, böyle bir pilot ad-
liye uygulamas ının özellikle büyük adliyelerde avukat say ı-
sı çok olan adliyelerde meslekta şlarımız aç ısından oldukça
vahim neticeler doğuracağıru belirterek karşı çıktık. Parmak
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ATEŞ izi vermediğimiz gibi kartlardan da almadık, ancak başsav-
H4TiNOĞLU'NUN c ımızla karşılıklı iyi niyet çerçevesinde görü şerek bir nebze

KONU ŞMASI iyileştirmeler sağlad ık. En az ından güvenlik kaygısımn oldu-
ğunu, savcılık ve ağır ceza mahkemesinin bulundu ğu katlar-
da uygulama devam etmekte, ancak asliye hukuk mahkeme-
lerinin, icra müdürlüklerinin bulundu ğu katlarda ise, bu uy-
gulamaya son verildi. Ancak, netice itibariyle bu ba şsavc ının
inisiyatifinden kaynaklanan bir durum. Görevden al ındığı ,
değiştiği takdirde gene ayni duruma dönülme durumu var.
Başka adliyelerde bu tür uygulamalar ın yapılma ihtimali var.
Bu hususta da bakanl ıkla yazışma halindeyiz. Güneş bey de
bu konuda Barolar Birli ği Başkanımız sayı n Özdemir Özok'la
birlikte bize yard ımcı oluyorlar. Kendilerine teşekkür ediyo-
n.ızyakın ilgilerinden dolay ı .

Rize ilimizde yeni bir cezaevi ıniz aç ıldı R tipi cezaevi. Bu
cezaeviyle ilgili uygulamalardan kaynaklanan s ıkıntılarımız
oldu, duyarlı kapıdan sorunsuz geçtikten sonra meslekta şla-
rımızm el detektörüyle aranması gibi bir uygulama yap ılmak-
taydı. Cezaevi görevlileriyle görüştüğümüzde, "tayin olarak

geldikleri cezaevlerinde bu uygulrnnay ı yaptıklar ı n ı " söylediler
ancak, biz ısrarlı ve tepkili bir şekilde "cezaevi kap ıs ı n ı duyarl ı
kap ıdan sorunsuz olarak geçen meslektaşım ız ı n hiçbir surette her-

hangi bir aramaya maruz b ırakı lmayacağın ı " söyledik. Bu konu-
da yazışmalar yaptık, neticesinde bu sorun çözüldü, ancak
tahmin ettiğim kadar ıyla başka cezaevlerinde bu tür uygula-
malar var. Ba şkarılanmızın illerindeki cezaevlerinde bu uy-
gulamaların olup olmadığını takip etmelerini diliyorum.

İkinci bir sıkıntımız, cezaevinde retina tarama sistemi
kuruldu. Bu retina tarama sistemi gereğince hakim, savc ılar,
cezaevi personeli, kolluk görevlileri bir kez retina numunesi
vermek suretiyle cezaevine tarama sisteminden devaml ı girip
çıkabiliyorlar, ancak avukat meslekta şlarınııza her cezaevi-
ne girişlerinde yeniden numune vermek, yeniden muayene,
göz taramasına girmek durumunda kal ıyorlar. Bu tararnanın
yap ıldığı, numunenin alındığı yer hükümlü, tutuklu yak ın-
larıyla iç içe. Meslektaşlarımız orada onlarla birlikte sıraya
girmek, eğilip, kalkmak. Olmad ı bir daha tekrar muayene ol-
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ATE Ş

HAT İ NO ĞLUNUN

KONU ŞMASI

mak durumunda kal ıyorlar. Hoş olmayan görüntüler ortaya
ç ıkmaktayd ı . Biz bu durumun düzeltilmesi için Cezaevleri
Tevkif Evleri Genel Müdürlüğü'ne yazı yazıp, kendisiyle te-
lefonla görü ştük. Bize "avukatların retina bilgilerinin kişisel veri

olduğu ve bunlann kayı t altı na al ınmas ın ın bir s ıkı ntı yaratacağı
düşüncesiyle böyle bir uygulamaya gittiklerini" söylediler. Biz
ilgili yazımızla en azından bu tür kayg ıs ı olmayan meslek-
taşlarımız açısından bu verilerin saklanması ve cezaevine her
giriş çıkışta yeniden numune vermek durumunda kalmama-
lan şeklinde bir uygulamaya gidilmesi yönünde bir talepte
bulunduk. İnceleme halen devam ediyor, bu konudaki yazış-
mamızı Barolar Birliği Başkanı say ın Özok'a ilettik. Kendile-
rinden bu konuda bir çözüm öneri bekliyoruz, ondanda bir
şüphemiz yok.

Onun dışında hazırlanan bas ın açıklamas ına aynen işti-
rak etmekteyiz, fikirlerimizi görü şlerimizi tatmin edici şekil-
dedir.

Ben dinleme nezaketi gösterdiğiniz için hepinizi saygıyla
selamlıyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli Başkanım, çok te-
şekkür ederiz.

Değerli arkadaşlar, gerçekten Rize Barosu Başkanımızın
anlattıklarmı biz biliyorduk, ama sizlerle paylaşması çok bana
göre ilginç ve önemli oldu. Şimdi düşünebiliyor musunuz, bir
adliyeye giriyorsunuz, parmak iziyle girip ç ıkacaksınız, işte
dinleyicilerle belirli alanlarda ancak olabilecekler, yani halk
dediğimiz kişilerle. Peki, şimdi bu yargılamanın aleniyeti
nerde kaldı, açık yargılama nerde kald ı? Yani Avrupa Birliği,
Avrupa Konseyi tamam da kardeşim, birtak ım realiteler var,
bunlar ın hepsini derli toplu, ayağı yere basan bir biçimde tar-
tışmamız lz ım. Nitekim say ın Başkanın bize bu anlatt ıklaruıı
biz Adalet Bakanlığı'na aktard ık ve Sayın Adalet Bakan ı 'ndan
da -daha birçok konu var- bir randevu talebimiz var. Bunla-
rın hepsini, yani Adalet Bakanl ığı 'nın yapabileceği kimi ko-
nuları kendisiyle görüşmek için randevu ald ım.

Öİ DEMiR

Öİ OK'UN

KONU Ş?SI
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Başkanım, yazdık isminizi geliyoruz s ırası yla. Şu anda
Niğde Barosu Ba şkanımız sayın Osman Çimen'de söz s ıras ı .
Buyurun say ın Başkanım.

	

OSMAN	 Av. Osman Ç İMEN (Niğde Barosu Başkanı): Teşekkür
Ç İ MEN İN ederim Say ın Başkanım.

	

KONU ŞMASI	 Saym Başkamm, Yönetim Kurulu ve sevgili başkanlar ım;
hepinizi önce sevgiyle, sayg ıyla selamlıyorum. Öğleden önce
bir açış konuşmas ı yaptım, eğer bir saygısızlık yaptıysam, he-
pinizden özür diliyorum öncelikle. Çünkü söz i ştemeden bir
girişim oldu, kesinlikle yanlış bir anlaşılmaya sebep vermesin.
Ben saygıs ızl ık etmek istemedim, yeni oldu ğum için biraz he-
yecanl ıydım, onun için özür diliyorum hepinizden öncelikle.

Ergenekon konusundaki sabahki söylediklerimin gene
arkasındayim. Eğer dokunmazsak, bize dokunacaklar; ben
bu kanıdayım. Bizim de bir şeylere dokunmamız gerektiğine
inanıyorum, o yüzden bu fikrimi aç ıkça bu kadar iletece ğim.

Gazze'de yap ılan insanl ık dışı vahşeti kıruyorum, Barom
adına kınıyorum ve bu konuyla ilgili etkh½ eylem talep ediyo-
rum. Örneğin; Barolar Birli ği'nin düzenleyeceği, aynı gün ve
saatte siyah çelenk koyma veya bir toplu eylem gibi bir eylem
yapabiliriz diye dü şünüyorum. Bu benim fikrim, gündeme
alınmasını ya da değerlendirilmesini talep ediyorum. Bunu
konuda da bu kadar kısa konuşacağım.

Meslek sorunlar ıyla ilgili meslekta şlarımızın görüşlerinin
hepsine katilmakla beraber bir-iki tane somut olaydan bahse-
deceğim. Bizim hepimizin bir meslek kimli ği var arkada şlar,
bu kimlik kartıyla gittiğimde bankada bu kimlik kart ım kabul
etmediler ve nüfus cüzdanı getirmemi istediler ve bu yüz-
den Cumhuriyet başsavc ılığına Akbank'taki şube müdürünü
şikayet ettik. "Bu altındaki TC kimlik yerine geçer" diyor, ama
hiçbir hükmü yok. Özellikle bankalar ın bu konuda uyarılma-
smı birlik tarafından rica ediyorum.

Bir konum var, asl ında biz hukukçuyuz, hukuksuzluk
yapmayalım diyeceğim, ama başıma geldiği için söyleyece-
ğim. CMUK'dan bir duru şmaya girdim, davam bitti CMUK
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ücretini almadım, ama o olaydan dolay ı "Baro Başkan ı " olarak OSMAN

disipline sevk edildim. Bana "evrakı n kararın tebliğ edildiğini Ç İ MEN' İ N

ve temyiz etmediğim" gerekçesiyle şu anda disiplindeki soru*- KONU ŞMASI

turmam var, halen ücretini alamad ığım bir CMUK yüzünden
şu anda disipline sevk edildim. Barolar Birliği'nin evet "hu-

kuksuzluk yap ı lmas ı n, hukuka uyulsun" görüşüne katı l ıyorum,
ama bu disiplin konular ında meslektaşlarımızın zaten yargı-
lanması için herkes gözünü açmış bize bakıyor. Biz biraz daha
birbirimize toleransl ı olahm diyeceğim, ama hukuksuzluk ya-
p ılmas ın; onu da ayrıca belirtiyorum.

40 tane avukat üye arkadaşım var Niğde Barosu'nda.
En küçük baro belki bizimki, 40 tane CMUK'tan ücret alan
avukat ım var arkadaşlar, 400 milyar alaca ğımız var. Yani
40 avukatımın 400 milyar alacağı var ve biz bu alacağımızı
Cumhuriyet Başsavc ılığı'na ilettiğimizde "bir diyalog kopuk-

luğu olduğunu ş u anda ben baz ı meslektaşlarım ızm hiçbir alacağı
kalmadığın ı " söylediler. Biz de böyle bir giri şimde bulunduk.
Eğer Barolar Birli ği bu konuda bize yard ımcı olursa sevirıiriz,
çünkü biz yeniyiz, bazı şeyleri burada görüyorum, burada
öğreniyorum. Onun için ayr ıca teşekkür ediyorum.

Gaziantep Baro Ba şkanımız dedi ki "hiikimler, savcı lar,

kütipler, nı übaşirler s ı navla al ın ıyor" evet sınavla almıyor. Arka-
daşlar, belediyeye temizlik işçisi bile sınavla al ınıyor, ama bi-
zim 47 tane fakültemizden 5.000 tane ayl ık ruhsat verdiğimiz
arkadaşlarımızı biz getirip hemen avukat yap ıyoruz ve bun-
lann doğrudur hepsinin söylediği şu: "Ben hükimlik s ınav ına

haz ı rlan ıyorum, ruhsat ı m da bir kenarda dursun' Neden? Çünkü
hakimliği kazanamazsam nıhsatımla bir tane bilgisayar ı ko-
yarım, bir tane de dolap al ırım, otururum masaya avukatl ık
yaparım. Meslek bu hale geldi; o yüzden bu konulara da ka-
tılıyorum.

Ermenilerden özür dilemiyorum, özür. dileyen arkada ş-
lan da k ınıyorum. Bunu da aç ık aç ık kımyorum. Çünkü bu
ülkede özür dilenmesi gereken 30.000 tane şehit ailesi var ve
hiçbirimiz bunlardan özür dilemedik bugüne kadar.
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OSMAN	 Bu SDF'yle ilgili bir teşekkürü as ıl benim yapmam ge-
ÇiMENIN rekiyor size. Bu SDF'den yararlanan yan ılmıyorsam ilk in-

KONU ŞASI sanlardan biriyim. 37 ya şında kalp ameliyat ı oldum Ankara
Güven Hastanesi'nde ve bütün bu masraflar ım da Barolar
Birliği'ndeki bu yard ımlaşma sandığmdan karşıland ı . Ben de
bu konuda çok teşekkür ediyorum.

Aynca, bu protokol rezaletine değinmek istiyorum. Arka-
daşlar ben Başkanlığa seçildiğimin yamlrmyorsam 10. ya da
15. günüydü Cumhuriyet Bayram ı törenlerine gittim. "Pro-

tokolde yerimiz var" dediler, gittik protokolde yerimiz yoktu.
Niğde Baro Başkanlığı'nın protokolde hiç yeri yoktu. Orada
polis meslek yüksekokulu, rektör, vali, vali yard ımc ılarmın
hepsine koltuk konulmu ş ve bir şekilde oturuyorlardı. Daha
sonra üstüne "Baro Başkan ı " yazılmış bir sandalye lütfen ge-
tirildi. Aslında töreni terk edecektim, ama Cumhuriyete olan
saygımdan, Atatürk'e olan sayg ımdan dolayı terk etmedim,
o törene katıld ım ve valiye de bunu bizzat bildirdim. Kendisi
"bundan sonra daha dikkatli olacağın ı " söyledi, ama gene netice
itibariyle rektör bey özellikle "arkadaş, buras ı benim" diyerek
sağ koluyla bizi iteliyor. 0 sorunla da Barolar Birliği'nin ilgi-
leneceğini düşünüyorum,

Ben Niğde'de avukatlık yaparken bu ülkenin gelece ğini
çok karanlık olduğunu düşünmüştüm, ama ben buraya gel-
diğimde bütün fikirlerim değişti arkadaşlar. Ben buraya gel-
diğimde 10-15 tane meslektaşımla burada bir toplantı yapa-
cağmıı düşünüyordum. Bu kadar kat ılımlı, bu kadar önünü
gören, bu kadar meziyetli insanlar ın aras ında olduğum için
kendin-de onur duyuyorum, sizlerle gurur duyuyorum.

Teşekkür ediyorum, saygılar, sevgiler.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyorum Ba ş-
kan. Bu teşekkür herhalde final teşekkürü herhalde değil mi?

Evet, arkadaşlar söz sıras ı şimdi Muğla Barosu'nun De-
ğerli Başkanı Mustafa İlker Gürkan'da. Buyurun Say ın Baş-
kanım.
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Av. Mustafa İlker GÜRKAN (Muğla Barosu Başkanı): MUSİAFA

Say ın Başkanım, değerli Yönetim Kurulu üyeleri, sevgili rnes- iLKER

lektaşlar ım; hepinizi saygıyla selanjlarım.	 GÜRMN'IN

Öncelikle Karabük Baro Ba şkamm ızı tanımıyordum, ken- 
KOHU Ş MSI

disine Allah'tan rahmet dilerim. Nevzat' ı tamyorum, gerçek
bir insan hakları savunucusu, coşkun bir yurtsever, ya şadığı
sürece kalbi hep Cumhuriyet için att ı . Biz onu Cumhuriyetin
kalbine gömdük, cumhuriyet ya şadığı sürece Nevzat da ya-
şayacaktır.

Dedim ki, "bu bildiriyi doğru bulmuyorum ve imzalamam."

Doğru bulmadığımın sebeplerini aç ıklayacağım, ama imzala-
mama sebebim bir tane. Do ğru bulmadığını, eksik bulduğum
şeyler olabilir, bu kurul karar verir, ben gene de imzalar ım,
ama taviz vermemiz gereken bir noktada imzalamayaca ğı-

mı ifade ediyorum. Bu bildiri müsaade eder misiniz alay ım,
özellikle ikinci sayfasina bak ın arkadaşlar. PaIu'da mı oldu
bu olaylar, ya da Çarşamba'da mı, ya da Germencik'te mi?
Nerede oldu bu? Neyle ilgili bu söylenilenler? Frgenekon'la
ilgili. "Ergenekon" sözcüğü bu bildiride yok. Bu sözcü ğün bu
bildirinin içine girmesi ve bizim bu ele ştirilerimizin Ergene-
kon operasyonuyla ilgili olduğunun bildirilmesi gerekir. Bu
konulduğu takdirde elbette ki imzalayac ğım. Diğer eksiklik-
leri de şimdi size ifade etmek istiyorum.

Arkadaşlar, biz "Baro Başkanlan Toplantıs ı " yap ıyoruz; ta-
rih 10 Ocak 2009. Türkiye toplumu bizi dinliyor, bizden ne
bekliyor Türkiye? Tarih bizden ne bekliyor? Hukuk bizden ne
bekliyor? Hukukun üstünlüğü, hukuk devleti. "Hiç kimse suç

iş lemekte ayrı cal ıkl ı değildir" diye bildiri yaymlamamızı bek-
lemiyor; böyle bir şeyi hukukçulardan beklemerıin yeri yok.
Çünkü malumu ilan etmek, abesle i ştigal etmektir. Hukukçu-
lar bunu zaten söylerler, Türkiye bizden ne bekliyor? Türkiye
içinde bulundu ğumuz şu koşullarda bu ko şullar hakk ındaki
baroların görüşlerini bekliyor. Türkiye Barolar Birli ği'nin gö-
rüşlerini bekliyorlar. Onun için o görüşleri ortaya koyarken
elimizi, suya sabuna dokundurmayal ım diyerekten, sureti
aktan görünerekten esas iddialar ımızı suland ıracak ve esas
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MUSTAFA

GÜRN'IN

KONU ŞMASI

iddialar ımızı ikinci plana atacak deyi şleri ve söylemleri bu
bildiririin içerisine sokmamal ıyız.

Biz aç ık açık burada konuştuk, İsrail ile sava şmak için.
Filistin'e gitmi ş bir insan olarak konuşuyorum sizin karşınız-
da, Filistin'i kınadım da. Yine size söylüyorum ki Ergenekon
operasyonu hakkında .baro sitemide bir bildiri yay ındama-
d ım, sadece burada hep beraber yay ınlayacağız diye yay ınla-
mad ım, ama bunun üzerinde konuşmak gerekir, bunu ifade
etmek gerekir, seslendirmek gerekir. Çok sevgili karde şim
Hulki dedi ki: 11 ülkede bu operasyon yap ıld ı . 11 ülkede! Bir
tek Türkiye'de yap ılmadı . Şimdi Türkiye'de de yap ıldı . Diğer
bir arkadaşım, Şırnak Baro Ba şkanı kardeşim dedi ki "Fırat'ı n
öte yakas ına da geçsin". Herkese söylüyorum değerli arkadaş-
lar, Şırnak' ın öte yakasında yüzlerce, binlerce faili meçhul
cinayeti işleyen örgütü yaratan, yöneten ellerle bugün Erge-
nekon operasyonunu yaratan ve yöneten eller ayn ı d ır. İkisi
de Amerikan menşelidir, Amerikan emperyalizminin "Büyük
Ortadoğu Projesi"nin parçalarıdırlar. Hayretle ve üzüntüyle
izliyorum ki, burada konu şan bütün arkadaşlarım Amerika
Birleşik Devletleri emperyalizmi konusunda görü ş beyan et-
mediler. Biz Amerika meselesini görmezsek, kerterizimize bu
meseleyi koymazsak, katiyen ve hiçbir surette hiçbir sorunu
çözemeyiz. Sorunu bir bütün olark görmeliyiz.

Saym Başkanım konuşmasının başında "iki önemli sorun
var. Bir tanesi dünya krizi" dedi. Doğru, bu kriz Türkiye'ye de
yans ıyor. Krizden nas ıl çıkar kapitalizm? Diktatörlükle ve sa-
vaşla ç ıkar arkadaşlar. Çocuklarım ızın, Mehmetçiğin, kaldı-
rılip yok Afganistan'a git, yok Gazze'de bar ış gücü ol diye
dünyamn ötesine, berisine sürülmesinin sebebi, Türkiye'nin
bir savaş içine çekilmesi çabas ıdır. Bugün "Ergenekon Operas-
yonu" ad ı altında yürütülen faaliyetler ucu aç ık ne olduğu
belli olmayan, yakalama hükümlerine aykırı, delillerin elde
edilmesi hükümlerine aykırı, dinleme esaslarma ayk ır ı olan
bu operasyon neyi sonuçluyor? Daha önce yürütülen bütün
işlemler neyi sonuçluyor? Van Üniversitesi Rektörü olay ın-
da gördüğümüz gibi neyi sonuçluyor arkadaşlar? Türkiye'de
bir bütün halinde açık seçik neo-faşist anti-kemalist bir karşı
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devrim gerçekleştiriliyor. Olay budur, olay ı böyle görürsek MUSTAFA

sağ lıkl ı bir noktaya varabiliriz. Tesadüf müdür? Ne kadar çok ILKER

tesadüf oluyor.	 GÜRN'IN

Seçmen listeleri 4,5 milyon ki şi arttı arkadaşlar. Aydın 
KONU ŞM£I

Barosu ve Bal ıkesir Barosu Başkanı arkadaşlarım söyledi.
Baronun bu bildirisinde önümüzdeki seçimlerin me şruiye-
tinin, önümüzdeki yerel yönetimlerin tümünün me şruiyeti-
nin tartışma konusu olacağı, meşruiyet tartışmas ı içerisinde
bir ülkenin yönetilemeyece ğini barolar söylemeyecek de kim
söyleyecek arkadaşlar? Mutlaka bildirgemize seçimlerin me ş-
ruiyeti tartışması ve seçmen listeleri meselesi girmelidir diye
düşünüyorum.

Bu Ergenekon meselesi üzerinde bir daha dural ım. Ar-
kadaşlar, buna "Gladio" da buna "derin devlet"de deniliyor,
buna "Ergenekon" da deniliyor. Bunun bir tane ad ı vard ır.
Biz bunun ad ım başından beri biliyoruz, "kontr-gerilla"d ır bu.
Kontrgerillanın tezghından geçmiş bir arkadaşınız olarak
konuşuyorum. Arkadaşlarım, şimdi bu operasyonla kontrge-
rilla tamamen ortadan mı kalkt ı ? 11 ülkede yap ılan operas-
yonlarla derin devletler ortadan m ı kalktı . "Gladio"lar tasfiye
mi edildi? Yani artık Türkiye'de ve dünyada böyle eli kanl ı
özel görevler ifa edecekistihbarat örgütleri yok mu oldu? Te-
miz eller gerçekleşti mi? Problem şudur: Soğuk savaş öncesi
dünyayla, soğuk savaş sonrası dünya arasmdaki farkt ır. Eski
kadroları yeni gelen kadrolar tasfiye ediyorlar CFR tasfiye
mi edildi dünyada? Bütün bunlar ın başı CFR değil mi? Ne
yap ıyor? Eski kadrolarmı tasfiye ediyor., yeni yap ıya göre bir
şekillendirme gerçekleşiyor.

Ben gazetecilik okulunu da bitirdim. Gazetecilik okulun-
da bize öğrettiler, dediler ki, "Teke/d bas ın y ı lda 360 gün doğru

yazar, kritik 4 günde yalan yazmak için." 30 doğru kişiyi tutuk-
luyorlar, kritik 5 ki şiyi alabilmek için. Yapt ıklar ı iş rutin bir
iş, ama ucu aç ık bir operasyonla toplumda bir korku impa-
ratorluğu yaratmaya çalışıyorlar. Bunların karşıs ında "bizim

suç işleme imriyazı an meseledir?" diye düşünüp, meselemizin
suç işleme imtiyaz ı olup olmadığını, meselemizin Türkiye'de
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MUSrAFA hukuk düzeninin sosyal hukuk devletinin y ık ılması bir karşı
ItKER devrimin gerçekleştirilmesi olduğunu ifade etmemiz gerekir.

GÜRVANIN Hepimiz avukatız, gidiyorsunuz bu olacak iş midir?
KONU ŞMASI 

Bizim değil mi bir avukatım ızı mahkemenin kapısından
aldılar diye İzmir'de bir operasyonda biz baro ba şkanları top-
land ık, bildiri yay ınladık vesaire. Bir arkadaşım ız, Av. Hüse-
yin Mustafa Buzlu gidiyor; "ben sizi avukat olarak savunmaya,

savunma görevi yapmaya geldim" diyor. "Senin de yakalanma em-

rin var" diyerek içeri alıyorlar. Bu konuda hiçbir şey konuş-
madık, bir arkadaşım konuştu sadece. Bu yap ılanlara karşı da
bizim tepki göstermemiz laz ım.

Arkadaşlar, bu bildiri iki ya da üç bölüm olmal ı. Meslek
sorunlarımızla ilgili bir bölümü olmalı, hukuk sorunlarıyla
ülkenin hukuk sorunlar ı yla ilgili bir bölümü olmal ı, eğer uy-
gun görülürse takdir size aittir elbette bir de ülke sorunlar ıyla
ilgili bir bölüm olmal ı. Böyle iki tane konuyu alan bir baro
başkanlarının ilk defa genel kurullardan sonra yaptığı büyük
toplantının sonucu olmamal ı . Biz eğer suya sabuna dokun-
madan böyle bir bildiri yay ınlarsak, bu bir tepki olmaz arka-
daşlar. Ergenekon meselesiyle ilgili söylüyorum, bu şu olur:
Çok özür dileyerek söylüyorum, ama meram ımı ifade etmek
aç ısından böyle söylemem gerekiyor. Biz baro ba şkaniar ıy ız,
yani bu konuda bu kadar ını da söylemezsek olmazd ı . "Kusura
bakmayın söyledik, siz devam edin i ş te" olur bu, böyle yorum-
larlaı, köşe yazarları hakkım ızda böyle yazarlar, toplumun
demokratik unsurları böyle yazarlar. Çok büyük haks ızlık,
insan vicdanını rahatsız eden çok ağır şeyler oluyor. Nas ıl Di-
yarbakır Cezaevi'nde Kürt kardeşlerime karşı envai çeşit iş-
kenceler ve haks ızl ıklar yap ıl ırken isyan etmi şsem, emniyet-
lere gitmişsem, mücadele etmişsem, paras ız avukatl ıklarım
almışsam, burada da şimdi Şener Eruygur artı k okuma yaz-
may ı unutmuş hale gelmişse, artık bu adam gördüğü aletle-
ri, tansiyon aletini tanıyamaz hale gelmişse, benim vicdanım
yine rahats ız oluyor arkadaşlar. Bundan rahats ız oluyorum ve
buna hepimizin tepki göstermesi gerektiğini savunuyorum.
Biz eğer Türkiye'yi bir bütün bir büyük ülke olarak ayakta

134



ON ALTINCI BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

tutmayı başaramazsak, biz birbirimize, Pakistan Barosu'nu, MUSTAFA

başka baroları, başka avukatları örnek göstermeyelim. 	 İ LXER

Hepinize sayg ılar sunuyorum efendim. (Alkışlar)

Özdemir ÖZOK (Başkan) :Teşekkür ederiz değerli Başka-
nım.

Av. Mustafa Ilker GÜRKAN (Muğla Barosu Başkanı):
Bir de Başkanım bir şey daha söylemek istiyorum. Değerli ar-
kadaşlarım, meslek sorunlan konusunda burada dilek ifade
etmek bir şey değiştirmiyor. Bakın, Istanbul Barosu, Spor Ser-
gi Saray ı'nda "Meslek Sorun/an ve Mesleğin Geleceği" konulu
çok büyük bir toplantı düzenledi. 5 tane baromuzdan temsilci
geldi ancak. Başka barolardan gelmedi. Çok güzel bir kitapç ı k
hazırlad ılar, çok değerli akademisyerıler, hocalar vesaire uz-
man üstat arkadaşlarımızın bildirileri sunumları oldu o top-
lant ıya. 0 kitapçığı herkesin edinnıesini isterim.

Biz mesela CMK ücretleri, yani bununla ilgili eylem prog-
ramları ortaya koymal ıyız. Barolar Birliği düğmeye bastı mı
biz hepimiz yerel televizyonlarda, yerel gazetelerde, yerel ad-
liyelerde programlar ortaya çıkarıriz. Bütün Türkiye'de gün-
dem yaratmal ıy ız avukatlarla ilgili, yani "bu adliyelerin sahibi

yok mu?" diye biz feryat etmeliyiz. Adam "efendim, sözleş me

özgürlüğü var, çal ışma özgürlüğü var, istediğimi çalış tırı r ı m"

diyor. Avukata "CMUK görevi yapacaks ı n. Sözleşme özgürlü-

ğü var, istediğim ücreti veririm, asgari ücretin alt ı nda bile olur"

diyor. "Çalışmam, angarya yasağı var" diyorsun, "hayı r çalışa-

caks ı n, çalışmazsan görevi kötüye kullanmaktan hakk ı nda dava aça-

rı m" diyor. Bunlara karşı kampanyalar yürütmeliyiz, eylem
projeleri getirmeliyiz, yoksa Rize Barosu Başkanı arkadaşımın
getirdiği proje -o Avrupa projesi ki bizim Bodrum projesi de
o proje kapsam ındad ır- dışında burada konu şulan şeylerin
hepsi Barolar Birliği tarafından şu ya da bu şekilde kitapç ıklar
halinde yay ınlandı, ortaya konuldu, raporlar halinde verildi.
İstanbul Barosunun toplant ısında bunlar ın hepsi dile getirildi
aslında. Onun için bizim şimdi ihtiyac ımız olan şey, eylem
programı, eylem projeleri geli ştirmektir. Mücadele etmeliyiz
arkadaşlar. Biz avukat ız biz insanları rahatsız ederiz, bizim
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MUSTAFA işimiz bu. Emniyet müdürünün birine dedim de bunu, "bizi,;,
ILKER işimiz bu, biz sizi rahats ız etmek için varız" şeklinde. "Pek sempa-

GUWN'IN tik değilsiniz bize" dedi. "Biz de değiliz, evet değiliz" dedim. Biz
KONU ŞMASI rahats ız etmeliyiz, kendi sorunlanm ız için toplumu da rahat-

sız etmeliyiz. Etmezsek hani "kendi muhtaç himmete, kim ona
hinı met ede" diye bir laf vard ır ya öyle oluruz.

Hepinize sayg ılar sunarım arkada şlar.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Başkanım çok teşekkür
ediyoruz, gerçekten çok yararland ık. inanıyorum ki tüm ar-
kadaşlarımız bunlar ı değerlendirecektir.

Sırada Giresun Barosu Başkammız say ın Gültekin Uzu-
nalioğlu var. Buyurun Say ın Başkan ım.

GÜLTEK İ N	 Av. Gültekin UZUNAL İOĞLU (Giresun Barosu Ba şka-
UIUNAUOĞLU'NUN nı): Say ın TBB Başkanım, Yönetim Kurulu üyelerim, değerli

KONU ŞMASI başkanlarım; öncelikle aram ızdan ayr ılan İzmir Barosu Baş-
kanı Nevzat Erdemir'i sayg ıyla anıyorum, kendisine rahmet
diliyorum. İzmir Barosu başkanvekili arkadaşım nezdinde
tüm Izmir Barosu'na da başsağlığı diliyorum.

Benden önce konuşan Muğla Barosu Ba şkanı 'nın konuş-
malarına aynen iştirak ediyorum, gerçekten kendisini yapmış
olduğu güzel konu şma nedeniyle kutluyorum.

CMK ile başlayan avukat görevlendirmelerinin, uygu-
lamada ne yazık ki bedava ceza avukatl ığına dönüştüğünü
izliyoruz. Bilhassa genç meslektaşlarımızm ekonomik sorun-
larla bu işte gönüllü görev almak isteyerek lay ık ıyla görev
yapmakta olduklar ım da götüyoruz. Ancak öyle bir noktaya
gelindi ki, ceza avukatlığı artık bitme aşamasma geldi. Bunun
çözümü için TBB'nin birtak ım çalışmaları var. Bunları da iz-
liyoruz, TBB Genel Sekreterimiz Güne ş beyin de bu konuda
önemli çalışmalar ı var. Ancak bunları bir yasal düzenleme
şekline getirilmesi gerekti ğini dü şünüyoruz, bu konuda da
takipçi olunmasını istiyoruz.

Şimdi ise başımıza yeni bir felaket gelebilir diye endi şe-
leniyorum. Birçok baroda gözüken adli yard ım talepleri gi-
derek artıyor. Bu hukuk alanındaki avukatlığı aynı sona mı
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götürecek diye de birtak ım bazı arkadaşlarımdan gelen en- GÜLTEKİ N

dişeleri burada dile getirmek istiyorum. Bunun için k ıstasla- UIUNAL İ OĞ IU'NUN

rı biraz ağırlaştırmal ıyız, barolar olarak burada gerekli ciddi KONU ŞMASI

araştırmaları yapmal ıy ız kanısındayım. Birliğimizin de baro-
ları ve avukatlar ı koruyacak şekilde bu konuda yasal düzen-
leme yapmak konusunda ısrarc ı tutum almas ını diliyorum.

Yine Giresun'un birçok ilçesinde halletmeniize ra ğmen,
ne yazık ki, başımıza bela olan bir kalem mevzuat ı var. Sevgili
başkanlarım, emin oluyorum ki sizlerin de kar şılaştığı büyük
bir sorun: Bazı Cumhuriyet savc ılan dosyayı incelemek için
vekAletname istiyor hazırl ık soruşturmasında. Bunu kişisel
ilişkilerimizle çözdük, bir noktaya getirdik, ancak bu her gö-
rev değişikliğinde, her yeni savc ı geldiğinde aynı sorunla kar-
şılaşıyoruz ve ki şisel ilişkilerimizle bunları düzeltmeye çal ışı-
yoruz. Ancak bu konuda Birli ğimizden kesin çözüm üretecek
şekilde bir yasal düzenleme için ısrarlı olunmas ın ı da talep
ediyorum.

Yine say ın Gaziantep Baro Ba şkanı ve Isparta Baro
Başkanı'nın da dile getirdiği Cumhuriyet ba şsavc ısıyla ara-
mıza giren, baro ba şkanının arasına giren protokolde rektör
uygulamasının değişik bir versiyonu da, rektötler, havaalan-
larında vii' giriş-çıkışı yapabiliyor. Türkiye'de 550 milletve-
kili VİP salonlarında yararlanırken bir yük getirmiyor, ama 78
baro başkanı ne yazık ki, VIP giriş ç ıkışından yararlanmıyor
arkadaşlar. Değerli TBB'nin de bu konuda çal ışma yapmasını
diliyorum.

Yine icra dairelerinde bankalar ve kurum dosyalar ı aşırı
bir yük getiriyor, birçok ilde oldu ğu gibi Giresun'da da artık
Giresun icralan çalışamaz düzeyde. Bunun için personel ve
teknik im1cnlar ne yaz ık ki yeterli düzeyde değil. Bu konuda
Adalet Bakanlığı nezdinde giri şimlerde bulunulmas ım öneri-
yorum.

Sayın başkanlarım, yine avukaflara ikinci emeklilikle il-
gili çalışmaların ve Ankara'da baz ı arkadaşlarımca dile ge-
tirilen staj eğilim akademisinin kurulmas ının uygun olaca ğı
görü şündeyiz.
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GÜLTEKİ N	 Ben Barolar Birliği hizmet binasını gezdim, gördüm, be-
U?UNALiOĞWNUN ğendim ve gurur duydum. TBB Ba şkanı'na ve Yönetim Kuru-

KONU ŞMASI lu üyelerine bu çalışmalarından dolay ı huzurlar ınızda teşek-
kür ediyorum.

Az önce okunan ve içinde "Ergenekon" ismi geçmeyen
bildirinin "Ergenekon" ismi de geçmek suretiyle düzeltilerek
hukuk ihlallerini ele ştiren, Gazze katliam ın eleştiren ve kı-
nayan, meslek sorunlarına değinen taslak bildiriyi Giresun
Barosu olarak destekliyorum ve imza ataca ğımız ı sizler hu-
zurunda belirtiyorum.

Saygılar ımla.

ÖZDEMiR	 Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Sağ olun.
ÖZOK'UN	 .Çok teşekkür ederiz de ğerli başkanlarım. Bizim saat 17.30

KONU ŞMASI ve 17.45'e kadar burayi bo şaltmanıız önerildi, çünkü burada
kokteyl yapılacakmış . Kardeşim bu kokteyli yapacak biz değil
miyiz? Bizim esas i şimiz bunu konu şmak. 2 saat sonra ç ıkarız,
1 saatte hazırlanr, 1 saat sonra başlarız. Yani bence burada
biz istediğimiz gibi konuşalım, aşağı iner biraz oyalanırız. Bu
arada da bu salonu düzeıılerler. Çünkü burada çok değerli ar-
kadaşlarımız konuştu, konuşmak isteyip söz alan s ırasi olan
arkadaşlar var, çok da değil sanıyorum 1 saat içerisinde to-
parlar ız. 0 nedenle yani programı sizin de onaylayacağiruzı
tahmin ederek ben uzatmak istiyorum. Yaln ız yine sizin izni-
nizi alarak, 3. s ırada olan Trabzon Barosu Başkanımız "uça-

ğı m kalk ıyor. S ı rf sizlerle birlikte olmak için geldim, bir şeyler de
söylemek istiyorum" diyor. Şimdi izin verirseniz, takdir sizin,
ben bunu da size söylemi ş ve kardeşim Mehmet'e söz vermiş
olayını . Mehmetçiğim buyur.

MEHMET Av. Mehmet ŞENTÜRK (Trabzon Barosu Başkan): Te-
Ş ENİÜRK'ÜN şekkür ediyorum say ın Başkan. Özverinize, nezaketinize, in-
KONU Ş MSI celiğinize teşekkür ediyorum sayg ıdeğer başkanlarım.

Ebediyete intikal eden meslek büyüklerimizi de rahmetle
anıyoruz.

Efendim, her şeyi Barolar Birliği'nden bekliyoruz. Türki-
ye Barolar Birliği bizim vesayet makam ımız değil, üst kuru-
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mumuz. Şüphesiz onların çözeceği organizasyon farkl ı, ama MEHMET -

Barolar Birliği'nin kendi yapaca ğı işler de var. CMK Ücret Ş EN İURUN

Yönetmeliği'ni say ın Başkamrn siz -TBB olarak- haz ırlıyor- KONU ŞMASI

sunuz, "Yüksek Izaz ı rla yin, bu paraları alarrnyoruz. Direnin bu
ücretlere, bu angarya olmaz" dedik. Şimdi şu CMK ile ilgili ola-
rak tabii ücret konusunda serzenişleri dinledikten sonra bi-
raz daha şansl ı barolardan oldu ğumuzu dü şünüyoruz. Fakat
özellikle Barolar Birliği'nin kişisel diyaloglarla veya bakanl ık
düzeyinde şu noktada girişim yapmas ını arzu ediyorum Ma-
liye Bakanlığı 'ndan. CMK ve adli yard ım hizmetleri, sosyal
hukuk devleti ilkesinde devletin yapmas ı gereken bir görev.
Adil yargılanma hakkının tanınmas ı ve korunmas ında ifa et-
mesi gereken bir görev. Ne yapmış devlet bunu? Baroların
sırtına yıkmış, ancak bir AB projesi olarak dü şünülürse, AB
projelerinin Türkiye'de vergi ve KDV benzeri mükellefiyet-
lerden yoksunluğu dikkate alınırsa, meslek mensuplar ımızın
verdiği CMK ve adli yard ım hizmetlerinden bu tür mali kül-
fetlerin kald ırılmas ı noktas ında sonuç alınabilir bir girişim
olacağım düşünüyorum.

Değerli başkanlar ım, kusura bakmayın, ama tabii baro
başkanl ığında benim İzzet Başkanla farklı bir konumumuz
var. Biz belirli bir dönem, yaptık, kendi irademizle b ırakt ık,
ondan sonra böyle inzivaya, kenara çekilip biraz izledik, son-
ra baktık ki, bıraktığımız gibi, daha ileri gitmedi, tekrar geri
döndük. Şöyle bir tecrübemiz var, bizim har ıl bu karşı duruş ,
efendim nara atmak, bildiri haz ırlamak gibi bu konularda gös-
terdiğimiz feveranı ve gayreti, meslek düzeninin korunmas ı
konusunda barolarumzda ne kadar gösteriyoruz? Soruyo-
rum: 6 Eylül 2008 tarihinde Resmi Gazete'nin 26989 say ılı nüs-
has ında yayımlanan "Sürekli Avukatl ık Hizmetlerinin Yürütül-
mesine Dair Sözle şme" yle ilgili olarak 31.12.2008'ye(2008 mi ben
ekledim onu ha.) kadar avukat arkadaşlar ımızm sözleşmelerini
uyarlı hale getirmek için çaba sarf ettik mi? Yeni sözle şmeler
için sicilleri açıp, arkadaşlarımızı uyanp, seminer yap ıp, işte
"bu iş angarya değildir, bu iş külfet değildir, önce avukat kendihak-
k ı n ı korumalı, köle olmamal ı, meslek düzenini şunlar bozar" diye
bir çalışma yaptık mı? Ben üzülerek söylüyorum, kendi ilim-
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MEHMET de bu çalışmayı hararetli bir şekilde yürüttüm. Bana Türkiye
ŞENIÜRK'ÜN genelinde şubesi olan bankaların avukatları "bu yönetmeliğ i

KONU ŞMASI Trabzon Barosu mu çika rd ı, size ne oluyor?" diyor.

Meslek düzeninin korunamadığı bir yap ıda siz
Ergenekon'un bilmedi ğiniz gizlilik karar ı dosyas ı hakkı n-
da hukuk ihlallerinden bahsedemezsir ıiz, kusura bakmay ın.
Sonra hukuk ihlallerini, sadece ve sadece ileti şimi bu Ergene-
kan dosyas ında mı yaşıyoruz? Hay ır. Niye oradakilerin ismi
mi önemli? Her gün yüzlerce binlerce hukuk ihlali görüyo-
ruz, vicdarumız sızlıyor. Yine bu Ergenekon soru şturması ve
kovu şturmas ı olan şahıslar şanslı, seslerihi duyurabilecekleri
kişiler ve ortamlar var. Ya gariban ne yap ıyor, biliyor musu-
nuz? Erzurum Özel Yetkili Ağır Ceza'da, Diyarbak ır Özel
Yetkili Ağır Ceza'da.

Meslek düzeninin korunmas ı aşamas ında staj eğitim mer-
kezini Türkiye Barolar Birli ği Ankara'da yapsın. Neyle gele-
cek, say ın Başkan. 2005'te yeni ceza adalet sisteminin tan ıtımı
konusunda Barolar Birli ği bir havuz, öğretim üyelerinden bir
eğitim paket program haz ırlamıştı, mümkünse barolarm böl-
gesel olarak kendi aralar ında anlaşarak bu eğitimi vermeleri
için bir altyap ı hazırlığını TBB'ye sunmalar ı arzu edilmişti. Biz
de o dönemde naçizane Trabzon, Rize, Gümü şhane, Bayburt
ve Artvin baroları birlikte hareket edeceğimize dair bir proto-
kol düzenledik, Barolar Birliği'ne bildirdik. Sağ olsun Barolar
Birliği bize bu konuda eğitim ve öğretim şu an YÖK Başkan-
vekili olan ve Ceza Kanunu'nu haz ırlayan öğretim üyesinin
başkanlığında çeşitli taleplerimize uygun olarak bu hizmeti
verdi. Staj eğitimi noktas ında da, bu hizmet bu şekliyle verile-
bilir. Benim kişisel önerim, çünkü tatbikatını gördük.

Bir arkadaşımız "CMK'da kararı temyiz etnıediğinden ötürü

disipline sevk edildiğini" söylüyor. Bunun asl ında cezai yönü
de vardı. Görevi ihmal suçu 257, bu konuda Diyarbakır Baro-
su önceki Başkanımız Av. Sezgin Tanrıkulu'nun bir tecrübesi
vardır, daha iyi bilirler. Şimdi Türkiye Barolar Bfrli ğı• "Adli

Yardımda Farkındal ık" konulu bir eğitim semineri düzenledi.
AB projesi kapsamında. En son 25-26 Ekim'de Trabzon'da
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11.'si yap ıldı. İletişim noktas ındaki unsurlar hariç önemli MEHMEr

olan şu: Türkiye aleyhinde şu anda Avrupa İnsan Hakları Ş ENTÜRK'UN

Mahkemesi'nde, tabii görü ş alanı versiyonu da, beklentileri KONU ŞMASI

de arttı davac ılarm. Diyor ki, "adli yardım konusunda devletin

adil yarg ı lanmayla ilgili bana tan ıdığı altyap ı hizmeti yeterince

etkin değil", yani bana usulen bu haklar ı tanıyor ve bana bu
imkanları veriyor, ama benim avukat ne cezaevine geliyor, ne
duruşmama giriyor, ne efendim dosyam ı inceliyor, ne foto-
kopisini ç ıkar ıyor, ne yeterli savunma yap ıyor, ne karar ımı
temyiz ediyor, ne de tutuklanmama itiraz ediyor. Işte bu kap-
samda adil yargılanma 6. madde sözle şmelerinin ilk cümle-
siyle ilgili olarak bir AB projesi uyguland ı ve Türkiye'de ne
yazık ki bu tür itirazlarda ve kararlarda oran yüzde 53'tür.
Bir kere şunu kabul edeceğiz: CMK'yı biz ücretinin artırılma-

s ı, paramn erken ödenmesi, şu bu zorunluluk konular ında
mücadelemizi yapacağız, ama hukukçuyuz biz, "Efendim, bu

zaten angaryas ıdır devletin, Allah şöyle yaps ı n, böyle yaps ı n, kara-

rı temyiz etmiyorum arkada ş " dernekle olmaz, karar ı temyizde
edeceğiz, duruşmasına da gireceğiz, dosya fotokopisini de
alacağız, ama eleştirimiz ayr ı. Kuralları varken, ona uymak
zorunday ız.

Yani kısacası sorunlar ın özünde, burada çok arkadaşları-
mız ileriye dönük çok doğru şeyler söylüyorlar, ama bizim ü
kadar çok eksiğimiz var ki, o kadar çok düzeltmemiz gereken
şey var ki, Barolar Birli ği'ne de gerek yok, ondan önce kendi
kap ımızı önümüzü düzelteceğiz.

Meslek düzenimiz konusunda, avukatlık mesleğinin an-
garya olmasının kaldır ılmas ı konusunda belirli devlet kurum-
larına, karşı tarafa yükletilecek kanuni vekMet ücretinin yar ı-

sına çalışan serbest meslek mensubu arkadaşlarımız için ne
yaptık? Bu şartlarda çalışan bir avukat için ne Ergenekon'daki
hak ihlalinin, ne Gazze'deki ya şanan dranıın önemi var. Bun-
lara baktık ım? Önümüze bakacağız. Barolar Birli ği toplantıla-
rına ara verdiğim dönem hariç hep böyle geliyorum, hep böy-
le öneriler güzel şeyler, kitapç ıklarda gayet iyi bas ıhyor. Hele
de barolara geldiğinde genç arkadaşlar okuyor, "helal olsun

bizim başkana, Neler istemedi ki" diyor. Kayseri Barosu Başka-
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MEHMEt nım bağışlasın, liman istemek gibi TBMM'de biliyorsunuz ya
ŞENrURK'UN onun gibi. Yani değil arkadaşlar, kendimize bakacağız, önce
KONU Şt.S İ benim barom ne durumda, meslektaşlanm ne durumda?

Evet, Türkiye'de şu an sınıf öğretmenliğinin aldığı puan-
dan daha dü şük puanla öğrenci alan hukuk fakülteleri var;
niye? En kolay ve bedavac ı fakülteler. Paray ı al, hatta bir de
öğrenci tek dersten kalırsa, o daha iyi, uzatıyorlar, -çünkü
para alacaklar- ama olay o de ğil, biz yerel bazda, lokal bazda
ne durumdayız, neyiz, ne yapabiliriz, ne yaptık? Hani borçlar
hukukunda kurtuluş beyinesi(??? Ne demek ki h.a.) var ya,
bizim kurtulu ş beyinemiz(??.? Ne demek ki. h.a.) nedir? Efen-
dim, atıyoruz hak ihlalleri, şunlar bunlar. Öyle vahim durum-
lar var ki, İstanbul Barosu Başkanı burada. Saym Ba şkan ım
kaç meslektaşımıza iadeli taahhütlü gönderi ile ula şamıyoruz,
seçim veya seçim cezalar ı yarı yarıya değil mi? Bu vahamet
karşısında, yani meslek mensubu bir avukat arkada ş avukat-
lık yapıyor sonra da adres olmad ığından kayd ın ın silindiği
açıklandı izin baronuz tarafından değil mi? Bu halde iken,
yani kı l ık kıyafetlerinde yanında çalışan katipten daha vahim
halde adliyelere gelen, kAtibine avukat diye hürmet edilirken,
kendisine avukat katibi diye davran ılan bir ortamda yap ıyo-
ruz. Bu özeleştiriniizi yapmad ıktan sonra önce içimizde bu
temizliği, düzeni oluşturmadıktan sonra, hangi mücadeleyi,
hangi bildirgeyi, hangi kar şı duruşu, kimle, neyle nas ıl? Önce
onu yapacağız.

Efendim, bir İstanbul Barosu'nun -ben gazetede oku-
dum, Başkanın-t düzeltsin beni- Gazze'yle çok olumlu olan
bir yürüyüş mitinginde, bir meslek mensubumuzun yakas ına
Hitler'in resmini taktığını okudum, doğru mu söylüyorlar?
Bu durumdayız arkadaşlar, yani o aç ıdan böyle barolar karşı
durucu, proje üretmeyen, her şeye muhalif gibi kamuoyunda
algılanıyor. Eğer rektör senin arana giriyorsa, neyle giriyor?
Ben diyorum her resmi toplant ıda, şapka çıkartılmas ı gereken
bir meslek mensubuyuz. Vergi mi al ıyor barolar? Vergiden
pay mı al ıyorlar? Çalışanları vergilerden mi dönü şüyorlar?
Hayır. Kendi iç dinamilclerimizde vergiyi çarçur mu ediyo-
ruz? Hayır, kullannuyoruz, kullananlar ı denetliyoruz. Devle-
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ün sosyal görevlerini, angaryalar ım ifade ediyoruz, daha ne MEHME!

yapalım? Ama Türkiye'nin sorunu şu: Hani Cumhuriyetin Ş ENTURK'UN

kazanımlar ında da bizim öne ç ıkarmarnız gereken önemli bir KONU ŞtMSI

şey var. Eğer bu ülkede atanmışlar, seçilmişlerin önündeyse,
vergiyi çarçur edenler, vergi verenlerin önündeyse, çok ek-
siğimiz var bizim, çok. Önce dedi ğimiz gibi temel s ıkıntımız
kendi eksiğimizden hareket edelim.

Barolar birliğinin Sosyal Yardımlaşma Ve Dayanışma
Fonu noktasmdaki çaba ve gayretlerini takdirle kar şı l ıyoruz.

Benim Barolar Birliği delegem ve say ın Başkanın çok iyi tanı-

dığı say ın Cengiz Cebe arkada şımız, Istanbul'da bir özel ku-
rulu şta yaklaşık iki ayd ır kemoterapiyle akciğer kanseri teda-
visi görüyor. Ben merak ettim Ba şkamm, sordum, gerçi özel

sağlık sigortas ı var, ama bir kemoterapinin seans 12.000 YTL.
Akciğerde ortalama 4 ay, yani 70 seans uygulanıyor. Bunu
hangi meslektaşımız, hangi güçle kar şılayacak. 0 yüzden sa-

yın Başkanım, SCK'dan ötürü resmi sigortalarımız var bizim,

ama bu Türkiye Barolar Birli ği Sosyal Yard ımlaşma Fonu'nda.

Bunun kapsamı genişletilerek bu tür özel sigortayla Türkiye
Barolar Birliği fonunun aras ında bir oluşumu destekliyorsu-

nuz, ama bu işin daha kal ıcı ve kurumsal bir yapı noktas ı ol-

malı diye düşünüyorum.

Bir diğer nokta, say ın Başkana ve Güne ş beye de ibraz
ettim, biliyorsunuz, sosyal güvenlik konusunda illerde sa ğlık
sistemi oturmad ı bizlerle ilgili çal ışmada. Fakat, sigorta piri-

mi yatırma noktasında malum TBB Başknımı.z duyurusunda

"beyan esas ı " diyor, ama oraya giden avukat arkada şlanmıza

bir taahhütname inizalatıyorlar, -ben TBB'ye verdim-. Bilmi-
yorum, Say ın Karabük Başkanımız imzalattırmadığını, farklı
bir şekilde formatta imzalattırdığını, ha beyanım bu şekilde-

dir, ama ne diyor? Di ğer illerde. Diyor ki: Arada fark çıkarsa,

gelir beyanım budur, farklı kurumdan yani vergi dairesinden
beyanname gelirse, aradaki cezay ı ödemeyi kabul ediyorum.

Bunu çoğu iller imzalad ı, sayın baro başkanlarım isim vere-
bilirim. Ben sordum, benim kuşak olan yani 1980'li yılların

mezun olan avukat arkadaşlarla illerde sordum. Çoğu illerde

imzalanmış bu. Bu konuda ne yaptık, Barolar Birliği'ni devre-
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MFHMFJ ye soktuk mu, uyard ık mı? Benim meslektaşıma yarın beyan-
ŞENTÜRK'ÜN namesiyle garanti etti ği gelir aras ında çıkacak SSK fark ının
KONU Ş MSI cezas ı noktasmda ne söyleyeceğimizi düşündük mü? Yok.

Yine bu Trabzon'da benim birkaç ilçemde -tabii Anado-
lu illerinde bu var herhalde- dava takipçileri sendromu var
Başkanım. Özellikle baz ı ilçeler nüfus aç ısndan az düzeyde
yoğunluğa sahip olduğu için, avukat arkada şlarımız orada
büro açmıyor, adliyeden emekli, zab ıt katibi, mübaşir -zaten
fark etmiyor- hemen bir büro aç ıyor, "dava vekili" de yazıyor.
Biz gerçi onları uyard ık. Ondan sonra baroya kay ıtl ı, ama
baroya aidat ödemez, disiplin yönünden baroya ba ğ lı değil,
yani böyle bir kambur ne olacak? Ölmelerini bekleyene ka-
dar. Yani ciddi bir kambur. Istanbul, Ankara için önemli de ğil
bunlar, ama Anadolu kentleri için ciddi bir sorun.

Yine efendim, bu CMK ve adli yard ımla ilgili olarak özel-
likle avukatl ık ücretinin 3 katı artırılmas ı noktasında baro
yönetimlerine verdi ğiniz yetki de önemli, fakat yard kötüye
kullanmay ın.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Yalnız Başkan sana müda-
hale etmek durumunday ım. Çünkü sen bir uçak kaç ıracağım
diye ald ın lafı ama burada bekleyenler var. Lütfen toparla de-
ğerli Başkan. Çok güzel şeyler söylüyorsun, ama bir toparla
lütfen başkanım.

Av. Mehmet ŞENTÜRK (Trabzon Barosu Başkanı): To-
parlıyorum efendim. Yani önce kendimizden başlay ı p, özel-
likle 6 Eylül tarihli yönetmelik hükümlerini uyarma konusun-
da hassasiyet göstermenizi özellikle istirham ediyor, sabr ınız-
dan ötürü teşekkür ediyor, saygılar sunuyorum. Sağ olun.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Çok teşekkür ederim Ba ş-
kan, sağ ol, var ol.

Değerli arkadaşlar, şu anda bizdeki resmi listeye göre
konuşmac ı olan arkada şımız Kastamonu Barosu Ba şkanınıız
Mehmet İhsan Darende. Buyursunlar Say ın Başkanım.

Av. Mehmet İhsan DARENDE (Kastamonu Baro Başka-
nı): Teşekkür ederim, Sayın Başkan.
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Say ın TBB Başkaıum, sayın Yönetim Kumlu üyelerin ve MEHMET

değerli baro başkam meslektaşlarım; hepinizi saygıyla selam- IHSAN

lıyorum. Karabük ve Izmir Barosu ba şkanlar ını da rahmet ve OAREUDE'NIN

saygıyla anıyorum, sözlerime bu suretle başl ıyorum.	 KONU ŞhSI

Sayın Başkanım, açılış konuşmasını yaparken, hem dün-
ya sorunlarından hem de ülke sorunlar ından başlıklar ha-
linde bahsetti, ben çok fazla uzatmadan bu ikisini birbirinin
içerisinde değerlendirmek suretiyle aç ıklamak yapmak isti-
yorum.	 -

Kapitalizmin tabiatından kaynaklanan döngüsel krizleri
mevcut, geçmişten bugüne kadar izledi ğimizde s ık sık bunlar ı
yaşıyoruz. Elbette payla şmak zorunda oldu ğu getirin muha-
taplarıyla, aynı zamanda ürettiği malların alıc ısı olan kişiler
aynı olduğunda, bir süre sonra üretiminizde şişme meydana
geliyor, ürettiğiniz şeyleri daha evvel gelirlerinden fazlasıy-
la pay aldığınız kişilere satamıyorsunuz. Bu durumda da bu
şişmenin sonucunda krizler meydana geliyor. Emperyalizm
dediğimiz olgu, bu krizlerin geli şmekte olan ülkelere sat ılma-
s ı yoluyla, oradaki artı değerin merkez ülkelere aktar ılması
yoluyla işleyen bir olgu. Bu süreç devam edebildiği müddetçe
de, krizler merkez ülkelerde çok daha hafif şekilde atlat ı lıyor,
ama her kriz döneminde geli şmekte olan ülkeler çok daha bü-
yük sarsıntılar yaşıyor. Şu anda yaşadığıımz kriz ortamı da
buna benziyor. Merkez ülkede başlayan bir ekonomik kriz ve
bunun dünya ülkelerine sirayeti. Geçmişe doğru baktığımızda
bu kriz dönemlerinde özellikle merkez ülkelerin krize girip,
bu krizin diğer ülkelere sirayet etti ği dönemlerde demokrasi
koşullar ında ciddi daralmalar yaşandığını görüyoruz. Yer yer
bizim ülkemizde de olduğu gibi bu daralmalar askeri darbe
şekline de dönüşebiliyor.

Endişem odur ki, bugün yaşanmakta olan dünya krizi
Türkiye'deki koşullar itibariyle demokrasiye ciddi zararlar
verebilecek boyutlara gelmesin. İlk etaptaki bildirgeyle ilgili
konuşmamda endişelerimden bahsetmiştim. Kaynağı Mı de-
ğerli meslektaşlarım. Çünkü demokrasiyi daraltabilecek nite-
likteki darbelerin öncelikle bir alt yap ısı hazırlanıyor. Şimdiye
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• MEHMEİ kadarki örneklerde bunu hep gördük. Bu altyap ı sosyolojik

IHSAN yap ı içerisinde toplumda kampiar ın oluşmas ı ve bu kampla-
DARENDE'N İN rın sürekli olarak birbirleriyle huzursuzluk içerisinde yaşa-

KONU ŞMASI malarıyla başlıyor. Şu anda uzunca süredir zaten dinsel bakış
açıs ıyla ilgili olarak kampia şmalar yaşarken, bir de üstüne
üstlük bu Ergenekon soru şturmasıyla ve kovu şturmasıyla
toplumda yeni bir kamplaşma yaşanmaya başland ı .

Hukuku koruma isteği hepimizde mevcut; buna sayg ı
duymamak mümkün değil, ama bu kamplaşmaların toplum-
da hangi boyuta gelmiş olduğunu da dikkate almamzı öne-
riyorum değerli meslekta şlarım. Bir grup vatandaş diyor ki
-elbette saygın meslektaşlanmdan ayd ın insanlardan söz et-
miyorum, topluma yans ıma biçimini anlatmaya çalışıyorum-
"cumhuriyetin niteliklerini kazan ıtnlar ı rn koruyabilmek ad ına hu-

kuk dışı yöntemler kullan ı lmas ı da meşrudur, dolayıs ıyla şöyle bir

örgüt varsa ve bu koruma amac ıyla çalışıyorsa, onun çalış maları na

dokunulmamal ıd ı r." Yaptığımız tartışmalar ın toplumda verdi-
ği sonuç bu. Bunun karşısında başka bir grup sadece bunu
yok edebilmek ad ına öyle koşullandırılmış, her türlü hukuk
dışı muameleyle insanlar ın üzerine gidilmesini mubah gö-
rüyor. Suçlu-suçsuz ayrımı yargı kararlarına göre değil, kitle
iletişim araçlarının insanlara pompaladığı imaj lara göre belir-
leniyor. Yarg ı kararlarını hiç kimse dikkate almıyor. Ortada
bir oluşum var, bu oluşumun içindekiler peşinen suçlu ya da
bu oluşumun içindekiler pe şinen kahraman. Toplumun bir
grubu yargılanmakta olan insanlar ı suçlu görürken, bir grubu
da kahraman olarak görüyor. Endi şe ettiğim nokta bu gergin
ortamda gerginli ği daha da tırmand ıracak, tansiyonu daha da
artıracak açıklamalar. Biraz evvel değerli meslektaşım teşhisi-
ne tümüyle katılıyorum, ancak amiyane tabiriyle tedavi ko-
nusunda ayrı düşüyorum. Muğla Barosu Başkanımızın söyle-
diği gibi bu emperyalizmin bir oyunudur bundan hiç ku şkum
yok. Türkiye'deki di ğer az gelişmiş ülkelerde ya da gelişmek-
te olan ülkelerde oldu ğu gibi pazar konumunu devam ettire-
bilmek adına kamplara bölmek, kavga ettirmek hiç kuşkusuz
ki emperyalizmin oyunudur, ama bu oyunu engelleyebilmek
için askeri yöntemleri kullanabilecek argümanlann toplumsal
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yap ıs ını bertaraf mı etmeliyiz, yoksa biz de üstüne kavgayla MEHMU

mı gitmeliyiz? 0 anlamda benim bu toplant ıdan beklentim, IHSAN

hukuka ayk ırılıkların elbette eleştirildiği, herkesin hukuka ve DARENDF'N İ N

hukukun üstünlüğüne davet edildiği, ama tansiyonu da ger- KONU ŞMASI

meyen bir aç ıklama yapılmasıydı. Bu anlamda bildirgeyi ha-
zırlamış olan değerli komisyon üyesi arkadaşlarıma teşekkür
ediyorum. Ben bu bildirgeyi benimsiyorum.

İsrail ile ilgili mesele yine Mu ğla Barosu Başkanı'nın te-
laffuz ettiği gibi. Ben de aynı görüşteyim. Sadece Israil'le ilgili
bir mesele değil, bu uluslararası tekelci sermayenin yüklenici
olarak kullandığı Amerika Birleşik Devletleri askeri ve siya-
si gücüyle taşeron olarak kullandığı İsrail'in devlet teşkila-
tının "Büyük Ortadoğu Projesi"rıi hayata geçirebilmek ad ına
tezghlamış olduğu bir senaryodur. 0 senaryonun ayaklar ın-
dan bir tanesidir ve bu süreç ulus devletlerin içini bo şalt ıp
ulus devletlerin daha doğrusu ulusların, halkların kendi ge-
leceklerini kendi tayin etmek inıkanlarını belli kapitalist mer-
kezlere bağlayarak ulus devletleri y ıpratma, içini boşaltma ve
kaos yaratma projesinin ayaklar ından bir tanesidir.

Böyle olunca, hedefi doğru seçmeliyiz. Biz devlet politika-
larıyla ya da devletler hukuku araçlar ıyla bu katliamı, bu soy-
k ırımı durdurabileceğini düşünmüyoruz. Sivil toplum olarak
harekete geçmek gerektiğini değerlendiriyoruz. Bu anlamda
Kastamonu'da bir çal ışma yapt ık tüm sivil toplum örgütlerini
çağırdığımız bir toplantıda bazı kararlar aldık. Bu kararlar;
başta kredi kartları, ABD merkezli kredi kartlar ı olmak üzere
ABD ve İsrail, hatta İngiltere merkezli tekelci sermaye ürün-
lerinin tümünü boykot etmek, ama bundan daha önemlisi,
hem bu boykota, hem de bu ya şanan soykırım konusunda her
sivil toplum kurulu şunun, gerek bölge ülkelerinde, gerekse
merkez ülkeler diyebilece ğimiz kapitalist merkezlerdeki öz-
deş kuruluşlara elektronik posta ya da ula şabildikleri diğer
her yolla hem destek ça ğrısı yapmak, hem de eğer haberlerin
maniple edilmesiyle pasif kalan merkez ülke halklar ı varsa,
bunları harekete geçirebilmek. Sivil toplumun aktif mücade-
lesiyle birçok şeyin önlenebilece ğini, özellikle de mali sektör-
de canlarmı yakmak suretiyle duyarlı hale getirilebileceğini
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MEHMET

IHSAN

DA R E N D E' N İ N

KONU ŞASI

düşünüyorum bu anlamda tümünüzü bu yöndeki projeye
destek vermeye davet ediyorum.

Meslek sorunlar ına gelirsek, -fazla uzatmayaca ğım- ayu-
katlik sınav ıyla ilgili yapılan eleştirilerin tümüne kat ıl ıyorum.
Gerçekten de bizim mesleğimiz herkesin elini kolunu saha-
yarak geldiği bir meslek olmamali. Bu konudaki yeni düzen-
lemeleri sağlayabilmek adına elbirliğiyle ve yerine ortak ey-
lem planlar ı belirleyerek bunları harekete geçirmek suretiyle
çalışmalıyız. Ancak birçok insamn mesleğe gelmesi, meslekte
kalitenin düşmesi başka bir olgu, özellikle de yaşadığımız şu
ekonomik kriz ortamı nda meslektaşların ekonomik s ık ıntı
çekmeleri başka bin konu. Benim Baromda şu anda icra takibi
tehdidi altında olan 8 ila 10 meslektaşım var ve bunun her
geçen gün artaca ğı konusunda çok ciddide endi şelerim var.
Sanıyorum hepimiz ayni durumday ız. Özellikle mesleğe yeni
başlamış arkadaşlarımın meslektaşlanm ın geçimlerini sağla-
yabilme konusunda ciddi s ıkıntıları var. Bu durumdaki mes-
lektaşların yaptıklar ı her türlü hareket elbette meslek kuralla-
rından meslek ablakından uzaklaşabilecektir, yasalara ayk ır ı
düşebilecektir; geçim s ıkıntısına bile düşmü şlerse. Dolay ısıy-
la çözümlenmesi gereken acil meselelerden birinin bu oldu-
ğunu düşünüyorum. Yard ımlaşma Fonu'nun kredi verilecek
şekilde genişletilmesi biraz evvel telaffuz edildi, ancak bunun
için kaynakların yeterli olacağım düşünmüyorum. Bunun
yerine mesleğe yeni başlamış avukatlar aç ısından; staj sıra-
sında uygulanan kredilerin onlar aç ısından da uygulanabilir
bir süre koymak kayd ıyla, onlar aç ısından da uygulanabilir
bir hale getirilmesini sağlayan bir yasa değişikliği konusun-
da hem Adalet Bakanl ığı hem Parlamento üzerinde bir baskı
grubu oluşturulabihir diye düşünüyorum, elbirliğiyle hareket
edersek sonuç alınabilecek bir mesele olarak görüyorum.

Staj eğitim merkezleri konusunda Trabzon Barosu değerli
Başkanı'ninı eleştirilerini ben de hakl ı buluyorum, ancak şurası
da var ki, yani bir merkez oluşturup bu merkezde bütün avu-
katların Barolar Binliği tarafından stajdan geçirilmesi konusu
fiilen gerçekten büyük zorluklarla kar şılaşacağı aç ıktır. Ancak
hiç değilse Barolar Birliğinin belirli bölgelerde uygulanabile-
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cek bir staj programını standart hale getirerek tüm batolardan MEHMET

bunm-ı uygulanmas ını istemesini talep ediyorum ve Trabzon HSAN

bölgesinde pilot uygulamas ı yap ılan hususun, bölge baroları DARENOE'NiN

konusunun diğer bölgeler aç ısından da uygulamaya geçiril- KONU ŞMASI

mesi için çalışmalar yap ılmas ı gerektiğini dü şünüyorum.

CMK konusunda da söylenenleri tekrar etmek istemiyo-
rum, ancak Mu ğla Barosu Başkanı'mn bu konudaki fikrine de
katı lıyorum. En kısa sürede bu sorunu çözebilmek için bir or-
tak eylem plan belirlenmesi gerekti ğini ve bu konuda barolar
Birli ğimizin de hepimize önderlik etmesi gerekti ğini düşünü-
yorum ve bu konuda talepte bulunuyorum.

Son olarak istinaf mahkemeleriyle ilgili çok k ısa bir cüm-
le kurduktan sonra konu şmama son vereceğim. Biliyorsunuz
bölge adliye mahkemelerinin kurulmas ı sıras ında TBB'nin
çalışmalarıyla lehte, aleyhte birçok görü şler, bilim adamları
tarafından ileri sürülen görü şler oldu ve bu görü şlerde ciddi
anlamda yargılamayı uzatabileceği, yargılama sürecini uza-
tacağı şeklinde eleştiriler dile getirilmişti. Buna rağmen isti-
naf kanun yolu yürürlüğe girdi, bölge adliye mahkemeleri
de kurulmak üzere. Şu anda 9 ilde kurulmas ına karar verildi
bölge adliye mahkemelerinin. Eğer bu şekilde kal ırsa, maddi
meseleyi ele alabilecek delillerle do ğrudan doğruya yüz yüze
gelebilecek olan bölge adliye mahkemesi kurumunun bu de-
lillerle yüz yüze gelme bölümünü kesinlikle bir tarafa itece-
ği, o kadar dosyan ın altından o kadar iş yükünün altından
kalkamayacağı için evrak üzerinde incelemeyle üstelik maddi
meseleyi çözmekle de görevli oldu ğu için hiç karşılaşmad ı-
ğı kişilerin beyaniarına dayanarak maddi mesele konusunda
yeni çözümler üretebileceği ve bunun da çok sa ğ lıksız olaca-
ğını düşünüyoruz. Dolayıs ıyla ben, TBB'den Adalet Bakanl ı-
ğı üzerinde 9 ilde aç ılacaksa bölge adliye mahkemesinin, hiç
aç ılmamas ı ya da gerçekten maddi meseleyi inceleyebilecek
kadar çok sayıda bölge adliye mahkemesi aç ılarak istinaf ka-
nun yolunun gerçekten işe yarar bir as ıl derece kanun yolu
olarak yürürlüğe girmesinin sağlanmas ını talep ediyorum.

149



ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

Sabr ımz için çok teşekkür ediyorum, saygılar sunuyo-
rum.

Özdemir ÖZOK (Başkan):Çok teşekkür ediyoruz Sayın
Başkanm.

Değerli arkadaşlar, İzmir Barosu Ba şkan Yard ımcısı Sa-
yın Özdemir Sökmen söz istedi. Buyurun ba şkanım.

MUZAFFER Av. Muzaffer MAVUK (Bal ıkesir Barosu Başkan): Baş-
MAvuruN kanın-t! Benim ondan önce bir önerim var. Efendim, biz bil-

KONU ŞMASI dirinin değiştirilmesini öneriyoruz. bildirinin 2. sayfas ında
Türkiye

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Şimdi Muzaffer Başkan,
bildiriye sonra geçeceğiz, Özdemir bey de bir konu şsun, onu
konuşuruz, sen bekle. Bir de konuşacak arkadaşlar var, biz
buradayız, daha sonra görü şürtiz.

Özdemir bey buyurun. Tabii Nevzat bey .oradan el kald ı-
r ınca biz mecburen size döndük; buyurun konu şun.

ÖZDEMiR	 Av. Özdemir SÖKMEN (İzmir Barosu Başkan Yard ım-
sÖIiEN' İN c ısı): Sağ olun say ın Başkanım. Say ın Başkan, size sormadan

KONU Ş?MSI O'nun (0 kim?? yazsak m ı? d.a. vefat eden İzmir barosu baş-
kaı kastediliyor sanırım) gönderdiği bir kitabı dağıtmak zo-
runda kald ım, toplantı bitmeden evvel da ğıtal ım diye, onun
için özür diliyorum. Ama saym Ba şkanınun en son yazdığı
kitaptan bütün baro başkanlarımın da haberdar olmas ını ken-
disi de çok isterdi herhalde. 0 bakımdan o kitab ı İzmir'den
getirdim, arkadaşların ıza dağıtıldı. Onun için sizden özür di-
liyorum haber almadan dağıttım diye.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Estağfurullah sayın Baş-
kanm, rica ederim.

Av. Özdemir SÖKMEN (İzmir Barosu Ba şkan Yardımcı-
sı): Başkanım söz verdiyseniz, o zaman ben de düşüncelerimi
söylemek istiyorum.

Değerli arkadaşlar; değerli meslektaşlar; az evvel hemen
hemen bütün baro başkanlarımın çok değerli Baro Başkanım
rahmetli Nevzat Erdemir hakk ında söylediği olağanüstü gü-
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.zel şeyler için çok duyguland ım, sizlere çok te şekkür ediyo- ÖZDEM İ R

rum ve O'na tekrar rahmet diliyorum, sizlere de ba şsağlığı SÖ(N' İ N

diliyorum. Değerli Başkanımız Nevzat Erdemir bize göre KONU5M4SI

görev şehidi olmuştur değerli arkadaşlar. Bilmiyorum, Baro
Başkanım ne kadar anlattı TBB Başkamım, ama hakikaten de
görev başmda şehit olmuştur. 6 Ocak Sal ı günü akşam Yö-
netim Kurulu toplantısına hazırlanırken bir yandan da genç
meslektaşlarım ıza cüppe giydirmeye haz ırlanıyordu, bir yan-
dan da o sırada bir panelist kendisini arad ı, kendi programı-
na katılmasını rica etti. Ona da söz verdi gitmek üzere, yani
aynı anda 3 işi birden yapay ım derken birden bire ayakta iken
sendeledi, koluna girdik koltu ğa oturttuk, o oturtu ş, bir daha
kald ıramad ık. A ğır bir beyin kanamas ı sonucunda çok değer-
li Baro Başkamm ızı kaybettik.

Ben 1996 y ıl ından beri O'nunla birlikteyim, seçim müca-
delelerinde hep birlikte hareket ettik. Izmir Barosunda üç kez
üst üste seçim kazamm ş ilk baro başkammızdır. O'nun çaba-
larını sizler benden daha iyi biliyorsunuzdur belki de. Çünkü,
uzun y ıllar birlikte çaliştinız onunla, herhalde bu toplant ılar-
da sizlere epey şeyler anlatmışt ır. Bugün için de kim bilir ne
haz ırl ıklar yapmıştı vcyahut da yapmak istiyordu, ama ne
yazık ki bu toplantıya gelemedi. Ben çok haz ırl ıksız geldim,
biliyorsunuz daha dün defnettik kendisini. Ona ra ğmen yine
de Sayın TBB Başkanımda izin verirse, ben de birkaç şey söy-
lemek istiyorum İzmir Barosu'na ilişkin olarak.

Efendim, bir kere bütün değerli baro ba şkanlarımızın söy-
lediği her şeye katı lıyorum. Bu hazırlanan "Sonuç Bildirgesi"ne

de büyük bir sayg ıyla imza atacağım.

Değerli arkadaşlar, İzmir Barosu'nda en önemli konu he-
men hemen pek çok meslektaşımın söylediği gibi, CMK soru-
nudur. Bilmiyorum, hangi baronun 2008'den CMK'dan dolay ı
10 trilyon alaca ğı var. Bu İzmir'de var efendim, 2008'de arka-
daşlarımıza 10 trilyon borçluyuz, 2007'den de 200 milyar lira
alacağımız var. Bilmiyorum, başka baro başkanım bu kadar
alacaklı olduğunu söyleyebilir mi acaba? Niye İzmir bu kadar
ihmal edildi acaba? Rahmetli Nevzat Erdemir'in o muazzam
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O7DEM İR çıkışlan baz ı yerlere mesajlar götürdü de, ondan m ı bu kadar
SOPEN'IN ihmal edildi diye dü şünüyoruz. Çünkü 10 trilyon az bir para

KONU ŞMASI değil. Bu genç meslektaşlanmız bu para için ne kadar çırpım-
yorlar. Az evvel bütün baro arkada şlarım anlatt ı, ama bu para
bütün ısrarlarıımza, bütün girişimlerimize rağmen ne yaz ık
ki İzmir Barosu'na gönderilmiyor arkada şlar. Gelmiyor, daha
doğrusu savcı l ı klarımıza gönderilmiyor.

Efendim, bilmiyorum sizde durum nas ıl? Bizde masraf
olarak belediye otobüsünün fiyatlar ı uygun görüldü, yani
mutat vas ıta 2 milyon gidiş, 2 milyon dönüş 4 milyon lira.
Yani İzmir'de bir gece yarıs ı CMK müdafi arkada şımız görev
alsa ve İzmir'in biliyorsunuz 30 tane ilçesi var, en uzak ilçe-
si de Beydağ'd ır 140-150 kilometrelik bir yere gidip gelecek
olsa, 4 milyon liraya gidip gelecek. Olacak şey mi bu efendim?
İzmir'deki savcılığın uyguladığı yolluk böyle. Tabii ki bunun
kavgasını yap ıyoruz, ama ne kadar ba şarı lı olabiliriz, onu da
bilemiyorum. Tabii k ırtasiye masraflarmın olmamas ı da ayr ı
bir konu. Efendim, bu ücret son derece az, avukatlara ödenen
CMK ücretlerinin en az asgari ücret tarifesine uygun olmas ı
konusunda İzmir Barosu olarak biz Say ın TBB Başkanlığı 'na
da çok yazılar yazd ık. Bu paranın artırılmas ı konusunda yetki
TBB'de iken keşke o zaman asgari ücreti kabul etseydik ve
değilse şu anda meslektaşlar ımız asgari ücret tarifesinden
bu paraları almış olsalardı say ın Başkan ım. Ama biliyorsu-
nuz onun çok alt ında bir ücrete talim ediyor arkadaşlarımız.
Utanç verici rakamlardır bunlar.

Rakamların ne oldu ğunu söylememe gerek yok, herkes
biliyor. Bugün bir a ğır ceza ücreti için belki 2 sene-3 sene tem-
yizi de dahil ederseniz 400452 milyon parayla meslekta şlar ı -
mızı koşturuyor bu devlet. Soruyorum de ğerli başkanlarım,
buna hakkı var mı ?

Efendim, burada TBB Ba şkamma özellikle bunu hat ırlat-
mak istiyorum, İzmir Barosu'nun önemli bir konusu da, bi-
zim cari alacağımız var. Bugüne kadar cari gider olarak 11
milyar 649 milyon 158 TL giderimiz olmu ş, gelirimiz 9 milyar
939 milyon seviyesinde kalm ış, 1 milyar 709 milyon civar ında
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bir cari alacağımız görünüyor. Bu konuda TBB'nin bize nas ıl Ü/DEM İ R

yard ımcı olacağım da öğrenmek istiyorum değerli TBB Ba ş- SĞ EN' İ N

kanmdan ve Yönetim Kurulu üyelerinden.	 KONU ŞfMSI

Efendim, icralardaki s ıkıntılar İzmir'de de var. Hele son
zamanlarda say ın Başsavcılik öyle bir karar verdi ki, art ık
Izmir'de avukatlar ımız, meslektaşlarınıız, icra dairelerindeki
bankolardan içeriye giremiyorlar; yani bir avukat, icra dosya-
s ını alıp kendisi inceleyemiyor. Ancak oradaki memura rica
ediyor, memur getirip dosyay ı kendisine verebiliyor, tabii ki;
o kuyruklar biterse. Böyle ters bir uygulama ba şladı Izmir'de.
Tabii ki buna karşı da mücadele ediyoruz, ama belki Birli ği-
mizin haberi yoktur. Yani bizim İzmir'de avukatlarım, mes-
lektaşlar ımız, icra bankolar ının arkas ına geçip dosya bakam ı-
yor. Bilmiyorum, başka hangi baroda, hangi adliyede böyle
bir anlayış var?

Efendim, protokol konusuna gelince, tabii ki bizim için
de çok önemli, hatta bu konuda rahmetli ba şkanım Nevzat
Erdemir, Izmir Valisiyle baya ğı bir tartışma yaşad ı ve son üç
bayram törenine de protesto ederek i ştirak etmedi. Tabii ki,
baro başkanın ın yan ı, Cumhuriyet savc ısmın hemen yan ba-
şında olmal ıd ır, ama pek çok arkada şım ın söylediği gibi, şu
anda herhalde bizi yedinci ve sekizinci s ıralara falan at ıyorlar.
Fakültelerin say ısı fazlaysa, rektörlüklerin say ısı da fazlaysa,
ona göre de bizim s ıram ız daha geriye doğru gidiyor. Bunun
kabulü tabii ki mümkün de ğil. Değerli TBB Başkanımdan ve
Yönetim Kurulu üyelerimizden bunun üzerinde çok önemle
durmalarını rica ediyorum. Üstelik bu uygulama her yerde
de farklı oluyor, mesela çok değerli Başkanım, "biz bunu rek-

törümle görüşerek hallettik" diyor. Rektörle görü şülüp halledi-
lebilecek bir meseleyse, o zaman tzmir'de Valimiz, neden bu
konuda bize zorluk ç ıkar ıyor; onu anlayamad ık. Bu konuda
gerçekten büyük tartışma yaşandı valimizle rahmetli başka-
nımızın arasında ve o tartışma, onun cenazesine kadar uzad ı .
Say ın Valimiz törende konuşma bile yapmadı, ısrar etmemize
karşın, Konak Meydanı 'ndaki camiden gömmek istedik, oizni
de vermedi, böyle bir tartışma geçti Valimizle aramızda, sırf
bu protokol meselesinden dolay ı arkadaşlar. Eğer bu, farkl ı
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Ö?D[M İR barolarda farklı şekilde uygularuyorsa, o zaman neye göre bu
SÖkEN' İN sıralama yapı lıyor? Bu da son derece hayret verici bir durum,

KONU ŞMASE değerli başkanlarım.

Efendim, Konya Barosu Ba şkanımız, tabip olay ından bah-
setti. Bütün barolarda bir tabip olsa çok iyi olur. Biz bu konu-
da İzmir'de herhalde devrim yapt ık, 2004 yılından bu yana,
İzmir Barosu'nda, baroya ayr ılan 4. katta adliye biriminde, bir
doktor ve bir hemşire baronun doktoru ve hemşiresi olarak,
görevini sürdürmektedir. 2004 y ılından beri, bu çığırı biz aç-
tık, dilerim bütün diğer barolar da aynı işi yaparlar. Gerçek-
ten meslektaşlar ımız bu konuda çok sevinçli ve mutlular ve
bayağı da faydas ı oluyor bu doktör ve hemşire hamrmn.

Özür dileme kampanyasına ben karşıyım, ama rahmetli
Nevzat Erdemir herhalde benden daha şiddetle karşı olacak-
tı . Son zamanlarda İzmir'de bu telekulak olayından dolay ı
mağdur olan tam 16 meslektaşımız vard ır efendim. Bunların
hepsi bürolarında yaptıklar ı konuşmalar sebebiyle tutuklan-
mışlard ır, ayrı ayrı yargılanmaktadırlar. Hakikaten bu teleku-
lak olayı son derece önemli, bundan sonra art ık bürolar ımız-
da konuşurken, hatta evimizde bile konu şurken çok dikkatli
olmak gerekiyor. öyle sudan sebeplerle 16 meslekta şım ız şu
anda tutuklu ki, inanamazsınız, değerli baro başkanlar ım. Bu-
nun için de tabii Birlik Başkanımdan ve yönetiminden ne gibi
bir katkı yap ılabilir bize; onu merak ediyorum.

Araya girdim belki, beni dinlediniz, teşekkür ediyorum.
Sayın Başkan ım size, hepinize saygılar sunuyorum, iyi ak-
şamlar diliyorum, sağ olun efendipt

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Biz de değerli başkanlar;
biz de Sayın İzmir Barosu Başkan Yardımcısı arkadaşın ıza
çok teşekkür ediyoruz ve süratle devam ediyoruz, Kayseri
Barosu Başkammtz sayın Ali Aydın, buyursunlar Ali bey.

	

Ali	 Av. Ali AYDIN (Kayseri Baro Ba şkanı): Teşekkürediyo-

	

AYDININ	 rum.

	

KONU ŞMASI	 Say ın Başkan, Yönetim Kurulu üyelerimiz ve ba şkan ar-
kadaşlarım; katıldığim bu ilk toplantının, hukuk camiamıza,
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barolar ımıza hay ırl ı ve verimli bir dönem getirmesini diliyo- AL İ

rum. Bu vesileyle de merhum ba şkanlarım için Allah'tan rah- AYDIN'IN

met, kederli ailesine ve yak ınlar ına ve tüm meslekta şlanma KONU ŞMASI

da sabırlar diliyorum.

Say ın hazirun; bu toplantı ların öncelikle ben sadece ba ş-
kanlar düzeyinde değil, illerden tecrübe kazanması anlam ın-
da, en azından gözlemci olarak, Ba şkanl ık Divanı ya da de-
lege arkadaşlanmızın da getirilmesi gerekti ğini bir ön bilgi
olarak ifade etmek istiyorum.

İkinci bir husus, sayın Başkammızın konuşma metninin
oturum aç ılmadan önce tarafımıza dağı t ılması bence iyi bir
uygulama olurdu diye dü şünüyorum.

Bu, İsrail'in Gazze'ye yapm ış olduğu sald ır ılarla ilgili
olarak komisyonda görev ald ım, teşekkür ediyorum teveccü-
hünüze. Zaten orada söylememiz gerekeni söylemi ştik, hem
Kayseri Barosu olarak, hem de 20-25 kadar baromuzla birlik-
te ortak basm aç ıklamas ı da yaptık. Bu konuda şunu söyle-
yeyim: Biz bu metni herkese gönderdik, sayın Başkanıma da
ulaşmaya çalıştık, ama toplant ı sebebiyle ulaşamamıştık, ani
gelişen bir şey olduğu için. Bu anlamda destek veren, verme-
yen arkadaşlarınia da ayrıca teşekkür ediyorum.

Ergenekon soruşturmasıyla ilgili, gerek genel tav ır itiba-
riyle, gerekse burada dile getirilen birtak ım talepler itibariyle
şunu söylemek isterim: Ben başta Muğla Barosu Başkanım ız
olmak üzere bütün arkada şlar ımdan, bu konuda farkl ı görüş
ve kanaat belirten bütün arkadaşlarımdan çok istifade ettim.
o istifademi de inşallah geliştirerek saklayaca ğım. Ama özel-
likle komisyonda olan biri olarak şunu söylemek isterim ki,
komisyon bildirisi bir uzlaşmanın neticesidir. Yani bildiriyi
münferiden ele aldığım takdirde, benim de şahsım adına ko-
yacağım itirazi kay ıtlar var, adresi belli, vesaire, ama benim
bildirim değil o, heyetin bildirisidir. Bu bak ımdan herkesin
kendi düşünce ve kanaatii birebir orada ifade edilemeniiş
olmasının bir eksiklik olarak görülmemesi gerekti ğine inam-
yorum.
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Ali	 Genel konularla ilgili fazla sözü uzatmadan avukatlık
AYDIN'IN meslek sorunlar ıyla ilgili baz ı hususlara değinip geçeceğim.

KONU ŞMASI Ümit ediyorum ki, bir çal ışma içerisindeyiz, önümüzdeki top-
lant ıları daha geniş kapsamlı ve çözüm önerileri de sunan bir
sorunlar ve çözümlerine ilişkin bir dosyayla gelmeye çalışa-
cağım, bunu ifade edeyim.

Sayın meslektaşlarım, avukatlar ciddi anlamda bir geçim
sıkıntısı içerisinde öncelikle. Şahsen benim çek uygulamala-
rıyla ilgili olarak, 2004' ten bu tarafa yüzlerce davam neticesiz
kald ı . Yani avukat, üç yıl, dört yıl, hatta bazen beş yıl uğra-
şıyor, Yargıtay aşamasını takip ediyor, bir şahsa çekten has-
belkader bir ceza verilmesi gerekiyor. Ceza kesinle şiyor, 10
bin lira borcu var borçlunun, utanmadan sıkılmadan geliyor
bize diyor ki, "Avukat bey, ben 5 bin lira tedarik edebildim, bunu

müvekkilinle görü ş, raz ıysa ödeyeceğini. Benim de cezami dü şürt-

tür." diyor. Müvekkil zaten şu kriz ortamında bulduğu para-
ya evet demek zorunda, avukat müvekkiline konuyu iletmek
zorunda, dolay ı s ıyla böyle bir ortam içerisinde, 10 bin TL'lik
hizmet veya mal bedeli yerine 5 y ıl sonra vatandaş 5 bin TL
al ıyor. Borçlu korkunç bir kar içerisinde, avukat da eme-
ği ile baş başa kaliyor. Çok basit bir uygulama, mevcut Çek
Kanunu'nda küçük bir değişiklikle geriye dönülmesinin, yani
2004 öncesi uygulamaya dönülmesinin sa ğlanmasını istiyo-
rum. Yani çek bedelinin gecikme faizi, çek tazminatı ve asl ıyla
birlikte icra dairesine veya ilgili bankaya, avukatl ık ücretiyle
birlikte ödenmesinin yolunu açacak küçük bir yasal düzenle-
me, birçok arkadaşınMzı ciddi anlamda rahatlatacakt ır.

Fazla ayrıntılara girmeyeceğim, CMK'daki değişiklik-
ler ve adli müzaheret konusunda getirilen yenilik, teşekkür
ediyoruz, inşallah verimli olur. Ama i şte yine onu da ifade
edeyim, beraat eden san ığın lehine olan ücret uygulamas ında
Barolar Birliği'nin hassasiyetine teşekkür ediyorum. Ban ba-
rolarımın hassasiyetine ayr ıca teşekkür ediyorum. In şallah bu
konuda tatmin edici bir çözüm meydana gelir, ama meslekta ş-
larımızın öncelikle ekonomik sorunlar ının halli bakımmdan,
ciddi bir gayret içinde olunmas ı gerektiğine inanıyorum.
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Staj eğitiminden başlayarak, mesleki faaliyet boyunca 4Ü

birçok sorunla ciddi anlamda karşılaşıyoruz, bu herkesin AYD İ Nİ N

malumu. Bu sorunlar sadece adliye içinde hakim, savc ıdan, KONU ŞfMS İ

yazı işlerinden, kMiplerden kaynaklannuyor, adliye d ışında
da emniyetten kaynaklanıyor, tapuda kaynaklanıyor, vesaire.
Birçok bürokrat bizi yasada olan yetkilerimizi de kullanma-
mızr engelleyerek, mağdur etmekte. Özellikle icra daireleri,
maalesef avukatların tam anlamıyla madara edildiği bir yer
haline gelmiştir. Adliyelerde ne kadar işe yaramaz, özür dili-
yorum, ne kadar kabiliyetsiz, ne kadar sorunlu memur varsa,
maalesef icra dairelerine gönderiliyor. Yolluk kotası sebebiyle
de bu arkadaşlarımız, hacze ç ıkmak istemiyor, hacze ç ıkmaya
zorlayınca da gayrimeşru birtakım talepler dile getiriliyor.

Sorunların önemli bir bölümü, maalesef mekanla ilgili.
Yeni yap ılan adliyeler de dahil olmak üzere, gerek icralara,
gerek barolara yeterli yer ayr ılmıyor. Ben kısaca Kayseri'yi ör-
nek vermek istiyorum. Kayseri'de yeni bir adliye binas ı pro-
jesi yap ılmak üzere çalışma var. Dü şünülen yer, yani 25 y ıllık
bir projeksiyon, Kayseri Brosu'nun idari k ısmı için düşünü-
len yerin toplamı 150 m2 mevcut kullandığımız bina 35 yıllık
bir bina ve 100 avukat için tahmin edilmi ş, şu anda 250 m 2 yer
kullanıyoruz. Avukat sayımız son 5 y ıl içerisinde ikiye kat-
lanmış vaziyette, 25 y ıllık bir projeksiyonda sayının 4.000'lere
yaklaşması bekleniyor. 150 m2t lik bir alanda da bu arkada şla-
rım ız ın bütün özlük vesaire işlerini götürmemiz bekleniyor.
Bakanlığın bakışındaki bu sakatlığm giderilmesi gerekiyor.
Yani üçlü sacaya ğı diyoruz, vesaire diyoruz, say ın Cumhuri-
yet başsavcısına, say ın komisyon ba şkanına altmış 60+18 met-
rekareler dü şünülüyor, baro başkanına 30 metrekare düşünü-
lüyor. Toplantı salonlar ı yok... CMK toplantı salonları yok...
Adli müzaheret toplant ı salonları vesaire vesaire... Yani ihti-
yaçlarımızı biz topladığimız takdirde de 1.000 m2'den aşağı
yer olmaması gerekiyor. Mevcut dü şünülen bina 40.000 m2
bir inşaat alanına sahip, "40'ta birini verseniz, zekdtın ızı vermiş
olursunuz" diyoruz, onu bile çok görüyor ve direniyorlar. Bu
anlamda bakanlığın bakışının değişmesi noktasında, Barolar
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AU Birliği'nin, sadece Kayseri'yle ilgili değil, tüm barolar ım ızla
AYDIN'IN ilgili bir giri şim yapmas ı gerektiğine inanıyorum.

KONU Ş(SI 
Ayr ıca, icra daireleriyle ilgili olarak biz şahsen görüşme

yapmaya çalışıyoruz, ama buranın personel ihtiyac ı son de-
rece yetersiz. Say ın Başkanım ız, Başkan Yard ımcım ız, banko
uygulamas ından bahsetti. Ben şahsen Kayseri'de bu banko
uygulamas ının gerekliliğine inan ıyorum. Birçok ilde de sa-
nır ım bu ihtiyaç halinde. Eski bir Ankara Barosu mensubu
olarak da biliyorum ki, Ankara'daki uygulama, bence bütün
Türkiye çap ına yayılmalıdır.

Yeni hukuk fakültesi aç ılmas ı mutlaka ama mutlaka en-
gellenmelidir. Korkunç bir meslektaş enfiasyonuyla kar şı
karşıyayiz. Bu her alanda haks ız rekabeti getiriyor ve kaliteyi
düşürüyor. Şunu bu parantezde ifade etmek isterim: Biz ken-
di avlumuzu temiz tutmad ıkça, başkalarından hakk ı mızın,
hukukumuzun korunmas ı noktas ında hassasiyet bekleyeme-
yiz. Öncelikle biz kendi mesleki faaliyet kalitemizi artt ırmak
zorundayız.

Yasama, yürütme ve yarg ı organlarıyla çok yakın bir iş-
birliği ve diyalog ortammı Türkiye Barolar Birliği sağlamal ı-
d ır diye düşünüyorum. Küçük bir eleştiriyi şu anlamda ifade
edeyim müsaadenizle. Maalesef Türkiye Barolar Birli ği, özel-
likle yürütme orgarııyla arasına mesafe koymuş vaziyette-
dir. Bu mesafenin giderilmesi, meslekta şlarımız bakım ından
önemlidir diye dü şünüyorum.

Bu toplantı da somut kararlar al ınmal ıdır. Bu somut ka-
rarlar, bir sonraki toplant ı da denetlenmeli, ne yap ı ld ı, niye
yap ılamad ı, yap ılamayanlar nelerdir; bunlar ın Yönetim Ku-
rulu taraf ından meslektaşlarımıza aç ıklanmas ı ve ifade edil-
mesi gerekir. Ama sonuç itibariyle bir "Sonuç Bildirisi"nden
ziyade biz de kendi aram ızda, birtak ım temel konular ın halli
noktas ında gelecek toplant ıya kadar, fiili eylemler oluşturma-
nuz gerekiyor veya eylem birliği içinde olmam ız gerekiyor.

Başta yapılan ve bas ına açık toplantının sonuç bildirisi
olarak, yine bizzat Ba şkan tarafından Türk kamuoyuna du-
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yurulması gerektiğini de ifade etmek istiyorum. Te şekkür
ederim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Sayın Başkanım, biz de te-
şekkür ediyoruz.

Değerli başkanlarını, şimdi hemen Kırklareli Barosu Baş-
kanımıza sözü veriyorum. 0 da zamanı herhalde en iyi şe-
kilde kullanacak, deneyimli bir ba şkan olarak. Buyursunlar
Say ın Başkanım.

Av. Göksel OKUMUŞ (Kırklareli Baro Başkam): Değerli GÖKSEL

Başkanım; ben de diğer arkadaşlarım gibi, öncelikle Karabük OKUMU Ş'UN

Barosu Başkanımız Tanju beyi ve İzmir Barosu Başkanı Nev- kONUŞfSI

zat Erdemir'i saygıyla anıyorum, Allah'tan rahmet diliyorum
kendilerine.

Değerli Başkanım; çok özel bir mesle ğin merısuplarıy ız
hep birlikte. Bu özel meslek birtak ım sorumluluklar yüklüyor
bize ve işin güzel tarafı, galiba bütün toplumsal katmanlar-
dan daha fazla müşterekimiz var burada bulunan arkada şla-
rımızın. Bu da hukukun üstünlüğü, insan hakları, özgürlük
ve eşitlik kavramlar ına verdiğimiz önem ve onlara atfetti ği-
miz değer diye düşünüyorum.

Değerli arkadaşlar; bu art ık tüm insanlığa mal olmuş
önemli değerleri, hep birlikte ya şatmak anlanıiıda bir gayret
içerisinde olmam ız gerektiğini düşünüyorum. Düşünce öz-
gürlüğü, öncelikle düşünen insanlar için gerekiyor.

Değerli başkanlar ı n; günlük siyasi kayg ılardan uzak, her
türlü siyasi ve ideolojik tutumlardan ad bir hukuk anlay ışına
ihtiyaç duyulduğunu gözlemliyorum. Son dönemlerin sorun-
larına baktığımızda, bu Cumhurbaşkanlığı seçiminden tutun,
işte etnik parçalanmaya, ülkenin bölünmesine ve vesaire ve-
saire taleplere kadar giden bir sürü sorunun alt ında, aslında
hukukun, toplumun ihtiyaçlarına cevap vermede zorlandığı
ya da zorlaıımaya yöneltildiğini görüyoruz.

Değerli arkada şlar; dolay ısıyla bütün bu gelişmeleri, yani
bir arada yaşamanın, bir arada mutlu ya şamanın, birbirimize
saygı göstererek yaşamanın aracı hukuktur ve bunu insanla-
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GÖKSEL r ın ümidini kırmadan, insanlara umut olmak gerekti ğini dü-
OKİJMU Ş'UN şünüyorum. Barolar ın öncelikli görevi budur. Biz her türlü
KONU ŞMASI ekonomik soruna rağmen, her türlü hukuksuzluğa rağmen,

hukuku ve barışı savunmak durumundayız ve insanlara an-
cak hukuk yoluyla bir arada ya şamanın, kardeşliğin, barışın
ve huzurun ancak hukukla gelebileceğinin mesaj ın ı vermek
durumundayiz.

Değerli arkadaşlar, nitelikli avukat yeti ştirmenin yolların
mutlaka bulmaliyız, hpkı nitelikli l-ı kim ve savc ılar yetiştir-
mek gibi. Şaka gibi, insanlarla adalet ar ıyoruz ya da onlardan
adalet bekliyoruz. İnanam ıyoruz bazen şeylere, yani bir sulh
hukuk mahkemesinde bir davaya girdim sevgili Ba şkan ım,
ortaklığın giderilmesi, aynen taksim davas ı, tapu kaydı gel-
miş tapu müdürlüğünden, doğal olarak eski malikten satm
alınmış bir yer, çizilmiş tapu kayd ı . HMcim bey şeyi soruyor:
"Bu tapu kayd ı çizik avukat bey" "Hfikim bey, genelde uygulama

böyle, yani bir yerde sat ış yap ı ldığı zaman bu çizilfr." "Ece bunu
kimin çizdiğini nereden bileyim?" Böyle bir diyalog ya şıyoruz.
Bu kalitede, bu bakışta şeyler yap ıyoruz. Dolay ısıyla nitelik
eksikliği yalnızca bizde değil, adalet talep etti ğimiz kurum-
larda da çok fazla mevcut diye dü şünüyorum.

Değerli Başkanım; yak ın dönemde bizler seçilerek geldik,
göreve başladık, bütün arkadaşlar ıma ben başarılar diliyo-
rum ve inşallah bizler de sizleri seçeceğiz, yeni yönetimimi-
zi seçeceğiz, bu ekip seçecek. Ben diliyorum ki, bu dönemde
artık antidemokratik uygulamalara kar şı, birlikte karşı çıka-
cağımız, hem yereli hem uluslararas ı hukuku kucaklayan de-
ğerleri, evrensel değerleri kucaklayan bir anayasa teklifimiz
olsun. Bütün meslekta şlarımızın dertlerine derman olacak,
bir Avukatl ık Yasasını bu dönmde çıkarabiimeyi ve bunun
mücadelesini vermeyi ümit ediyoruz.

Yine yargı içinde işlev ve önemimizin artmas ı noktasm-
da ciddi çal ışmalar yap ılmasın temenni ediyorum, UYAP ve
usul hukukuyla ilgili sorunlar ı tartışahm istiyorum, böyle çok
geniş dönemlerde. Yine avukat olarak içtihatlara ula şımın
Türkiye'de önünün aç ılmas ım bekliyoruz ve yine art ık şeyler
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de dahil olmak üzere, yani kamu avukatlar ı da dahil olmak GÖKSR

üzere, barolara kayd ının yap ılarak faaliyet göstermelerini ve OKUMU Ş IIN

belki bu yönde onlara, kay ıt olmaları anlamında, aidatta bir- KONU Ş MSI

takım irıdirimler yap ılabileceğini düşünüyoruz.

Yine uluslararas ı hukukun ceza mekanizmas ının çok iyi
işlemediğini görüyoruz, yani bu Gazze olay ında da belli, daha
önce işte Balkanlarda yaşanan olaylarda da bu böyleydi. Bu
anlamda, belki yurtd ışı barolarıyla, hukukçular olarak, yani
sivil hukukçular olarak, avukatlar olarak bu tür giri şimleri
Barolar Birliğinin organize edebileceğini dü şünüyoruz.

Bir de toplumsal barışı sağlayacak yasal düzenlemelerin
derhal yap ılması noktasında, hep birlikte çal ışalım diyoruz.
Yargı üzerindeki siyasetin, yine siyasi ve askeri vesayetin ve
her türlü vesayetin ve etkinin kald ırılmasını, yargı bağıms ız-
lığının tam olarak gerçekleşmesi noktas ında, barolar olarak
daha ciddi projeler üretmemiz gerekti ğini düşünüyorum, bu
vesileyle hepinizi saygıyla selamlıyorum efendim.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ederim Say ın
Başkan.

Bundan sonraki toplant ıları cuma öğleden sonra ve cu-
martesi günü yapal ım. Eğer uygun olursa benim de arkadaş-
larıma önerim o olacak, ben kendi ad ıma çok yararland ım bu
toplantı dan.

Değerli arkada şlar yine devam ediyoruz, Van Barosu
Başkan ımı z, Ayhan bet konuştuğuna göre, hemen geçiyorum
Antalya Barosu Başkanımız Zafer Köken'in bir talebi vard ı .
Bir kişi kald ı, en son say ın İstanbul Barosu Ba şkanımız Mu-
ammer Ayd ın konu şacak ve toplant ıyı kapatacağız. Çünkü
burada bir etkinliği hemen düzenlemek istiyorlar, sürekli ge-
liyor talepler, ben reddediyorum, buyurun Zafer bey.

Av. Zafer KÖKEN (Antalya Baro Ba şkanı): Değerli baş- ZAFER

kanlarım; Antalya Barosu, Ergenekon olay ında, son dalgada, KÖKEN' İ N

hukukun üstünlüğünün göz ard ı edilmemesiyle ilgili olarak KONU5M5I

ve Gazze'de yaşanan insanhk dışı saldırı konusunda, kendi-
sine dü şen bütün görevi, kararl ı tavrıyla yaptığı basın açık-
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ZAFER lamasında göstermi ştir; bunu özellikle belirtmek istiyorum.
KÖKEN'iN Sayın İzmir Baro Başkanımız Nevzat Erdemir'e ve Karabük

KONU ŞfMSI Baro Başkanımıza rahmet, ailelerine ve bütün oradaki değer-
li arkadaşlarımıza, tüm meslektaşlar ımıza başsağlığı diliyo-
rum. Biz, İzmir Baro Başkanı 'nın cenazesine iki önceki baro
başkanımla birlikte katıld ık ve orada gerçekten, o üzüntüyü
birlikte yaşad ık.

Bu saatte artık meslek kurallar ıyla ilgili söylenecek olanlar
söylenildi. Ama neler söylenmedi diye şöyle bir baktığımda,
az önce Konya Barosu Ba şkanım meslek kurallar ının bir mad-
desini söyledi. Arkadaşlar, bence meslek kurallar ı, önümüzde
bir seçimli genel kurul var, o zamana kadar tamam ı gözden
geçirilmelidir. Öyle maddeler var ki aç ıp baktığmızda, hiç şu
anda yürürlü ğü yoktur. Hangi baro ba şkanını diğer bir baro
başkanı, bir meslektaşımız geldi ğinde ziyaret ediyor arkada ş-
lar? Böyle bir meslek kural ımız var; hangimiz buna, kim gel-
di şimdiye kadar? Var mı böyle bir şey, gördünüz mü? Ama
böyle maddeler var. Mademki önümüzde böyle bir genel ku-
rul var, bence Türkiye Barolar Birliği Yönetim Kumlu bunu
göz önüne almah ve genel kurulda, haz ırladığı yeni meslek
kurallar ını, artık tamamen bilişim hukukuna da uygun ola-
rak, yeniden bizim önümüze getirmelidir. Evet doğru, bana
geldiniz sayın Başkanın, ama onun dışında diğer meslektaş-
larınıız maalesef bunu uygulam ıyorlar.

Arkadaşlar, avukatın sosyal güvenliği Ekim ay ından son-
ra değişti ve şu anda Genel Sağl ık Sigortası kapsamından biz
yararlanabiliyoruz. Hukuken böyle, pratikte yararlanan var
mı? Pratikte yararlanmanı usulünü bilen var mı? Bunu kısaca
açıklıyorum arkadaşlar: Şu anda avukatlar eğer prim borçlar ı
yoksa bundan faydalanabiliyorlar ve bunun için, geriye doğ-
ru sadece 2 aylık prim borcunu ödemesi gerekiyor, 2 ay efen-
dim. Bunu çok iyi inceledim, ama her halük5rda şu anda2006
yılından önceki bütün prim borçlar ınız, elle tutulduğu için ve
bunlar bilgisayara girmediği için, hiçbirimizin aktivasyonu
yap ılmıyor ve bu aktivasyon yap ılmadığı için de, şu anda Ge-
nel Sağl ık Sigortası kapsamından sadece acil durumlar d ışın-
da maalesef faydalanamıyoruz. Bunu bütün meslektaşlarımız

162



ON ALTINCI BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

bilsin: Acil durum varsa, hastaneye gidiyorsan ız, acil durum- İMU
da size yard ımc ı olacaklar.	 KÖXEN' İ N

0 yüzden burada Türkiye Barolar Birliği yönetimine	
KONU Ş SI

le bir görev dü şüyor: 2006 y ıl ından önceki prim borçları nın
işlenmesiyle ilgili kısm ı, Sosyal Güvenlik Kurumu Genel Mü-
dürlüğü ve aynı zamanda buradaki bakanl ık nezdinde görü-
şerek, göz ard ı edilmesini ve sisteme i şlendiğinde tekrar aç ıl-
mas ını talep edilecekler. Yani 2006'dan öncekini görmeyecek,
2006'dan sonrasını görecek ve böyle bir sistem yap ılabiliyor.
Bunu birkaç sosyal güvenlik il müdürü ile görü ştüm, şimdi
onlar da u ğra şıyor. Türkiye Barolar Birli ği de bu konuda, eğer
gerekli tavr ını gösterirse, hemen o aktivasyonla ilgili, bilgi-
sayarda sadece yap ılacak bir işlem sonucunda, Türkiye'deki
tüm avukatlar, o a ğır kanser hastası olanlar da, Genel Sağlık
Sigortas ı kapsamından, eğer geriye doğru 2 ayl ık primi öde-
mişse faydalanacaklar. Bu, emekliler d ışında 60 bin avukatın
hepsini ilgilendiren ve özellikle üzerinde durulması gereken
bir şey. Bunun da mutlaka hemen yap ılmas ı gerek.

Rize Barosu Ba şkanımın retinayla ilgili belirttiği husus
Antalya'da da var, fakat Antalya'da bir kere e ğer kayıt yap-
tır ıyorsanız, ondan sonra gittiklerinizde herhangi bir sorun
olmuyor, sadece onu, retinamz ı gösteriyorsunuz, gözünüzü
gösteriyorsunuz ve geçiyorsunuz.

Arkadaşlar, hukuk fakülteleri açı lıyor bir sürü hukuk fa-
kültesi var, 47 tane ve mezunlar, mezunlar, mezunlar... Şu
anda TBMM'de Arabuluculuk Kanun Tasar ı s ı var ve burada
sadece avukatların olmasını istiyoruz. Bak ın, bunun avukat-
lara hasredilmesirıi ya da hukuk fakültesi mezunlarına hasre-
dilmesini istiyoruz. Neden bunu istiyoruz arkadaşlar? Bunu
istememiz gerek, çünkü eğer biz, bunu, gerekli bask ı grubunu
oluşturup yapamazsak, gelecekte iktisat mezunu, işte şu me-
zunu, bu mezunu kişiler, uzlaştırıcı, arabulucu olacaklar. Ben-
ce bunü, şu anda uzlaştırmacı kimliği olan ve hukuk fakültesi
mezunlarmm yapmas ı lazım, avukatlar demiyorum, hukuk
fakültesi mezunları. Hiç olmazsa mezun oluyorlar, onlara
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ZAFER böyle bir iş olanağı sağlanmış olur ve hukuk nosyonu alm ış
KÖKEN' İN kişiler arabuluculuk görevini bence çok daha iyi yaparlar.

KONU ŞASI Şu anda nüfus kayd ını alamıyoruz, nüfus kay ıtlarıyla il-
gili birçok s ıkıntılarımız var. Ben Nüfus Müdürlü ğü, Vatan-
daş lık Genel Müdürlüğü'yle ilgili çalışmalar yaparak, baro-
nuri yetkili kullaruc ı olarak Internet'ten tüm nüfus kay ıtlarını
alması üzerine bir sözleşme yapıyorum, bunu yürürlü ğe koy-
mak istiyorum. Böylece baroya gelen bir arkada şımız boşan-
ma davası açmak istediğinde, kimliği girdiğinde vatandaş lık
numarasıyla bunu alabilecek, ne nüfus müdürlü ğüne gidecek
ne de gidip oradaki hAkimle, şunda bunla muhatap olacak.
Böyle bir çalışmayı da mutlaka Barolar Birliği nezdinde yap-
manın gerekli olduğunu düşünüyorum.

Son sözüm gene meslekle ilgili, arkadaşlar; tramer.org.tr

diye Jnternet'te bir sayfa var, duydunuz mu? Bu Trafik Sigor-
taları Bilgi Merkezi, Türkiye'deki tüm trafik sigortalar ıyla,
tüm kaskolar bu sayfada, bu Internet'te, bilgisayarda böyle
bir yer var ve bunun kullanıcıları emniyet, jandarma, sigorta
eksperleri, sigorta şirketleri. Ben bunun da Türkiye Barolar
Birliği tarafından, Hazine Müste şarlığı Sigortacılık Genel Mü-
dürlüğü üzerinde gerekli çal ışma yapılarak, tüm avukatların
kullanımına aç ılmasını istiyorum. Bir sigorta eksperi veya bir
sigortacı bunu kullanabiliyorsa, gerçekten bir avukat da bunu
çok rahat kullanabilmeli ve bunun dar alanda, i şte kriz orta-
mında bu şekilde de mesleğe bir katkı olarak koyabilmelidir,
hepinize çok çok teşekkür ediyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Değerli arkadaşlar; sab-
rından dolay ı Başkana teşekkür ederiz.

Şimdi söz s ırası İstanbul Barosu Başkanımız say ın Muam-
mer Aydm'da, buyurun say ın Başkarum.

MUMER	 Av. Muammer AYDIN (İstanbul Barosu Başkanı): Say ın
AYDIN'IN TBB Başkanım, değerli Yönetim Kurulu üyelerim, değerli

KONU Ş!MSI baro başkanı arkadaşlarım; hepinizi tekrar saygı ve sevgi ile
selaml ıyorum.
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Öncelikle Karabük Barosu Ba şkanı ve ay ın 6's ında kay- MUMWER

bettiğimiz, dün de topra ğa verdiğimiz İzmir Barosu Ba şkanı- AYOININ

nuz Nevzat Erdemir'e rahmet ve İzmir Barosu avukatlar ına KONU ŞMASI

ve Nevzat beyin k ıymetli ailesine başsağlığı diliyorum.

Mesleğin sorunları çok fazla, bunu hepimiz biliyoruz. Bu-
günkü toplantıda değerli görüşlerinizi bizlerle paylaştığın ız
için, ben de kendi ad ıma teşekkür ediyorum. Ama başl ıklar
halinde bazı sorunlar ı tekrara dü şmeden de belirtmek istiyo-
rum.

Öncelikle CMK konusunda önemli bir sorun ya şadığım ı-
z ı düşünüyorum. Özellikle İstanbul genelinde yaşanılan, ama
tüm Türkiye'de de sorun olan 5560 say ıl ı Kanun'la CMK'daki
getirilen geri gidiş, bence en önemli mesleki sorunlarım ızdan
biri. Çünkü zorunlu avukatl ığı daraltan, yak ın müracaat ını
kaldıran bu yasa düzenlemesiyle birlikte önemli s ıkıntılar ya-
şamaya başlad ık. Bunu sadece barolar olarak, savunmanlar
olarak biz yaşamıyoruz, ama vatanda şlar yaşıyor. Adalete
erişim konusunda kendilerine verilen bu hizmetten gere ği
gibi istifade edemiyorlar. Yak ın müracaatlar ı olduğu zaman,
karakola düşen, savc ılığa düşen herkesin yakmı ya da onlarla
ilintili olan, olay ı gören kişilerin müracaatını dahi değerlendi-
rerek, daha o aşamada müracaat ettiğimizde, insan haklar ı ve
temel hak ve özgürlükler konusunda önemli kazarumlar sa ğ-
lamıştık. Ama 5560 say ılı Kanun'la, bu kazan ımlarımız ı kay-
bettik. Bununla beraber önemli bir şeyi daha kaybettikı daha
önce Adalet Bakanlığma aktarılıp oradan da Türkiye Barolar
Birliği'ne aktarılan ücret ödemelerinin Maliye Bakanl ığı 'na
geçmesiyle birlikte, para benim elimde, güç de bende gösteri-
sine soyunan Maliye Bakanlığı, hepimizi mutat vas ıta gibi bir
sorunla da kar şı karşıya bırakmış t ır.

Avukatlık mesleğinin, özellikle müdafiliğin yap ılışı ndaki
zorluklar ve CMK'daki bu geri gidişe, ödenen angarya gibi
ücretlere baktığınızda, bu sorunlar ın mutlaka, ama mutlaka
üstünde durularak, hep birlikte, gerekirse eylem birli ği içinde
çözülmesi gerektiğini düşünüyorum.
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MUER	 Ücretler hem az, hem de makbuzlar ın kesildiği andan
AYDIN'IN itibaren, avukatlarımız bir de vergi cezası, gecikme cezas ıyla

KONU ŞASI karşı karşıya kal ıyorlar. Çünkü Istanbul geneli için söylüyo-
rum, 2 ay ile 6 ay gibi bir süre aras ında ödenen ücretler, mak-
buzun kesilmesinden 1 ay sonra KDV'nin ödenmesi sorunu-
nu gündeme getirdiğinde, almadığı ücretten vergi ödemek
zorunda kalan meslekta şlarımız ın önenıli oranda sıkıntıya
girdiğini göstermekte ve maalesef hepsi, bağlı olduklar ı vergi
dairelerinin icra takiplerine maruz kalmış durumdalar. Hem
aldıkları komik ücretleri alamamakta, hem de bunlardan do-
lay ı bir de ayrı bir vergi yükü, gecikme cezas ı yükü altına gir-
mek zorunda kald ılar.

Mutat vasıta ise, avukatlık mesleğinin yapılişıyla, bağ-
daşmayacak kadar hem komik, hem de gerçekten avukatl ık
mesleğini, savunmanl ık mesleğini yaralayacak kadar da kötü
bir uygulama. Evet, mutat vas ıta her ilde kendi özelinde de-
ğişmesine rağmen, İstanbul içinde ya bir İEYf otobüsü, ya bir
vapur ücreti ya da benzeri 1-2 liral ık ücretlerle harc ırah ya-
sasının uygulanması için, gönderilen, ba şsavc ıliklarda, önce
Adalet Bakanlığı 'ndan gelen, daha sonra da ba şsavcılıklardan
Istanbul Barosu'na da gönderilen, böyle bir genelgeye ba ğ-
lanmak istenıniştir.

Biz İstanbul baz ında bununla ilgili görüşmeler yapt ı k.
Bütün başsavcılardan bir görü şme istedim. Kendileriyle ortak
bir toplantı yaptık ve bu ortak toplant ıda, onlar ı Istanbul öze-
linde, 34 adliyenin olmas ı, gündüz ve gece şartlarının sıkınt ı-
sını da gündeme getirerek, avukatlar ın beyan ettikleri ücret-
lerin ödenmesi hususunda ikna ettik. Evet, biz mutat vas ı ta
sorununu böyle a ştık, ama bu sadece yapt ığımız görüşmeler-
le, şifahi bir görüşmeyle aşildı . Yar ın tekrar karşımıza bunu
getireceklerinden eminim. 0 nedenle, bu konuda da önemli
çalışmalar yapılarak, hep birlikte el ele, özellikle Birli ğimizin
de bu konudaki önderliğiyle bu işi birlikte yapmak zorunda
olduğumuzu düşünüyorum.

Ama bir de kendiniize bakmam ız lazım, CMK konusun-
da görev alan meslekta şlarımızın CMK'yı ve buradaki göre-
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yin yap ı lışını, nas ıl yaptıklar ını hepimiz biliyoruz. Buradaki MU»MR

sorun sadece avukatlann alaca ğı ücret sorunu üeğildir, bura- AYDIN'IN

daki sorun, görevin yap ı lışıyla da alakalıdır. Çünkü özellikle KONU ŞMASI

genç meslektaşlarımızın yer aldığı bu görev alan ında, sadece
oraya gidip, sanki alelusul bir işi yap ıp, geri dönüp, karşı l ı-
ğında da bir ücret alınacakmış gibi özen gösterilmeden yap ı l-
dığını da hepimiz biliyoruz. Maalesef Istanbul'da da bu var.
Biz sürekli meslekiçi e ğitimler yapıyoruz. CMK'da görev ala-
cak meslekta şlarımıza 5 günlük, 4 gün gecelemeli, 5 günlük
eğitimler veriyoruz ve bu eğitimlerde, gerçekten konusunda
uzman, hem meslektaşlar ımız, hem de akademisyenler görev
alarak, onları eğitiyorlar. Ancak uygulamada yine de kara-
kola gidildiğinde, önlerine hazırlanmış ifadelerin konulduğu
gözden kaçm ıyor.

Bazı meslektaşlar ımız, gerçekten savunmanl ık görevleri-
ni sonuna kadar yaparak, gerekli tepkileri gösteriyorlarsa da,
bazılarının buna boyun eğerek imzaladıklarını da biliyoruz.
Dolay ısıyla bu sadece Istanbul özelinde de ğil, tüm Türkiye
genelinde, CMK'da görev alan meslekta şlarımız bakımından
da önemli bir sıkıntıdır. Çünkü hepimiz biliyoruz ki, orada
ifadesi alınan kişinin, ifadesi altına imza at ıld ığı andan iti-
baren o ifade art ık herkesi bağlar. Asıl sorun da buradad ır,
buradan hareketle, bu temel hak ve özgürlüklerin korunmas ı
noktasmda, avukatlarımız ı mutlaka ve mutlaka bu eğitim
lerden geçirerek, bu görevin önemini onlara hat ırlatmak is-
teriz. Bu konuda tüm barolar için söylüyorum, e ğer İstanbul
Barosu'nda eğitimler konusunda yapabileceğimiz bir şey var-
sa, müracaatımz halinde elimizden gelen yard ımı yapacağız.

CMK'da bir makbuz sorunu var, verginin ki şiselliği var,
yani kim kazanc ı elde ediyorsa, vergiyi de o ödemeli. Oysa
şimdiki düzenleme böyle de ğil. Özellikle bağlı çalışan mes-
lektaşlarımız, bir meslekta şımızla birlikte sigortalı olarak ça-
lışan meslektaşlarınıızın, CMK ve adli yard ım yaptıklarında
hepimiz biliyoruz ki, onlar ad ına makbuzu meslekta ş olan,
üstat olan avukat ımız kesiyor ve dolay ıs ıyla vergi de onun
şahs ında doğuyor, ama bunun bir sürü mahzurlar ı var.
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MUMWER	 Birincisi, eğer kendisine vergi borçlar ı var ise, bu genç
AYDIN'IN meslektaşıımza ya da yanında birlikte çalıştığı meslekta şı-

KONU ŞfMSI mıza ait olan ücretler, takas mahsup yap ılarak, vergisinden
kesiliyor. Geri ödemede s ıkmtılar yaşandığı için, bu sefer iki
çalışan aras ında, iki meslektaş arasmda sorunlar yaşanıyor.

Biz buradan hareketle, hem verginin şahsiliği, hem de bu
makbuz sorunu gidermek için, Vergi Usul Kanunu'nun 24,
maddesine göre bir gider makbuzu düzenlendi ği takdirde, bu
gider makbuzuyla ödemenin yapilabileceğiyle ilgili bir öner-
mede bulunduk ve bunun karar ım alarak, gerekli normatik
önermesini de Maliye Bakanl ığına gönderdik.

Bunun dışında, CMK ve adli yard ımda, hepimiz biliyo-
ruz ki, adalete eri şim konusunda vatandaşlara verilen bir
hizmet, adil yarg ılanma hakkının da bir gereği, ama bu ko-
mik ücretlerden bir de yüzde 18 oranında KDV al ınması, bu
hizmetin riiteliğiyle de bağdaşmamakta. Çünkü sosyal devlet
ilkesiyle verilen bu hizmetten, devlet bir eliyle cebiniize ko-
yarken komik ücreti, di ğer eliyle de oradan KDV almaktad ır.
Dolayısıyla, biz İstanbul Barosu olarak, Vergi Konseyiyle bir
görüşme yaptık. Hem Ankara'da, hem İstanbul'a kendileri-
ni çağırarak İstanbul Barosu'nda yaptığım ız toplantıda, ver-
gi konseyirıi bu konuda ikna ettik. Maliye Bakanl ığı Gelirler
idaresi Başkanlığı'yla da bir görüşme yaptık ve CMK ve adli
yardımdaki yüzde 18 KDV'nin kald ırılmas ı hususunda mu-
tabık kaldık. TBB de bununla ilgili yaz ılarımızı gönderdik ve
Katma Değer Vergisi Kanunu'nun 17. maddesi içine istisna
olarak konularak, bunlar ın istisna kapsammda tutulmas ıni
sağlamak için, normatilc önermelerimizi yazd ık, gönderdik
ve bunların yasalaşmasını bekliyoruz, önümüzdeki günlerde
gerçekleşeceğini umuyoruz.

Evet, dün akşam Hulki Cevizoğlu'yla Ceviz Kabuğu prog-
ramına katılmışt ım, CHP Grup Başkanvekili Hakkı Süha
Okay da konuşmacıydı benimle birlikte... Saat gece 03.00'tn
sonra birlikte ç ıkarken, aidatlar konusunda bir yasa teklifi, af
teklifi vereceğini söyledi.
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Evet, bence burada bir s ıkıntı oJ.uşabilir. Cezalar ın affı ko- MUNAER

nusunda, faizlerin affı konusunda 'bir yasa teklifi olursa, buna AYDIN'IN

söyleyecek bir sözüm yok, ama aidtatlar ın affı konusunda olur- KOHU Ş!MSI

sa, ödeyenle ödemeyen aras ında eşitsizlik doğacak. İstanbul
Barosu geneli için söylüyorum bunu, örnek olsun diye, 24 bin
meslekta şımız var, neredeyse yüzde 50 aidatı tahsil edemiyo-
ruz ve biz Aralık ayında aidatlar ın tahsili için karar ald ık, ka-
rarımız ı Ocak ay ında yeniledik, aidatlann ödenmemesi halin-
de kay ıt silme işlemi yapmak için de karar ımı zı oluşturduk.
Ama burada görmezden gelernedi ğiniiz bir husus var, tabii
ki yasayla çözülecek bir husustur ki, aylık yüzde 5 faiz. Bu
faiz gerçekten bugün y ı llık yüzde 60 oranında, çok yüksek.
0 nedenle bu konuda yasa değişikliğine acilen ihtiyaç var.
Ancak aidatlarını ödemeyenlerin affı gibi bir olayın günde-
me getirilmesi, İstanbul Barosu özelinde söylüyorum, bizim
için büyük bir sıkıntı yaratacaktır. Sadece mahrum kalacaği-
mız paradan bahsetmiyorum, bugüne kadar iki y ıl, üç y ıl, beş
y ı l aidatlarını ödemeyenlere bir de üstüne üstlük ulufe verir
gibi, böyle bir af getirilmesi, Türkiye'de genel anlamda hem
vergide, hem de diğer konularda getirilen aflar gibi, yeni bir
sıkıntı yaratacağını düşünüyorum. Ama yine de bu konunun
önemli oranda incelenmesi ve irdelenmesi gerekti ğini, ona
göre Meclise sevk edilecekse, ortak görü şle, ortak akılla böyle
bir teklifin verilmesi gerekti ğini düşünüyorum.

Yine hepimizin ortak sorunu olan avukatlık kimlikleri
konusunda hepimiz çok iyi biliyoruz ki, bir yönetmelik ya-
sanın üstüne çıkmıştır. Üstelik de bu özel yasa varken, Avu-
katl ık Kanunu varken, karaparay ı aklama yönetmeliğindeki
bir değ işiklikle, üç kimlik kabul ediliyor, avukatl ık kimliğ i
özel yasas ında resmi belge niteliğinde olduğu belirtilmesi-
ne rağmen, kabul edilmiyor. Ama s ık ıntı şurada: BDDK ile
MASAK ve Maliye Bakanl ığı bu konuda tıkay ıcı rol oynuyor.
Biz Istanbul'da say ın BDDK Başkanı 'yla bir görü şme yapt ık.
Say ın Tevfik Bilgin'e gittim, Yönetim Kurulu arkada şlarım-
la beraber ziyaret ettim, kendisiyle bu s ıkıntıy ı paylaştık ve
desteğini istedik. 0 da bu "konuda bize gerekli desteği vereceği-
ni" söyledi. Yine bununla ilgili yönetimsel karar ımızı ald ık ve
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MUMWER kendisine yazımızı ulaştırdık. Bu arada MASAK'la ve Maliye
AYDINİN Bakanlığı'yla görüşme yapmak için de kendilerinden görü ş-

KONU ŞMASI me teklifimiz üzerine randevu istedik ve önümüzdeki günler-
de bu görüşmeleri de yapacağız. Ancak tabii ki, burada esas
görev, Türkiye Barolar Birli ği'ne de düşüyor, bütün barolara
da düşüyor.

Eylem birliği dediğimizde, bir avukatın kirnliğiyle banka-
ya gittiğinde, kendisine "bu kimlik geçerli değil, başka bir kimlik

verin" denildiğinde, avukatın orada durumu, avukat ın bu an-
layış içerisindeki yaşadığı s ıkınt ı, yanında müvekkiliyle giden
avukat ın cebindeki avukatl ık kimliğinin geçmemesi gibi ora-
da refüze olması, bütün bunlar hepimiz ve mesle ğimiz adına
büyük bir sık ıntıdır. Bunun bir an evvel aşılması gerekiyor.
Biz İstanbul Barosu olarak bunu a şmak ad ına her türlü çal ış-
mayı yap ıyoruz, ama destek de istiyoruz.

icra daireleri sorunu, birçok meslekta şım tarafından belir-
tildi. İstanbul özelinde de icra daireleri son derece s ıkıntı l ıd ır.
İstanbul'da icra daireleri iflas etmi ştir, çünkü siyasal iktidar ın
yasa yapma anlayışını biz şöyle değerlendiriyoruz: Bu konu-
da bir iradeyi getirmek istediklerinde, önce onunla ilgili konu
tıkanyor, daha sonra istedikleri konu gündeme getiriliyor
ve kendi istedikleri gibi çözülüyor. Nitekim birçok konuda
bu böyle oldu, az evvel söylediğim 5560 sayılı Kanun'daki,
CMK'daki geri gidişte de bunu böyle ya şadık, şimdi arabulu-
culukta da bunu böyle yaşıyoruz ve nitekim icra dairelerinde
de konu aynen böyle yaşanmaktad ır. tstanbul'daki icra dai-
relerinde, dosya say ısı 20-25 bin, bazı yerlerde 3540 binlere
varmıştır. UYAP sistemi içerisinde baktığmız zaman, 20 ya da
her 5 bin dosya için, memur say ısını gündeme getirdiğinizde
20-25 memurun çalışması gerektiği icra dairelerinde 3 ya da
4 memurla hizmet verilmeye çal ışılmaktad ır. Tebligatlar 1,5-2
ayda dosyalara girememekte, hacizler için 1 ayl ık, 1,5 ayl ık
sürelerle randevu verilmektedir. Bu da içinde oldu ğumuz du-
rumun ve mesleğimizin gerçekten s ıkıntıda olduğu, meslek
taşlarım ızın bu konularda acil çözümler beklediğinin işareti
ve bunların bir an evvel çözülme zaman ı geldi de çoktan geçti
bile diye düşünüyorum.
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Bir başka sıkı ntı, işte demin söylediğim anlayıştan ha- MUMVAER

reket ederek, icra dairelerinin özelle ştirilmesini dü şünüyor AYDIN'IN

siyasi iktidar. Bu konuda yasa teklifi haz ırlıyorlar ve bunu- KONU ŞMASI

yorum sizlere geldi mi, bize "ilams ız takiplerle ve onun benzeri

konuların kaldırılmas ıyla ilgili, görüşleriniz nedir?" diye yazı gel-
di. Biz de bu konuda görüşlerimizi oluşturduk ve yıllardan
beri uygulanan bütün bu uygulamalar ın bir anda, daha evvel
TCK'da yap ıldığı gibi çöpe atılmas ına ve hepimizin tekrar ta-
lebe konumuna getirilmesine, b ırakın onu bir tarafa, bu uy-
gulamalar nedeniyle ya şanacak olan sıkıntılara da dikkatinizi
çekmek istiyorum. Bununla ilgili de biz karar aldık ve Adalet
Bakanlığı 'na yazdık.

Evet, meslekle ilgili önemli bir sorun da, hepimizin bildi-
ği, sadece terennüm edip, şikayet ettiğimiz, ama çözüm bu-
lamadığımız bir konu da hukuk fakültelerinin say ısının her
geçen gün arttığı gerçeği. Yanlış bilmiyorsam, şu anda 47 hu-
kuk fakültesi var, 13 tanesinin daha izin al ındığı söyleniyor,
yani say ı 60.

Evet, sevgili meslektaşlarım, sevgili baro ba şkanları; de-
netim olmadığında, ortaya gelecek sorun, hepimizin sorunu-
dur. Bu mesleğin göçmesine, bu mesle ğin sıkınt ı yaşamas ına
hiçbir meslekta şın gönlü raz ı değildir, ama gönlü raz ı olma-
mak, genel bir tabirdir. Bence bu konularda mutlaka ve mut-
laka birlikle beraber çözüm üretmek ve say ıları artan fakülte-
lerin artışına mani olmak, çünkü onların say ısı artıyor, ama
öğretim elemanı sayısı onlar gibi artmıyor. Dolay ı s ıyla aynı
fakülteler gezici ö ğretim elemanlar ıyla, bu şekilde, gerekli se-
viyede öğretim, eğitim ve öğretim yapamıyor. Bu nedenle bu
konu mesleğimizin temelindeki en önemli konulardan biridir
diye düşünüyorum ve acilen bu soruna da çözüm bulmak ve
bunun için de eylem birliği içine girmek zorunda oldu ğumu-
zu dü şünüyorum.

Staj ve sınav konusunda kendi özelimde örnek vermek is-
tiyorum, birçok yerde payla şmışımdır. 1977 de mezun oldum,
staja başladım, staj 1,5 yıld ı . Barolarda avukatlar için s ınav
vardı . Birçok o dewedeki meslekta şlarımla birlikte eyleme gi-

171



ON ALTINCI BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

MUAJMAER riştik, Türkiye Barolar Birliği'nin 11 ya da 12. Genel Kurulu'na
AYDIN'IN katıldık, stajyer olarak, delegelerden söz vermelerini istedik,

KONU ŞMASI alamad ık, bizim adımıza onlar sorunlar ımızı aktardılar. Ada-
let Bakanı Mehmet Can, Ecevit Hükümeti yeni kurulmu ştu,
TBMM'ye gittik, grup ba şkanvekilleriyle görü ştük ve derdi-
mizi anlattık, derken staj 1,5 yıla bir hafta on gün kala benim
özelimde, staj 1 y ıla indirildi ve 1978'de s ınav kalktı .

1978-2008, bence aradan geçen 30 y ıl boyunca ne stajda,
ne de s ınav özelinde hiç değ işen bir şey olmadı . Daha sonra
sınav geldi, ama o da siyasi iktidar ın anlayışı doğrultusun-
da kald ırıld ı . Bir yere kadar doğruydu, bir yere kadar yan-
lı tştı . Doğruydu, stajda hiçbir iyileştirme yapılmamıştı; çünkü
Istanbul'da adliye staj ında hiçbir stajyer arkada şımı oturta-
cak yer dahi bulamıyorlar. B ırakın oturacak yer buldu ğıında,
onunla ilgilenmek kimsenin aklından dahi geçmiyor. Ona iki
kelime öğretebilmek ya da bir dosya teslim edip, incelemesini
sağlamak, hiç kimsenin akl ından geçmiyor. Tam tersine onu
memur gibi oturtup, tebligat yazd ırmak ya da dosya kapa ğı
yazd ırmak gibi görev vermek istiyorlar. Ben 6 y ıl baroda staja
baktım, dolay ısıyla bununla ilgili çok kavgalar yapt ık, ilkesel
kavgalar yaptık, çok arkasında durdum. Ama bu sadece bi-
reysel kavgayla olacak de ğil, sonuçta ilkesel ve yasal yollar-
dan çözülecek, gerektiğinde staj, hem adliyede, hem avukat
yanında doğru dürüst çözümlennıeli, mesleğin onuruna yak ı-
şacak şekilde çözümlenmeli, avukat stajyerleri kendi meslek-
taşlarının yanında staj görürken de aşağılanmamalı. Onlara
bankaya gidip, kiralar ını ya da benzeri özel işlerini yaptırmak
için görev verilmemeli. Kendi iste ğiyle kurulan dostluk, kar-
deşlik ilişkisi içerisindeyse, ona söyleyecek hiçbir sözüm yok,
ama bir görev gibi yüklenmemeli, dolay ısıyla bunlar bizim
mesleğimizin önemli sorunlan. Staj ve s ınav konusu mutlaka
çözümlenmeli ve gerekirse, staj ın altyapısı tamamlandıktan
sonra bu kayıt ve şartla söylüyorum, hem girişte, hem de ç ı-
kışta mutlaka bir s ınav yapılmas ı gerekir diyorum.

Tabii bu kadar hukuk fakültesi, bu kadar mesleğe yöne-
len genç avukat var. İstanbul Barosunda 35 ya şın altında 11
bin meslekta şım var ve İstanbul Barosu'nun 24 bin ki şilik sa-
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yis ının 12 bin 400 kişi vergi mükellefi, gerisi di ğer üstatlar ının MUMWER

yanında onlarla birlikte görev yap ıyorlar ve gerçekten önemli AYDININ

bir iş alan daralmas ı var. Hele hele özellikle hizmet sektörü, KONU ŞMASI

özellikle bizim mesleğimiz, hizmet sektöründeki s ıkıntılarını
gördüğümüzde ekonomik kriz ilk önce bizi vuruyor. Çünkü
yaptıklar ımız ı, bir emek ürünü olduğunu görmeyen ve işi,
karşıya geçtikten sonra da "ne yaptırnz ki, bir dilekçe iki söz"

diye ifade eden insanlarla gerçekten bir yere varabilmek zor-
dur. Ama biz mutlaka ve mutlaka mesleğimizle ilgili i ş alan-
ların genişletmek zorunday ız. Bunun için hepimize düşen
sorumluluklar oldu ğunu düşünüyorum.

UYAF sistemiyle ilgili elektronik imza konusu çok önem
taşıyor, artık sertifikalar bitti. Dolay ısıyla elinde mevcut serti-
fikas ı olan meslekta şlarımız, UYAP'a giremiyorlar. Biz İstan-
bul Barosu'nda, yaptığıımz görüşmelerle, iki büyük firmadan
elektronik imza konusunda teklifler aldık. Önümüzdeki gün-
lerde karar verece ğiz, ama aslında bu olay bütün Türkiye'deki
avukatlar ı ilgilendiriyor. Ben Istanbul Barosu özelinde al-
dığım tekliflerde, piyasada 200 TL'ye satılan elektronik im-
zayı, 55-60 TL'ye kadar dü şürdüm, ama eğer Türkiye'deki
tüm avukatlar ı kapsar şekilde Türkiye Barolar Birliği de bu
konuda bir görü şme yaparsa, bence bu rakam, daha da a şa-
ğılara dü ştüğü gibi, ilie de bedelini ödeyerek değil, korısinye
olarak al ıp, satılanların bedellerini firmalara aktarmak ya da
doğrudan kendilerinin tahsil etmesini sağlamak ve yine han-
gi meslektaşlarıınız elektronik imza talep ediyorlarsa, talebi
toplamak görevi de onlara ait olmak üzere bu görüşmeleri
hep birlikte yapabiliriz.

Evet, yargıda yüzde 18 KDV, gerçekten yargıy ı pahalan-
dırıyor. Sağlıkta yüzde 8'e indiğine göre, yargıda da yüzde
8'e inmesinin hiçbir mah.zuru yok. Önümüzdeki en güzel
emsal, sağlıktaki yüzde 8'dir. Ben bu konuda da vergi kon-
seyiyle görüşmeler yaptığımda, "önemli oranda buradan kaynak

beklediklerini, dolay ıs ıyla yüzde 8'e indirme konusunda ancak diğer

vergi kalemlerinde artış olabileceği hususunda bir sözveri olursa,

belki değerlendireceklerini" söylediler. Biz hiçbir zaman üçüncü
şahsm filmi taahhüt edemeyiz. Ba şka kaynaktaki vergiyi art-
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MUMkMER tıracağız, bunu irı direcekler, ama buradan anlay ış şu tabii ki:
AYDIN'IN Sonuçta burada bekledikleri bir bedel var, bu bedel bütçede

KONU Ş?MS İ bir deliği yanıyor. Eğer o deliği yamayamad ı klar ı takdirde,
KDV'yi indirmeyeceklerini söylüyorlar, ama önemli çal ışma
yapar da bu konuyu önlerine götürürsek, emsali sa ğlıktaki
yüzde 8 olduğunu vurgularsak, çözülmemesi için hiçbir ar-
güman ellerinde kalmaz diye dü şünüyorum.

Evet, en önemli sorunlarim ızdan biri de, yeni yasalar ko-
nusu. Temel yasalarla ilgili şu anda siyasi iktidar ın çalışma-
ları var, özellikle Avrupa Birliğinden kaynaklanan baskılar
ve yap ılan anlaşmalar çerçevesinde ve en son Cumhurba şka-
nınca da onaylanan Ulusal Program do ğrultusunda, şu anda
da, önümüzdeki 4 y ıl içerisinde de bütün yasalar elden geçi-
rilecek. 1-2 y ıl içerisinde kı sa vadeli olanlar, 3 ve 4 y ıl içeri-
sinde de tamam ı elden geçirilmiş olacak. Ama şu anda, Türk
Ticaret Kanunu'yla ilgili, Borçlar Kanunu'yla ilgili, Hukuk
Usulü Muhakemeleri Kanunu'yla ilgili ve en önemlilerinden
birisi de Arabuluculuk Kanunu'yla ilgili yasa teklifleri Genel
Kurul'a inmek üzere.

Türk Ticaret Kanunu'nda denetçilerle ilgili olarak geti-
rilen yeni düzenleme, denetçilerin sadece ve sadece maliye-
cilerden oluşacağını öngörmüştü. Biz hukuki denetimin de
mümkün olduğu, mali denetim yapacak yapının içerisine bir
hukukçunun girmesi halinde, bu denetimin o firmalar baz ın-
da, hukuki denetime de gerek oldu ğundan, meslektaşlarım ız
tarafından yapılabileceğini, TBMM'ye giderek, bizzat Ahmet
Iyimaya ile görü şerek, sayın İsa Gökle, Şahin Mengü'yle ve
CHP Genel Merkezi'ne giderek de Bihlun Tamayl ıgil'le bu ko-
nuyu değerlendirerek, dikkatlerini çektik ve özellikle bu söy-
lediğimiz öneri doğrultusunda da bir normatik önerme ya-
parak gönderdik. Ama bir değişiklik olacağına inanmıyorum,
çünkü Türk Ticaret Kanunu haz ırlayan hocam ız ı sayın Ünal
Tekinalp'i İstanbul Barosu'na davet ettik, kendisiyle görüşme
yaptık, "kesinlikle karşı olduğunu" bildirdi, ısrarla üstüne gi-
dince, "Ben çekincemi belirtn ıeyeceğinı, yapabilirseniz buyurun"
dedi, sonuç itibariyle. Demek ki, iş alanlar ını yaratmak anla-
mında ve yarın s ıkıntı yaratacak yasaların bugün geçmesinde
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rol almak ad ına, elimizden geleni yapmak zorunda oldu ğu- MUMAMER

muzu düşünüyorum.	 AYDIN'IN

Arabuluculuk konusunda ise, İstanbul Barosu görüşünü 
KONUSSI

daha evvel net olarak ifade etmi ştim. Bir ba şka meslekteki
başarılı olamamış kişilerin burada arabuluculuk mesle ğine
gelerek, yeni bir meslek grubunun yarat ılması ve racon kes-

me tabir edilecek bir şekilde 150 saat hukuk dersi alarak, ilam
hükmünde bir belgenin yarat ılmasına, hiçbir hukukçunun ne
gönlü razıdır, ne de bu konudaki i ş alanlarımızın daraltılmas ı
anlamında ve ilam hükmünde bir belgenin hiçbir denetime
tabi olmadan ortaya getirilmesinde, mutlaka arkas ında dura-
cağımız çok fazla şey vardır. 0 yüzden, biz özellikle arabu-
luculuk konusunda olmamas ı gerektiğini .düşünüyoruz, ama
eğer olacaksa -ki, siyasi iktidar bunun olmas ı konusunda ke-
sin kararl ı- bunun sadece ve sadece avukatlar eliyle olmas ın,
ama belki biraz daha geni şletilirse de hukukçular eliyle olma-•
sım kabul edebileceğimize dair görüşümüzü gönderdik. Ama
arabuluculuk konusunda önemli oranda dikkatli olmak zo-
rundayız. Zaten yasan ızda, 35/A maddesine göre, avukatlar
eliyle yapılabilecek uzlaşma var. Burada üretilen belge, zaten
icra iflas Kanunu m. 38 manas ında ilam hükmünde, ama öte-
ki arabuluculuk tabii ki bundan daha farkl ı, ama bu iş alan-
lanmızı daraltıcı ve eğer siyasi iktidarın istediği gibi ç ıkarsa,
gerçekten önümüzde önemli oranda s ıkınt ı olarak karşımıza
ç ıkacağını hepinize bir kez daha hissettirmek istiyorum.

Bir önemli sorun da mesleki sorumluluk sigortas ı, genç
meslektaşlarımız ruhsatı aldıkları andan itibaren, her ne ka-
dar iş yoksa da, her alanda i ş alma şansına yasal olarak sa-
hipler. Her meslekta şımızıiı başına gelebilir, sıkmtı olabilir,
dolay ısıyla bu yasal olarak, mesleki sorumluluk sigortas ının
ç ıkartılması için, gerekli girişimlerde bulunmak gerekiyor. Şu
anda Amerikan men şeli bazı sigorta şirketleri, bununla ilgili
bazı kayıt ve şartlar alt ında, mesleki sorumluluk sigortas ın
yapabiliyorlar, ama bunun için önemli bilgi istiyorlar. 0 bil-
giler çerçevesinde ve yine önemli konudaki k ıs ıtlamalarla ya-
p ıyorlar. Buna mutlaka önem vermeli ve bunun geli ştirilerek,
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MUMWER meslektaşlarımızın önündeki s ıkıntıların kald ırılmas ı gereki-

	

AYDIN'IN	 yor.

KONU Ş MSI Evet, en oneml ı konu da Avukatlık Kanunu'nun guncel-
lenmesi ve bu konuda gereken çal ışmanın yapılmas ı . 6 y ıl-
d ır İstanbul Barosu olarak bu çal ışmaların içinde bulundum,
bunların hepsini gerçekleştirerek, Türkiye Barolar Birliği'ne
gönderdik. Bütün barolar yaptı, Türkiye Barolar Birli ği de bir
çalışma yaptı, ama üstünden geçen sürece baktığın ız zaman,
gerek uygulamadan gelen sorunlar, gerekse de bugün avu-
katl ık mesleğinin içinde oldu ğu durum gözetilerek, Avukat-
l ık Kanunu mutlaka ve mutlaka güncellenmeli, uygulamadan
gelen sıkınt ılar görülerek aktar ılmalı, staj, s ınav ve disiplin
işlemleri dahil olmak üzere, aidat hususu, faiz hususu ve di-
ğer sözleşmelerle ilgili hususlar mutlaka ve mutlaka yeniden
güncellenerek, yeni bir yasa yapılmal ıdır.

Bunun için çekinceler oldu ğunu biliyorum, siyasi iktida-
r ın bize bakış açısı, avukatlara bakış açısı, barolara bakış aç ısı
farkli olabilir. Ama biz Türkiye'de 65 bin avukat ı.z ve 70 mil-
yonun vekğletini alan insanlarız. Dolay ısıyla biz bunun arka-
sında durduğumuz takdirde, bunu mutlaka hayata geçirebili-
riz diye düşünüyorum, İstanbul Barosu olarak bize dü şen ne
varsa, sonuna kadar yapmaya haz ırız.

Sosyal Yard ım ve Dayanışma Fonu'nda da İstanbul Baro-
su özelinde, 24 bin meslekta şımiz, İstanbul'da gerçekten çok
büyük sıkıntılarla karşı karşıya. Biliyorum TBB'nin önemli
oranda katkıları var, özellikle 65 bin TL'ye kadar yap ılabilecek
yardımlar, Med-Line ile ilgili anlaşmalar, tüm Türkiye'deki
meslektaşlarımız için bir nefes olmu ştur. Ancak İstanbul öze-
linde bu yeterli gelmemektedir. 0 nedenle İstanbul özelinde
daha evvel de önerdiğimiz gibi, 5-6 hastaneyle özel anla şma-
lar yaparak, doğrudan TBB'de bu hususun geli ştirilmesi ko-
nusunda hassasiyet gösterilmesini rica ediyorum. E ğer yapı-
labilirse, bu konunun Türkiye genelinde tüm barolar için de
benzer uygulamaya dönüştürülmesini rica ediyorum.

Evet, çok konuştum biliyorum, ama konular önemli, dik-
katlerinize sunmak istedim. Son olarak da, bildiri konusunda
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birkaç cümleyle görüşümü ifade etmek istiyorum. İstanbul MUMVAER

Barosu, bugüne kadarki görü şleriyle, düşünceleriyle her za- AYDIN'IN

man kendini ifade etmi ştir. Bugünkü bildiri, bizim aç ıklama- KONU Ş SI

larımız doğrultusunda bir bildiri değildir, bunu biliyorum,
ama Kayseri Barosu Ba şkanı 'nın da söyledi ği gibi, uzlaşma
metni olarak ortaya getirilmi ştir. Ben yukarıda bildiriyi ha-
zırlarken de ifade ettim, suya sabuna dokunmayan bir bildiri
oldu, içime sinen bir bildiri de ğil. Dolay ıs ıyla biz her zaman
aç ıkladığım ız görüşlerimizin sonuna kadar arkas ındayiz. Bu
kay ıt ve şartla, diğer meslektaşlarımızın da bildiri konusunda,
eğer kabulleri olursa, özellikle de ğişiklik konusunda bir-iki
cümleyi daha ekleyerek, o bildiriyi ortak metin olarak imzala-
yabiliriz diye düşünüyorum. Ama bu şekilde dahi olursa, ben
imzalamaktan çekinmem, çünkü benim görü şlerim, baromun
görüşleri herkes tarafından bilinmekte ve bunlar tüm ulusça,
tüm Türk kamuoyunca bilinmekte ve payla şılmışt ır. Dolay ı-
sıyla bu bildiriye imza atmak, bizim görüşlerimize halel getir-
mez, s ıkıntı yaratmaz.	 -

Ancak hukukçu duyarl ılığında olan herkesin -öğleden
önceki konuşmamda da belirttiğim gibi- çekinmeden, mey-
dana gelen her olayı, hukukçu duyarl ılığıyla değerlendirerek,
Cumhuriyetin kazanımdar ına, laik ve demokratik hukuk dev-
leti ilkelerine sonuna kadir sahip ç ıkmas ı gerektiğini düşü-
nüyorum. Eğer bunun tersini ya şadığım ızda bir gün, bugün
de yaşanan karşı devrim, Cumhuriyetin ilkelerini ve Cum-
huriyetin kazanımlarını gerigötürerek, önemli oranda s ıkın-
tı yaratacaktı . Ülkesi alt ından gitmiş bir hukuk ve hukukçu,
meslektaş, hiçbir zaman orada görevini ifa edemeyecektir.
Eğer, tam ba ğıms ız bir Türkiye olmazsa, bağıms ız bir yargı -
dan bahsetmek de mümkün de ğildir. 0 nedenle, bu konuda
da görü şlerimi sizinle payla ştım, ama öğleden önce de ifade
ettiğim gibi, sadece yaz ıp çizmek yetmiyor. Türkiye'de tüm
baroların, meydana getirilen hukuksuzluklarla ilgili, eylem
birliği içerisinde olması gerektiğini ifade ediyorum, hepinize
saygı ve sevgilerimi sunuyorum.
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Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Say ın Başkanım, gerçek-
ten çok kapsamlı ve dolu dolu aç ıklamalarınızdan dolayı çok
teşekkür ederiz, eksik olmay ın.

Şimdi en son sözü vermeden önce Edirne Barosu'nun de-
ğerli Başkam "bir cümleyle bir hususu belirteceklerini" söylemiş-
ti, iki olsun artık, hay hay memnuniyetle. Faruk Sezer arkada-
şımız, buyurun.

FARUK	 Av. Faruk SEZER (Edirne Baro Başkanı): Sayın Başkan,
S[İ FR' İN sayın Kurul üyeleri, say ın değerli başkanlar; hepinize saygıla-

KONU ŞMASI rım ı sunuyorum. Öncelikle İzmir ve Karabük Barosu'na vefat
eden değerli başkanları nedeniyle başsağlığı diliyorum. Biz
de Edirne Barosu olarak, bildiriyi aynen destekliyoruz, imza-
ladığımız ı belirtiyoruz.

İsrail konusunda zaten saldırının hemen 4. gününde,
Edirne Barosu olarak şiddetle kınadığımızı bildirir bir bas ın
bildirisinde bulunduk.

Mesleki konulara hiç girmiyorum, bu saatten sonra giril-
mesi de hiç ho ş karşılanmayacak. Gerçekten değerli başkan-
lanmızdan benim çok üzerinde tahmin etti ğim güzel sorunlar
dile getirildi, konuşuldu; hepsine te şekkür ediyorum.

Ergenekon konusuna gelince, Say ın Muğla Barosu
Başkanı 'na yapmış olduğu o coşkulu konuşma için teşek-
kür ediyorum, beni bir an ald ı götürdü... Ta 1968'e. Ben de
1970'lerde karakollarda çok sürünmüş birisi olarak, çok duy-
gulandım, teşekkürlerimi bildiriyorum. Bana göre en realist
konuşmayı burada sayın Bahkesir Barosu Başkanı yaptı . isim-
ler konusunda hiçbir tereddüt göstermeden, aç ıkça fikirlerini
söyledi, aynen katılıyorum.

Say ın Mersin Barosu Başkanı Italya'dan örnek verdi,
"Cumhurba şkanlanna kadar, bütün herkese soru ş turman ı n gitti-
ğini" söyledi. Doğru, ancak orada bir fark var, orada Italyan
kamuoyu soruşturmanın hiçbir art niyetle yap ılmadığı ko-
nusunda birleşti ve konsensüs sağladı. Bu nedenle, o soruş-
turmanın başarıya ulaşmasındaki en önemli şey bu husustur.
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FARU K

SEZER' İ N

KONU Ş MASI

"1300 faili rneçhul cinayetin F ı rat'rn ötesinegidemediği" söylenil-
di, doğru.

Say ın değerli baro başkanları, şunu soruyorum size: He-
piniz buradan ayr ıldıktan sonra, gece yata ğa yattıktan sonra
kendinize bir sorun, 1.500 faili meçhul cinayet kimin zama-
nında oldu? Kimin zaman ında bu çeteler kuruldu ve bu çete-
ler herkesin gözü önünde, herkesi öldürdü? Bu faili meçhul
cinayetlerin, çetenin arkas ında kim vard ı ? Şimdi, siz bana na-
sıl inand ıracaksınız, soruşturmayı yürüten, bakın bu konuyu
açıkça hiç kimse söylemedi, devaml ı üstüne basılarak geçildi.
Soruşturmay ı Cumhuriyet Savc ıs ı Zekeriya Öz ve ekibi yöne-
tiyor. Şimdi Cumhuriyet Savc ısı Zekeriya Öz ve ekibi, gerçek-
ten hukuk kurallar ına dayanarak normal bir soruşturma mı
yürütüyor? Yoksa siyasi iktidarın güdümünde, Cumhuriyetin
niteliklerine yönelik bir soru şturma m ı yap ılıyor? Amaç bu
mu? Şimdi ben kendime soruyorum, e ğer bu soruşturmada
Mehmet Ağar'in ismi yoksa değerli başkanlar, bu soruştur-
manın iyi niyetle, hukuk kurallar ı içerisinde yürütüldü ğünü,
herhangi bir art niyet görülmediğini bana nas ıl söyleyeceksi-
niz, beni nas ıl inand ıracaks ı nız? Bu mümkün mü? Lütfen bu
konuyu düşünmenizi rica ediyorum.

Say ın Başkan hepinize saygılar sunuyorum, teşekkür edi-
yorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Efendim, biz te şekkür edi-
yoruz.

Değerli arkadaşlar; gerçekten bugün saat 10.00'da başla-
dığımız toplant ı, çok seviyeli, çok düzeyli ve son derece ya-
rarl ı geçti. Ben özellikle aram ıza katılan yeni başkanlarım ı za
çok teşekkür ediyorum ve bu bildiriyle ilgili olarak biliyor-
sunuz hemen onu da yine demokratik yollarla ve yöntemle
çözmek istiyorum.

Değerli arkadaşlar; hepimiz baroculuktan geldik, hepimiz
baro başkanlığı yaptık. Biliyorsunuz bizim barolar ve Türkiye
Barolar Birliği yapınuz, her baromuz tüzelkişilik olarak özgür
ve bağıms ız, dilediği biçimde -tabii ki hukuk içerisinde kal-

ÖZDEM İ R

ÖZOKUN

KONU Ş MASI
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ÖZDEMiR mak koşuluyla- her türlü bildiriyi, her türlü tasarrufu yap-
ÖlOK'UN makta özgür ve bağıms ızd ır. Türkiye Barolar Birliği'nin yap ı-

KONU ŞMASI sı itibariyle, bunu denetleme ya da "niye böyle yapt ın?", ya da
"niye böyle yapınadın?" biçiminde, bir sorgu veya sual yapmas ı
da mümkün değil.

Buradan şuraya gelmek istiyorum: Bu kadar de ğişik dü-
şünceye sahip yakla şık 75-76 arkadaşımızın, temel belirli ku-
rallar ve ilkeler ve kavramlar üzerinde birle şmesi gereklidir
diye düşünüyorum. Kuşkusuz hepimizin özelimizde, deta-
yında ayrıntı lı, bazı birtakım duyarlıhklar ımız var, o duyarlı-
l ıklar ım ız bize ait, ama bizim burada, hepimizin altına imza
atacağımız, temel kavramlar ı ortaya ve öne ç ıkarmak mecbu-
riyetindeyiz. Bunlar bizim hiç vazgeçemeyeceğimiz şeyler;
nedir bunlar? Bunlar belli, demokrasi, insan hakları, hukukun
üstünlüğü ve demin arkadaşlarımızın sıkça dillendirdi ği adil
yargılanma, suçsuzluk karinesi, lekelen meme hakk ı . Biz bunlara
hangi biçimde dokunulursa ve burada bir ihlal varsa, buna
karşı durmak mecburiyetindeyiz. Buradaki şu heyetin, bu top-
luluğun, bu grubun buna ayk ırı bir düşünce ta şıyacağını asla
kabul etmiyorum. Ama özelde, tabii ki her baro ba şkanımızın
kendi birtakım değerlendirmeleri, kendi birtak ım yaklaşım-
lar ı, kendi birtakım duyarlılıkları olacak. Ama bizi ortak k ı-
lan, ortak paydalar ımızı çoğaltmak ve onun ekseninde, onun
etrafında ve onun paydas ında birleşmek mecburiyetindeyiz.
0 nedenle, arkadaşlarımız eleştirileri ve bunun karşıs ındaki
düşünceleri dinledi ve burada bir ortak metin ç ıkacak.

"Türkiye Barolar Birliği Başkan ı Özdemir Özok" değil, "Öz-
demir Özok" olarak sorarsan, bu bildiride de benim birçok
getireceğim eleştiriler var. Nitekim demin, Muammer Ayd ın
Başkanımızın da söylediği gibi, biz burada ortak bir metin
ç ıkarıyorsak, bazı kendi hassasiyetlerimizi ve özellerimizi
orada göremeyebiliriz. Ama demin söylediğim temel ilkele-
re vurgu konusunda, asla hiçbirimizin tereddüt etmemesi ve
bu konuda taviz vermemesi gerekir. Bir bildiri hazırlad ı ar-
kadaşlarımız ve o bildiriyi Sayın Mersin Barosu Başkanımız
okudu, beri arkadaşlara sordum, dedim ki, "Kabul mü?" Bir
tek Muğla Barosu Başkanım ız Mustafa bey dedi ki "Hayı r, ben
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kabul etmiyorum, şu nedenle ve bana söz s ı ras ı geldiği zaman da ÖZDEM İ R

açıklayacağını " dedi, nitekim hepiniz yaşad ını z. Mustafa beyin ÖZOKUN

bu konuşmalardan sonra karar ı nedir, onu bilemiyorum, ama KONU ŞtMS İ

biz yeniden bu metni al ıp, şu ya da bu şekilde ilave edersek,
ilk yaptığımız oylamayı yeniden tartışmaya açmış olacağız.

o nedenle, ben bildirinin -ben kendi ki şisel görüşümü
söylüyorum- bu haliyle yay ınlanmas ı, buradaki birçok arka-
daşım ızın, belki dillendirmek isteyip de dillendirmedi ği ko-
nuları da yanıtlamış olacakt ır, diye düşünüyorum. 0 bak ım-
dan; bu konuda ben tartışma açmak istemiyorum, ama tart ış-
ma açalım deniliyorsa, tartışma da açarız. Demin de dediğim
gibi, buradan asla bu sorunlan çözmeden ve birbirimizi ikna
etmeden bu kap ıdan dışarıya çıkmaya niyetimiz yok değerli
başkanlarım. Onun için, ben izin verirseniz, bunu hiç tart ış-
maya açmadan, bunu yarın yayınlayalım diyorum.

Salondan: Yeniden oylayalım Say ın Başkan.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Ama hay ır, şimdi bir yeni
oylama da bana göre farklı bir noktaya getirir.

Salondan: Tamam Başkanım, tamam. Vakit geç oldu.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Hayır çok geç olmad ı, ben
sabaha kadar otururum burada arkadaşlar.

Lütfen, ne olursunuz, yani ben özellikle ilk kez birlikte
olduğum ve kendilerine çok inand ığım ve güvendiğim ve
güvenmek istediğim arkadaşlarımın da, en az benim kadar
onlann bana güvenmesini istiyorum. Eskiler beni tanıyor, bi-
raz daha yak ın, ama yeni arkadaşlarıma şunu söylüyorum:
Asla ve asla hiçbirimiz burada kendi kafam ızdaki birtakım
düşünceleri, ortak dü şünceymiş gibi, koymak arzu ve isteğin-
de değiliz. Bizim gerçek ortak düşüncemiz ne ise, kamuoyu-
na o yansısın. Herkes beni de biliyor, buradaki 78 tane baro
başkanımızı da biliyor, Yönetim Kurulu Üye arkadaşlar ım ızı
da biliyor. Nitekim bu konuda aç ıklama yapan sayın İstanbul
Barosu Başkanmıız "Bizim kendi baromuzda da duru şumuz bel-

lidir" dedi. Dolay ısıyla, artık kimse kalkıp da kendini burada
anlatacak durumda değil, hepimiz birbirimizi tanıyoruz. 0
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Ö1DEMR nedenle, kuşkusuz bu bir kolektif ve ortak tav ır ise, burada
ÖZOK'UN belki birazc ık istemediğimiz şeyler ya da belki biraz fazla is-

KONU ŞfMSI tediğimiz şeyler olabilir ya da olamaz. Gelin biz, bu görevlen-
dirdiğimiz yedi arkadaşımızın yaptığı bildiriyi kabul edelim,
bir tartışma açmayal ım, bundan sonraki toplant ılarda, bura-
daki konuşmaları da dikkate alarak daha geni ş bir zaman di-
limi içerisinde hepimizin istediği, hepimizin daha tartı arak,
bir tav ır ve bildiri geliştirelim diyorum, bu konuyu kapatmak
istiyorum.

Salondan: Say ın Başkanım, müsaade eder misiniz?

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Bunu kapatmak istiyo-
rum, izin verirseniz, izin verirseniz arkada şlar ne olur, ne olur
"yemekte konu şahin" diyorlar arkada şlar, yeter.

Salondan: Saym Başkanım, sadece bir şey söylemek isti-
yorum, ben henüz konuşmadım.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Saym B şkanım, bakın,
gerçekten, diğer arkadaşları, görüyorum gözlerinden anl ıyo-
rum, bir de buras ı da hazırlanacak. Ben son olarak şunu söy-
lüyorum: Sizleri sabırla dinledim ve kendi ad ıma, ben sizlere
sonsuz teşekkür ederim. 0 kadar heyecanl ı, o kadar güzel, o
kadar eneıjik konular ortaya koydunuz ki, biz kendi k ısa not-
ların-un ald ık, ben asla cevap vermek istemiyorum. Yalnız bir
şey hatırlatmak istiyorum: Mesela, burada dillendirilen birçok
konuda Barolar Birli ğinin yaptığı şeyler var. Bunlar ı burada
söylemek istemiyorum, yani bir yan ıt olarak da söylemek is-
temiyorum, ama buna ilişkin birtakım çalışmalar var, hatta
zamanımız müsait olsayd ı, Dr. Cengiz arkadaşımız ı kürsüye
çağırıp, bu sosyal yard ımlaşma olay ında neler yaptık, nereye
geldik, nas ıl yaptık; onu da sizlere sunmak istiyordum. Ama
o da bayağı bir yarım saatlik bir zaman dilimi alacaktır, o ne-
denle vaktinizi almak istemiyorum. Yalnız asla ve asla cevap
olarak değil, birçok konu, işte kimlikle ilgili, mesela pasaport-
la ilgili, meslek kurallar ıyla ilgili birçok çalışmalarımız var,
yeterli mi? Konuşmalardan anlaşılan o ki, yeterli değil.
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Biz demek ki, bundan sonraki çal ışmalarımızda, Yöne- Öİ OEM İ R

tim Kurulu Üyesi arkada şlar olarak, biraz daha bu konuları Ö?OK'UN

öne alan dikkatli bir yol haritas ı çizeceğiz. Hepinize sonsuz KONU ŞMASI

teşekkür ediyorum, ben tekrar tekrar bu iklim ko şullarında,
bu kadar büyük kat ılımla bir araya geldiğiniz için, sizi bü-
tün içtenliğimle temin ediyorum, gelecek günlerde çok daha
başarıl ı, çok daha güzel işler yapacağımıza yürekten inanıyo-
rum ve bir şey daha söylüyorum değerli arkadaşlar, birkaç
arkadaşımız buna değindi; inanın dostlar, inanın arkadaşlar,
biz kendi gücümüzü yeterince bilemiyoruz, yani geçmiş dö-
nemdeki baro ba şkanlar ı toplantıs ı eylem kararları, çağr ı ka-
rarlar ın baro başkanları tutanaklarmdan okuyabilirsiniz. Ne
olursunuz buraya gelirken kararl ı, ne yapacağımızı isteyerek
karar alalım, Muammer Ba şkanın, Mustafa Başkanın, birçok
başkanmızın da söylediği gibi, bir eylem karan, bir yol hari-
tas ı çizelim ve onun arkas ında Türkiye Barolar Birli ği olarak
da biz durmaya çal ışalım. Sizler de bizi destekleyin, biz 10
kişi hiçbir şey yapamay ız. Bizim gerçek gücümüz sizlersiniz,
o nedenle, biz yapmazsak, belirli tarihte o düzenlemeyi yeri-
ne getirmezsek, o çağrıyı yapmazsak, arkas ında durmazsak,
siz de bize onun kar şılığında "niye yap ılmadı ?" diye sorun.

Değerli dostlar, değerli arkadaşlar, değerli başkanlar ım:
bakın, size içtenlikle söylüyorum, inanıyorum ki bu anlay ışla,
Türkiye'de bu halk ın, bu ulusun, bu topluluğun tek umudu
olacak grup, Türkiye Barolar Birli ği ve sizin burada olu ştur-
duğunuz "Baro Başkanları Toplant ıs ı ". Çünkü halkın içerisin-
de, 24 saat bütün sorunlan bilen, neyin ne oldu ğunu bilen
ve yüreğini, gönlünü, kafas ını demokrasiye, insan haklar ına,
hukuka ve hukukun üstünlüğüne vermi ş arkadaşların deste-
ğiyle, Türkiye Barolar Birli ği bu konuda odak olacak. Bunu
hep beraber görece ğiz değerli arkadaşlar ve ben bu toplant ı-
dan çok mutlu oldum, ilk kez, ilk, seçimlerden sonra ilk top-
lantı olmasına karşın ve de şu iklim koşullarma rağmen, bu
katılım, bize ve arkada şlar ımıza çok büyük güven verdi, çok
büyük güç verdi, bu güven ve güç ile çok güzel şeyler yapa-
cağımıza inanıyoruz.
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Ö/DFMR	 Hepinize saygılar sunuyorum, sağlıkla mutlulukla, iyi
Ö/OK'IJN günlerle evinize gitmeriizi istiyorum ve de gerçekten Nevzat

KONU ŞMASI kardeşimize ve Tanju kardeşimize de Tanr ı 'dan rahmetler di-
liyorum.

Arkadaşlar, lütfen ne olur, Diyarbakır Barosu Ba şkan ımız
söz istediler. Buyur kardeşim buyur, ben bitirdim, sen konu-
şacaksın galiba.

MEHMEt	 Av. Mehmet Emin AKTAR (Diyarbak ır Baro Başkan):
[MN Ben sabah kısmında söylemiştim, TBB Başkanım yeni seçilen

AKARİN baro başkanlarını söyledi, 73 baroda seçim yap ıldı, sanırım 37
KONU ŞMASI baro başkarıımız yenilendi. Bu yeni bir enerji demek, benim

dileğim o. Türkiye Barolar Birli ği'nin bu yeni eneijiden ya-
rarlanmasını diliyorum, bizim yeni enerjimizden yararlans ın;
birincisi bu.

Şunu belirtmek istiyorum: Hulki beyin okuduğu ilk met-
ne bir itiraz ımız yok. Demokrasi, bir uzla şma rejimidir. Mu-
ammer Başkanım da söyledi, evet, bizim de katılmadığımız
şeyler var ama, ortaklaşa bir bildiri yaymiamaya karar verdi-
ğimize göre, oluşturduğumuz komisyonun ilk ç ıkan metni,
hiç dokunulmaks ızın, hiçbir harfine bir sözcük herhangi bir
şey eklenmeksizin, o haliyle imzalamaya hazır olduğumuzu
ifade ediyoruz. Ancak şunu söyleyeyim: Buradaki tartışma-
larla, şimdi eğer bunu uzatırsak, yani keyfi gözalt ılar, teknik
takiple delil oluşturma, herhangi bir teknik takibe takılmak
sonucu güvenlik hakkının ihlali gibi, bizim her gün tartıştı-
ğımız, karşı durduğumuz, yıllard ır mücadelesini verdiğimiz
konularda, bunu sadece bir soru şturma ya da kovuşturmaya
kilitlersek, bizim anlatmak istediğimiz meram da anlaşılmış
olmaz diye dü şünüyorum. Sunu bütün soruşturmalar için
yapılmas ı gerekiyor, saygılar sunuyorum.

Av. Özdemir ÖZOK (Başkan): Teşekkür ediyoruz Baş-
kan.

Arkadaşlar burası 1-1,5 saat içerisinde haz ırlanıyor, o ara-
da biraz sohbet edelim, odalara ç ıkalım, dinlenelim, 1 saat 15
dakika sonra burada olal ım.
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SONUÇ

B İ 1.0 RS İ

WB Türkiye Barolar Birli ğ i Ba ş kanl ığı
Ankarall101f2OO9

TÜRKIYE BAROLAR BİRLİĞİ YÖNETİMKUR ULU VE BARO
.BASKANLARI'NIN 10 OCAK2009 TOPLANTISI

KAMUOYUA CIKLAMASI:

Gane'de bütün dünyan ın gözleri önünde katliama varan şiddeti uygulayanların yaratti ğı
dayan ılmaz vahşet karşı sında yaptınmsı z ve suskun kalmamn bir insanl ı k suçu olduğuna

inanıyoruz.

Uygarlığın bütün kannıın]anna karşın Ortadoğu'da kalıcı ban şın sağlanamamış olması ,

bölge halkına kendi yurtlarmda barış ve özgürlük içinde yaşama hakkının hala tanınmamas ı,
bütün bu kazao ımlann sorgiilanmas ım gerektirmektedir.

Uygar dünya Ortadoğuda yaratılan vahşeti ve katliam ı durdurmak, Birleşmiş Milletler

başla olmak üzere uluslararası tüm örgütler bu konuda harekete geçmek zorundadır.

Bütün bu olanların doğrudan sorumlusu Amerika Birleşik Devletleri ve İsrail bölgede

dayatnı anıo bir işe yaramadtğuu art ık anlaınal ı ve Filistin halkının geleceğini güvence altına alan

bir banş ortam ı oluştıırmandır.

Türkiye, Ortadoğu'da banşı sağlayacak ortak politikalara ne yazık ki geçerlilik
kazand ıramanu ştır. Oysa Türkiye, başla su olmak üzere doğal kaynaklanmı zı komşulanmızla

birleştinnek suretiyle bölgcınizde kalıcı bir barışı sağlayacak işbirliği ortamının yaratılmasına

katkı sağlayabilirdi.

"Yırnta Banş Dünyada Barış " istiyor, hiçbir gerekçenin hakl ı gösteretneyeveği Oae'de

yaşanan insanlık dramını ve katliamını nefretle lomyoruz.

Dünya barolannı ve özellikle de İsrail Barosu'nu ve Israilli meslektaşlanmı7ı çatışnıalann

karşılıklı olarak durdunılmas ı ve kal ıcı banşm sağlanmas ı için etkin görev üstlenmeye

çağınyonız,

Adres : Oğuzlar Mah.Banş Manço Cad. No:44 06520 Balgat - ANKARA
Tel :0(312) 287 8790 (Fb ı)	 Faks : 0(312) 286 5565

Internet Adresi: www.barobirltk.org.tr İletişim admiııtbarobirlilorg$riiletislm
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Türkiye Barolar Birli ğ i Ba ş kanl ığı

Ankarsl 1/01/2009

Son dönemde yaşanan siyasal tartışmaların yargı araç kılınarak yap ılmas ının yargı
üzerinde yarattığı baskının yıpratıcı olduğuna inamyonıL

Geçmi şten günümüze hala süre gelen uygulamalar evrensel hukuk mılayışmdan ne kadar
uzak olduğumuzu gösteriyor. Bu bağlamda, bazı suçlar ve sanıklar üzerine canta başla gidilirken,
bazılan hakkında Ceza Yarg ılaması Yasas ı ilkelerine aykın olarak ayak sürünmesi, yılı aşan
hazırl ık sonıştımnalan, "adil yargilanma hakkı" ve yargılaınada "makul süre" kavramlarının
hiç önemsenmemesi, "Iddianame" kavıamuu tartışılır balinc getiren ekler, "teknik tızkŞ " adıyla
yeni bir kanı t yaratma sisteminin oh ıştunilması, örnekleri totaliter ülkelerde yaşanan telefon
dinleıneleri ile özel bayat sımrlannın yok edilmesi, "çağn ile Ifadeye başvurma" yöntemi yerine,
ilgili ilgisiz akla gelen herkesi gözalt ına alma ve bir süre tutup serbest bırakma uygulamaları, ucu
açık soruştunna]ar, gözaltı sıras ında gösterilen özensizlilder, ceza yargılamasınırı bir kurumu
olan "tutuklama" kavraımnın yasal ıınsurlanndan çok ayn bir içeriğe ve fiilen cezaland ırınaya
dönüşı tlimesi, adli kontrol tedbiderirıin uyguianıııasrnın hiç düşünülmemesi gibi olgıilar,
gerçek hukuk devleti olma yolundaki eksiklerimizi çok aç ık ortaya koyınaktadırt

Başta yasama dokunulmazlığı olmak üzere yarg ılanmayı engelleyen tüm ayzıcalıldann
kald ınlmasım ve bu konudaki siyasi taahhütlerin yerine getirilmesini istiyoruı

İnsan Haldan Bildirgesi'nin altut ışınc ı yılında bale gözaltında hukuksuzlukların
yaşanması, faili meçhul cinayetlerin aydmlatıtamamış olması, genel güvenlik tedbirlerinin
uygulanması aşamasında güvenlik kuvvetlerinin yaygın biçimde uyguladığı orantısız güç
kullanısm kabul edilemez. 0 nedenle temiz topl ımııın gerçeldcştirilmesiııin önündeki engeller
kaldırılmalı, çeteleşmeııin her türlüsü önlenmei, hukuk mutlak olarak egemen lul ınmal ı dır.

Bütün dileğimiz, başta ülkeyi yönetenler olmak üzere hep birlikte demokratik, laik hukuk
devletini gerçekten istediğimizi gösteren davranışlar içine girmemiz ve kararlar ver ınemizdir.

TÜRKİYE BAROLAR B İRLIĞI YÖNETIM KURULU

ADANA BAROSU	 ADIYAMAN BAROSU AFYOMCARAHJSAR
BAROSU

AĞRI BAROSU	 AKSARAY BAROSU	 AMASYA BAROSU

ANKARA BAROSU	 ANTALYA BAROSU	 ARTVİN BAROSU

AYDIN BAROSU	 BALIKESİR BAROSU	 BARTIN BAROSU

BATMAN BAROSU	 BİLECİK BAROSU	 BİTLİS BAROSU

Adres: Oğııri.r Mah.Bar,ş Manço Cad. Nn:44 06520 Balgat - ANKARA
Tel r 0 (312) 287 87 90 (Pbr)	 Faks 0 (312) 286 55 65

İatenıet Adresi www.barobjr4ik,ora_tr İletişim adminbanbirlikorg.tr/iletwm

SONUÇ

BILDIRISI
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Türkiye Barolar Birli ğ i Ba ş kanl ığı
Ankarall/0112009

BİNGÖL BAROSU	 BOLU BAROSU	 BURDUR BAROSU

BURSA BAROSU ÇANAKKALE BAROSU ÇANKIRI BAROSU

ÇORUM BAROSU	 DENİZLİ BAROSU DİYARBAKIR BAROSU

DÜZCE BAROSU	 EDİRNE BAROSU	 ELAZIĞ BAROSU

ERZURUM BAROSU ERZİNCAN BAROSU ESKİŞEHİR BAROSU

GAZİNTEP BAROSU	 GİRESUN BAROSU	 İĞDIR BAROSU

ISPARTA BAROSU	 İSTANBUL BAROSU	 tZMİR BAROSU

KARABÜK BAROSU KARAMAN BAROSU	 KARS BAROSU

KASTAMONTJ	 KAYSERİ BAROSU KIRKLARELİ BAROSU
BAROSU

KIRI]CKALE BAROSU KOCAELİ BAROSU	 KONYA BAROSU

ICOTAHYA BAROSU KAHRAMANMARAŞ MALATYA BAROSU
BAROSU

MANİSA BAROSU	 MARDİN BAROSU	 MERSİN BAROSU

MUŞ BAROSU	 NİĞDE BAROSU	 ORDU BAROSU

OSMANİYE BAROSU	 RİZE BAROSU	 SAKARYA BAROSU

SAMSUN BAROSU	 SİİRT BAROSU	 SİNOP BAROSU

SİVAS BAROSU	 ŞANLIURFA BAROSU ŞIRNAK BAROSU

TEKİRDAĞ BAROSU	 TOKAT BAROSU	 TRABZON BAROSU

UŞAK BAROSU	 VAN BAROSU	 YALOVA BAROSU

YOZGAT BAROSU	 ZONGULDAK BAROSU

Adres Oğuzlar MahSanş Manço Cad. No;44 06520 Balgat - ANKARA
Tel: 0(312)2878790(bz) 	 Faks:0(312)2865565

İnten.et Adresi : www.barobirliIorg.tr tletişün: admincb*robiditorg.frıietisim

SONUÇ

BILDIRISI
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ONALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

İÇİNDEKİLER

1-) Hukuk Fakültelerinden Son Beş Yılda Mezun Olan öğrenci Sayılan,

2-> Son Beş Yılda Verilen Ruhsat Sayılar;

3-> 30 Kasım 2008 Tarihinde Yap ılan Idari Yargı Hakim Adaylığı Yazık
Sınavın, Kazananlann Univenüe ve Bölümlere Göre Dağılımı,

4-)2003-2007 Ydlan Aras ında Staja Başlayan ve Stajını Tamamlayan Stajyer

5-)Barolara Göre Avukat Say ılan ve Çalışma Durumlarını Gösterir Liste,

6-)Adliye/Avukat Bulunmayan ilçeleı ,

7-)Kamu Kurum ve Kuruluşları İle Kamu İktisadi Teşebbüslerinde Görevli
Avukat Sayıları Tablosu,

8-)Sosyal Yurdun ve Dayan ışma Fonu Raporları,

9-)SM] Kredi Raporları;

10;) Bilgi işlem Merkezi Raporlo.n,

11-) 06-08 Kasım 2008 TarihlerindeRoma'da Yapılan "Avnqıo4a
Avukatların Meslek içi Eğitimi Toplantısı" Ile İlgili Genel Sekreterlik Raporu,

12-)CCBE Üye Barolar Avukat Sayılan Tablosu,

13-)1136 Saydı Avukatlık Kanununun 3.,5 ve ILirfaddelerinin .Değıştınlinesı
ralepli Ek Kısım Başvuruları Birliğimize Gönderen Adalet Bakanlığı
Kanunlar Genel Müdürlüğü'nün 21.11.2008 Günlü Yav.s ı ve Bu Yazıya
0212.2008 Günlü 23092 Saydı Yanıtımız,

14-)Hukuk Uyuşmazlıldarında Arabuluculuk Kanunu Tasar ısı ve Avukatlar
ve "Alternatif Uy ıışmazlık Çözüm Yollan" Bağlamında "Hukuk
Uyuşmazlddarmda Arabuluculuk Kanunu Tasarısı" Üzerinde Genel
Sekreterlik Tarafından Yapılan ön Değerlendirme,

1 5-) Kamu oyu Duyurulan.

RAPOR
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•	 TÜRKİYE BAROLAR B İRLİtİ
RUHSAT. ve S İCİL IŞLER! MÜDÜRLÜĞÜNCE VERILEN

AVUKATLIK RUSATNAME SAYISI

Ruhsat verilen yıl	 Ruhsat A.dedl	 Ruhsat Numdaian

.2004YıIınde	 -	 3924	 61116.65100

200SYdrnda :7 t -	 4232	 65101-69333

	

2006 Yılında •. . . 3566	 .	 6534-72900

2007 Yılında.	 .	 :- . •	 4131	 -	 72901-77032

2008 Yılında	 3933	 7703380966

TOPLAM	 19796

RAPOR
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30 KASIM 2008 TAR İ HLİ İ DARİ YARGI HAKIM ADAYLI Ğ I YAZILI SINAVINI KAZANANLARIN ÜNIVERSITE VE BÖLÜMLERE GÖRE DAĞİUMI

BAYAN:S0

HUKUK MEZUNU	 :84
DIĞER	 :20

84 hukuk fakültesi memnunan Wl ilk 100 içedslnde olup, kalan 40 be 100 Oncü s ı radakl aday ile ayn ı puan ı alan 101-104 Oncü odaylard ı r.
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30 KASIM 2008 TARIHLI IDARI YARGI HAKIM ADAYLIĞI YAZILI SINAVINA MORAACAT EDENLERIN ÜNIVERSITE VE
BÖLÜMLERE GÖRE DAĞILIMI

BAYAN :2138
ERKEK: 2937
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2003-2007 YILLARI ARASINDA STAJA BA ŞLAYAN VE STAJINI TAMAMLAYAN
STAJYER SAYILARI

RAPOR
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	2007	 7	 1
BATMAN	 YILLAR	 STJSA$LAYAN	 STAlİN!

AV.STJ.SAYİSI	 TAMAIUAYAN
AV.STJ.SAYIS!

	

2003	 15	 8

	

2004	 Il	 Il

	

2005	 13	 9

	

2006	 17	 11
__________	 2007	 16	 15

BİLEdK	 YIlLAR	 STJ.BAŞLAÜI4	 STAJINI
AVSTJSAYISI	 TAMAMLAYAN

AVSTJ.SAYISI

	

2003	 3	 -

	

2004	 2	 3

	

2005	 -	 2

	

2006	 3	 -

	

2007	 5	 4
BNGÖL	 YILLAR	 STJ£AŞLAYAN	 STAlİN!

AVSrJ.SAYISİ 	 TAMAMLAYAN
AV.STJ£AY!S!

	

2003	 4	 4

	

2004	 7	 5

	

2005	 5	 5

	

2006	 9	 8

	

2007	 5	 4

BOLU	 YILLAR	 STJSAŞLAYAN	 STAJİNI
AVSrJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN

AV.STJ£AY!SI
2003
2004
2005
2006
2007

BURDUR	 YILLAR	 STLBAŞLAYAN	 STAJİNI
AV£TJ.SAYİSI	 TAMAMLAYAN

AV.STJ.SAYISI

	

2003	 6	 7

	

2004	 10	 7

	

2005	 8	 7

	

2006	 8	 7

	

2007	 9	 7
BURSA	 YILLAR	 SFJBAŞLAYAN	 STAJINI

AVSTLSAYISI	 TAMAMLAYAN

	

2003	 85	 78

	

2004	 86	 73

	

2005	 85	 92

	

2006	 87	 79

	

2007	 71	 83
ÇANAKICALE	 YILLAR	 STJ.BA$JAYAN	 STAJINI

RAPOR
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AV.STJ.SAYISI 	 TAMAMLAYAN
AVSTJ.SAY1SI

2003	 9	 9
2004	 9	 9
2005	 26	 16
2006	 15	 15
2007	 5 

ÇANKIRI	 YILLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 SÜflNI
AV.STİSAYISI	 TAMAMLAYAN

AV.STJ.SAYISI
2003	 9	 6
2004	 2 
2005	 9	 6
2006	 5	 3
2007	 8	 -

ÇORUM	 YIlLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 STAJINI
AVSrJ£AYISI	 TAMAMLAYAN

AVSFJSAYISI
2003	 19	 13
2004	 14	 18
2005	 14	 20
2006	 25	 10
2007	 23	 19

DENMJ	 YILLAR	 ST.LBAŞLAYAN	 STAJINI
AV.STJSAYISI	 TAMAMLAYAN

AV.STJ.SAYISI
2003	 27	 6
2004	 33	 21
2005	 36	 31
2006	 34	 35

_______________	 2007	 17	 33
DİYARBAKIR	 YILLAR	 STJBAŞLAYAN	 STAJINI

AYSTJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AV.STJ.SAYISI

2003	 50	 53
2004	 52	 56
2005	 66	 50
2006	 49	 60
2007	 55	 43

DÜZCE	 YILLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 STAJINI
AV.STJSAYTSI	 TAMAMLAYAN

AV£TJ. SAYISI
203	 8	 8
2004	 2	 1
2005	 6	 6
2006	 5	 5

2807	 6	 3
EDİRNE	 YILLAR	 STJSAŞLAYM<	 STAJINI

AV.StLSAYISI	 TAMAMLAYAN
AVSTJ£AYISI

RAPOR
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1373	 1394

	

mWIR	 YILLAR	 STJ.BLŞLAYAN	 STA.JINI

	

AV.SrJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AVSTJ.SAYLSI

2003	 220	 209
2004	 489	 461
2005	 340	 318
2006	 276	 266
2001	 307	 75

	

KARABUK	 YILLAR	 STJSAŞLAYAN	 STAJINI

	

AV£TJ. SAYISI	 TAMAMLAYAN
AV.STJ.SAYISI

2003	 10	 4
2004 	 8	 10
2005 	9	 8
2006 	3	 9
2007	 7	 3

	

KARAMAN	 YILLAR	 STJ.BAŞL4LYAN	 STAJINI

	

AV£TS.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AV£TJ. SAYISI

2003	 2	 5
2004	 7	 4
2005	 5 	 5
2006	 3 	 5
2007	 4	 2

KARS	 YILLAR	 5FJRAŞLAYAN	 STAJINI

	

AV£TJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AV£TJ£AYISI

2003
2004
2005
2006
2007

KASTAMONU	 YILLAR	 SFY.BAŞLAYAN	 STAJINI

	

AV.STJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AVSTJ.SAYISI

2003	 6	 4
2004	 9	 6

•	 2005	 13	 12
2006	 9	 6

1	 2007	 4	 -

	

KAYSERİ 	 YILLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 STAJmI
AV.STJSAYISI	 TAMAMLAYAN

AYSrJSAYISI
1	 2003	 57	 48

2004	 60	 50
2005	 5!	 44
2006	 82	 79
2007	 64	 61

	

KIRKLAItEÜ	 YILLAR	 STJ.BA$LAYAN 1	 STAJINI

RAPOR

216



ON ALTINCI BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

AV 	 TAMAMLAYANSTJSAYIS!	 AV.ST.J.SAYISI20	 6 03	 8 2004 	 8200720052006 	 5STA.JINISTJ.BA ŞLAYAN 	 TAMAMlAYANAVYILLAR 	 AV.STJ.SAYISI 	 SFJSAYISIRIIUXKALE 2003 	 15 	 614MSTI.BAgAYAN131315200420052006A.HNI2007 	 MLAYANYILLAR -TJ.SAYISI20032004102005 	 620062007 	 10 	 STAJINI____ 	 - STJSA$LAYAN TAMAMLAYANAVYILLAR AVSTJ.SAYISI 	 .STJ.SAY1SIKOCAEL İ 2003 	 5866 20042005 	 6469 58 2006 	 STAJINI2007 	 66STJSA Ş LAYANYILLAR 	 AV.STJSAYISI 	 TAMAMLAYANAV. STJ.SAYISIKONYA	 96112852003 	 109 2004 	 85 2005 	 62006 	 STAJINIAV.STS____	 2007 	 98STJSAŞIAYAN TAMAÜAYANAVSFJ.SAY.SAY1SI	 ISIKÜTAHYA 2003 	 4	 13210 	 -2004 	 13 2005 	 21	 17YnJAR2006 	 STAJINIKARRÖÜRA$ 2007 	 STJ.BA ŞLAYAN 	 TAMAMLAYANAV.STJ.SAYTSI 	 AV STJ.SAYISI
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l015	
17
13

2005	
102006	
15	

STAJINI
2007	

STJSA$LAYAN	
TAMAMLAYAN

YILLAR	
AV.STJ£AYISI	 TA

AVSTJ$AYISI

NİĞDE

4	
11

2003	

6
2004	 14

6 2005	

TA

6	 -2006	

STA-JINI
2007	 10

STJ.BAŞLAYAN
	MAMLAYAN

AV

YILLAR	
AVSFJ.SAYISI	

.STJ.SAYISI

ORDU14

16	
15
8
19

2003	
162004	
102005	
20 2006

2007	 18	
srAnNı

OSMANM TAMAMLAYAN
YILLAR	

AV.STJ.SAYISI 	
AVSTJ.SAYISI

1014	
13
6

2003	
162004	

-	 ı
2005	

12	 l-2006
2	

____________	

SIAJINI
007	

STJSAŞ
LAYAN TAMAMLAYAN

AVSIJ

il
YILLAR	

AVSLLSAYTSI	
SAYISI

RİZE

2003	 5	

-

3
2

2004	
________________2005_ 6	

7
2006	

SEAJINI
TA

2007	
STJSAŞ

12
LAYAN	

MAMlAYAN
YILLAR	

AV£TISAY1	
AY.STJSAYISI

SAKARYA

21	
20

2003	
17 2004	
17	

16
17

2005	
172006	
17	

SrAJINT
2007	

STJSAŞLAYAN	
TAMAMLAYAN
AVSFJ

YILLAR	
AVSTJ.SAYIS	

£AYISI

SAMSUN	

4952	
41

2003 
2004 	

26
2005	 27
2006	 31 ___________________

RAPOR
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____________1 	 2007	 37	 9

	

SİİRT	 YILLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 STAJINI

	

AV.STJ.SAYISI 	 TAMAMLAYAN
AV.STJ.SAYISI

2003
2004
2005
2006

____________	 2007	 -

	

SiNOP	 YILLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 STAJINI

	

AY.STJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AV.STJ£AYISI

	

2003	 1	 5	 2

	

2004	 2	 5
	2005	 1	 2

	

2006	 4 

	

2007	 2	 3

	

SİVAS	 YILLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 STAJINI

	

AVSrSSAYISI	 TAMAMLAYAN
AV.STJ.SAYISI

2003
2004
2005
2006
2007

ŞANLIURFA	 YILLAR	 STJSAŞLAYAN	 STAJINI

	

AV.STJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AV.STJ£AYISI

	

2003	 25	 21

	

2004	 22	 26

	

2005	 33	 25

	

2006	 30	 27

	

2007	 31	 30

	

ŞIRNAK	 YILLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 STAJINI

	

AVSrS.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AYSrJ.SAYIST

	

2003	 1	 -

	

2004	 1	 1

	

2005	 4	 1

	

2006	 6	 5

	

2007	 3	 5
TM<IRDAĞ 	 YILLAR	 STJ.BA$LAYAN	 STAJINI

	

AVSTJ£AYISI	 TAMAMLAYAN
AV£TLSAYISI

	

2003	 27	 2

	

2004	 17	 26

	

-	 2005	 14	 14

	

2006	 2!	 17

	

2007	 18	 19

	

TOKAT	 _YILLAR	 1 STLBA$LAYAN	 STAJINI

RAPOR
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AYSLJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AVSTJ£AYISI

	

17	 11
21	 19
14	 17
16	 19

7:U 
fl 19

TRABZON	 YILLAR	 STJ.BAŞLAYAN	 STAJINI
AV£TJSAYLSI	 TAMAMLAYAN

AVSTJ.SAYISJ

	

2003	 31	 27

	

2004	 26	 33

	

2005	 16	 25

	

2006	 19	 18

	

2007	 22	 85

TUNCELİ 	 YILLAR	 SFJSA$LAYAN	 STAJINI
AVSTJSAYISI	 TAMAMLAYAN

AVSTJ.SAYISI

	

2003	 1	 -

	

2004	 4 

	

2005	 1	 4

	

2006	 1 

	

2007	 1	 1

UŞAK	 YILLAR	 STJ.RAŞLAYAN	 STASINI
AV.STJSAYISI	 TAMAMLAYAN

AY.STJ.SAYISI
2003
2004
2005
2006
2007

VAN	 YILLAR	 STLBAŞLAYAN	 SrAJINI
AV.STJ.SAYISI	 TAMAİFtAYAN

AVSFJ.SAYISI

	

2003	 23	 23

	

2004	 22	 22

	

2005	 23	 18

	

2006	 20	 17

	

2007	 10 
YALOVA	 YILLAR	 STJSAŞLAYAN	 STAJINI

AV.STJ.SAYISI	 TAMAMLAYAN
AY.STJ£AYISI

	

2003	 4	 1

	

2004	 1	 4

	

2005	 7	 2

	

2006	 2	 4

	

2007	 6	 3

YOZGAT	 YILLAR	 STLBAŞLkYAN	 STAJINI
AV. STJ.SAYISI 	 TAMAMLAYAN

AV.STJ£AYISI

RAPOR
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TÜM BAROLARDAK İ AVUKAT SAYILARI
(31 Aral ık 2007 itibariyle)

WOR

ADANA BAROSU

ADIYAMAN BAROSU

AFYONKARAHISAR BAROSU

AĞRI BAROSU

AWSYA BAROSU

ANKAM BAROSU

ANTALYA BAROSU

MİMN BAROSU

AYDIN BAROSU

BAUIC5 ı R BAROSU

BILECI İ< BAROSU

B İ NGÖL BAROSU

BİTL İ S BAROSU

BOLU BAROSU

BURDUR BAROSU

BURSA BAROSU

ÇANAXXALE BAROSU

ÇANIQRI BAROSU

ÇORUM BAROSU

OENIZJ BAROSU

DIYARSAXIR BAROSU

BAROSU

%N BAROSU

1M BAROSU

IIR BAROSU

t? BAROSU

GOMOŞ I-LANE BAROSU

HNO<ARI BAROSU

HATAY BAROSU

ISPARrA BAROSU

MERS İN BAROSU

ıSTANBUL BAROSU

480
	

1.434

164

68

13

124

8.520

1.910

51

720

689

56

12
	 57

37

128

119

1.654

14	 53

64	 239

20D	 716

134	 575

52	 223

51	 276

31	 72

50	 235

188	 638

158	 802

44	 158

6	 35

2	 40

162	 624

61	 21

294	 1.068

8.467	 22.720

223

954

138

213

54

96

5.221

1.305

36

462

480

39

45

30

92

93

1.090

175

39

175

516

441

171

22$

41

185

644

114

29

38

157
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RAPOR

IZM İ R BAROSU	 3.168	 2.230	 5.398

KARS BAROSU	 24	 68	 92

KASTAMONU BAROSU	 93	 3	 132

KAYSER İ BAROSU	 560	 175	 735

,ORKLARa İ BAROSU	 101	 47	 148

KIRŞEHIR BAROSU	 66	 21	 86

KOCAEL İ BAROSU	 456	 234	 690

KONYA BAROSU	 986	 384	 1.330

KÜTAHYA BAROSU	 168	 71	 239

MALATYA BAROSU	 257 .	 81	 318

MAN İ SA BAROSU	 460	 162	 622

KMARAŞ BAROSU	 267	 62	 329

MARD İ N BAROSU	 99	 22	 121

MUĞLA BAROSU	 419	 269	 708

MU Ş BAROSU	 33	 7	 40

NEVŞEH İ R BAROSU	 103	 24	 127

N ĞDE BAROSU	 65	 22	 67

ORDU BAROSI. 	
inç

R İZE BAROSU

SAKARYA BAR

SAMSUN BARC

S İİ RT BAROSU

SİNOP BAROS İ
S İVAS BAROSU

TEK İ RDAĞ BM

TOKAT BAROS

TRABZON BAR

TUNCEL İ BARC

ŞANLIURFA BA

UŞAK BAROSU

VAN BAROSU

YOZGAT BARO

ZONGULDAK 8

AKSARAY BAR

KARAMAN BAR

KIRIKXALE BAF

BATMAN BARO

Ş IRNAK BARO

BPR3İ N BARO5

224
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P4 BAROLAIUMJZ KAYITLARINA GÖRE AVUKAT SAYILARI ve ÇALJŞMA DURUMLARINI GÖSTERİR LİSTE

BARO	 Leşbaya Maliye	 Kendi	 Kamu avukatı, Avııkatl ık	 Avukatlık	 Avukatl ık	 Avukatl ık
Kayıtlı 	 Bakanlığı 	 adlarına	 özel kurum	 Yasas ı fA	 Yasas ı 441A Yasası 44/B	 Yasası 44/B
Avukat	 kayıtlarına	 işyeri sahibi avukatı, bir	 kapsam ı nda	 kapsam ında kapsaınmda kapsam ında
Sayısı 	 göre Kendi	 olarak vergi	 avukat	 faaliyette	 faaliyette	 faaliyette	 faaliyette

adlsnna	 mükellefi	 yazıbaaeslnde bulunan	 bulunan	 bulunan	 bulunan
işyeri sahibi	 olanlar	 ücretii çalışma avukatl ık	 avukatlık	 avukatl ı k	 avukatlık
olarak vergi	 gibi	 biirolan sayıs ı bürolar ının	 ortakl ıklan	 ortakliklarm ı
miikellefi	 yöntemlerle	 ortak say ısı 	 sayısı 	 n ortak say ısı
Olanlar	 ücretli olarak

çahsanlar
ADANA	 1434	 910	 -	 102	 -	 -	 -	 -
ADIYAMAN	 164	 124	 -	 25	 -	 49	 -	 2
AFYONKARAEJSAR 281	 215	 130	 28	 43	 72	 1	 1 -
AĞRI	 67	 52	 54	 4 
AKSARAY	 149	 138	 -	 3	

_
20	 -	 1	 -

AMASYA	 124	 94	 72	 7	 14	 28	 1	 2
ANKARA	 8520	 4955	 -	 762	 4	 9	 4	 8
ANTALYA	 1910	 1429	 -	 260	 7	 17	 -	 -
ARTVİN	 51	 34	 36	 10	 -	 -	 -	 -
AYDIN	 720	 530	 476	 90	 29	 66	 3	 Il
HALIIGESIR	 689	 515	 392	 41	 -	 205	 -	 -
BARTIN	 56	 45	 42	 6	 1	 2	 _________
BATMAN	 129	 77	 106	 23	 -	 -	 -	 -
BİLECİK	 56	 39	 395	 3	 5	 -	 -
BİNGÖL	 57	 54	 54	 -	 -	 -	 -	 -
i İ'rLİs	 37	 21	 22	 6	 7	 16	 -	 -
BOLU	 128	 10£	 91	 10	 12	 24	 -	 -
BURDUR	 119	 98	 100	 15	 4
BURSA	 1554	 1148	 1145	 354	 51	 113	 -	 -
ÇANAKKALE	 248	 203	 216	 26	 34	 78	 -	 -
ÇANKIRI	 53	 39	 36	 13	 1	 2	 7	 7

0

0

D.
q
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1 BARO	 Levhaya Maliye	 Kendi	 Kamu avukatı, Avııloıtbk	 Avukatlık	 Avukatlık	 Avukatl ık
Kayıtlı 	 Bakanlığı 	 adlanna	 özel kuruın	 Yasası 44/k	 Ynseıı 44/A Yasas ı 44/D Yasas ı 44/D
Avukat	 kayıtlanua	 işyeri sahibi avukat,, bir	 kapsamında	 kapsam ında kapsam ında kapaa ıumda
Sayın	 göre Kendi	 olarak vergi avukat	 faaliyette	 faaliyette	 faaliyette	 faaliyette

adlarına	 nı lkkellefi	 yanbanealade bulunan 	 bulunan	 bulunan	 bulunan
işyeri sahibi olanlar	 üeretll çal ışma avukatl ık	 avukatlık	 avukatl ık	 avukatl ık
olarak vergi	 gibi	 biirolan say ım bürolarının	 ortaldıldan	 ortakhldanrn
mllkellefl	 yöntemlerle	 ortak say ısı 	 sayısı 	 n ortak say ısı
olanlar	 (kredi olarak

çalışanlar
ÇORUM	 1239	 202	 99	 29	 -	 110	 -	 -
DENİZLİ 	 1716	 513	 392	 102	 109	 169	 2	 7
DİYAIİBAKIR	 575	 447	 -	 -	 -	 -	 -	 - -
DOZCE	 103	 86	 95	 8	 25	 64	 1	 4
EDİRNE	 223	 164	 173	 41	 -	 -	 -	 -
ELAZIĞ 	 276	 191	 233	 39	 -	 .	 -	 -	 -
ERZURUM	 235	 169	 162	 33	 16	 46
ERZİNCAN	 72	 63	 35	 5	 -	 22	 1	 4
ESKIŞEHİR	 538	 337	 337	 136	 -	 -	 -
GAZİANTEP	 802	 578	 594	 70	 25	 290	 2	 14
GİRESUN	 158	 126	 127	 7	 11	 24	 -	 -
GÜMÜşHANE	 35	 33	 33	 2	 -	 -	 -	 -
RATAY	 624	 463	 419	 41 	 156 	 4
ıĞ»m	 51	 36	 143	 5	 -	 -	 -	 -
ISPARTA	 218	 148	 135	 22	 -	 48	 -	 -
İSTANBUL	 22720	 10820	 -	 -	 21	 50	 20	 57
IZMİR	 5398	 3329	 5360	 1260	 -	 -	 -	 -
KARAnÜK	 100	 82	 70	 4	 -	 -	 -
KARAMAN	 102	 84	 78	 6	 10	 21	 -	 -
KARS	 92	 67	 567	 20	 -	 -	 -
KASTAMONU	 132	 102	 84	 15	 -	 32	 -	 -
KAYSERİ 	 735	 498	 420	 21	 125	 290	 1	 4
KIRKLARELİ 	 148	 116	 107	 20	 3	 6	 1	 12

0
=
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0

0
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=
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BARO	 Levhaya Maliye	 Kendi	 Kamu avukatı, Avukatlık	 Avukatlık	 Avukatlık	 AvukatlıkKayıtlı 	 Bakanlığı 	 adlanaa	 özel kurum	 Yasası 44/A	 Yasas ı 44/A Yasas ı 44/D	 Yasası 4418Avukat	 kayıtlanna	 işyeri sahibi avukatı, bir	 kapsammda	 kapsamında kapsamrnda kapsaiııındaSayısı 	 göre Kendi	 olarak vergi avukat 	 faaliyette	 faaliyette	 faaliyette	 faaliyette
adlanıı a	 milkellefi	 ynnhaııesirnle bulunan	 bulunan	 bulunan	 bulunan
işyeri sahibi olaalar	 acretli çalışma avukatlık	 avukatlık	 avukatl ık	 avukatlık
olarak vergi	 gibi	 bill-olan sayısı bürolannm	 ortakl ıklan	 orialdıklannı
sulikellefi	 yöntemlerle	 ortak sayıs ı 	 sayıs ı -	 n ortak sayısı
olanlar	 ücretli olarak	 -

lURhIKALE	 119	 102	 103	 8	 -	 -	 -	 -
IIRŞEBİR	 1 86	 75	 74	 12	 -	 -	 -	 -
KOCAELİ 	 690	 476	 290	 383	 -	 -	 -	 -
KONYA	 1330	 911	 1158	 111	 t	 26	 1	 24
KOTARYA	 239	 160	 142	 25	 Il	 23	 -	 -
KMARAŞ 	 329	 245	 272	 20	 -	 -	 -	 -
MALATYA	 318	 245	 284	 35	 -	 -	 ---
MANİSA	 622	 502	 433	 48	 98	 30	 -	 -
MARDİN	 121	 101	 87	 7	 -	 28	 -	 -
MERSİN	 1068	 812	 1 748	 106	 10	 -	 -	 -
MTJGLA708	 554	 1491	 94	 38	 76	 1	 4
NEVŞEHİR	 127	 120	 64	 4	 25	 59	 -	 -
NİĞDE	 87	 57	 59	 16	 1	 2	 -	 -
ORDU	 205	 162	 140	 35	 -	 28	 1	 -
OSMANİYE	 156	 125	 127	 28	 -	 -	 -	 -
RİZE	 73	 52	 -	 14	 1	 -	 -	 -
SAKARYA	 327	 258	 200	 50	 26	 67	 2	 4
SAMSUN	 583	 429	 367	 93	 57	 122	 -	 -

İİİRT	 30	 25	 18	 3	 4	 8	 -	 -
SİNOP	 55	 48	 45	 4	 3	 6	 -	 -
SİVAS	 262	 165	 114	 40	 24	 55	 -	 -
Ş.URFA	 333	 256	 188	 30	 -	 92
ŞIRNAK	 158	 149	 148	 19	 -	 -	 -

0

0

1



BARO	 Levhaya Maliye	 Kendi	 Kamu avukat ı, Avukatlık	 Avukatlık	 Avukatlık	 Avukatlık
Kayıtl ı	 Bakanlığı 	 adlarına	 özel kurum	 Yasas ı 44/A	 Yasas ı 44/A Yasas ı 44/E	 Yasas ı 44/D
Avukat	 kayıtlanna	 işyeri sabibi avukatı, bir	 kapsamında	 kapsamında kapsammda kapsam ı nda
Sayısı 	 göre Kendi	 olarak vergi avukat	 faaliyette	 faaliyette	 faaliyette	 faaliyette

adlarına	 mükelleti	 yazıhsneslnde bulunan	 bulunan	 bulunan	 bulunan
işyeri sahibi olanlar 	 Ucretll çalışma avukatlık	 avukatlık	 avukatlık	 avukatlık
olarak vergi	 gibi	 biiroları sayısı bürolarını n	 ortakl ıkları 	 ortaidıldarmı
mlikeltefi	 yöntemlerle	 ortak sayısı 	 sayısı 	 n ortak sayısı
olanlar	 üeretii olarak	 -	 -

çalışanlar
TEKİRDA Ğ 	 393	 314	 331	 13	 136	 76	 -	 -
TOKAT	 1211	 1 168	 j 177	 23 -	 -	 -	 -	 -
TRABZON	 292	 206	 115	 63	 46	 114	 -	 -
TUNCELİ 	 31	 27	 128	 2	 -	 -	 -	 -
UŞAK	 1 197	 169	 -	 13	 34	 81	 -	 -
YAN	 1163	 131	 148	 -	 -	 -	 -	 -
YALOYA	 97	 76	 79	 8	 -	 -	 -	 -
YOZGAT	 ili137	 IlO	 127	 8	 1
ZONGULDAK	 345	 257	 257	 42	 2	 5	 -	 -
MUŞ 	 40	 33	 -	 -	 -	 -	 -	 -
HAKKARİ 	 140	 36	 27	 2	 7	 14	 -	 -
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Adliye/Avukat Bulunmayan Ilçeler

RAPOR
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7. Seydiler
8. Küre
9. Pmarbaşı
10.Abana

KAYSERİ 	 1. Incesu
2. Felahiye
3. Sanz

	

____	 4, Tomarza
flRKLAREU ____
IÜRDGCALE	 1. Bahşili

2. Bahşeyh
3. Çelebi
4. Ijelice
5. Sulak-yurt
6. Karakeçili
7. Yahşihan

KIRŞEHİR	 1. Akpmar,
2. Akçakent

	

_________	 3._Boztepe
KOCAELİ
KONYA	 1. Çeltik

2. Tuzlukçu
3.. Derbent
4. Emirgazi
5. Halkapınar *
6. Güııeysımr *
7. Taşkent
8. Akören
9. AhırIı
10.Derebııcak *
Il. Hadim

KÜTABYA	 1. Aslanapa
2. Çavdaıhisar
3. Hisarcık
4. Pazarlar
5. Şaphane
6. Dumlupınar

KAHRAMANMARAŞ 	 1. Nurhak
2. Çağlayancerit
3. Ekinözü

MALATYA	 1. Pütürge
2. A.rguvan
3. Yeşilyurt
4. Yazıhan
5. Kulwıcak
6. Doğanyol

MAMSA	 1. Abmetli
MARDİN	 1. Mazıdağı

2. Yeşilli
3. Ömerli

RAPOR
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Not r Adliye bulunmayan ilçeleri göstermektedir.

RAPOR
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KAMU KURUM VE KUR <İL UŞLARJ İLE KAMUIKTİSAPİ
TEŞERBÜSLERINDE GÖRE VLİA VUKATLARA İLİŞKİN

İSTATİSTİKLER

Icmuu kurum ve	 Kamu kurum ve Kamu kurum ve
kunsluşlan ile kamu kımıluşlar, ile kamu kuruluşlan ile kamu

iktisadi	 iktisadi	 iktisadi
teşebbüslerinde	 teşebbüsleriııde	 tqebbüsleıinde

röreşü avukat sayısı 	 görevli ve aynı 	 görevli olduğu halde
zamanda hn*ni avukathk ruhsat

1c kavun kawih a*nSm sayım
avukat sayısı,

ADANA	 84	 41	 -
ADIYAMAN	 19	 14	 -

AFYONKARARİSAR	 19	 15	 -

RAPOR

AĞRI
AKSARAY

• AMASYA
ANKAPLA

ANTALYA
AYDIN

BALIKZSIR
BARTIN

BATMAN
BİLECİK
BİNGÖL

BOLU
BURDUR
BURSA

ÇANMO(AL£
ÇANMRI
ÇORUM
DENtZLİ

DİYARBAKIR
DOZCE
EDUM
EunĞ

ERZURUM

EZJNCAN

GAZİANTEP
GİPESUN

GÜMÜŞRANE
HATAY

2	 4
3	 2

11	 10

32	 18
64	 48

5	 5
9	 3
7	 3

10	 3	 3

11	 10	 1
24	 4	 -
32	 9	 -

BllSmiyor	 tiyor
4	 _1	 -
21	 25	 -

13

73	 57	 -

47	 47	 -
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RAPOR

İĞDIR
ISPARTA

İSTANBUL
IVOIR

KARABÜK
KARAMAN

KARS
KASTAMONU

KAYSERİ
KIRKLARELİ
MRIIcKALE
KIRŞEHÜİ
KOCAELİ
KONYA

KÜTAHYA
KARRAMANMAffl

MALATYA
MANİSA
MARDİN
MERSİN
MuĞla

NEVŞEHİR
NİĞDE
ORDU

OSMANİYE
RİZE

SAKARYA
SAMSUN

SİİRT
SİNOP
SİVAS

ŞANLIURFA
ŞIRNAK

TEKİRDAĞ
TOKAT

TRABZON
TUNCELİ

UŞAK
VAN

YALOVA
YOZGAT

ZONGULDAK
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TBB SOSYAL YARDIM VE DAYANIŞMA FON YARDIMLARI

ÖZET

1- İSGÖREMEZLtK YARDIMLARI:

AııahkHallade: Doğum yapan bayan avukata, do ğum belgesi teslimi ile 730TiJdo ğum
b- Hastal ı k Halinde: 21 gün ve üzeri isti ınlııt gerekliliğinde, sağlık lomıhı raporu ile, yılda
maksimum 90 gün için.(çal ışan ava) lTrLJgüo

Olağand ışı Halde: Kalp, Kanser, Felç, Kaza gibi durumlar nedeniyle, uzun süre tedavi gerektiren,
zor çareli hastalık hallerinde. 5.000TtJy ıl. Maksimum. (Başkanlık Divan ı Kararı ile) 10.000TLlyıl.
Maksimum.(Bk Yardım Yönetlm Kurulu kararı ile) ( Avukat ve S.av.)

Il-SAĞLIK YARDIMLARI: Yatarak tedavi gerektiren dunımlar, acil travmatoloji, operasyon
veya yıtaıak tedavi sonras ı gerekli fizik tedavi, Kemoterapi, Radyoterapi, evde hemşire bakımı, tıbbi
malzeme, koroner stent, tekerlekli sandalye ll ıtiyaçlarmda yap ılır. Kapsam dışı dunarılar az da olsa
mevcuttur.(ayakta muayene-tetkik-reçete, gebelik-do ğum-tüp bebek, diyaliz giderleri, estetik
operasyonlar vb.)
• Fatura asl ı(işlem detaylarm ı gösteren veya detayh ek) ve doktor imza ve kaşeli epikrir yeterlidir.
50.000 Trt/yıl toplam limit (%20 katılım payı kesilerek ödeme yap ılır, net ydlık 40.000 YIL))
10.000 Vii/yıl Stajyer avukatlar için (net y ılhk 8.000 YTL)
Yap ı lan ve faturada gösterilen işlem (paket liste) başına BUT (veya SÜT) fiyat ının %60 frz.lısı, bir

kısım işlemler için TB ücretleri esas al ınarak hesaplama yap ılır. Ayrıca; (50.000TL tık limit içinde
olmak üzere)

Yatak ücreti :250 'IL/gün
Refakatücreti :IOOTIJgün
Tıbbi Malzeme :3.000TL (Yönetim Kurulu Karar ı ile 9.000Y'It'ye kadar yükseltilebilir)
Koroner Stesıt :5.000TlJ4Iem
Hemşire	 :SOTL/gün (maks. 20gM)
Tekerlekli Sandalye: 2.500'11i2 yıl. (net ödenk %20 kesinti yap ılmaz)

Ili- ACİL MÜDABALE-KARAJRAVA AMBULANSI: Türkiye'nin her yerinde, ya şanan acil
sağlık sorunu nedeniyle "444 12 12" numaral ı telefondan tıbbi yard ım istenebiik TBB tarafından
avukatlar için yalpm anlaşma gereği ücretsizdk Gerekli görülmesi halinde uçak ve helikopter
ambulansı ile müdahale yap ılabilir.
IV-CiAZE YARDIML Vefat eden avukat, stajyer ve çai ışmayan avukatın ailesine 1. I2OTL ödenir.

V- OLAĞANÜSTÜ YARDII* Avukatın evinde veya ofla iade deprem, sel gibi sarar sonsas ında
Başkanl ık Divan ı kararı ile 5.000'lt ve Yönetim Kumlu karan ile ek 10.000TL yard ım yapılabilir.

fiıerwr operarjonl<re için S7VF ile operasyon öncesi friiba zona ıludır,
34i. Av. ların burmı operasyon giderleri kışsasn drşıdo'.
sadece fatura ask ile ödenıeyapü. Mııtemet alındırı, makina, fiş geçersizdir.
GSS olmwidarmdan üyelerin ,faydalaedo'elmasr; hvmç Çaılversite hastaneleri ile SGK ile anlaşmalı

özel hartaeıelerden hizmet alım, her zammı üyelerin men,faatfrıe olacaktır.
Ym'dun nlrlerindekt değişildilder ve yvmnlmı bedelleri Için web sajfamrz ı taktp edbı ft.

5rdmıdanfajdalanmak için her üyenin www. ba,obfrllkorv.fr sayfasmdan
"BARO? Ol??T" üzerinden kışa işlemini tamanilatm ıa

-Her tümü son,ç öneri ve şiFayeı münıhln olmas ı halinde her hastane youşı için
SYDF ile irıibata geçiniz.

Sağl ıkl ı Günler
-mB, SYDE İLE AVUKATIN YANINDA-

doktoefil)bgrobftllk.ormfr
03122878790
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YAPILAN YARDIMLARI

2005 yılında yap ı lmaya başlanan yardunlara, Ağustos 2006 tarihinde yatarak tedavi
yardımları da eklenmiş, böylece hastanede yatarak tedavi görmek durumunda olan avukatlara,
sosyal güvenceleri olup olmad ıklanna balulmaksızın, yaptıkları hastane harcamalannm TBB
SYDF tarafından karşılanmas ı olanağı gelirilmiştir.

Bu süre içindee Barolann konu ile ilgili bilgilendirilmeleri yamnda, tek tek av ııkatlara
da ulaşılmaya çali şılınış; ulaşı lmamış olma olasılığına karşılık bir çok bölgedeki özel hastane
ile iletişime geçilerek, avukat hasta ba şvurularımn 'rBB'ne bildirilmesi ve FON yaıdmrnım
ulaştırılması sağlanmıştır.

Yaşanması olası herhangi bir acil sağlık sorununa karşılık, Türkiye'nin neresinde
olursa olsun 24 saat avukata ulaşılabilmesi, gerekli tedavinin acilen yerine getirilmesi, uygun
görülmesi halinde ise, kara ambulans ı, uçak-helikopter ambulans ile tedavi olabilece ği yere
sağlıklı nnldinin gerçeldeştirihnesi için tüm üyeleri kapsayan acil yardım ani aşması Medline
özel acil yardım kurulup ile yapılmış ve tüm üyelerimize ücretsiz sunulmu ştur. Hizmetten
faydalannı ak için acil çağn merkezine telefon açmak yete ılidir. En büyük kullanım ve
faydalanım ise Istanbul, Ankara ve Izmir şehirlerinde gerçelde şmiştir. -

Yapılan araştmnalarda, yaşadığı hastalık, kaza, yaralarıma gibi nedenlerle
çalışamayan, maddi yeteı sizlikler nedeniyle tedavisini yapt ıramayan güç dunarnda olduğu
duyumu alınan avulcatlara ulaşılmış, iletişime geçihniş; tedavileri, sağlık kımımlan ile direk
iletişime geçilerek gideri eri 1DB tarafından karşılanmak üzere temin edilmiştir.
(Izmir, Antalya, İ stanbul, Kütahya, Bursa, Kastamonu, Çankııı , Tokat vb.) -

Kanser, kalp hastalığı ve felç dmumlaıı başta olmak üzere yakaland ığı -hastalık
nedeniyle ciddi harcamalar yapt ığı görülen, hatta karşılaştığı yüksek maliyet nedeniyle
tedavisini sürdüıinede zorluk yaşadığı tespit edilen bir çok tiyemize ulaşılarak, talep edenler
uygun tedavi kurumlarına yörılendiıilrniş, giderleri Ek olağandışı yardım kaleminden büyük
oranda karşılanmıştır.

Ankara, Izmir, İstanbul gibi büyük iller dışında yaşayan avukatlann ağır hastalık
hallerinde kendilerine özel/kamu hastane ve tedavi edilebileeckleri doktorlar bizzat 1DB
SYDF tarafından talep ettikleri ilde sağlanmış, Ankara başta olmak üzere, tedavileri süresince
kendileri ile bizzat ilgilenilmek sureti ile nitelikli sağlık lıiznetini daha ucuz almalan, tüm
resmi işlemleri tarafımızdan takip edilerek, tedavi giderleri direk 1DB taraf ından hastaneye
ödenmek sureti ile taburcu işlemleri gerçekleştirihniştir.

Tüm yard ımlardan yararlanmak için, son derece basit ve h ızlı sistem oluşüırulmuş,
gerekli evrak teslimi ile TBB'ne ulaşan talepler bir gün soma kar şı lanacak şekilde
organizasyon tamamlanmıştır.

Yardımların başladığı günden bu güne, hiçbir kanser, kalp hastal ığı, felç, kaza gibi
ciddi hastal ık durunıian ile karşılaşan avukatın başvurusu geri çevrilmemiş; tamamına,
harcama yapmamış olsa dahi belirlenen yardımlar yap ılmıştır yapılmaya da devam edecektir.

Bilgisi olmaması gibi nedenlerle yardım talebi olmamış ancak yardım ihtiyacı olduğu
duyumu tarafirnızılan alınımş her avukat ile mutlaka irtibata geçilmi ş ve uygun yardım
türünden faydalandınlmıştır.

2008 yıh içinde avukatlara, yardım amaçlı 2.500.000TL bu fon tarafından yap ılmıştır.
Bu güne kadar ise 4.700.58471 toplam yardım avukatlara yapılmıştır. (2005-2008 yılları)
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TÜRKİYE BAROLAR BİRLİĞİ

SOSYAL YARDIM VE DAYANI ŞMA FONU

19.06.2005 - 31.12.2008 FAAL İYET DÖNEMI

TOPLAM YARDIM ADEDI VE TOPLAM YARDIM
TUTARLARI
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rORKJŞ)t BAROLAR BiRliĞi - SOSYAL YARIrnşS VE DAYANIŞMA FONU TARAFINDAN
19£61005 -31.12.2008 DÖNEIpIINİ)E YAPILAN SOSYAL YARDIM TABLOSU
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TÜRKIYE BAROLAR BIRLI ĞI BAŞ KANLIĞ I
01/0112002- 31112/2008

Te şihleçi Nas ında Verilen Stajyer K,ed İ le,I Listesi
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TÜRKİ YE BAROLAR BIRLI ĞI BAŞKANLIĞ I
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8,600.00
8,925,00

15,460,75
29,943.00
6,600.00

12,315,00
12,375.00
0,69004

48,745.04
24,592j5
9,075,00

10,571.00
11,715,04
3,300,00
4,734.19
1,375,00
8,910.00

44,275.00
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ŞIRNAK	 -	 . 3	 2,323.00
TOKAT	 3	 9.900.0*
TRABZON	 6	 3,703.09
TUNCEL İ 	 ..	 1	 3.236.0*
UŞAK	 2	 60S0.00
VAN	 4	 03,090,04
YOZGAT -	 1	 3.30*00
ZONQILDAJÇ	 3	 9,900.00
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TÜRKIYE BAROLAR BIRLİĞİ BAŞ KANLIĞ I

RAPOR
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RAPOR

MALATYA	 9	 16,100.00	 19.49438

MAN İ SA	 8	 06,100.00	 21281i9	 .	 5

MARD İ N	 5	 8250.00	 10,547.49	 5
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BİLGİ İŞLEM MÜDÜRLÜĞÜ

Barolanmrnn hizmetine sunulmuş olan e baro programlanm ız, 2008 yılı başmdan
itibaren, - teknik kadro ve yeni bir anlay ışla BaroPort Prolesi ad ı altında, programlan
kullanmakta olan bazolanmızın kullamcı eleştiri ve önerileri de değerlendirilerek analiz,
tasanm, kod geli ştirme ve test aşamalarmdan geçirilerek yeniden yapılznchnlmıştar. TBB'nin
"WEB ana sayfasından giriş yapılan (BaroPort) portal ı 4 aydır sllrdtlıülea pilot ç!ışmalsn
ve ilaveler de tamamlanarak; yeni yapılandınian şeldi ile barolanmızin himıstine
sunulmua

Meslektaşlanmmnve stajyerleöüzin Barolanndan ve Türkiye Barolar Birli ğinden
alabilecekleri hizmetlerde kullan ılmak üzere aynca üyelik ve Avukat-Stajyer modüllezi
oluşturulmuştur. Oyelik modülünde Sorgulama ve kayıt, fle edinme, üyelik tanmılamalan,
Avukat-Stajyer modilllerinde Özlük bilgileri (Sicil-Adres- İletişim-Okul-ldınlik-aile kimlik-
banka bilgileri), avukat görünüm tercihleri, SYDE yard ım başvurusu, Av.t, E-posta hesab ı-
Av.tr alan adı başvurusu, staj kredi bilgileri, serbest meslek makbuzu hesapları
yapılabilmektedir.

Barolarımızm Evrak, Staj, Sicil, Adli yard ım, CMX, Yönetim, Disiplin ve Sosyal
Yaıtmlaşma ve Dayanışma Fonu hizmetlerine ilişkin çalışmalannı BaroPort portalı
üzerinden daha sağlıklı, hızl ı, güvenilir ve düzenli yürütınelerini sağlayacak yapıya
kavuştımılm

Sistem TBB' ııin otomasyonunu da düzenleyici Evrak, Yönetim, Disiplin, Dava Takip,
istatistik, Web Hizmetleri ve Sosyal Yardımlaşma ve Dayanışma Fonu hizmetlerine yönelik
işlemlerin yapılabilmesini sağlamaktadır.

Sistem tüm bu i şlemleri yaparken aynı zamanda modüller arası gerekli bilgileri
birbirlerine aktarmaktadır. Bu sayede hem gereksiz bilgi tekrarlan önlez ımekte hem de bilgi
girişleri sırasında oluşabilecek hataları en aza indirmektedir.

Programların kullanımı konusunda oluşabilecek tereddütler, barolarımızın her tOrtU
detay uygulama sorunlarına destek hinııetleri verilmektedir.

RAPOR
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ITAL YAN BAROLAR BİRLİĞİ

"A VRUPADA AVUKATLARIN MESLEK İÇİ EĞİTİMİ

TOPLANTISI"

GENEL SEKRETERLİK RAPORU

RAPOR

06-08 Kasım 2008
ROMA
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06-08 KASIM 2008 TARIBLERtNDE

ROMA'DA YAPILAN

"AVRUPADA A VUKA 7L4RLNMELEr İC! EĞİTİM! TOPL4IV7YST"

RAPORU

İtalyan Barolar Birliği (Consiglio Narionale Forense) tarafindan CCBE ile birlikte 06-.
08 Kasım 2008 tarihlerinde Roma'da Italya Cumhuriyeti Cumhurba şkanı 'nın himayesinde
düzenlenen "Avrupada Avukatitum Meslek İçi Eğlümi" konulu toplantıya Türkiye Barolar
Birliği'ni temsilen Genel Sekreter Av. 1-Güne ş Gflrscler ile Av. Musa Toprak katılmıştır.

Toplantıda 28 ülke temsil edilmi ştir.

Katılimcilardan sunuş yapanların sumışları ile ilgili özet bilgiler ekte
değerlendirilmiştir.

Genel Sekreter Av. iGüneş Gürseler toplantıda ülkemizdeki uygulamaya ilişkin sunuş
yapmıştır.	 -

Toplantının genel amacı her ülkenin fazidı olarak uyguladığı meslek içi eğitim ve
mesleğe giriş kurallannı Avrupa Birliği'nin avukatlık mesleğine ilişkin diıektifleıi, CCBB
ilke kararlan ve tavsiyeleri do ğıultusunda bir standart kavuşturmak eşgildümü sağlamaktır.

Bu kapsamda stajyer değişim programları uygulanmasına yönelik önerimiz
desteklenmiş ve meslek içi eğitime yönelik olarak yüruttüğümüz projelere ilişkin
aç ılclamalannıız ilgi çekmiştir.

Italyan Barolar Birliği'nin kurduğu Avukatlık Enstitüsü'nün kısa sürede nasıl
"kurum" haline geldiği ve tüm Avrupa için bir "merkez" konumu kazanmakta olduğu
gözlenmiştir.

Toplantıya katılan ülke barolannın mesleğe giriş ve zorunlu meslek içi eğitim
konusundaki çahşmalan karşısında Avrupa Birli ği'ne giriş sürecini yaşamakta olan ülkemizin
ve meslektaşlazmmn nasıl bir rekabetle karşı karşıya olduğu değerleadiri]erelç barolar ve
Türkiye Barolar Birliği olarak bu sürece müdahale edilmesi gerekti ği bir kez daha
gözlenmiştir.

RAPOR

252



ON ALTINCI BARO BA ŞKANLARI TOP İANTİ SI

06-08 KASIM2008 TARİHLERİNDE

ROMA'DA YAPILAN

«AVRUPAÜ4 A VUKATLAPJNMESL£K İCİEĞJTİMİ TOPL4NTISJ"

RAPORU

İTALYA BAROlAR BJPJJĞİAJŞJKATLIKENSIITÜSÜ
Anglosakson ülkelerinde barolar hukuk fakültelerinine ğitimi üzerinde söz sahibi

olduğu halde İtalya'da böyle bir olanak olmamas ı nedeni ile on yı ld ır hukuk mezunlarma
zorunlu meslek içi e ğitim veriliyor. Hukuk fakültesi mezunu önce staj eğitimi ahyor, ardmdmı
sınav yapılıyor. Staj eğitiminin ve aonmlu meslek içi eğitimin temel amacı üniversitede
verilen hukuk nosyonunun uygulamaya geçirilmesinde yetenek kazandırmak. Meslek içi
sürekli ve zorunlu eğitimin değişen yasalar ve koşullan izleyebilmenin tek yolu olduğu
ilkesindan hareket ediliyor. Bu eğitimde gerekli saati tamamlayamayanlara disiplin ccs ı
veriliyor.

AVUSTURYA

VİYANA A VUKATL4J?A£WEMJSİ
Beş yıllık hukuk eğitiminden sonra dört yıl süren hukuk staj ına başlayabilmek için

barornm yapuği jüuisinde hakimlerin de bulundu ğu bir sinan başarmak gerekiyor.

Akademi eğitimde Bologna sürecini izliyor. Kuruluşundan bu yana 5129 avukat 81
Avrupa Birliği üyesi ülke vatandaş avukat ve 3893 staj yer avukat eğitilmiş .

Sürekli meslek içi e ğitim zorunlu.

Akademi, kar amac ı gütmeyen seminer ücretleri ile yaşayan özel şirket statüsünde.
EğiLim kapsamında hukuk semineıleıi veriyor. Yılda ortalama Ilo eğitim seinineri yap ılıyor.
Ortalama yıllık katılım 4000. Her bir semineri 15-150 avukat izliyor. Ders verenler, avukatlar,
yüksek yargıçlar ve kamuda çalış an hukukçular. Mesleki içi eğiümde barodan onaylı bağa
kurumların verdiği eğilimler de geçerli sayılıyor. Avukatlık Akademisi yüksek lisans
verebilen enstitü düzeyinde. Semineilere kat ılmamanm doğrudan rntleyyidesi yok. Mevcut
avığatlann YolCu eğiümiere katılıyor. Müftedat mtivekkil yaran hedef odakl ı beMezıiyor.

RAPOR
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.4 1'VKIIL4R EĞİTİM MERKEZI

Bulgaristan'da 11.500 avukat var,

Beş yıl eğilim gören Hukuk fakültesi mezmlan önce Devlet tarafından yapılan sınavı
kazanarak allı ay yargi birimleriııde uygulamayı izler vebu süre sonunda telzar s ınava girerek
"hukukçu" niteliğine kavuşur. Bu aşamadan sonra yargıç, savcı ya da avukat olmak
isteyenler kendi birimleri ile ilgili s ınavlara girerler. Avukat olabilmek için baronun
düzenlediği ve yılda iki kez yap ılan avukatlık suıavını başarmak ronınlu. Avukatlık
smavmdald başarı oranı %30. Bu s ınavı başaranlar iki yıl "genç avukat" statüsünde ve sadece
1. derece ınabkemelerinde görev yapabilmektedir.

2006 yılında Bulgaristan Avukatlar Eğitim Merkezi kuruldu. Bu Merkez,
Bulgaristan'ın 27 barosııntm istediği konularda seminer progıumlan hazırlıyor. Avukatlar
yılda dört saat meslek içi eğilim almak zonında. 2007 yılında 4000 avukatın katıldığı 60
seminer yap ıldı . Avrupa Birliği'ne giriş sürecinde 600 yeni yasa kabul edildi ği için böyle bir
eğitim merkezi kuruldu. Eğitim merkezinin kendi e ğitim kımılu yok, üniversite öğretim
üyelerinden ve hukukçulardan yararlanılıyor.

GÜNEYKIBBİS

700t kadın 1800 üyesi olan Güney Kıbrıs Barosu'na her yıl ortalama 100 yeni üye
katılıyor. 2007 yılında hukuk okulları üniversite düzeyini kazend ı . Kıbrıs, Commonlaw ülkesi
olduğu için üyelerin %LO' ı İngiltere'de avukatlık yapma yetkisine sahip. Ayrıca 07,34 0 de
Yunanistan'da avukatlık yapma yetkisine sahiptir.

AB ülkelerinden haraya yaz ılmak isteyenlerin Legal Cosul'dan onay alması geıeldyor.
Bunların baro ya kaydı gerekıniyor. Kendi ülkeleıindeld kayıt altında çalışıyorlar. Bu
avukatlann Yunan, İngiliz, Türk hukuk kültesi mezunlan ya da bu Ülkelerin barolar ına
kayıtlı olmaları gerekiyor.

Avukat olmak isteyen lCıbns vatandaşları için bir yıl staj ve s ınav var.

Yunan, İngiliz ve Türk vatandaşı avukatlar Kıbrıs'ta avukatlık yapabilir.

Altı yıllık avukatlar bakimliğe başvurabiliyor.

Staj eğitimini en az beş yıllık kıdeınli avukatlar verebiliyor.

RAPOR
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üç aylık stajdan sonra avukatlık sınavına giriliyor ve sonucunda lastik avukatlık
yapmaya başlanı labiliyor. Bir y ılın sonunda tekrar s ınav yapılıyor ve avukat olamıyor. İki
yıllık avukatlar temyiz ve cinayet mahkemelerine girme bakla kazanıyor.

Meslek içi sürekli eğitim zorunlu değil.

HIRVATİSTAN

Hirvalisean Barosu'nun 3550 üyesi var. Avukat olabilmek için beş yıllık hukuk
eğitimini ınaster yaparak bitirmek gerekiyor. Staj ın avukat yanında yapılmasında süre üç, özel
şirketlerde hukuk müşavirliği ya da benzeri kadroda çal ışmak yapılmasında beş yıl. Bu
sürenin sonunda 18 ay içinde avukatl ık sınavımn başarılrnası gereld yor. Avukatlar için
mesleki eğitim zonınlu ve yılda iki kez eğitime katılmak gerekiyor. Bu zorunlu eğilimler yılda
iki üç bana sürüyor ve Zagreb'de veriliyor. ülkedeki avukatlar ın yarısı Zagreb'de çalışıyor.
Tüm eğilim masraflarını baro karşılıyor. Yüksek yarçlar, hukuk fikültesi ö ğreliın üyeleri,
avukatlar ders veriyor. AB hukuku eğitimlerde ağırlık taşıyor ve bu konularda AB den
uzmanlar ders veriyor. Aynca, AB kunım]on da eğitim rogramlon uyguluyor. Ekitim ve
semineder baro temsilcisi nezaretinde yapılıyor.

DANİMARKA

Toplanüya Danimarka'yı temsilen katılan avukatın ortağı olduğu Serious Hukuk
Bürosu meslekte yeni yetenekler bulma konusunda giri şimcilik ödülü almış . Avukat
olabilmek için üç yı] bakalorya sınavh hukuk fakültesi eğitimi, iki yıl master e ğitimi ve üç yıl
da 5eağ yapılması gerekiyor. Staj süresince dersleri izlemek, teorik sınavları ve temsili
mahkemedeki uygulama s ınavını başaımak gerekiyor. Bu derslerde CCBE direktiflerine
uyularak, davaya hazırlık, müvek!dlle haberle şme ve ileti şim konularında eğitim de veriliyor.

ESTONYA

Estonya Baro sıı 'nun halen 600 üyesi ve 70 stajyer avukatı var. Hukuk eğitiminden
sonra zorunlu baro eğilimi kapsamında staj yapılıyor. Staj sonunda sınav çapraz sorgu
yöntemi Ile yapılıyor. Eğilimi düzenli izleyenler s ınavda başarılı oluyor. Eğilim masraflarını
baro karşılıyor. Dört ana konuda 10-12 saat e ğilim yapılıyor. Hakimler de eğitimlere davet
ediliyor. Son dönemde bir gün süren ve küçük gruplarla yap ılan ve adı "Eğilim Gibileri" olan
çalışmalara başlanmış .

RAPOR
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Finlandiya Baıosu'mm 1850 üyesi ve 500 stajyeıi var.

Beş yıllık hukuk fakültesini bitirenler Adalet Bakanl ığının gözetiminde yapılan sınavı
başarınca stajyer olabiliyor.

Meslek içi zorunlu sthtkli eğilimi Baro verebildiği gibi Baro'dan onaylı başka eğitim
kunımlan da verebiliyor. Her y ıl için Baro tarafindan belirlenen eğitim saatinin
tamamlanması gerekiyor.

2008 yılında 40 çalışma düzenlendi.

Bir günlük eğitimin bedeli 190-200 EURO. Her avukat ın yılda ortalama 950 EURO
zorunlu eğitim masrafi yapması gerekiyor.

Yunanistan'da her adli yargı çevresinde avukat sayısına bakılmaksızın bir baro
kıırııluyor. Bu şekilde kurulmuş 63 baro var. Bu nedenle barolar aras ında üye sayısı
bakımından çok büyük faridar var örneğin Atina Barosu'nun 20000 üyesi olmas ına karşılık 18
üyesi olan baro da var. Barolar Birliği yok. Her baro kendi alamndan sor ınıılu. Gerektiğinde
her üyenin bir oy hakk ı olan Baro Başkanları Konseyi toplanıyor. (Roma Toplantısına katılan
Yunanistan temsilcisi avukat bu sistemi eIeşürdL)

Hukuk fakültesi rnezununıın avukat olabilmesi için önce 18 ay süresince Şükrü
ma/ıkenaeiere ginne yetkisi olan bir avukatın" (en az beş yıllık) yanında staj yapması, bu
sürenin sonunda staj yap ılan yargı çevresindeki baroda, üç avukat, bir mabkcne başkanı ve
bir savcınm gözetiminde yap ı lan sınavm başanlması gerekiyor. Bu sınav yılda iki kez
yapılmaktadır vs sınavı başaran ilk derece mahkemelerinde avukatlık yapabilme hakkını elde
etmektedir. (Konuşmacı bu açıklamayı yştıhsan sonra baro tarafindan yap ılan sınavın
ciddiyetinin tartışıldIğını çünkü tüm stajyer/erin s ınavı kazandığını ve en büyük sorunun her
mezımun avukat olmas ı olduğunu be/Ütü) Yunanistan 39.000 avukat ile nüfus yoğunluğuna
görev avukat sayısı fazla olan ülkeler arasında Kıbr ıs'tan sonra iltincidir. Atina Barosuna bar
yıl ortalama 1200 avukat katılmaktad ır.
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Latviya' ıım nüfusu 2.300.000, Baro'ya kay ıtlı 949 avukat, 167 avukat yardınıcısı ve
10 AS üyesi ülkelerin vatanda şı yabancı avukat var. Avukatlann büyük ço ğunluğu başkent
Riga da. Sovyetler Birliği döneminde bütün hukukçular, hakim ve savcılar da baroyu bağüydı
ve o dönemde ilişkiler ve eğitim çok başardı idi. Avukatlık Yasas ında stajyeıleıin eğitimi
açıkça düzenlenmemiş. Usta - ilişkisi içinde eğitim yap ılıyor. Halen staj üç y ıl ayrıca bu
sürede hcr ay eğitime katılmak gerekiyor. Bu süre içinde bir sunum, iki ara ştuma raporu ve
başlangıç ve bitişte sınavın başaıılnıası gerekiyor. Sistem gönüllolük esas ına dayanıyor.
CCBE önerileri uygulamyor.

Avukatlann eğitimi konusunda - bir düzenleme olmamas ı nedeni ile 2001 yılında
Baro yönetmeli ği ile meslek içi zorunlu eğitinıl düzenledi. Bu tasarruf aleyhine açılan dava
süreci sonunda Anayasa değişikliği yapıldı meslek içi zorunlu eğilim 2001 yılında yasal hale
geldi. Halen ülkenin nüflısu 460.000 ve 1800 avukat var. Belçika ve Fransa Barolar modeli
uygulanıyor. Avukatların yılda 16 saat Baro tarafindan yapılan meslek içi eğitime katılmaları
zorunlu.

NOR VEÇ

NORVEÇA VUL4TJAR AKADEMİSİ
6000 avukat var. 1993 den bu yana, her avukatın beş yı llık dönem içinde seksen saat

meslek içi eğilim almas ı zorunlu. Bu eğitimin beş saati meslek kurailmı , 25 saati de hukuk
dışı sosyal konular olabiliyor. Y ıllık zorunlu saat belirlenmediği için genelde herkes beş yılın
sonunda seksen saati tamamlamaya çalıştığı için sıkıntı yaş anıyor. Eğitim çoğunlukla
OSLO'da veriliyor ve bir veya iki gün sürüyor. E ğiticilerin çoğu avukat aynca profesör ve
hukulcçu bürokratlaı da eğitici oluyorlar. Kurs sonrası bilgisayar ortamında kablanlaım
%50-60'1 nın değerlendirmeleri al ınarak programlar belirleniyor.

Ayrıca, baro ve adli komitelerin belirledi ği başka özel ya da kamu kurıııulan da
eğitim verebiliyor.

Norveç Avukatlar Akademisi, Isveç, Danimarka, Finlandiya'nın işbirliği ile
oluşturuldu ve kar amacı gütıneden, masraflar (eğulci ücreti, hrg doküman bedel/en)
karşılığında eğitim veriyor.

RAPOR

257



ON ALTINCI BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

Eğiücilerin de her yı t dört saat teorik, iki günlük uygulama e ğitimleri oluyor ve
kendilerine eğitim malzemeleri veriliyor. Aynca gönüllü kabl ıma tabi olarak video kayd ı ile
eğitici eğitimi yap ılıyor. İki gün süre ile kamera karşısında eğitim verme uygulamas ı yapılıp,
bu çekimler izlenerek hatalar değerlendiriliyor.

/	 HOLLANDA

Hollanda Barolar Birliği bünyesinde 19 baro var. Bu barolara 1500 avukat kay ıtlı ..

AVIıkaÜMm yılda 60 saat meslek içi sürekli e ğitim almalan zona

Hukuk diploması yüksek lisans düzeyinde.

Yüksek lisans yaparak hukuk fakültesini bitirenler 3 yıl staj yapıyor. Stajm ilk yı lında
50 yanan gün ders görülüyor ve sınava giriliyor. S ınavın sonunda kalan 2 y ıllık staj başlıyor.
Sınavda başarı oranı yüksek değil. Ülkede yeterli sayıda avukat olmadığı belirtiliyor.

POLONYA

38 milyon nüfuslu ülkede halen sona erdirilme çal ışmaları sürdürülen farklı bir ceza
avukaü uygulaması var. 3u kapsamda 8900 ceza avukatı 3000 ceza stajyeıi var. B ımlann
dışında 23.000 avukat ve 5000 stajyer var. Ceza avukatı diye tanımlanan avukatlar geleneksel
olarak diğer avukatlardan ayn olan ve bizim "müdafi" olarak adlandırdiğımiz kapsamda
çalışıyor. Diğer avukatlar "legal cowırel" olarak anılsa da ceza davalannda mü dahil vekilliği
dahil tüm hukuki işleri gerçeldeşürebiliyorlar.

Hukuk fakültesi ö ğretim süresi 5 yıl. Her yı l ortalama 800 mezun veriyorlar ve bu reyı
artıyor.

Staj 3 yıl 6 ay sürüyor. 3 yılı avukat yanında ve 6 ayı mahkeme, savcılık ve noterlerde
geçiyor. Staj sonunda Adalet Bakanl ığı, Barolar ve Yüksek Hakimlerin birlikte hanırlayıp
uyguladığı Devlet Smavı 'mn başanhnas ı gerekiyor.

Sürekli zorunlu meslek içi eğitimde avukatların her yıl 10 kredi ve ayrıca beş yıllık
dönemde baronun önemli bulduğu konularda 30 kredi toplamalar ı gerekiyor. Avukatlar y ıllık
10 kredi için konulan serbestçe seçebildilderi halde di ğer 30 kredi için geçerli olan konulan
Baro, Temyiz Mahkemesi ve Anayasa Mahkemesi belirliyor.
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ÇEK CUMHURIYET! 	 1
10 milyon nüüıslu ülkede 9000iıı üzerinde avukat var. Mesleğe başlamak isteyenler

Baro Eğilim Merkezinde zonııilu giriş eğilimine ve sonunda sınava tabi tutuluyörlar. E ğitim
ücreti 120€.

SLOVAK BAROSU

5 milyon nüfrslu ülkede yaklaşık 5000 avukat ve 1600 stajyer var. Meslek içi eğitim
yapılmakla birlikte zorunlu de ğil.

ROMANYA

Ülkede sürekli eğilim zorunlu. Mü ilde eğitim merkezi kurulmuş ve ülke çapındaki eğitim bu
merkezlere toplanmı Ayrıca bir ulusal eğitim merkein var. Bu kurumlar Bsrolaıdan parasal
yardım alıyor.

MACARİSTAN

10 milyon nüfuslu ülkede 8 hukuk fakültesi her y ıl ortalama 3000 mezım veriyor. Üç
yıl staj yapılan ülkede stajm ilk iki y ılında baro tarahndan her dönem 10 ayu konuda e ğitim
veriliyor. Üçüncü yıl Yüksek Lisans Kurumlan tarafından eğitim veriliyor ve bu yılın
sonunda Avukatl ık sinan yapılıyor. Böylelikle yüksek Usaasm ı tamamlayarak avukat olan
stajyerler ayrıca hukuk doktoru ünvam ahyor.

Zonmlu meslek içi eğitim yok ancak kredi sistemine dayanan setdi e ğilim verilmesi

ve bir baroniıü eğitim enstitüsü kmmas ı planlanıyor.
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SLOVENYA

Ülkede iki üniversite bünyesinde iki hukuk fakültesi var ve Bolog ııa süreci kabul
edilmemiş dolayısıyla üniversiteler farklı sistemle uyguluyor. Birinde dört yıllık sistemi
uygulanırken diğer üniversite 3+2 yıl sistemine dayanmayı tercih etmiş. Bu durumun yalan
gelecekte hangi sistemin daha iyi işleyeceğini ortaya koyacağı belirtiliyor.

Avukatlık stajı stajyerin çalışmakta olduğu kuruma göre 32 aya kadar uzayabitiyor.
Staj sommda devlet sınavı yapılıyor.

Hukuk fakültesi me ınlaıı devlet stajma başlayabilmek için 5 saatlik 2 oturum
biçiminde yapılan yazılı sınav ile ardından yapılan sözlü sınavı başannak zorunda Başaranlar
hakim, savc ı ve avukat olabilmek üzere devlet stajma ba şlıyor. Staj 3 ay mahkemede, 3 ay
savcı lıkta ve 9 ay da avukat yanında yapılıyor.

Staj eğitiminin pratik ihtiyaçlara daha iyi odaklanmas ı için çalışma yap ılması gerektiği
belirtiliyor.

1990'larm ortasında ülkede uzman avııkatlığm başladığını ve belirli sayıda davaya
girdikten sonra, teorik bilgisüıi smavlar vererek ve derslere girerek ispat eden avukatlar ın
"uzman avukat" unvamnı kullanabildiğini belirtiyorlar.

VE GALLER

Ülkede mesleki anlamda tekel yok dolay ısıyla sahada sadece avukatlar (solicitor ve
barristeı ) değil pek çok başka aktör bulunuyor. Avukat olmak isteyenler için massafm ı
stajyeıin karşıladığı bir yıllık teorik ve uygulamalı eğitim verilmekte, Şu anda 37 eğitim
kurumu avukatlık eğitimi veriyor. Aynca 2 yıl eğilim konfratı adı altında kurallarını barönun
geni ş ölçüde kontrol ettiği bir sözleşme ile stajyer olarak çalışmak gerekiyor. Avukatüğa
kabul edilen kişinin 3 yıl süreyle kendi başına çalışması mümkün değil. Hukuk faktllteleri
kendi ulusal denetim mekanizmalarının yanı sıra Baro kurumlannca denetleniyorlar. Baro
hukuk fakültelezioin diplomas ısı kabul etmek zorunda değil, eğitimini onaylad ığı fakültenin
diplomasmı kabul ediyor.
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Ülkede yıllık 16 saat zorunlu e ğitime katılmak gerekıyor.

Soicitor ve bartistaler aynı lisans eğilimine sahip oldukları halde fàrkh mesleki
eğilim aldıktan sonra farklı kıınınü altında ve farklı kurallara tabi olarak çalışıyorlar. Aynı
şirket altında muhasebedilerle birlikte hizmet sımınalan yalan zamanda mümkün olacak. Mart
2009'dan sonra solicitor, barister ve di ğer serbest meslek mensubu hukukçular birlikte
çalışabilecekler. Bu hukuk ortakhklar ııım avukat olmayan yöneticileri ve sahipleri olabilecek
Solicitorlann tabi olduğu denetim kurallarına uyacaklar.

Hukukçular için şikayet merkezleri kunılmuş vebu kurumlar bağımsız yapıdt

Kıta Avmpası sisteminden etkilenmi ş olan Iskoçya'da sistem İngiltere ve Galler'den
oldukça farklı. Önce solicitor ardmdan avukat (advocate) olunuyor. Ulkede üç Hukuk
Fakültesi var ve bu saym ın lO'a çıkarılması hedefleniyor. 3 veya 4 yı llık fakülte mezunu olan
kişiler 1 yıllık yüksek lisans eğitiminden sonra staja başlıyorlar. Stajda meslek dersleri alan ve
Baro tarafindan yap ılan sınavlara giren kişiler başarılı olduldan takdirde solicitor oluyor. Usta
çırak ilişkisi işinde avukatların yanında çalışmaya başlıyorlar.

A ıdcü hakkında yapılan şikayetleri inceleyen bağımsız bir kanal var.

Ülkedeki hukuk fakülteleri 2010 y ılına kadar Bologna süreci ile uy ıınılu olacaklar. Bu
süreçte Ispanyol fiarosun ım müfredat üzerinde etkili olmak için fakültelerle sürekli
görüşmekte olduğu bildiriliyor.

Avukatlık sınavının 2011 yılında yürürlüğe girecek yasa ile uygulanmaya başlayacağı
belirtiliyor. Bu yasaya göre, hukuk fakültesi mezuomıun önce yüksek lisans yapmas ı
gerekmektedir. İki yıl sürecek bu yüksek lisans program ı hukuk fakülteleri ve barolar
tarafından hazırlanacak ve bir yılı en az beş yıllık deneyime sahip bir avukatın bulunduğu
hukuk firmasmdaki stajdan ibaret olacaktır. Bu sürenin tamam lanmasmdan sonra, üyelerinin
Adalet - Bakanlığı, Eğitim ve Üniversiteler Bakanlığı ve Bölgesel Hükümet tarafından
oluşturulan bir jüri önünde senede bir kez yapılacak sınavın başarılması gerekmektedir.
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İTAL YAN BAROLAR BİRLIĞI BAŞKANI Prof Dr.

GUİDO ALPA 'NIN K4FAMŞ DEĞERLENDİRMESİ

Avukatl ık entelektüel bir fr.aliyettir. Kurallar konulurken "meslek" olduğu kadar
"entelektüel bi, faaliyet" olduğu da göz önünde tutulmandır. Küresdlleşme ve teknoloji
devrimi meslekte çok önemli değişikliklere yol açtı. Mesleki anlamda bizim d ışımızda gelişen
bu olaylann önünde duramayacağımız bir gerçek. Şu anda İtalyan Avukatl ık Kanunu'nu bu
gelişmelere uyarlayacak değişiklik çalışmaları sürüyor.

Bu toplantımıza katılan 28 ülke ile birlikte plan yapabileceğimiz ve hareket
edebileceğimiz ortaya ç ıktı . Sistemleriıniz farklı , kültürlerimiz farkli ve farkhl ıklanmın
koruyarak önemli işler başarabiliriz.

• Avukatlık eğitim merkezlerinin ortak çal ışmalar yapmam, ortak müftedat, ortak e ğitici
havuzu, ortak eğitim sistemleri belirlemesi gerekir.

• CCBE'nin değişim programlanna teşekkür etmeli ve geliştirmeliyiı

• İtalyan Avukatlık Okulunda İngilizce ve Frans ızca verdiğimiz eğitime isteyenleri
davet ediyoruz, bu konuda her türlü iş birliğine hazı rız.

• Bu konuda Roma'da y ıllık düzenli toplantılar yapmayı ve R.oma'y ı avukatların
meslek eğitim merkezi haline getirmeyi öneriyoruz. 25.11.2008
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Konferans
Avrupa'da Avukatlann Eğitimi

Roma 6, 7, 8 Kas ım 2008

-Dekjzraqon-

25 Avrupa ülkesinin Barolanmn temsilcilerinin katılum ile 6-8 Kas ı m 2008 tarihleri aras ında

Roma'da düzenlenen Avrupa'da Avukatlann Eğitimi konulu birinci konferans, tekrar onaylar

ki;

- Mesleğe giriş eğitimi ve meslek içi eğilim; adaletin kumcu unsurlarından, temel

hakların ve yıırttaşlarm özgürlükletinin güvencesi olan avukatli ğın işlevini yerine

getirebilnıesinin temel şartıdı r.

- Yüksek düzeyde nitelik ve avukatl ık etiği de avukatın tüm iktidar unsurlanndan

bağımsızlığını sağlayacak, kamu yaranna olan i şlevini pekiştirecek, piyasanın hakim

kmıllanmn dayattığı koşulları sımrlayacak ve rekabeti mesle ğin özgüllüğü ve kamusal

yönü ile sımriayacak gerekli şartlardır.

- Hukuk sistemlerinin gelişmesi, spesifik ve üst düzey profesyonel yeteneklere olan

talebin aıtnıası Avı.ıkatlan uzınanlaşmaya zorlamaktadır.

- Topluluk hukukımun ortak çerçevesi içinde ortak kurallara ve kesi şen amaçlara

dayanan eğitim avukatların Avrupa Birliği içinde dolaşmıuu kolaylaştırnı alctadır.

Konferans .4L üyesi ülkelerin tarihi ve kültihel farkl ılıklannr rağmen aşağıdaki koşullar

sağlanarak geliştirilmesi gereken bir ortak zemin bulunduğunun altını çizer.

Zorunlu meslek içi eğitim çeşitlerinin kaışılıklı olarak tanınması ,

Nitelikli gençleri yetişürecck olan zorunlu mesleğe başlangıç cğitimlerinin, ortak

Avrupa projelerini da kullanarak, ortaya konulmas ı,
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Ortak eğitim içeriğinin akıl yürütaıe ve dilsel teknikleri, savunma metinleti ve hukuki

görüşler ortaya ç ı karma yeteneği, mediasyon ve sözleşme teknikleri, adli piikoloji ve
yam sıra meslek etiği ve avukatiann sosyal sorumlulu ğunun temel kurallarm ın bilgisi
gibi konularla bireysefleştirilmesi,

Eğiticilerin meslek içi sürekli e ğitimi,

Yukarıda belirti] enlerin ışığında Roma Konferansı;

CCBE'de temsil edilen ülkelerin Hükümetlerine; avukatlar ın loınımlannca yürütülen
eğilim faaliyetlerinin, Avrupa toplumunun ekonomik ve sosyal kallun ınasma katkıda
bulunduğunun, haklarm ve demolcatik özgürlüklerin etkin konmmasm ın v gençlerin
ortak eğitimine yönelik projelerin kolaylaşmasım sağladığınm tanıması ve
desteklemesi çağrısında bulunur,

CCBE'de temsil edilen Avrupa ülkelerinin Bürolar ının, ortak sonınlar üzerinde
devamlı tecrübe ve bilgi değişimini sağlayilmek amacıyla eğitim (mesleğe giriş,
meslek içi ve eğitici eğitimleri) konusunda Roma'da y ıllık konferanslar toplanmas ı
konusunda istekli olduğunu ilan eder,

Farkl ı ülkelerde gerçekleştirilen eğitim faaliyetlerinin tanınması konusunda çok tarafl ı
anlaşmalar yap ılması ve farklı ülkelerden gençlerin eğitimi konusunda toplantıların
teşvik edilmesi çağrısında bulunur.

Avrupal ı avukatların eğitimi konusımda yöntem ve içeriğe ilişkin deneyimlerin
değişimi ve aktarınnnın özendirilmesi amac ıyla AS. üyesi farklı ülkelerin eğiticileri
arasında yapılacak toplantıların teşvik edilmesini tavsiye eder.

Avukatlaıa ait tüm kurumlarca gerçekleştirilen eğitim faaliycticrini desteklemek ve

Avmpai ı avukatın kimliğinin temeli olarak, Avrupa'da avukatl ık mesleğini icra eden

herkes için ortak olan, meslek etiğinin ve sosyal sorurn]uluğun genel ilkelerini
tanımlamak görevini CCBE'ye fller.
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ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI -

TL.	 -
ADALET BAKANLIGI

-.	 Kanunlar Genel Müdürlüğü

Sayı B.03.OKGM.0.00.00.03i2585/3606	 ğIii 1/2008
Konu: Avukatlık Kanunu

TÜRKİYE BAROLAR BİRlİĞİ BAŞKANLIĞINA

1136 sayılı Avukatlik Kanununun "Avukatlığa kabul' başlıklı 3, 'Avukatliğa
kabulde engelle? başlıklı 5 ve 'Avukatlıkla biileşemeyen işler başlıklı 11. maddelertde
değşIk1ik yapılması talebine ilişkin olarak Genel Müdürlüğüınüze çok sayıda mÇracaat
Iletllmekte ohıp, bu müracaatlardan bfrks ıüı yazımı2 ekinde gündeıilıniştir.

Bu ınüracaatlaıa verilecek cevaba esas olmak üzere, ko ınmun değeılaıdiıüerek
gör şfnıüzün mümkün olan en kısa sürede Genel Müdürlüğümüze bilditilmesi hususunda
gereğini rica ederinı.
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Türkiye Barolar Birli ğ i Ba ş kanl ığı

Sayı :23082..	 Ankara 0/12f2008

ADALET BAKANLIĞI
Kaıııınlar Genel Müdürlüğü

ANKARA

İlgi :2L1L2008 tarih 3606 sayrhyazrn ız.

ilgi yazının ekli başvurular genel olarak av ııkathk mesleğine giriş ve avukatlık staj ı
sırasında herhangi bir işte çalışamama ve bu nedenle de staj süresince sosyal güvenlikten
yoksun kalınması sorunlarına ilişkindir.

Bu sorunların bir yasa değişikliği gerektirip gerektinııediğinden önce mesleğimizin
daha pek çok sorununun teniel nedeni üzerinde durarak genel bir değerlondisme yapmakla
yarar görmekteyiz.

1. A VTJKATLİK MESLEĞİNİN İÇİMDE BULUNDUĞU TÜM SOR UNLARİN TEMEL
NEDEWİA VUK4T SA YİSJIŞDAKİ KONTROL EDİLMEIRNARrIşTm.

Ol Anl ık 2008 tarihinde ulaştığımız ıuhsatııaıne say ısı 80468'dir. 2007 yıh sonu
itibariyle baro kayıtlarını sürdüren avukat sayısı 6071 O'dur. 2008 yılının ilk onbir ayında
yapılan yeni kay ıt ise 3435'dir. Bu yeni kayıtların 1392 lstanbula,539 Ankara'ya, 182'si de
lnnir'edir

Ekle sunduğumuz listelerde görüldü ğü gibi halen egitim ve öğretim yapan hukuk
faktllteleıi son beş yılda, her yıl ortalama beşbin mezım vermişler ve hemen hemen aynı
sayıda da yeni avukat girişi olmuştur.

Avukatlık ülkemizde hukuk fakültesi ö ğrencileri için "kazan ıknış meslek"
konumundadır. Mezunlar hiçbir elemeden geçiriln ıeden ve bu nedenle de ciddiye ahnn ıayan
bir staj sonunda doğrudan avukat olmaktadırlar.

Avukatlık mesleğine girişi dünya uygulamasında olduğu gibi sınav koşuluna
bağlayarak staj ı da işlevli hale getirmek üzere Avukatl ık Yasasında 2.5.2001 tarih ve 4667
sayılı Yasa ile değişildik yapılmış ve avukathk sınavı düzenlenmiştir.

Ancak, Yasa'mn bu hükmü 2006 y ılının Aralık ayına kadar uygulanamamış ve
herhangi bir s ınav yapılamamışür. 26.122006 tarihinde ilk kez yap ılacak sınav ise, tüm
hazırlıkları tamamlandığı, 1100 seajyeıin giriş kardan düzenlendiği, sınav yerleri bildirildiği
aşamada, bir milletvekilinin önerisi sonucu, 28.112006 tarih ve 5558 sayıh Yasa ile
Avukatlık Yasasından tümüyle çılcaninuşür.

Ne yazık ki bu yasa dej şikIiği önerisinin Tüzidye Büyük Millet Meclisi Adalet
Komisyonundalü görüşmelerinde Adalet Bakanlığı temsilcisi, TüSılye Barolar Birliği olarak
bütün ifirazlanmıza karşın, öneri hakkında bir değerlendirmede bulunınamış ve "Takdire
btraksyoruz" dem ekle yetinmi ştir.

Adres: O ğıızlar Malı . Barış Maııço Cad. 1366.SokakNo:3 06520 Balgat - ANKARA
Tel: 0(312)28787 90(Pbı) Faks: 0(312) 2865565

tıntpn,,t A.lrni'wwtv karnbirliue n'-t fr ti ı.fi.im ww harahirlil, n.,,
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Türkiye Barolar Birli ğ i Ba ş kanl ığı

Sayı:	 Ankara 02 /1212008

Oysa üye olmaya ÇaIıŞÜğHTıIZ Avıupa Birliği ülkelerinin tümünde avukatl ık
mesleğine giriş, sınav başta olmak üzere çeşitli koşullara bağlanmışür. Örneğin bu konuda
son yasal düzenleme'i yapan Ispanya'daavukat olabilmek için; iki yıllık staj döneminin bir
yılı en az beş y ı llık deneyire sahip bir avukatın bulunduğu hukuk firnıssrnda yapılmakta,
ikinci yıl ise barolar ve hukuk fakültelerinin birlikte oluştuıduldan bir master p ıoamı
tamamlanarak tez baz ırlanmakıadır.Aday bu sürenin sonunda, Adalet Bakanlığı, Eğitim ve
Üniversiteler Bakanlığı, Bölgesel Hükumet tarafından oluşturulan jürinin önünde senede bir
kez yap ılan sınavı bışarmak zonındadır,

2. A Vt/K4TLIKSTAJIMNAM4CI, HUKE İKFSGİLERI7Vİ BİLİMSEL JnILARDEN
AYRİLMAKSIZIN VE BİLİMİN YÖNTFJ9ERPqİKULL4NA.RAESoMDT OL4I7SA
UYGUL4ZIBİLEAÇ YARGILAMA SÜRECİNCE YARGIlAMA FAALİYET/NİN
YÖNETİM/NE VE L4RARIN OLUŞUMUNA ETKİN BİÇİMDE EAITL4BİLEN,
MESLEK ILKE VE KURALL4RIN4 R4 ĞLI HAK ARAMA ÖZGÜRLÜĞÜNÜN
Y4ŞAMA GEÇMESI İÇİN UĞRAŞ VEREN İNSAN HAKLArINA SAYGILI,
DEMOKRASI VE RU£UKEW ÜSTÜNLÜ ĞÜNDEN AYRILMAYAN, BAĞJMSIZ VE
ÖZGÜR AJ'VK42'MRIN YETİŞMESİ İÇİN HUKUKSAL, SANA I3AL, EĞITSEL
OLANArLIIWVSA Ğ1ANMASmIR.

Avukatlık Yasası 'nın 23. maddesi bu amaca ulaşılabihnesi için staj an kesintisiz olarak
yapılacağını, 16. maddesi de stajyerin avukath ğa kabul koşullannı taşımas ı gerektiğini
düzenlenıişür. Bu koşullar arasında '%zvukatfrkIa birleşmeyen bir 4.ie uğraşmamak" da
ü

Bu durum yani bir yıllık staj süresince gelir getirecek bir işle nğraşamaınak ve sosyal
güvenlikten yoksun olmak avukat staj yerleri için sorun olu şturmaktadır.

Yukarıda belirtiiğimiz ülkelerde avukatlık mesleğine giriş aşılmas ı oldukça zor
koşullara bağlandığı ve bu koşulları yerine getiren stajyere de çe şitli olanaklar tanındığı için
bizdeki sorunlar yaşannıacaktadır.

Sınavm Avukatl ık Yesasından çıkanlınasında yasa koyııcunun ve Adalet
Bakanlığının sergilediği yaklaşım nedeni ile yasal bir düzenlemenin kısa vadede
gerçekleşlirilemeyeceğiıü gören Türkiye Barolar Birliği stajyeıierin, yanında staj yaplıkları
avukatın ücretlisi ve sigoıtalısı olabileceği değerlendirmesini yaparak bu doğrultuda
uygulama başlatımştın

Bu uygıılamadald temel dayanağımızAvııkatlık Yasası'nın, "Avukatlikla birleşebilen
işler" başlıklı 12. maddesinin 1. fıkrasmın c bendindeki "bir avukat yazıkanesinde ücret
J<aışdağmda avukatkk"hükmüdür.

Adres Oğuzlar Mü. Barış Manço Cad- 1366.Solcak No:3 06520 Balgat - ANKARA
Tel 0 (312) 28787 90(Pbz) Faks 0(312)2865565

internet Adresi:www.harohirliknrş.tr İletisim: www.barobirlilcorır.frhüıIein,
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Türkiye Barolar Birli ğ i Ba ş kanl ığı

Sayı:	 Ankara 02.112/2008

Avukat için geçerli olan bu hükmün avukat adayı için de geçerli olması gerektiği
değerlendirilmiştir. Böyle bir uygulama hem staj ı kesintiye uğratnıayacalç hem adayın
gelişimirıi sürdih-mesine olanak sağlayacak hem de maddi sonmların çözümüne katkı
olacaktır.

Ancak, bu uyulamanız karşısmda Adalet Bakanlığı farklı tavıılar göstermektedir.
Örneğin, bu dunımdaki staj yerlerin ban levhasma yanlmasma ilişkin kararlanmır bir daha
görüşülmek üzere geri gönderdiği halde bir kısım ısrar kararımız aleyhine idari dava yoluna
başvurmamış, bu kişiler avukatl ık ruhsabıamclerini alnıışlar±r.

Dava Yoluna başvıırduklanndan red kararlar ının bazdarım temyiz etmemiş bu kişiler
de avukatlık ruhsalııaınelerini almış tardır.

Yargı laması süren idari davalarda ise birbirinden fukh kararlar verilmekte olup henüz
içtilıat birliği sağlanamamıştı,.

Bu değerlendirmelerimiz ışığında, sadece ilgi yaz ınız.da belirtilen hususlarda bir yasa
değişikliğinin çözüm sağlamayacağı görüşündeyiL

Avukatlık mesleğinin içinde buhmduğu sorunların çözümü için hukuk eğitiminden
başlayarak, mesleğe giriş, staj eğitimi, zorunlu ve sürekli meslek içi eğitim gibi konulan da
içeren reform niteliğinde yeni bir yasa hanılannialıdır. Türkiye Barolar Birliği olarak bu
konudaki haz ırlıklarınıız istenildiğinde devreye sokulabilecek aşamadadır. Ancak öncelikle
Adalet Bakanlığı ve siyasi iradenin avukatlık mesleğinin sonmlarımn çözümünde yasa
değişikliği gerektirrneyen tasam ıiları gerçekleştirerek çözümü istediğini göstermesi gerekir.

Bilgilerinize saygılaımda sunarım.

Avukat Özdemir
Türkiye Barolar

1-)Tablolar	 -
2-)Hukuk eğitüni ve avukatlık meskğine giriş konaswada farklı ülke

uygulmnalıırmdan örnekler içeren çalışmalar

Adres: Oğırziar Malı. Barış Maııço Cad. 1366.SokakNo:3 06520 Balgat - ANKA1A
Tel :0(312)28787 90(Fbı) Faks: 0(312)2865565

internet Adreshww.baı obirllkorg.tr iletişim: ww.barnbMkorn.trTıktii ın
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HUKUK UYUŞMAZLLKLARINDA
ARABULUCULUK KANUNU TASARISI

B İRİNCİ BÖLÜM
Kapsam ve Tanımlar

Uygulama alanı
MADDE 1- (1) Bu Kanun, yabanc ılık unsuru taşıyanlar da dahil olmak üzere, ancak

taraflann üzerinde serbestçe tasarruf edebilecekleri i ş veya iş lemlerden doğan özel hukuk
uyuşmazlıklarmda uygulanır.

Tanımlar
MADDE 2- (1) Bu Kanunun uygüanmas ında
a) Arabulucululc Sistematik teknikler uygulayarak, görüşmek ve müzakerelerde

bulunmak amacıyla tarafları bir araya getiren, onlar ın birbirlerini anlamalann ı ve bu suretle
özüııdeıini kendilerinin tlretmesü ıi sağlamak için aralarmda ileti şim sürecinin kmuimas ım

gerçekleştiren, uzmanlık eğitimi almış olan tarafta ve bağımsız bir üçüncı) kişinin katıhmıyla
ve ihtiyarî olarak yürütülen uyuşmazlık çözüm yöntemini,

b) Arabulucu: Arabuluculuk faaiiyetini yürüten ve Bakanl ıkça düzenlenen arabulucular
siciline kaydedilmi ş bulunan gerçek kiş iyi,

c)Bakanl ık	 Adalet Bakanlığını,
ç) Daire Başkanlığı 	 Hukuk işleri Genel Müdürlü ğü bünyesinde oluşturulacak

Arabuluculuk Daire Başkanlığını,
d)Genel Müdürlük	 Hukuk İşleri Genel Müdürlüğüne,
e)Kurul	 Arabuluculuk Kurulunu,
f) Sicil	 Arabalucular siciLini,
ifade eder.

IKİNCİ BÖLÜM
Arabulııcuhığa İlişkin Temel Ilkeler

İradi olana ve eşlilik
MADDE 3- (1) Taraflar, arabulucuya başvurmak, süreci devam ettinnek,

sonuçlandımıak veya bu süreçten vazgeçmek konusunda serbesitirler.
(2) Taraflar, gerek arabuluaıya başvuıurken gerekse tüm süreç boyunca eşit haklara

sabiptirler.

Gizlilik
MADDE 4 ( 1 ) Taraflarca aksi kararlaştınlmamışsa arabulucu, arabuluculuk faaliyeti

çerçevesinde kendisine sunulan veya di ğer bir şekilde elde ettiği bilgi ve belgelerle tuttuğu
kayıtlan gizli tutmakla yükümlüdür.

(2) Aksi kararlaştırılmanuşsa taraflar da bu konudaki glalili ğe uymak zorundadırlar.

Beyan veya belgelerin kııllaıulamaınası
MADDE 5- (1) Tarafla ı arabulucu veya arabuluculuğa katılanlar da dahil üçühcü bir

kişi, uyuşmazlıkla ilgili olarak hukuk davas ı açı]dığmda yahut tahkim yoluna
başvurulduğmıda, aşağıdaki beyan veya belgeleri dem olarak ileri süremez ve bunlar
kaklçı.ndataıuldık yapamaz:
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a) Taraflarca yap ılan arabuluculuk daveti veya bir tarafın arabuluculuk faaliyetine
katılma isteği.

b) Uyuşmazhğm arabuluculuk yolu ile sona erdirilmesi için taraflarca ileri sürülen
görüşler ve teklifler

e) Arabuluculuk faaliyeti esnasmda, taraflarca ileri sürülen öneriler veya herhangi bir
valcıa veya iddiaıun kabulü.

ç) Sadece arabuluculuk faaliyeti dolay ısıyla hazı rlanan belgeler.
(2)Birinci fıkra hükmü, beyan veya belgenin şekline bakı lrnalcs ızm uygulanır.
(3)Birinci fıkrada belirtilen bilgilerin aç ıklanmas ı, mahkeme, hakem veya herhangi bir

idari makam tarafından istenemez. Bu beyan veya belgeler, birinci fikrada öngörülenin
aksine, delil olarak sunulm ı olsa dahi hükme esas alınamaz. Ancak, söz konusu bilgiler bir
kanun lıülonü tarafından emredildi ği veya arabuluculuk süreci sonunda vanlan anlaşmanın
uygulanmas ı ve icras ı için gerekli oldu ğu ölçüde aç ıkianabilir.

(4)Bu maddenin yekandaki fıkraları, arabuluculuğun konusuyla ilgili olup olmad ığına
bakı lmaks ızın, hukuk davas ı ve tahkimde uygulan ır.

(5) Birinci filo-ada belirtilen s ınııianalar sakh kalmak ko şuluyla, hukuk davas ı ve
tabkiınde ileri sürülen caiz deliller, sadece arabuluculukta sunulmalan sebebiyle kabul
edilemeyecek deliller haline gelmez.

ÜçüNcü BÖLÜM
Ara bulucuja tao Hak ve Yükiimj(ilülderi

Uıavamn kullanılnmsı
MADDE 6 - (1) Sicile kay ıth olan mabulucular, arabulucu unvanım ve bu unvanm

sağladığı yetkileri kullanma hakkına sahiptir.
(2) Arabulucu, arabuluculuk faaliyeti s ırasmda bu unvamna belirtmek zorundadrn

ücret ve masmflann istemesi
MADDE 7- (1) Arabulucu yapmış olduğu faaliyet karşılığı ücret ve masrafları isteme

hakkına sahiptir. Arabulucu, ücret ve masraflar için avans da talep edebilir.
(2) Aksi kararlaştmlmadığı sürece arabulurunun ücreti, faaliyetin sona erdiği tarihte

yürürlükte bulunan Arabulucu Asgarl tJcret Tarifesine göre belirlenir, aksi
kararlaştınimadıkça ücret ve masraf taraflarca e şit olarak karşılanır.

(3) Arabulucu, arabuhaculuk sürecine ilişkin olarak belirli ki şiler için arac ı lık yapma
veya belirli kiş ileri tavsiye etmenin karşılığı olarak ücret alamaz. Bu yasa ğa aykırı işlemler
batıldır.

TaMlarla görüşme ve iletişim kurulmasa
MADDE 8- (1) Arabulucu, taraflar ın her biri ile ayrı ayrı veya her ikisiyle ayn ı anda

görüşebilir veya iletiş im kurabilir.

Görevin örnıle ve tarafsız biçimde yerine getirilmesi
MADDE 9- (1) Arabulucu görevini özenle, tarafs ız bir- biçimde ve şahsen yerine getirir.
(2) Arabulucu olarak görevlendirilen kimse, tarafi ı zhğından şüphe edilnusiııi

gc-elciirecek Ğııemli hM ve şartların varlığı halinde, bu hususta taraflar ı bilgilendirınekle
yükümlüdür. Bu aç ıklamaya rağmen taraflar, arabulucudan birlikte talep ederlerse, arabulucu
bu görevi üstlenebilir yahut üstlenmiş olduğu görevi sürdürcbilir.

(3)Arabulucu, taraflar arasında e ş itliği gözelınekle yükümlüdüt
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(4) Arabulucu, bu s ıfatla görev yaptığı u şmazl ıkla ilgili olarak açılan davada, daha
sonla taraflardan birinin avukat ı olarak görev üstlenemez.

Reklam yasağı
MADDE 10- (1) Arabuluculano i ş elde etmek için, reklam sayLlabilecek her türlü

teşebbüs ve harekette bulunmalar ı ve özellikle tabtlalannda ve bas ılı kağıtlar ında arabulucu
unvanı ile akademik unvanlanndan başka s ıfat kullanmaları yasakt ın

Taraibrm aydınlatılınam
MADDE 11- (1) Arabulucu, arabuluculuk faaliyetinin başmda, taraflan arabuluculu ğun

esaslar, ğtlreci ve sonuçları hakkında gerektiği gibi aydmlabnalda yük£mlOdür.

AldatödeamS
MADDE 12- (1) Aıabuluculardnı sicile kayıtlarında giriş aidatI ve her yıl için y ıllık

aidal alın ır.	 -
(2) Giı-iş ve yıllık aidatlar, 06/08/1997 tarihli ve 4301 sayd ı Ceza İnfaz Kunıınlan ile

Tutukevleri İş yurtları Kımnnımım Kuruluş ve Idaresine Ilişkin Kanun ile kurulan Ceza hıfaz
Kunımlan ile Tutukevleri İşyurtian Kurumu heszbmdatoplanır ve burada nemalandmlıt

(3) Giriş ve yıllık aidallar ile nemaları Daire Eaşkanlığımn görev alanında hnrvaıımak
üzere her aym son günü Genel Müdürlük hesab ına al<tarihr.

DÖRDÜNCÜ BÖLÜM
Arabuluculuk Faaliyeti

Arabulucuya başvunı
MADDE 13- (1) Taraflar dava aç ılmadan önce veya davarım görülmesi s ırasmda

arabulıacuya başvurma konusunda anlaşabilirler. Mahkeme de tarafları arabulucuya
başvurmak konusunda aydanlat ıp, te şvik edebilir.

(2) Aksi kararlaştırılnıadıkça taraflardan birinin arabulucuya ba şvunı teklifine otuz gün
içinde olumlu cevap verilmez ise bu teklif reddedilmi ş sayılır.

Aınbıılucımuıa seçilms
MADDE 14- (1) Başkana bir usul kararlaştmlmaımşsa, arabulucu veya arabulucutar

taraflarca seçilir.

Arabulucıılnk faaliyefintn yürütülmesi
MADDE 15- (1) Arabulucu seçildikten sonra, taraflan en kısa sürede ilk toplantıya

davet eder.
(2)Taraflar, arabuluculuk usulünü serbestçe ksrarlaştınbulirler.
(3) Taraflarca kararlaştmlmanu şsa arabulucu; uyuşmazlığın niteliğini, tarafların

isteklerini ve uyu şmazlığın hızlı bir şekilde çözümlenmesi için gereken usul ve esasLarı göz
önüne alarak arabuluculuk faaliyetini yüıütür.

(4) Niteliği gereği yargı sal bir yetkinin kullaıııını olarak sadece hakim tarafindan

yapı labilecek işlemler arabulucu tarafından yapılamaz.
(5)Dava açıldıktan sonra taraflann birlikte arabıılucuya başvuracaklannı beyan etmeleri

hllinde, yargılama mahkemece üç ay süre ile ertelenir. Bu süre, taraflar ın birlikte başvınusu
üzerine üç ay daha uzatalabilir.

(6) Aksi kararlaştınlmadıkça taraflardan her biri arabuluculük ınüzakereleıine bizzat

katı lır.
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Arabuluculuk sürecinin başlaması ve sürelere etldsi
MADDE 16- (1) Arabuluculuk süreci, dava aç ılmadan önce arabulucuya başvuru

hilinde, tarafların ilk toplantıya davet edilmeleri ve taraflarla arabulucu arasında sürecin
devam ettirilmesi. Iconusıında anlaşmaya vanlıp bu durumun bir tııtanakla belgelendirildiği
tarihten itibaren i şlemeye başlar. Dava açılmasından sonra arabulucuya ba şvuru lülinde ise bu
süreç, mahkemenin tarafları arabuluculuğa davetinin taraflarca kabul edilmesi veya tarafların
arabulucuya başvunna konusunda anlaşmaya vaıüıklannı duruşma dışmda mahkemeye yanlı
olarak beyan ettikleri ya da duruşmada b ır beyanlarının tutanağa geçirildiği tarihten itibaren
işlemeye baş lar.

(2) Arabuluculuk sürecinin başlamas ından sona etmesine kadar geçirilen süre,
zamanaşımı ve hak düşürücü sürelerin bas aplanmasmda dikkate alınmaz.

Anbulucukığmı sona emıesi
MADDE 17- (1) Aşağıda belirtilen h£llerde arabuluculuk faaliyetinin sona erdiği kabul

edilir
a)Tarafların anlaşmaya varmaır
b) Taraflara danışıldıktan sonra arabuluculuk için daha fazlaçaba sarf edilmesinin

gereksiz olduğunun arabulucu tarafından tespit edilmesi.
e) Taraflardan birinin karşı tarafa veya arab ıslucuya, arabuluculuk faaliyetinden

çekildiğini bildirmesi.
ç) Taraflum anI aşarak arabuluculuk faaliyetini sona erdimesi.
(2) Arabuluculuk faaliyeti sonunda taraflar ın anlaştıkları, aıılaşamad ıklan veya

aıabulucııluk faaliyetiııin nasıl sonuçlandığı, bir tutanak ile belgelendirilir. Arabulucu
tarafından düzenlenecek bu belge, arabulucu, taraflar veya velcillerince imzalan ır.

(3) Arabuluculuk faaliyeti sommda düzenlenen t ıtanağa, fasiiyetin sonuçlanmas ı
dışında hangi hususlann yaz ılacağma taraflar karar verir. Arabulucu, bu tutanak ve sonuçları
konusunda taraflara gereldi açildamalan yapar

(4) Arabuluculuk faaliyetinin sona ermesi halinde, arabulucu, bu faaliyete ili şkin
kendisine yap ılan bildirirni, tevdi edilen ve elinde bulunan belgeleri, ikinci f ıkraya göre
düzenlenen tutanağı beş yı l süre ile saklarıjak zorundadır. Arabulucu, arabuluculuk
hizmetlerinin sonucunda düzenlediği belgelerin birer örneğini arabuluculuk faaliyetinin sona
ermesinden itibaren bir ay içinde Genel Müdürlüğe gönderir.

Taraflann anlaşması
MADDE 18- (1) Arabuluculuk faaliyeti sonucunda varılan anlaşmanın kapsamı

taraflarca beliıleniç anlaşma belgesi düzenlenmesi hülinde bu belge taraflar ve arabulucu
tarafından imzalamr.

(2) Taraflar arabuluculuk sürecinin sonunda bir anlaşmaya varırlarsa bu anlaşmayı, asıl
uyuşmazlılc lıalckmdaki yetki kurallarına göre yetkisi belirlenecek olan icra mahkemesine
ibraz edip, icra edilebilirli ğine ilişkin bir şah verilmesini talep edebiirler. Bü şerbi içeren
anlaşma, ilüm niteliğinde belge sayılır.

(3) İcra edilebilirlik şerbinin verilmesi, niteliği itibariyle bir çelcişmcsiz yargı işidir ve
buna ilişkin inceleme dosya üzerinden yap ılır. Bu incelemenin kapsamı anlaşmanın içeriğinin
tarafların üzerinde serbestçe tasarruf edebileceği işler arasında yer alıp almadığı ve cebri
icraya elverişli olup olmadığı husınlarıyla smırhdır. Anlaşma belgesine icra edilebilirlik şerbi
verilmesi için mahkemeye yapılacak olan başvuru ile bu başvurunun reddi üzerine ilgili
tarafından istinaf yoluna gidilmesi halinde, maktu hsrç al ı mr. Taraflar anlaşma belgesini icra
edilebilirlik şerhi verdirmeden bir başka resmi işlemde kullanmak isterlerse, damga vergisi de
maktu olarak alınır.
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BEŞİNCİ BÖLÜM
Arabulucular SidE

Arabulucaılar sldflhaln taıtnlnıası
MADDE 19- (1) Daire Başkanlığı, özel hukuk uyuşmazlıklannda arabuluculuk yapma

yetkisini kazanmış kişilerin sicilini tutar. Bu sicilde yer alan ki şilere ilişkin bilgiler, Daire
Başkanl ığı taraftadan elektronik ortamda da duyumlar.

(2) Arabulucular sicilinin lııtıılmasma ilişkin usul ve esaslar Bakanl ıkça hazırlanacak
yönetmelikle düzenlenir.

Ara bulucıdar siciline kayıt şartlara
MADDE 20- (1) Sicile kay ıt, ilgilinin Daire Başkanlığına yazılı olarak başvurması

üzerine yap ı lır.
(2) Arabuluculuk siciline kaydedilebilmak için
a)Türk vatandaşı olmak,
b) Dört yıll ık lisans eğitimi almış olmak,
c)Tanı ehliyetli olmak,
ç) Taksirli suçlar d ışında herhangi bir sabıkası bulunmamak,
d) Arabuluculuk eğitimini tamamlamak ve Bakanl ıkça yap ılan yazı lı ve uygulamak

s ınavda başarılı olmak
gerekir.
(3) Arabulucu, sicile kayıt tarihinden itibaren fuliyetine başlayabilir.

Arabulucular sidllnden stihame
MADDE 21- (1) Daire Başkanlığı, arabuluculuk i şin aranan koşulları taşımadığı bftlda

sicile kaydedilen veya daha sorun bu ko şulları kaybeden arabulucunun kayd ını siler.
(2)Daire Başkanlığı, bu Kanunun öngördü ğü yükümlülükleri yerine getirmediğini tespit

ettiği arabulucuyıı yaz ıl ı olarak uyanr bu uyanya uflınamas ı bilinde arabulucunun
savunmas ını ald ıktan sonra, gerekirse ad ının sidildea silinmesini Kuruldan talep eder.

(3)Arabulucu, arabulucular sicilinden kayd ınm silinmesini ber zaman izleyebilir.

ALTINCI BÖLÜM
Eğitim ve Eğitim Kuruluşları

Arabulueulak e ğilimi
MADDE 22- (1) Arabuluculuk eğitimi, dört yıllık lisans eğitiminin tamamlanmasmdan

sonra alınan, arabuluculuk faaliyetinin yürütülmasiyle ilgili temel bilgiler, iletiş im telnı ikleri,
müzakere ve uyuşmazlık çözüm yöntemleri ve davranış psikolojisi ile yönebnellkte
gösterilecek olan diğer teorik ve pratik bilgileri içeren ve asgari yüzelli saatlik eğ itimi ifade
eder.

(2) Iiukıık lisans diplomasma sahip olmayan kimselerin arabuluculuk e ğitimini
tamamlamış sayılmelara için, yüz saatlik temel hukuk e ğitimini de almış olmaları gerekir.

Eedm kurulıışlanaıa izin verilmesi
MADDE 23- (1) Arabuluculuk e ğitimi verecek olan kuruluşlat Daire Başkanlığmdan

izin almak zonmdad ır. Daire Başkanlığı tarafından izin verilen eğitim kuruluş larının listesi
elektronik ortamda yayınalanır.
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(2) İzin için yazılı olarak başvurulur. Bu başvuruda eğ itim programı, eğiticilerin sayıs ı
ve uzmanl ıkları ile eğitim kuruluşu veya eğitim programı nın finansman kaynaldan hakk ında
gerekçeli bilgi verilir.

(3) Başvuruda sunulan belgelere dayal ı olarak, eğitimin amac ına ulaşacağı ve eğitim
kuruluş larında eğitim faaliyetinin devami ılığmm sağlanacağı tespit edilirse, ilgili eğilim
kurulu şuna en çok üç yı l için geçerli olmak üzere izin verilir.

izin süresinin uzatılması
MADDE 24- (1) Sicile kay ıtl ı olan bir eğitim kuruluşu kayıt süresinin bitiminden en

erken bir yı l ve en geç üç ay önce, sic ı ldeki kayd ın ın geçerlilik süresinin uzat ı lnı asm ı yazılı
olarak talep edebilir. Eğitim kuruluşunun 26 neı maddeye göre sunduğu raporlardan,
arabuluculuk eğitiminin başarılı şekilde devam ettiğinin anlaşıldığı ve 27 ani maddede
belirtilen sebeplerin bulun ınadığı billerde, verilmiş bulunan iznin geçerlilik süresi her
defas ında üç yıl uzatılabilir. Eğitim kuruluşu, süresi içinde yaptığı başvuru hakkında karar
verilinceye kadar listede kay ıtlı kalır.

Arabuluculuk yetki belgesi
MADDE 25- (1) Eğitim loıruluş lar ı, eğitimlerini başanyla tamamlayan kiş ilere

arabuluculuk eğitimini tamamladıklarına dair bir belge verir.

Daire Başkan]ığına bilgi verme yükümlülü ğü
MADDE. 26- (1) Eğitim kunıluşları, Ocak ayında bir önceki yıl içinde

gerçeldeştird ı kleti eğitim faaliyetinin kapsam ı, içeriği ve başans ı konusunda Daire
Başkanlığına bir rapor sunar.

Eğilim km'ulıişmıa verilen kimin iptali
MADDE 27- (1) Aşağı daki hullerde, eğilim kunıluşuııa verilmiş olan izin, Daire

Başkınl ığının talebi üzerine Kurul tarafindan iptal edilir.
a) İzin verilebifrıaesi için aranan şartlardan birinin ortadan kalkmış veya mevcut

olmadı ğman tespit edilmi ş olması .
b)Eğitimin yeterli şekilde verilemeınesi.
e) Arabuluculuk yetki belgelerinin düzenlenmesinde sahtecilik veya önemli hatalar

yapı lması .
ç) 26 ac ı maddedeki rapor verme yüklbnlülüğüaün yapılan ibtara rağmen yerine

getirilmemesi
d) Eğitim faaliyetiniıı devamlıhğının sağlanmadığının tespit edilmesi.

YEDİNCİ BÖLÜM
Kmulnş ve Görevler

iCmııluş ve teşkilat
MADDE 28- (1) Bu Karnında, belirtilen görevleri yerine getirmek üzere, Genel

MCdthiük bünyesinde Daire Başkanlığı loınıluı Arabuluculuk hizmetleri bu Daire Ba şkanlığı
tarafindan yürütülür.

(2) Arabuluculuk hizmetlerine ilişkin olarak bu Kanunda belirtilen görevleri yerine
getirmek Üzere, Bakanlık bünyesinde Arabuluculuk Kumlu olu şturulur.
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Daire Başkanlığı
MADDE 29- (1) Daire Başkanlığı, bir daire başkanı, yeteri kadar tetkik hlkimi,

denetim görevlisi ve diğer uzman personelden olu şur.
(2) Arabuluculuk hizmetlerinin yönetimine dair tüm iş lem ve uygulamalar ile

arabuluculuk e ğitim kuruluş ları ve arnbulucularuı denetimiyle görevlendirilmek üzere Genel
Müdürlükte denetim görevlisi istihdam edilebilir. Bunlar hukuk veya hukuk bilgisine
programlarında yeterince yer veren siyasal bilimler, idari bilimler, iktisat, maliye ve i ş letme
alanlarında en az dört y ı llı k öğretim yapan yüksek öğretim kunırnlanndaıa mezun olanlar
arasından yap ı lacak Yarışma ve Yeterlilik Smav ı sonucunda mesleğe alınırlar.

(3) Denetim görevlilerinin hal ve hareketlerinde görevleriyle bağdaşmayan durumları ,
yapılacak inceleme ve soru şturma sonucunda tespit edienlorle, olumsuz sicil alanlar
kazaıulnıış hak ayl ık dereceleri ile bulundukları kadro derecelerine eş it Bakanl ığın merkez
veya taşra te şkilatındaki di ğer bir kadrosuna atanabilirler. Denetim görevlilerinin, mesle ğe
giriş ve yeterlik s ınavları , görev, yetki ve so ıuınlululdan ile çalışma esas ve usuueri
yönetmelikle düzenlenir.

Daire Başkanlığmın görevleri
MADDE 30- (1) Daire Başkanlığımn görevleri şunlardır:
a)Arabuluculuk hizmetlerinin düzenli ve verimli olarak yürütütmesin ı sağlamak
b) Arabuluculukla ilgili yay ın yapmak, bu konudaki bilimsel çalış malan teşvik etmek ve

desteklemek
e) Kurulun çalış mas ı ile ilgili her tarla karar ve i şlemi yürütmek ve görevleri tic ilgili

bakanlık, diğer kamu kurum ve kurulu ş ları, üniversiteler, kamu loınımu niteliğindeki meslek
kuruluşları , kamu yararına çalışan vakıf ve dernekler ile uygun görülen gönüllü gerçek ve
tüzel kişilerle i şbirliği yapmak.

ç) Arabuluculuk kunımunun tamtımııu yapmak, bu konuda kamuoyunu bilgilendirmek,
ulusal ve uluslararası kongre, sempozyum ve seminer gibi bilimsel orgarıizasyo ııian
düzenlemek veya desteklemek.

d) Ülke genelinde arabuluculuk uygulamalar ım izlemek, ilgili istatistikleri tutmak ve
yayımlamak

e) Arabuluculuk eğitimi verecek kuruluş lar ıarafmdan bu amaçla yapılan başvuru ile
sicildeki kaydm geçerlilik süresinin uzat ılmas ı talebini karara bağlamak, arabuluculuk e ğıtinıı
verecek eğitim kuruluş lar ını listelemek ve elektronik ortamda yay ımlamak

t) Arabulucu sicilini tutmak, sicile kay ıt taleplerini karara bağlamak, 21 inci maddenin
bir ve üçüneti fıkralara kapsam ında arabulucunun sicilden silinmesine karar vermek ve bu
sicilde yer alan kişilere ilişkin bilgileri elektronik ortamda duyıımıalc

g)Denetim görevlileri arac ılığıyla arabuluculann denetimini yapmak. 	 -
ğ) Arabulucular tarafından arabuluculuk hizmetlerinin sonucunda düzenlenen belgelerin

kayıtların ı tutmak ve birer örneklerini saklamak.
h) Görev alanına giren kanun ve düzenleyici işlemler hakkenda inceleme ve araştırma

yaparak Genel Müdürlüğe öneride bulunmak.
ı) Yıllık faaliyet raponmu ve izleyen y ıl faaliyet planını haz ırlayarak Kurulun bilgisine

sunmak	 -
i)Yıllık Arabuluculuk Asgari Ucret Tarifesini haz ırlamak	 -

j) Aıabııluculann ödeyecekleri kay ıt ve yıllık aidatlara tahsil etmek.
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Kurul
MADDE 31-(1) Kurul aşağıdaki üyelerden oluşur:
a)Hukuk işleri Genel Müdürü.
b)Daire Başkan ı .
e) 14ikinıler ve Savcılar Yüksek Kuııılu tarafından hukuk mahkemelerinde görev

yapmakta olan birinci s ınıfa ayrılımş hüimler arasından seçilecek iki hakim.
ç) Türkiye Barolar Birliğinden iki temsilci.
d)Türkiye Noterler Birli ğinden bir temsilci.
e)Yüksek Oğretim Kurulu tarafından seçilen özel hukuk alanmdan iki öğretim üyesi.
t) Adalet Bakan ı tarafından seçilecek üç arabulucu.
g)Türkiye Odalar ve Bozsalar Birliğinden bir temsilci.
ğ) Türkiye Esnaf ve Sanalkarlan Odaları Birliğinden bir temsilci.
h) Türkiye Adalet Akademisi E ğitim Merkezi Müdürü.
(2)Başkan ihtiyaca göre Kurul toplant ılarına uzman kişileri çağırabilir.
(3) Kurul başkanı Genel Müdürdün Genel Müdürün bulunmad ığı toplantılarda

Başkanlık görevi Daire Başkanı tarafmdan yerine getirilir.
(4) Kunı l, Mart ve Eylül aylarında olmak üzere yılda en az iki kez toplan ın Ayrıca,

Başkanın veya en az beş üyenin talebiyle Kurul her zaman toplantıya çağıılabilir.
(5)Kurul üye tam sayısının salt çoğunluğu ile kar alın Mazeretsiz olarak ait arda iki

toplantıya gelmeyen üyenin üyeli ği düşer.
(6)Kurulun Bakanlık dışından görevlendirilen üyelerinin görev, süresi üç yaldar. Görev

süresi dolan üyeler yeniden görevlendirilebiliıt
(7)Kurul üyelerinin ulaşım, konaldama ve diğer zonınlu giderleri Bakanlıkça kaışılanır.
(8)Kurulan çal ışma usul ve esasları yönetmelikle düzenlenir.

Kurulun görevleri
MADDE 32- (1) Kurulun görevleri şunlardır
a) Arabuluculuk hizmetlerine ili şkin temel ilkeler ile arabuluculuk meslek lcurallanm

belirlemek
lı) Arabuluculuk eğitimine ve bu eğitimin sonunda yap ı lacak olan s ınava ilişkin temel

ilke ve standartları tespit etmek
e) Arabuluculann denetimine ili şkin kuralları belirlemek
ç) Bu Kanuna göre ç ıkarılmas ı gereken ve Genel Müdürlük tarafından haz ırlanan

yönetmelik taslaklanna, gerekirse değiş iklik yaparak, son şeklini vermek.
d)Eğitim kunduş lanmn eğitim izinlerini iptal etmek.
e) 21 inci maddenin ikinci fikrası kapsamında arabulucunun sicildea silinmesine karar

vermek.
1) Arslıulaı cul ınn ödeyecekleri sicile kayıt ve yı llık kesenokleri tespit etmek.
g) Arabuluculuk Asgari Ücret Tarifesini gerekiyorsa değişiklik yapmak suretiyle

onaylamak
ğ) Daire Başkanlığı tarafından yürütülecek faaliyetlerin etkinli ğiııi artırmak üzere

tavsiyelerde bııfunnıak.
h)Daire Başkarılığınm yıll ık faaliyet raporu ve plAnı hakkında görüş bildinııek.
ı) Daire Başkanlığmın faaliyet plAnında yer alan konularla ilgili kan ım ve kuruluş ların

uygulamaya sağlayabileceği katkıları belirlemek.
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SEKİZİNCİ BÖLÜM
Ceza 1Ifğflmlerf

Gizliliğin llılfll
MADDE 33- (1) 4 üncO maddedeki yülcOmlülüğe aykırı hareket ederek bir ki şinin

hukuken korunan menfaatinin zarar görmesine neden olan ki şi altı aydan iki y ıla kadar hapis
c«mi ile cezalandırılır.

(2) Bu suçtann sonışturulması ve kovuştuıulması ş ikiyata bağl ıdır.

DOKUZUNCU BÖLÜM
Son ve Geçici Hükümler

Kadrolar
MADDE 34— (1) Ekli (1) ve (2) say ılı listelerde yer alan kadrolar ihdas edilerek 190

sayılı Genel Kadro ve UsD10 Hakk ında Kanun Hülunünde Kararninneye ekli (1) ve (Il) sayılı
cetvellerin Adalet Bakanl ığına ait bölümlerine eklenmi ştir.

Yöııeflneltkler
MADDE 35- (1) Arabuluculuk eğitimi verecek eğitim lomımlarının nitelikleri ve

denetlenmesi ile eğitimin içeriği ve standartları, yapı lacak olan yazılı ve uygulamalı amavın
ilke ve kurnllanmn belirlenmesi, arabuluculuk sidilinin düzenlenmesi ve arabulucularda
aranacak koşullar, arabuluculann denetlenmesi ve izlenmesi, bu Kanun hükümleri
uygulanmaksızm alınmış olan arabuluculuk belgesinin geçerLiliğine ilişkin usul ve esaslar ile
bu Kanunun uygutanmasuu gösterir diğer hususlar, Bakanhkça çıkarılacak yönetmelilderle
düz enlenir.

GEÇICI MADDE 1- (1) Bu Kanumm Resmi Gazete'de yay ınılandıği tarihten itibaren
iki ay içinde kunıluş ve teşkilatlanma taniamlanır.

(2)Kanunun 31 inci maddesinde öngörülen kan ım ve loınılışlar Kurulda görev yapacak
temsilcileri Kanunun Resmi Gazete'de yay ıım tarihinden itibaren iki ay içinde Genel
Müdürlüğe bildirir. İlk üç yıl için Adalet Bakma tarafından seçilecek üç arabulucu yerine 31
inci maddenin birinci fıkrasmın (ç), (g) ve (ğ) bentlerindeki kurumlar birer fazla temsilci
bildirirler.

(3) Arabulucu yerine ilgili kın-umlardan bildirilen temsilcilerin Kuruldaki görev soresi
bir yıldıt Adalet Bakanlığı tarafından bu sürenin sonunda seçilecek üç arabulucu ismi Kurula
bildirilir. Bır şekilde seçimi yap ılan arabulucular yerlerine atandıldan Kurul üyelerinin görev
sürelerini tsınöi.

(4)Birinci fıhada belirtilen kuruluş ve teşkilatlanmanın tamamlanmasmdan itibaren üç
ay içinde Kurul toplanut Kurulun ilk toplant ı tarihi, Kurul üyeleri bakımından üç yıll ık görev
süresinin başlangıcı olarak kabul edilir.

GEÇİCİ MADDE 2- (1) Bu Kanunun Resmi Gazete'de yay ımı tarihini takip eden bir
yılın sonuna kadar ulman arabuluculuk belgesinin geçerlili ği konusunda, Kurul tarafından
yapılacak inceleme sonucunda, söz konusu belgenin bu Kanunda aranan koşullara uygun
olarak verilip verilmediği, eksik kalan hususlarm ne suretle yerine getirilece ği hususunda bir
karar verilir. Bu başvurunun Kurulun ilk toplantısmdan itibaren altı ay içinde yapılması
gerekir. Kurul tarafından Kanunda belirtilen koşullara uygun belge verildi ği anlaşılan kişiler,

Adalet Bakanlığı tarafından 20 inci madde kapsam ında düzenlenecek s ınava girmeye hak

kazanırlar.
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GEÇİCİ MADDE 3- (1) Bu Karnında öngörülen yönetoelikier, Kurulun ilk
toplant ısmdan itibaren üç ay içinde ç ıkaıt ı lır.

Yürürlük
MADDE 36- () Bu Kanunun;
a) 28 ilA 32 nci maddeleri ile geçici maddeleri Kanunun Resmi Gazete'de yay ımlaadığı

tarihte,
b)Diğer bükümler ise yayun ı tarihinden itibaren bir yıl sonm
yürürlüğe girer.

Yüriüıı e
MADDE 37- (1) Bu Kanun hükürnlarini Bakanlar Kumlu yürütür.
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GENEL GEREKÇE

Alternatif uyuşmazlık çözüm yöntemleriyle uyuşmazlıldann çözümü son yı llarda pek
çok ülkenin kanım koyucutannı meşgul etmektedir. Uyı mazI ıldann dava yolu ile çözümü
yerine, tarafların kendi iradeleri ile uzlaşarak uyuşmariığa son vermeleri, toplumsal barışın
koıunmass aç ısından tercih sebebi sayılmaktad ır Bu yolların geni ş kapsamlı ve etkin bir
biçimde iş[crlik kazanmas ı malıkernelerin işi yükünün azalmas ına katIn sağlayacaktır.

Alternatif uyuşmazlık çözüm yöntemleri, asl ında yargı sistemi ile rekabet içinde
olmadığı gibi, amaç yargısal yollara başvuru inıkünm ı ortadan kaldırmak da de ğildir. Devlete
ait olan yargı yetkisinin mutlak egemenli ğine zarar vermeden uyuşmazlıkların daha basit ve
kolay çözümü amaç lazımaldadır.

Haz ırlanan Tasarı, sadece tarafların üzerinde serbestçe tasarruf edebilecelderi, yabanc ı
unsurlu olanlar da dahil özel hulc ık ilişkilerinden kaynaklanan uyuşmazlıklarda
uygulanacaktır.

Uyıış mazlıklann anlaşmaya varmak suretiyle çözümü haldcmda pek çok yöntem
bulunmaktad ır Bu yöntemleralen birisi de arabulucululmr. 2002 yıl ında Biıleşmiş Milletler
Ticaret Komisyonu (Uncifral) tarafından Milletleraras ı Ticari Arabuluculuğa İlişkin Model
Kanun hazırlanmıştır. Bu düzenleme il; Birle şmiş Milletler üyesi ülkeler tarafından
arabuluculuk haldunda haz ırlanacak kanunların mümkün olduğu kadar yeknesak olmas ı
amaçlanmıştır. 1998 y ılından itibaren Avrupa Birliği içinde de uyuşmazlıkların anlaşmak
suretiyle çözümü konusunda çahşmalar baş lamıştır. 15 -16 Ekim 1999 tarihinde Tampere'de
düzenlenen Amıpa Birliği zirvesinde, üye devletler Avrupa'da adalete daha iyi eri şirne
iliş kin olarak mahkeme dışı alternatif yöntemler oluşturmaya davet edilmiştir. Bu çalışmalar
sonunda 2002 yılında hazırlanan Yeşil Kitap ile alternatif uyuşmarlık çözüm yollarından
birisi olan arabuluculuk hakkındaki ilkeler tespit edilmeye çalışılmıştır. Bu sayede adalete
daha iyi eıişim sağlayacak alternatif uyuşmazl ık çözümlerinin fark edilmesi, yasama
faaliyetlerinin bu yönde gerçekleştirilmesi ve alternatif uyuşmazlık çözümlerine politik
öncelik verilmesi arnaçlanmıştır. Adalete erişlın, Anayasamı zın 36 ve Avrupa İnsan Hakları
Sözleşmesinin 6 nc ı maddesinde güvence altına alınan temel bir haktır. Alternatif uyuşmazlık
çözünıieri ile taraflar uzlaştırma sürecine dahil olmakta ve kendi iradeleriyle anla şarak
sonuca ulaşmaktadırlar Alternatif uyuşmazlık çözümü bu yönüyle, devletin, yargı yetkisi
dışında uyuşmazlıkların çözümü konusunda ki ş ilere sunduğu bir imktndır. Tarafların kendi
aralarındaki uyuşmazirklan her zaman anlaşarak ve üçüncü ki şilerin aracı lığından
faydalanarak çözümleyebilecelderi dü şünülebilirse de; bu alanda da Devletin düzenle ıne
yapmas ı bir gereklililctir.

2004 yılmda Avrupa Parlamentosu ve Konseyinin, Hukuk ve Ticari Uyuşrnazhldarda
Arabuluculuğun Belirli Yönlerine ilişkin Direktif Tasans ı, medeni ve ticari konularda
arabuluculuğa ilişkin hükümler içermektedir. Bu Direktif Tasarısında, Avrupa Birliği içinde
haldun korunmas ı ve temini bakımından, üye ülkelerin zor ve karma şık hukuk ve idare
sistemi yerine, daha kolay ve daha basit biçimde uyuşmazhklarm anlaşma ile çözümü
amaçlanmıştır. Bu süreç içinde, Avrupa Birli ğine üye ülkelerde de alternatif uyıışmazlılc
çözümüne ilişkin kanunlar kabul edilmiş ve uygulamaya konulmuştur.

Alternatif uyuşmazlık çözümleri ceza yargım ile idari yargı alanında da kabul
edilmelctedin Ancak, özel hukuka ilişkin uyuşmazhldarın niteliği ve arabuluculuk
yöntemlerinin de farkl ı olması nedeniyle, ceza ve idari uyuşnıazlıklardan ayrı olarak
düzenlenmesinin isabetli olaca ğı düşüntilmüştür. Öte yandan, bu yöndeki düzenlemenin
Hukuk Usulü Muhakenıeleri Kanunu içinde yer almas ı düşünülebilir ise de, genel bir
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kanunda bu hükünal art yer verilmesi yerine, ayn bir kanunla düzeni enmesinin daha doğm bir
yaklaşım olacağı sonucuna varılmıştır. Nitekim, Avustwya, Almanya, Bulgaristan,
Macaristan, Slovakya gibi ülkelerde de arabuluculuk, özel kanunlarla düzenlenmi ştir.

Alternatif uyuşmazlık çözüm yollan sınırlı değildir. Her ülkeye ve sosyolojik
garçeklerine uygun alternatif uyu şmazlık çözümleri mevcuttur. Ancak, arabuluculuk,
alternatif uyuşmaıhk çözüm yöntemleri içinde en yayg ın ve başanlı olamdnt Bu nedenle,
hazırlanan Kanun Tasarıs ı, arabuluculuğa ilişkindir. Arabulucu, taraflann anla şarak seçtikleri
üçüncü bir kişidir. Arabuluculuk süreci sonunda arabulucu bir karar vermez, bilimsel
yöntemlerle, taraflar arasındaki iletişimi sağlayarak, tayıışmarl ığın çözümünü mümkün
kılmayı amaçlar.

HAkim, tarafları arabulucuya yönlendirebileceği gibi, taraflar da dava aç ılmas ından
önce bu yola kendiliğinden başvuı-abilirler. Anbıı lucuya başvuru konusunda çeşitli ülkelerde
farklı yöntemler kabul edilmiştir. Baz ı ülkelerde arabuhı cuya başvuru tamamen tarafların
iradesine b ırakılm ıştır. Nitekim Fransa, Belçika, Avusturya, Bulgaristan, Macaristan'daki
düzenlemeler bu yöndedin Diğer bir sistem ise arabuluculuğa başvunınım teşvik edilmesidir.
İspanya, İtalya ve İngiltere'de durum böyledir. Üçüncü bir sistem de, dava aç ılmasından önce
taraflarm arabulucuya başvurmasmm zonınlıa kılmmış olmasıdır. Bazı uyuşmarlddar için,
Almanya ve Yunanistan'da bu yöntem benimsenmi ştir. Arabuluculu ğun ihtiyırt olmas ı
nedeniyle, Kanını Tasarısında, tarafların hiçbir zorlama olmaks ızın kendi iradeleriyle bu yola
başvunnas ı kabul edilmiştir.

27/01/2004 tarihli Bakan Olur'u ile olu ştunılan Hukuk Mııbakemeleri Kanunu Tasarısı
Koniisyonualun kıırulıış amaçları arasmda da bu konuda çal ışma yap ı lması yer almaktad ır.
Hukuk Mubakemeleri Kanunu Tasarısının hazırlanmas ı s ırasında çeş itli çalışmalar
yapı lmaşsa da, konunun önemi ve daha uzun süre tarta şılıp değerlendirilebilmesi için, Adalet
Bakanlığı tarafından 01102/2007 tarihli Bakan Olur'u ile ayrı bir Komisyon oluşturulmuştur.
Komisyon; Prof. Dr. Hakan PEKCANITEZ Başkanhğmda (Galatasaray Üniversitesi Hukuk
Fakültesi Öğretim Üyesi), Hakkı DINÇ (Yargıtay Ikinci Hukuk Dairesi Ba şkanı), Mdamet
KILIÇ (Yargıtay Onbirinci Hukuk Dairesi Üyesi), Harun KARA (Yarg ıtay Onüçüncü
Hukuk Dairesi Üyesi), Hasan Yeni (Türkiye Noterler Birli ği Başkanı), Niyazi GÜNEY
(Adalet Bakanlığı Kanunlar Genel Müdürü), Prof Dr. Süha TANRIVER (Ankara
Üniversitesi Huloılc Fakültesi Öğretim Üyesi), Prof. Dr. Erdal TERCAN (Ankara
Üniveısitasi Hukuk Fakültesi Öğretim Üyesi), Av. Cengiz TUĞRAL (Türkiye Barolar Birliği
Yönetim Kumlu Üyesi), Doç. Dr. Halük KONURAL? (Bilkent Üniversitesi Hukuk Fakültesi
Öğretim Üyesi), Doç. Dr. Ali Cem BUDAK (Yeditepe Ü ııiveıüesi Hukuk Fakültesi Öğretim
Üyesi), Doç, Dr. Muhammet ÖZEKES (Dokuz Eylül Üniversitesi Hukuk Fakültesi Öğretim
Üyesi), Yüksel Hız (Adalet Bakanlığı Kanunlar Genel Müdürlü ğü Daire Başkanı), Yusuf
Solmaz BALO (Adalet Bakanlığı Kanunlar Genel Müdürlüğü Daire Başkanı), Zekeriya
YILMAZ (Adalet Bakanlığı Kanunlar Genel Müdürlüğü Daire Başkana), Dursun GENEL
(Ankara 4. Aile Mahkemesi HAkiani), Yrd, Doç. Dr. Murat ATAN (Gazi Üniversitesi Hukuk
Fakültesi Öğretim Üyesi), Dr. Ali YEŞİLIRMAK (Koç Üniversitesi Hukuk Fakültesi
Öğretim Görevlisi), Osman ÇALIŞKAN (Adalet Bakanlığı Kanunlar Genel Müdürlüğü
Tetkik HAlcimi), Bahad ır YAKUT (Adalet Bakanlığı Avrupa Birliği Genel Müdürlüğü Tetkik
İlkini), Haline KARA (Adalet Bakanlığı Hukuk İşleri Genel Müdürlüğü Tetkik Hükimi), N.
Şükran ÖZKAN (Çevre ve Orman Bakanlığı Hukuk Müşaviri), Ömer ELMAS ('Itrlciye
Bankalar Birliği Hukuk Müşavirleri Kurulu Üyesi), Mustafa DÖNMEZ (TOBB Disiplin
Kumlu Üyesi), Umut KOLCUOĞLU (Türkiye Sanayicileri ve İş Adamları Derneği
temsilcisi), Eray Akdnğ'dnn (Türk Sanayicileri ve İş Adamları Derneği temsilcisi)
oluşmuştur.

Tasarının haz ırlanmas ında Uncibal Model Kanun ve Avrupa Birli ği Direktif Tasarısı
d ışında, Özel Hukukta U>uşnaazlık Çözümüne İlişkin Alternatif Usuller Hakkında Yeşil
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Kitap ile Avustnıya Hukuk Uyu şmazlıldarmda Arabuluculuğa İlişkin Federal Kanım,
Alnıanya'mn 1999 yı lında yürürlüğe - Baden Wüıtenberg Uzlaşma Kanunu ile
Bavyera' ıun 2000 yıhnda kabul edilen Özel Hukukta Zorunlu Alternatif Uyıışmazbk
Çözümü Kanunu, Macaristan Arabuluculuk Kanunu ile son y ı llarda kabul edilmeleri
nedeniyle Bulgaristan ve Slovakya Arabuluculuk Kanunlar çal ışmada dikkate ahnmıştır.
Bu yazı lı kaynaldar yamnda, Amerika Birleşik Devletleri, İngiltere, İtalya, Ispanya, Kanada
gibi ülkelerin uzmanlar ıyla çeşitli zamanlarda toplantılar yapılmış, Almanya, Hollanda ve
Avustuıya gibi ülkelerin ıımıanlan ve uygulamacılarıyla bir araya gelinerelç mukayeseli
bukuktaki gelişmeler izlenmiştir.

Arabuluculuk sürecinin desteklenmesi için, maddi hulcuktaki sürelere ilişkin bir
düzenleme yapılması gereklidir. Bu amaçla, arabuluculuk sürecinin ze ınanaşmu ve hak
düşürücü sürelerin hesaplanmas ında dikkate ıhnm4yacağı kabul edilmiştir.

Arabuluculuk faaliyetinisı başarı ile sonuçlanabilmesi ve bu çözüm yoluna güven
duyulabilmesi için, arabulucumın öncelikle bağımsız ve taraftız olması gerekir.

Arabuluculann iyi yeti şebilinesi, iyi bir e ğitim almalarm ı gerektirir. Bu konuda eğitim
verecek lamımların, gerekli koşullara sahip olmak şartı ile Adalet Bakanlağından izin
almaları halinde arabuluculan eğitebilecekleri kabul edilmi ştir.

Arabuluculuk faaliyeti s ırasında tarafların ve arabulucıınun edindiği bilgiler gizli
tutulmalı dır. Arabuluculuk faaliyeti sırasında taraflarca ileri sürülen belge ve bilgilere, diğer
yargı mercileri önünde, örneğin mahkemelerde ya da tahkimde dayamlamaz. B ımuıı nedeni,
arabuluculuk faaliyatine güven sağlanması ve verilen edenlerin aleybe kullan ıtmasmm
önlenmesidir. Bu belge ve bilgiler, mahkemeler tarafından da istenemeyecektir.

Arabulucunun u3nışmazlığın çözümünde üstlendiği rolün önemi ve arabuluculuk
yönteminin güvenilir olmas ını sağlamak amacıyla, Tasarıda, sadece eğitim alanış ve sicile
kayıtlı arabulucuların, arabuluculuk yapabilecekleri kabul edilmi ştir.

Süreç içerisinde üstlenmiş olduğu görevin özel önemi ve ağırlığı gözctilerelc
arabulucunıın seçimi, nitelilderi, hak ve ytkümlülülderi ile ilgili olarak, özel hükümler sevk
edilmiştir. Aynı amaçla, arabuiuculrm bir sicile kaydedilmesi, denetlenmesi ve gerekti ğinde
sicilden silinmesine yer verilmi ştir.

Arabuluculuk faaliyeti sonunda anlaşma sağlanması halinde, taraflar bir anlaşma
belgesi düzenleyebilirle ıt Taraflar isteme icra mahkemesine başvurarak bu belgeye icra
edilebiirlik şerbi verdirebiirler. İcra mahkemesinin böyle bir şerfi verebilmesi için, anlaşma
suretiyle çözüme kavııştunılan uyuşmazlığın, tarafların üzerinde serbestçe tasarnıf
edebileceği bir ijn kaynaklandığını ve içerik itibariyle cebri icraya elveri şli olduğunu tespit
etmesi gerekir. Bu şekilde icra edilebilirlik şerhi verilmi ş olan anlaşma belgesi, ilim
niteliğinde belge sayılacaktır.

Uyıışmazlıklann arabuluculuk yoluyla çözümü, ancak zaman içinde genel kabul gören
bir alternatif uyuşmazl ık çözümü haline gelebileceliıt Bu sebeple, öncelikle uyu şmariıldann
arabuluculuk yöntemiyle çözüm yolunun topluma tanıtılması ve olumlu yönlerinin
anlatılması gerekecektir. Bunun, Adalet Bakanl ığı içinde bınılacak Daire Başkanlığı
tarafından yerine getirilmesi doğru bulunmuştur. Başkanl ığın, uluslararası alanda toplantılar
yapmas ı, uygulamayı izlemesi, gereldi - değişiklikleri önennesi, anket ve istatistik
çalışması yapmas ı bu açıdan son derece önemlidir.

Arabuluculuğun özendirihnesi için tarafların imzaladıldan anlaşma belgesinin, maktu
danıga vergisi ve harca tAbi olmas ı kabul edilmiştir.

Arabuluculuk faaliyetinin düzenle yürütülebilmesi için ayr ı bir teşkildtlanmaya
gidihniş, bu teşkil$tlanma da Adalet Bakanl ığı bünyesinde gerçelrieştiıilmiştir. Bu çerçevede,
arabuluculukla ilgili asıl görevler, Bakanlık Hukuk İşleri Genel Müdürlüğüne bırakılarak,
arabuluculuk faaliyetleri için ayr ı bir Daire Başkanlığı lomılması öngörülmüştür. Bunun
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yanında, yürütülecek faaliyete bilim ve objektifli ğin sağlanabilmesi amactyla, farkl ı kurum
ve kuruluşlardan temsilcilerin katılacaldan ayı, bir Arabuluculuk Kurulu olu şturulmuştur.
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MADDE GEREKÇELER İ

MADDE 1- Maddede yer alan düzenleme ile, arabuluculuk kurumua ıun hangi tür
uyuşmazl ıklarda ve hangi kayıtla uygolaııma elam bulacağı hüküm altı na al ınmıştır. Her
şeyden önce arabuluculuk kurumunun işlerlik Icazanacağı alan, yabanc ı l ık unsuru taşıyanlar
da dahil olmak üzere özel hukuk uyuşmazlaklandır. Öte yandan, an ılan luıruın, her tür hukuk
uyuşmazl ıkiannda değil; ancak tarafların üzerinde serbestçe tasarruf edebilecekleri, yani "sulh
olmak suretiyle sona erdirebilecekleri hukuk uyuşmazliklan" bağ lainında uygularıma alanı
bulacaktır. Bu durum karşısında, kamu düzenine ilişkin olan ve dolayı s ı yla taraflarm üzerinde
serbestçe tasamıfla bulunmalanna olanak vermeyen hukuki ili şkilerden kaynaklanan
uyu şmazl ıkların çöztlme kav ıaştunıhnasmda, arabuluculuk kurumuna müracaat
edilemeyeceldir.

MADDE 2- Maddede bu Kanunun uygulanmas ı baksm ından belirleyici olan kavramlara
ve kurumlara yüklenen anlam ve içeri ğin ne olduğu açildaimuştır. Kanunun uygulanması
bakıamndan merkezi bir konumda bulunan "arabuluculuk' kavramma yüklenen anlam ve
içerik, "uzlaştırma" kavrammdan temel farkl ılıklarına da işaret edilmek suretiyle tespit
edilmiştir. Bu tammiama çerçevesinde arabuluculuk, uyuşmazhk içine düşmüş olan tarafları
konuşmak ve müzakerelerde bulunmak amac ıyla bir araya getiren, birbirlerini anlamalarmı ve
bu suretle "kendi çözümle ıini kendilerinin üretmelerini sağ lamak" için aralarındaki iletişimi
kolaylaştıran, uzman eğitimi almış , bağıms ız, tarafs ız ve objektif bir konumda bulunan
üçüncü kişinin katkıs ı ya da katı lımıyla yürütülen, gönüllü olarak iş leıiik kazanan bir
uyuşmazl ılc çözme yöntemidir. Bir başka ifade ile, arabulucu, uyu şanazlık hakkmda herhangi
bir karar veremez, taraflara çözüm önerilerinde buhmamaz. Arabulucu, sadece sistematik bir
biçimde iletiş im • teknilderi uygulamak suretiyle, taraflar arasmda ileti ş imin kurulmas ını
lcolaylaşt ınr ve diyalog sürecinin i şlerlik kazanmasma ve bunun canl ı tutulmasana katkı
sağlar; taraflara rahat ve Özgür bir müzakere ortam ı yaratmak suretiyle, sorumlulukları
kendilerine ait olmak üzere çözümü kendilerinin bulmas ına yard ımcı olur. Diğer bir anlatınila
arabulucu, uyu şmazlığı bir karar vermek suretiyle çözmeyi değil; ikna ve telkin ile taraflar ın
yeniden müıakerelere girişmelerine ve bir anlaşma sağlamalarana imkün veren bir ortamı
oluşturmayı hedefler; o hakl ıyı veya haks izi bulmaya yahut belirlemeye yönelik olarak de ğil;
tamflann her ikisinin de menfaatlerinin en uygun bir şekilde dengelenmesini öngören bir
anlaşma zeminin bulumnas ına çaba sarfederek uyıışmazlığm çözüme kavuştumlmas ım
gerçekleştirmeye çalışır.

Arabulucu,- tarafların üzerinde mlaşabilecekleıi noktaları , ortak paydalara tespit eder ve
bu zemin üzerinde mutabakata varmalanna yönelik olarak faaliyet gösterir; taraflara çözüm
önerisi geli ştirip bunu onlara empoze edemez ve geliştirilen çözüm önerisi üzerinde
anlaşmaya varmaları için onları zoıiayamaz. Arabuluculuk görü şmelerinde taraflarm bir'r ı ileri
ile iletişim kurmalan ve bunun peki ştirilmesi ile birbirlerine ait menfaatleai ve ortak yönleri
daha iyi anlamaim ı ve somut duruma göre i şlerlik kazanabilecek değişik çözüm seçeneklerini
genel bir çerçevede üretip, değerlendirmeleri temin edilir. Arabuluculuk sümcinin i ş leyişinde
ve sonucun elde edilmesinde tümüyle taraflar egemendir.

Arabuluculuk tanımlaması çerçevesinde, vurgulanması gereken bir diğer busu ise,
taraflardan birisinin, uyıışmarlığm çözümü bağlamında sunmuş olduğu somut bir önerinin
arabulucu tarafından karşı tarafa iletilmesinin, arabulucu tarafından çözüm önerisi geliştirilip
diğer tarafa empoze edilmesi şeklinde yonımlanamayacağıdır. Yine bu çerçevede son olarak
kaydedilmesi gereken di ğer bir husus ise, arabuluculuk sürecinin, başından sonuna dek
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tümüyle Ihtiyari olarak işlerlik kazanan, gönüllü olarak uygulanma alan ı bulan bir uyuşmazl ık
çösne yöntenıı olduğudur.

MADDE 3- Arabuluculuk yoluyla uy ışmazlık çözme yönteminin en temel ilkeleri,
iradi olma ve e şitlik ilkesidir. Bu ilkeler, arabuluculuk yöntemiyle uyu şınazl ık çözümünün
niteliğinden kaynaklanmaktad ır. Devlet yarg ısı dışında, arabuluculuğa başvwmak, süreci
yürütmek ve sonuçland ırmak bakımından gönüllü olmak bu yolun başarısını sağlamaktadır.
Ayrıca, taraflar bu yola ba şvmutken ve bu süreci yürüttirken, eşit oldukları ve bunu
hissettikleri ölçüde sürecin ba şarılı olmas ı mümkündür.

Birinci fıkrada, arabuluculuk yolunun indi olmas ı ortaya konulmuştur. Taraflar,
öncelikle ufflmebgl arabuluculuk yoluyla sonuçland ırma konusunda anlaşmal ı dırlar.
Taraflann her ikisini veya birini, zorla bu sürecin içine dahil etmek mümkün de ğildir.
U>qış mariığın devlet yargı sma taşınmadan çözülmesi için, bern kanuni düzenlemelerle hem de
uygulamada taraflar teşvik edilebilir, bunu cazip kılacak bazı tedbirler alınabilir, Nitekim bu
düzenleme içinde de bu yönde baz ı hükümlere yer verilmiştir. Ancak, tarafları buna mutlak
anlamda zorlamak, bu yolun niteliğine tamamen aykmd ır. Bu yönde teşvik etmekle zorlaınak
arasındaki sınırın iyi çizilmesi gerekir. Şüphesiz bir uyuşmazlığı 'anaüa sürdürmek veya
çözümü zora sokmak için çaba gösteren tarafı engellemekte, tarafların dışında, kamunun da
yararı vardrn Nitekim mahkeme önünde yap ı lan yargılamalarda da, kötü niyetle dava açan ya
da dürüstlük kuralına aykırı davranan taraflar için bir Islam yapt ırımlar öngörülmüştür.
Ancak, bu yapt ırımrn uygulanması tarafları mahkeme dışında çözüme zorlamak sonucu
doğuramaz; aksi halde herkesin meşru vas ıta ve yollardan bak arama özgürlüğüne sahip
olduğu konusundaki Anayasa hükmüne aykırıl ık meydana gelir. Gönülsüz ve isteksiz, sarf
mecbur olunduğu için baş layan böyle bir süreçten başarılı sonuç da elde edilemez. Tarafı
zorla masaya getimıek mümkün olia da, zorla masada tutmak ve müzakere zemini yakalamak
mümkün değildir. Aynca, gönülsüz yapılan bir anlaşma da kalıc ı olmayacak, en az ından
uygulama aşamasmda bir çok sorun ç ıkacakLar. Taraflar, sürecin iradi olmas ı çerçevesinde,
arabuluculuk maliyetinin baş langı c ında da sürecin hangi kapsamda ve nas ıl yürütüleceğini
belirleyehiliıier. Arabuluculuk faaliyetinin ÙadÎ olmasmm gereği olarak, tarafların
baş ladıkları bu süreci devam ettirip ettirmemek konusunda da serbestileıi söz konusudur.
Taraflar istedikleri zaman bu süreçten çekilebilirter, onlar ın artık bu yolla u>ıışmazlığı
çözmek istememelerini de kabul etmek gerekir. Bu sürecin nas ıl sonuçlandınlacağı da
taraflara bağlıdır. Uyıışmazhğı tamamen ozan bir anlaşmaya vanlahulece ği gibi, kısmen
çözüme varılabilir veya farkl ı bir çözümle de arabuluculuk faaliyeti sonuçlaııdınlabilir. Yani,
süreç her zaman uzlaşma ve anlaşmayla sonuçlandarılmak zorunda değildir. Bu,
arabuluculuğun emek yap ısınm da bir gereğidir.

Maddenin ikinci fılcrasmda ise, arabuluculuk sürecinde tarafların eşitliği vurgıılanmıştır.
Taraflar, bu uyıışmazl ık çözüm yoluna başvurıırken ve süreç boyunca e ş it haklara sahiptir.
Eşitlik, hemen her konuda, özellikle de uyıışmazlığın çözümünde öncelikle göz önünde
tutulmasa gereken Anayasal bir ilkedir. E şitlik hem yargı lama yapılarak varı lan çözüm
yönteınlerinde hem de yargılama yapılmadan varılan çözüm yöntemleı irıde ortak bir ilkedit
Ancak, her iki çözüm yönteminde uygulanmas ı ve alanı belirli farklılıldar taşımaktadır Bu
fazidılıklar, uyuşmazlık çözüm yönteminin niteli ği ve tarafların bu yöntem içindeki
konumlanndan kaynaklaımıalctadır. Kendisini diğer tarafta tam olarak eşit hissetmeyen veya
kanunen böyle muamele görmeyen bir taraf ın, uzlaşmasmdan değil, ınecburen bir sonuca
katlamnasmdan söz edilebilir. Kanun önünde e şit olma ve uyuşmazl ık çözüm sürecinde eşit
haklara sahip olma, bir uyuşmazl ık hangi yolla çözülürze çözülsün gözeilmesi gereken bir
ilkedir. Bu iUçe, yarg ı organlara önünde de uyıaışmazlaldar çözülürken, adil yarg ılanma ve
hukuki dinlenilme hakkının bir gereğidir. Aynı şekilde, silahların eşitliği ilkesi olarak da ifade
edilen, yırgılamada taraflrm eşit hak ve imkünlara sahip olması, her zaman göz önünde
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tııtıılmandır. Benzer bir durum arabuluculuk yoluyla uyu şmazl ığm çözümünde de söz
konusudur. 'Faraflardan birini dışlayarak veya ona daha az söz hakk ı vererek varılan sonUçta,
gerçek bir uzlaşmadan ya da anlaşmadan söz edilemez. Devlet yarg ısa önünde eş it olan
tarafların, iradi olarak başlatıp yürüttükleri arabuluculuk sürecinde de eşit olmamalar ı
düşünülemez. Ftkrada bu durum çok aç ık ve tüm süreci kapsayacak şekilde vurgulanm ışt ır

MADDE 4- Arabuluculuk konusunda gözetilmeai gereken ilkcicrdcn biri de gizliliklir.
Tarafların devlet yargısı dışmda, arabuluculuk yoluyla uyıışmazl ığı çözmek istemelerinin en
önemli sebeplerinden biri, aralarındaki uyuşmazlığan üçüncü kişilerce bilinmesini
istememeleıidir. Mahkeme önünde yap ılan yarg ılamada, özellikle duru şmalann alanI olması,
temelini Aıı ayasada bulan bir kurald ır, gizlilik istisnadır. Gizlilik, bazen taraflann mahkeme
dışındaki uyaşnıazl ık çözüm yoluna ba şvurmalanndaki en önemli etken olabilir. Önemli ticari
ilişkileri olan iki tarafın, yüksek meblağlara varan bir konuda uyuşmazlak içinde oldukların ı
üçüncü ki şilerin bilmesi, onların piyasadaki itibarlanm ve i ş ilişkilerini etkileyebilir ya da iki
taraf arasında s ır niteliğindeki bir takım husııslann kamuoyu önüne ç ıknıasr istenmeyöbilir.
Karşılakia suçlamalarla yürütülen bir yarg ılamadan sonra, taraflar ın tebar eski ilişkilerini
sürdürmeleri mümkün değildir. Bununla birlikte, gizli ve sadece taraflar aras ında kalan bir
uyuşmazlık çözüm sümcinde, tarafların daha dikkatli davraamasa, birbirlerine zarar vermek
yerine uyuşmazlığı çözmeye odaklanmalan mümkün olacaklar. Bu ise, çözümün daha kolay
bulunmasma yardımcı olacağı gibi, duygusal tepkiler yerine, taraftann kendi kontrollerinde
mantıki çözüm arayış lanna mümkün kılacak, bundan sonra da ilişkilerin sürdürülmesine katkı
sağlayacaktır. Gizlilik, taraflar ın kendi aralarında söz konusu olduğu gibi, arabulucu
bakı mı ndan da dikkat edilmesi gereken bir ilkerlir. Ancak, her iki yönüyle de gizlilik,
tarafların iradelarmne bağlıdır. Cizliliğe ayları davranmamn yaptırmıı da ayrıca
düz cnleıuni ştir.

Maddenin birinci fıkrasında, gizliliğin arabulucuya ilişkin yönü vurgulanmıştır.
Arabulucu, kural olarak kendisine sunulan veya ba şka türlü elde ettiği bilgi ve belgeleri gizli
tutmakla yükümlüdür. Ancak, taraflar, isterlerse bunun aksini karndaştırabilirler-, aksini
kararlaşıırnıa aç ık şekilde olanalı, arabulucu açık bir irade yoksa, yorumla bu sonuca
varanıamalıdır Arabulucu, bir yönüyle kendisine başvıaıı lan uyuşmazhk konusunda tarafların
s ırdaşı dır. Tarafların kendisi ile paylaştığı bu azdan saklaınak durumundad ır. Bu yönüyle
arabulucu, sır saklama yükümlülüğü altında bulunan kiş ilerden biri say ılacaktır ve kanunların
öngördüğü çerçevede bir yargılamada tamklıktan çekinme ya da kanuni bir zon ınluluk
olmadıkça s ır saklama yükOnı lü]üğü altında olacaktır. Arabulucımun bu yülcümlülüğe
uymaınasr durumunda, bu Kanunda belirtilen sicilden silinme veya cezai yaptınmlara
muhatap olma sonucu ile karşılaşmas ı söz konusu olabilece ği gibi, taraflann ayrıca
arabuhıcunun hukuki sonımluluğu yoluna gitmesi de mümkündür.

Maddenin ikinci fıkrasında, gizliliğin taraflara ili şkin yönü vurgulanmıştır. Taraflar
arabuluculuk fialiyetinin gizliliği konusunda aksini kararlaşt ısmanıışlarsa bu konuda gizlili ğe
kendileri de uymak zorundad ır. Buna rağmen taraflardan biri, kendisi ile ilgili oldu ğu ölçüde,
zorunlu bazı sebeplerle diğer larafla uyuşmazhğımn az çok yans ıması olan lıususlan
açıklamak durumunda kalabilir. Böyle durumlarda, açık ve diğer tarafa zarar veren bir ihlal
olup olmadığı iyi tespit edilmelidir.

MADDE 5-Bu hüküm, gizlilikle ilgili maddenin devam ı niteliğinde olup, daha özel ve
s ık karşılaşılabilecek bir durumu aç ıklığa kavu ştıınnaldadır. Çözümü için arabuluculuk
yoluna başvurulan bir uyuşmazhk hakkında, daha sonra doğrudan veya dolaylı bir yargı lama
yapılabilir. Bu durum, taraflar ın arabuluculuk faaliyeti sonunda anamamaianndar ı
kaynaldanabileceği gibi, kısmi bir anlaşma sebebiyle de ortaya ç ıkabilir veya taraflar bu
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uyuşmazlilc konusunda anlaşmış olabilirler, ancak bu uyu şrnazlilda bağlantılı başka
uyuşmazl ıkla ortaya ç ıkabilir.

Arabuluculuk konusundaki temel ilke olan gizlilik, tarafların aralarındaki uyuşmazlığın
kendisinin, içeriğinin ve tşışmaziık içinde kullanılan bilgi ve belgelerin de gizli kalmasm ı
gerektirir. Bu gizlili ğin konmacağına olan güven, tarafları arabulucuya başvımna konusunda
daha fazla teşvik edecektir. Bu sebeple, maddede, gizlilik ilkesine ili şkin olarak arabuluculuk
faaliyeti s ırasmdaki beyan, bilgi ve belgelerin kullanılamayacağı haller, kapsamı çizilerek
belirtilmiş , böylece uygulamada ortaya ç ıkabilecek teraddütter engellenmek istenmi ştir. Bu
madde, gizlililde ilgili genel hükümden daha özel bir düzenlemeyi içt ımekte olup, tarafların
gizlilik konusunu özel olarak korarla ştırmamış otmalan halinde dahi, maddede beliıtilen
beyan ve belgelere delil olarak dayanmamn ve delil olarak dikkate al ınmas ının Önüne
geçmektedir. Şüphesiz tarafları karşılıkl ı açık iradeleri ile bu beyan ve belgeler delil olarak
kullanı labilir.

Maddenin birinci fıkrasında hangi beyan ve belgelerin, kimler tarafından, hangi
kapsamda kullanılamayacağı belirtilmiştir. Söz konusu yasak, arabuluculuk faaliyetinin
taraflarını, arabulueuyu, arabuluculuk faaliyetine kat ılmış olsun olmas ın üçüncü kişileri
kapsamaktadır. Bu yasak, uyuşmazhlda ilgili do ğnıdan veya dolayl ı bir yargılama sırasında
geçerlidir. Aync, yasağa dört bant halinde sayılan beyan ve belgeler dahil olup, bu beyan ve
belgeler yargılamada delil olarak kullanılamayacağı gibi, bu konuda tan ıklık da
yapılamayacalctır. Yargılamanın mahkeme veya tahkim yoluylh yapılmasının bu konuda bir
önemi yoktur. Maddenin kapsamma giren beyan ve belgeler şunlardır

Tarafların arabuluculukla ilgili daveti veya bir tarafın arabuluculuk faaliyetine katılma
istegi gizlilik kapsanundadır. Çünkü, taraflar, aralarındaki uyuşınazlığın daha soııra da olsa
alenileşmesini ya da böyle bir yolla çözüm aray ışı içinde olduklarının öğrenilmesini
isterneyebilirler.

Uyuşmazlığm arabuluculuk yolu ile sona erdirilmesi için taraflarca ileri ılleülen görüşler
ve taklitler de yasak kapsammdad ır. Çünkü, taraflar daha sonra bu görüş ve teldiflerle bağlı
olmayacaldarmı bilmenjn ralıatiığıyla, Özgür ve samimi bir ortamda uyuşmazlığı müzakere
edip sonuçlandutiaya çal ışacaklardır.

Bu konudaki diğer bir yasak, arabuluculuk faaliyeti esnasmda, taraflarca ileri sürülen
öneriler veya herhangi bir vakra veya iddian ın kabulüdür. Yukarıda açıklanan gerekçe
yanında, diğer bir gerekçe de, tarafların arabuluculuk görüşmeleri sırasında kabul ettilderi
vakia ve iddiaiarla bağli olmama yönündeki istekleridir. Yarg ılama dışında, Özgür bir
müzakere ortamında kabul edilen vakıa ve iddialarla bağlı olacağım düşünen taraflar, çok
dikkatli davranaceldar, tartışma ve görüşmede istenen samimiyet sağlanamayacaktır.
Söylediklerinin daha sonra aleylilerine kullanılma ihtimali, tarafların açık olmaması sonucunu
doğtıracaktır. Bu ise, arabuluculukta sağlıkla sonuç almaya engeldir.

Sadece arabuluculuk faaliyeti dolayısıyla hazırlanan belgeler de gizliliğe dahildir. Bu
beııt niteliği gereği özel bir öneme sahiptir. Bu bentle, tıraflann uyuşmazbk sebebiyle sahip
olduktan ve delil olarak loıllanılacak tüni belgeler de ğil, sadece arabuluculuk dolay ısıyla
hazırladıkları belgeler yasak kapsamında tutulmuştur. Aksi halde, arabuluculuk faaliyeti
somıçsıQ kalıp yargı yoluna başvurulduğunda, delil kullanmak, bir sonuca vannak mümkün
olamaz- Eğer taraflar arabulucuya başvurmadan önce bazı belge ve bilgilere sahiplarse,
arabuluculuk faaliyeti söz konusu olmasa da bu tür belge ve bilgileri kullanabilecek
dıaumdaysalar, sırf arabulucuya başvurmuş ve bu belgeleri orada da kullaımıış olmaları, daha
sonra yargılamada bu belgelere dayanmalarma engel te şkil etmez. Ancak, baz ı belgeler daha
önce mevcut olmayıp, sadece arabuluculuk sebebiyle haz ırlanmış sa (örneğin, arabulucııluğun
başında, taraflaım bir talom Ikrarları, müzakere sırasında ara sonuç olarak haz ırlanan belge ya
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da tutanaktaki borç ikran ya da kusur oranlı kabul gibi), bu belgeler daha sonra yarg ı lama
aşamasında leıllamlamayacaktı r.

Ikinci fikrada, teraddütleri gidermek için beyan veya belgenin şeklinin yasak
bakımından bir öneme sahip olmadığı, belge veya beyamn şekline bakılmadnn yasağm
uygulaııaoağı belirtilmiştir.

Maddenin üçüncü fikrasında, taraflar dışında, mahkeme, hakem ve idait niakan ılara
yönelik olarak yasağın kapsanu belirtilerek, birinci fıkradaki bilgilerin açıklaıımasımn bu
makamlar tarafından isteneıneyeceği vurgulanmıştır. Bu yasağa rağmen, söz konusu beyan
veya belgeler, taraflarca veya tarafların bilgisi dışmda herhangi bir şekilde delil olarak
sunulursa, hükme esas alınamayacaktır. Katı şekilde düzenlenen yasağa, iki temel istisna
getirilmiştir. Bunlar, söz konusu bilgilerin kullanı lmasının bir kanım hükmü tarafından
emredilmesi ya da bunların arabuluculuk süreci sonunda var ılan anlaşmanın uygulanması ve
icrası için gerekli olmas ıdır. Ancak, bu istisna da bir kanun l ıükmünün emri veya
arabuluculuk sonunda var ılan anlaşmanın icras ının zorunlu kı ldığı ölçüde geçerli olacaktır,
gereksiz şekilde geniş leülemeyecektir.

Dördüncü fıkrada, gizliliğin, anmcma uygun olarak, doğrudan veya dolaylı her
u>ıışmazi ık için geçerli oldu ğuna değinilmiştir. Yasağın geçerli olması için, arabuluculukta
söz konusu olan uyuşmazl ıkla, daha sam ortaya çıkan huloık davaları ve tahkimdeki
uyuşmazi ık konusunun ayı olmas ı, örtüşmesi şart değildir. Böylece, yasağı dolaylı olarak
delme yönünde kötü niyetli davranışların önüne geçilmesi amaçlanmıştrn

Beşinci fıkrada, özellikle birinci fikramn (ç) bendinde dolayl ı olarak belirtilen husus,
daha net şekilde aç ıklanm ıştır. Birinci fıkrada belirtilen sınırlamalar saklı kalmakla birlikte,
bir hukuk davas ında veya talilcimde ileri sürülen enis deliller, s ırf arabulucuiulcta kullanı lmış
olmaları sebebiyle, kullanılamayacak hale gelmeyeceldir. Yukanda da belirtildi ği üzere,
arabuluculuk faaliyeti söz konusu olmasayd ı dahi, taraflar bir delili ellerinde buh ındunıyor
veya elde edebiliyor ve aynı zamanda mahkeme veya tab.kimdeki yarg ılamsda o uyuşmazlık
için caiz delil olarak loıllanabiiyorsa, s ırf daha önce bir arabuluculuk faaliyetinde
kullanı lması, dalilin geçerliliğini etkilemeyecektir. Bu fıkranm diğer ükralarla uyumlu şekilde
değedendiıilmesi, diğer fikralan a ş an bir yonıma gidilmemesi gereklidir.

MADDE 6- Maddede resmi arabuluculuk unvan ınm hangi şartlarda kullanılabileceği
beliıtilmiştir. Taraflar, aralarındaki uyıışmazi ığı çözmek için üzerinde anlaştıkları bir üçüncü
kişiyi arabulucu olarak görevlendirebiirler. Ancak, bu ki şiler anzi olarak arabuluculuk
faaliyetini yerine getiriyorlarse, bu unvan ı resmi olarak kullanarnazla ıt Taraflar, eğer
güveniyorlar ve uyaşmazl ığın çözümünde yard ımcı olacağma inanıyorlarsa, sicile kayıtlı
olmayan, bu konuda eğitim almamış bir kimse üzerinde de arabulucu olarak anlaşabiirler.
Ancak, arızi olarak ve taraflarm iste ğine uygun yürütülen bu faaliyet, o kimseye arabulucu
sıfatını kazandırmaz ve bu Kanunda belirtilen yetkileri ve ımea. Sadece o uyuşmazlığa
münhas ır olarak faaliyette bulunabilir. Böyle bir arabuluculuk faaliyeti, bu Kanunda belirtilen
diğer sonuçları da doğurmaz. Bir kimsenin arabulucu unvanmı ve bu unvanın sağladığı hak ve
yetkileri kullanabilmesi için, sicile kay ıtlı olması gerekir. Ayrıca, arabulucunun sicile kayıtl ı
arabulucu olduğunun anlaşılabilmesi için, arabuluculuk faaliyeti sırasında bu ıuıvanııu da
açıkça belirtmesi aranm ıştı r. Zira, bu sayede arabul ııcunun faaliyeti takip ve kontrol
edilebitecektir. Bu düzenleme ile arabuluculuk faaliyetinin bir güven ve düzen içinde
yürütülmesi, karar verici kornnıada olmasa da, çözüme ulaşmada önemli rol oynayan, kendi
başlarına çözüm üratemeyea taraflara yard ımcı olan ve arabuluculuk kurumunun geli şmesi ve
sağlıklı işlemesi bakımından çok önemli olan arabul ııcuların nitaliğinin artırılması
sağlanacaktır.
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MADDE 7- Arabulucıı, faaliyeti karşılığında ortaya çıkan masrafları ve ayrıca bu
konudaki ücretini isteme hakkına sahiptir. Bunlar için arabulucunun avans istemesi de
mümkündür. Maddenin birinci fılousmda, arabulucunun bu hakk ı açıkça balirtilmi ştir.

Ikinci filo-ada, arabailucunun, haz ırlanacak Asgari Ücret Tarifesine göre ücretinin
belirleneceği, ancak bunun aksinin de kararla ştırılabileceği açıklığa kawşturutmuştur. Bu
şekilde, ücretin belirsiz olmas ı ve bu konuda sorunlar çıkmas ı engellenmek istenmiştir.
Taraflar, ücret ve avanstan hangi ölçüde sorumlu olacaklarma kendileri de kararlaştırabilirler.
Ancak, böyle bir kararlaştarma söz konusu de ğilse, ücret ve masraflara taraflar oşit şekilde
katlanacaktır. Taraflar aksini kararlaştınnanıış larsa, ücret ve masrafa eşit. katlenniaları
arabuluculuğun amacına da uygundur. Zira, bu uyıışmazhk çözüm yolunda, bir tarafın
kazanıp diğer tarafuı kaybetmesi değil, her iki tarafın kazançl ı çıkması ve ortak menfaatlerini
korumaları maçlanmaktad ır.

Arabuluculuk faaliyetinin sağlıklı işlemesini ve aıabııluculann sadece görev yaptıklan
sorunla ilgilenmelerini sağlamak üzere, arabuluculann bu süreçle ilgili belirli kişileri tavsiye
etme veya bu konuda aracılık karşılığında ücret almalar ı yasaklannuştır. Bu yasağa ayları
iş lemler bat ıl sayılacaktır.

MADDE 8- Madde* arabuluculuk faaliyetinde özel öneme sahip olan, arabuluc ıanun
taraflarIn iletişiminin genel çerçevesi düzenlenmi ştir. Arabulucu, taraflardan her biri ile ayrı
ayrı ya da her ikisiyle birlikte görü şebilir veya iletişim kurabilir. Bu görüşme ve iletiş imin
birlikte mi, ayn ayn m ı gerçekleşeceği, yürütülen faaliyetin özelliği ve tarafları n durumu ile
ilgili olacaktır. Sadece görüşme değil, ondan daha geniş olan iletişim kurma ifadesine
özellikle yer verilmiştir. Çünkü, sağlıklı ileti ş im, aiabuluculuk yönteminin temelinde yatan
anlayışı ifade etmektedir.

MADDE 9- Arabulucu ıuıa önemli bir yükümlülüğü, tarafıazlık ve işini özenle
yapmasad ır. Birinci fıkrada bu durum aç ıkça belirtilmiştir. Arabuluculuk faaliyeti her iki
tarafın güvenini korumay ı gerekli kılmaktadır. Bu da ancak, arabulucunun iki tarafa eş it
mesafede ve tarafsız kalmas ı ile mümkündür; aksi halde, sürecin sa ğlıklı işlemesi söz konusu
olamaz. Aynca, uyıışmazldc çözümünde arabulucu görevini özenle yürütmek dunnnundad ır.
Taraflar aras ındaki iletişimin korunması, uyuşmaziığı çözecek ortamın yaratalmas ı
arabulucuya bağlıdır. Bu sebeple, arabulucu, bu özen yükt ımlülüğünü zedeleyecek, süreci
zorlaştıracak tutum ve davranışlardan kaçınmak dnrumundadır. Arabuluculuk, kişilik.
özelllldeıi ve güvenin ön plana çıktığı bir görev olduğu için bizzat yerine getirilmek
zorundadır; bu görevin yerine getirilmesi k ısmen ya da tamamen bir başka kimseye
barakılamaz.	 -	 -

Ikinci fıkrada, güven ortamının ve arabulucumm tarafs ızlığmm korunabilmesi için, özel
bir vurgulaina yapılmıştır. Eğer tarafh ıztıktan şüpheyi gerektiren bir durum ortaya çıkarsa, bu
şüpheyi gidermek de yine arabulucunun görevi olup, taraflar ı bilgilendirmekle yükümlüdür.
Böylece herhangi bir yanl ış anlama sebebiyle, sürecin kesilmeainin önüne geçilecek, iletişim
korunacaktır. Bu, arabulucırluktaki ş effaflık anlayışının da bir gereğidir. Ancak, taraflar
arabulaıcuya olan güvenlerini konıyorlaısa ve.ber ikisi de talep ederse, arabulucu görevini
sürdürebilir.

Üçüncü hızda, ilk iki fılcramn devam olarak, arabulucunım taraflara eşit davraana
yülcümlülüğü hüküm altına alınmıştır. Şüphesiz bu, arabuluculuk faaliyetinin doğal bir
sonucu, tarafsızlığan ve arabuluculuğa bölüm olan ilkenin de bir gereğidir. Eşit davranma,
yargı lamadaki anlaımyla eşitlik değildir. Burada, taraflarla iletişimde ve ııyuşmazlık çözüm
sürecinin gerektirdiği anlamda eşitlik söz konusudur

Dördüncü fıkrada, arabuluculuğun tarafs ız bir şekilde yürüttılmesini sağlamak ve ortaya
çıkacak sskmoalara engel olmak bakımından daha önce bir uyuşmazükta arabulucu olarak
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görev yapan kişilerin, daha sonra aynı uyuşmazlıkla ilgili ağdan davada ve yargı sürecinde
avukat olarak görev üstlenmeleri yasakla ııınıştır.

MADDE 10- Maddede, arabulucular bakımından reklam yasağı düzenlenmiştir. Bu
düzenleınejıin amacı, bir uyuşmazlığı çömıeye yardımda olmakta görev alan arabuluculann
niteliklerine uygun doşmeyecek şekilde reldaın yaparak arabuluculuğun amac ı dışında
uygulanmas ının önüne geçilmesidir. Bu çerçevede arabulucular ın iş elde etmek için reklam
niteliğindeki her türlü teşebbüs ve hareketleri, özellikle de tabela ve benli ka ğıtlannda yanlış
anlaşılmaya ve tarafları yanlış yönlendiımeye sevk edecek şekilde unvan ve ibare
lcullanmalan da yasaklanmıştır. Arabulucular, tabela ve benli ka ğıtlarında akademik unvsn ları
ile arabuluculuk unvamm Inıllanabilirlet Bu düzenleme avukatl ık mesleği bakımından reklam
yasağına ilişkin düzenlemeye paralel niteliktedir. 	 -

MADDE 11- Sicile kayıtlı olarak arabuluculuk faaliyetini yürüten ve bu unvam
kullanan arabulucu, yürüttüğü faaliyet konusunda önemli bilgi ve tecrübeye sahiptir. Bu
sebeple arabulucu, taraflar ı faaliyetin başında aydmlatmakla yükündüdür. Bu yüküıulülülç
arabuluculuğun esasları, sürecin işlemesi ve sonuçlarını kapsamaktad ır. Faaliyet hakkında
yeterince bilgi sahibi olan taraflar, bu süreci daha iyi kavrayicek ve bu faaliyet daha sağlıklı
bir şekilde yürütülebilecelctir. Arabulucımun, aydınlatma yükümlülü ğü, başlangı çta mutlaktır,
ayrıca süreç içinde de gerekli dummiarda,- bilgileadirme ve ayd ınlatma faaliyetinde
bulunmalıdıt Özellikle, sürecin aksaniaya baş ladığı anlarda ve durumlarda, bu daha da
önemlidir. Zira, arabulucıınun en önemli görevi, anlaşma zeminini korumak, taraflar ı masada
tutıt

MADDE LZ- Bir çok faaliyet ve iş alanında oldugu gibi, arabulucu da, kay ıtlı olduğu
side giriş ve faaliyetirıi sürdürebilmek için aidat ödemekle yükümlü lal ınmıştır. Bu, hem bir
aidiyet anlam, taşımaktad ır hem de bu alanda oıtaya çıkacak gerekli giderlerin karşilanmasma
yönelik kaynak sağlayacaktır. Birinci ükra, bu amaçla giriş ve yıllık aidat yükümlülüğünü
düzenlemiştir.	 -

Maddenin ikinci fıkrası, aidatların nerede toplanacağmı düzenlemektedir.
Arabuluculukla ilgili, sicil, Ic ımıl, denetim, gözetin düzenleme işlemleri Adalet Bakanlığı
nezdinde yürütüleceğinden, aidatlann da Ceza İnfaz Km,ıınlin ile Tutukevleıi İşyurtlan
Kunmıu hesabında toplanıp nemalandınlması kabul edilmiştir.

Üçüncü fıhada da, aidatlarla nemalanmn sadece mabııluculukla ilgili lmllanılmaaıhı
sağlamak üzere, Daire Başkanlağmm görev alanmda yer alan hususlerda harcanmak üzere
Genel Müdürlük hesabına her ayın son günü aktarılacağı behıtilmişlir.

MADDE 13- Maddeck, arabuluculuk faaliyetinin nasıl baş layacağı düzenlSımiştir.
Taraflar dava açmadan önce veya dava açt ıktan sonra anlaşarak doğrudan kendileri bu yola
başvıırabilirier. Bunun için iki tarafa aıılaşınış olmaiarı gerekli ve yeterlidir. Ayrıca, bir dava
açıld ıktan sonra mahkeme de taraflar ı arabulumya başvuımak konusunda aydmlat ıp, teşvik
edebilir. Bir davanın başında veya yaışlamamn ilerleyen aşamalarında, taraflar arasmdaki
uyuşmazbk konuları iyice belirlendikten sonra, özellikle tarafların çok az konuda uyuşmazlık
içinde oldukları ya da belirli bir anlaşma zemini bulunduğu tespit edilirse, mahkemenin,
taraftan bu yola teşviki yararl ı olacaktır. Hüidııilerin, yargılamanın dağişik aşamalannda,
ıızlaşabilecekleri kanaatine vermalan hAlinde, taraflara bu şansı vermeleri ve teşvik etmeleri

İkinci fkıada sürecin iki tarafça ortak bir şekilde başlatı lmamış olması ihtimali
clüzenlemııiştir. Iki taraf ortak bir şekilde süreci başlalraaımş olabilir; sadece taraflardan
birisinin teklifle bulunması söz konusu ise, diğer tarafın bu teklife cevabı beklenecektir. Karşı
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t,,4 teklifm kendisine ulaşmasından itibaren atın gün içinde olumlu cevap vermezse, teklifi

reddetmiş sayılacaktır. Ancak, taraflar anlaşarak bu sünyi laaıdtabilecekleri gibi daha da
uzatabilirler.

MADDE 14- Maddede -arabulucımun seçim yöntemi düzenlenmiştir. Taraflar,
arabulucıınun bir üçüncü kişi ya da kimin tarafmdan seçimi gibi bağ bir usUl

beliıtmemişlerse, arabulucu veya erabuluciilan birlikte seçeceklerdir.

MADDE 15- Maddede arabuluculuk fa rinin nas ıl ve hangi usülle yürütolece ği

belhtihniştir. Bu çerçevede, arabulucu kendisi seçildikten goma, tarafları, mümkün olan en

kısa sürede ilk toplantıya davet edecektir.
Arab ulucululç niteliği gereği esnek bir yap ıya sahiptir. Bu sebeple kah ve s ıkı kurallara

bağlı değildir. Bunun sonucu olarak da taraflar, arabuluculuk faafiyetinin nasıl yürütüleceğini
ve izlenecek usUlü serbestçe kararla ştırabihuler.

Taraflar, bu faaliyetin nas ıl yüsotüleceğini önceden veya bu faaliyetin başında

kararlaştırunemış olabilirler. Bu durumda arabulucıı, öncelikle uyoşınaziiğm niteliği 	 ve

tzıaflarm bu konudaki isteklerini dikkate alacak, ayrıca, uyıışınuiiğın kolay ve çabuk

çözümünü sağlayacak-bir yol izleyecelctir.
Dördüncü fıkızda, arabulucıınun hökim tarafından yap ılabilecek işleri yapamamas ı

açıkça düzenlenmiştir. Zira, arabuluculuk yargısal bir faaliyet olmay ıp alternatif bir

uyıışmazi ık çözüm yöntemidir. IJyu şmazlık yargısat bir faaliyetle ve h şkiın tarafından

çözüldüğünde kullanılacak yetki ile arabuluculukta arabulucımım kullanacağı yetkiler aynı
değildir. Arabulucu, uyuşmazlığm çözümünde taraflara yardımcı olan, çözüm ortamını
hazırlayan kiş i konınmmdadır ancak karar veren kişi değildir. Arabulucunun yetkilerinin

smıılarmı belirlenmesi bakımından bu açık düzenlemeye yer verilmiştir. Bu çerçevede,

hflcimin yügılama faaliyeti ile ilgili yaptığı işlemler, özellikle tahkikat işlemleri, örneğin

kqit bilirkişiye başvurma gibi işlemler arabulucu tarafindan yapılamaz. Buna bağlı olarak

yargısal yetki kullanılması ve zorlayıcı bir takım işlemler, arabuluculuk faaliyetinde söz

konusu olamaz.
Beşinci fıkrada, dava aç ıldıktan sama arabulucuya başvunıknası hAlinde bunun

yargılamaya etkisi düzenlenmiştir. Bu durumda mahkeme yarg ılamayı üç ay süreyle
erteleyecek bu süre içerisinde sonuç elde edilemez ise yine tarafların başvunısıı üzerine süre

uç ay dahauzat ılacaktır. Yani arabulucuya başvurunun belirtilen süre lerle yargılamayı
eıtaleyici bir etkisi olacakt ır.

Altıncı fıkrada, arabuluculuk müzakerelerine kural olarak tarafların bizzat katılmas ı
düzenlenmiştir. Çünkü arahıluculukta tarafların uyıışmazlığı çözmek konusunda birlikte

hareket etmeleri arabuluc ımıın tareflarla diyalog kurmas ı önem taşunaktadrn Kendi

uyuşmazlıklarım çözen tarafların bu çözümde yar almaları hem çözümü kolaylaştıracak bern

de kalıcı olmas ını sağlayacaktır. Ancak, tarafların bunun aksini kararlaştırabihııeleri de

müııilcün kılınımştır özellikle tarafların uyı mazlığı arabulucu ile çözmek istemelerine

rağmen bir araya gelmelerine psikolojik engeller varsa ya da taraflardan birinin veya ikisinin
farklı yerlerde bulunmas ı söz konusu ise kendileri yerine avukatlan da arabuluculuk
faaliyetinde yer alabilir.	 -

MADDE 16- Bir uyıışinazlığm çözümü için, ister yargı yoluna ister yargı dışında bir

yola başvımıhnış olsuıı, bir hak kaybmın doğıııamas ı açısından, bunun günlere etkisi önem

taşımaktadır. Bu konudaki tereddüt ve ynnl ışlıklann önüne geçmek için, arabuluculuk

faaliyetinin başlamasmın sürelere etkisi aynca düzenlenmiştir. Bu çerçevede dava aç ılmadarı
önce veya sonra arabulucuya ba şvuru konusunda bir ayrım yap ılmıştır.

Birinbi fılaada, dava açılmadaa önce ve k" açıldıktan sonra arabuluculuk sürecinin

hangi andan itibaren başlayacağı açık bir şekilde düzenlenmiştir. Bu yolla arabuluculuk
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faaliyetinin baş lamas ı ile zamanaşmu ve arabuluculuğun konusu olan hak ve taleplerin ileri
sürülanesine ili ş kin süreler hakicındaki ter ddütler giderilmeye çal ışılmıştır.

Ikinci fikrada, arabuluculuk sürecinin ba ş lamasından sona ermesine kadar geçirilen
sürenin, uyuşmazl ık konusu olan haldca ilişkin zaınanaşımı ve hak düşürücü sürelerin
hesaplanmas ı nda dikkate ahnmayacağı belirtilmiştir. Böylece arabuluculuk faaliyeti sebebiyle
geçirilen sürelerin taraflar açısından hak kaybuıa neden olmas ı önlenmek istenmi ştir.

MADDE 17- Maddede, arabuluculuk faaliyeti ııin hangi hallerde sonuçlanm ış
sayı lacağı , bunun şekli ve sonuçları belirtilmiştir.

Birinci fıkrada, dört halde arabuluculuk faaliyetinin sona erdiği kabul edilındctedir.
Buna göre, taraflar anlaşmaya varmışlarsa, taraflara danıştıktan sonra, arabulucu bu faaliyet
için artık çaba harcamanın gereksiz olduğunu tespit ederse; taraflardan biri, kar şı tarafa ya da
arabulucuya bu faaliyetten çekildi ğini bildirirse veya taraflar bir anla şma olmaks ızm bu süreci
sona erdirirle ıs, arabulucutukfaaliyeti son bulacakt ır.

Arabuluculuk faaliyeti sona erdiğinde, arabulucu bunu bir tutanakla belgelendirecelctir.
Böylece, arabuluculuk faaliyetinin sona cHp ennedi ği veya ne zaman sona erdi ği konusunda
bir tereddüt doğmayacaldır. Bu tutanakta, tarafların anlaştıkları ya da anlaşamadıklan veya
arabuluculuk faaliyctinin nas ıl sonuçlandığı belirtilecek, tutanağın alti, arabulucu, taraf veya
veldilerince iınzalanacalctır. Bu bılanağın as ıl fonksiyonu, sürecin sona erdiğini
belge lendirınesidir.

Tutanakta yer alacak diğer hususlar, taraflar serbestçe kararla ştırabilirlet Zira, taraflar,
fazla bir ayııntıya yer vertnek istemeyebilirler, faaliyetin gizli kalmasm ı arzu edebiirler.
Ancak taraflar, eğer isterlerse daha aynntah ve içeri ğini kendilerinin belilediğ i bir tııtanak
düzenleyebilirlen Arabulucu da, düzenlenecek tııtanalç bınıun içeriği ve sonuçları hakkmda
tarafları bilgilendireceldir. Bu sayede, tutanağı nasıl düzenleyecekleri konusunda taraflar daha
sağlıklı karar verebileceklerdir.

Dördüncü fılcrada, özellikle daha sona ortaya çıkacak tereddütlerin giderilmesi ve
arabuluculuk faaliyetinin belgelendirilebilmesi için, arabulucuya belge saklama yükün ıtülü ğıl
yüklenıniştir. Saldaıı acak belgeler, arabulucuya başvuru bildirimi, arabulucuya levdi edilen
belgelerin asıl veya kopyaları ile faaliyetin sonunda tutulan tutanaktır. Arabulucu, bu belgeleri
bir dosya hllinde be ş yıl süre ile saklamalı d ır. Bu süre, faaliyet sonunda tutana ğın
düzenlendiği tarihten itibaren i şlemeye başlayacaktır.

MADDE 18- Madded; arabuluculuk faaliyetinin sonunda bir anla şmaya varılması
bllinde, bu anlaşmamn kapsamı, şekli ve sonuçları düzenlenmiştir.

Arabuluculuk füliyetinin niteliği gereği, anlaşmaya varılması lülinde de s ıkı kurallar
.konulmamıştır. Anlaşmanm kapsamı ve şekli, taraflarca serbestçe kararlaştınlabilir.

Arabuluculu ğun anlaşma ile sonuçlanması hğliade, faaliyetin sonunda tutulan tutanak
bir anlaşma belgesi niteliğindedir. Bu belge, bir önceki maddeye uygun olarak, arabulucu,
taraflar veya vekillerince imzalanacaktır.

İkinci filırada, anlaşma belgesinin etkisi düzenlenmiştir. Taraflar varılan, anlaşmayı
mevcut baliyle uygulamak isterlerse arabuluculuk sonunda düzenlenen belge genel bükümlere
tibi olacaktır. Ancak, bu belgeye ilan niteliği kazandırılmak isteniyorsa icra edilebilirlik ş erbi
verilmesi gerekecektir. Icra edilebilirlik şeıbi konusunda görevli merci olarak bu konuda
uzman olan icra mahkemesi görevle ııdirilmiştir. İcra ıııalalccmesinin yetkisi balomından ise
asıl uyıaşmazl ıktaki yetki kuralları esas alınmıştır.

Üçüncü fikrada icra edilebilirlik ş erfıioin verilmesi konusunda icra nıahkemesinhı
yapacağı işin niteliği ve özelliği belirtilmiştir. İcra cdilebilirlik şerhinin verilmesi bir
çeld şmesiz yargı iş idir ve buna ilişkin inceleme dosya üzerinden yap ılacalctır. Mahkeme bu
konudaki yapacağı incelemede anlaşmanın içeriğinin taraflarm üzerinde tasarn ıf edebileceği
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bir işlem olup olmadığını ve genel hükümleregöre icraya elverişli bulunup bulunmad ığını
araştıracaklır. Böylece taraflarm arabulucuya ba şvunılamayacak konularda anlaşma belgesi
düzenlemelerinin önüne geçilece ği gibi icras ı mümkün olmayan bir belgeye de 11am niteli ği

tanmnms ı aıgellentnek istenmiştir. Arabuluculuk faaliyetinin kolay ve ucuz bir şekilde

yürütülmesi asıldır. Bu sebeple gerek icra edilebilirlilc şeıtıi konusunda icra nıabkemesinin
vereceği karara karşı başvurulan kanun yolunda al ınacak harcm gerekse anlaşma belgesiniıı
resmi iş lemlerde kullanılması hAlinde alınacak damga vergisinin maktu olmas ı kabul
edilmiştir.

MADDE 19- Arabuluculuk sicilinin getiril ınesiyle hedeflenen amaç, arabuluculuk
unvanı ve bu unvandaa kaynaklanan yetkilerin laallanm ımı belli bir düzene bağlamak ve

arabulucuların denetlenebilmesini ınümlön lolınaldır
Arabulucular sicilini tua ve goncelleme görevi Adalet Bakanlığına verilmiştir.

Böylece, Türkiye düzeyinde tutulacak tek sicille bütün arabulucu la ıja ilişkin kaYıtlar bir arada

bulunacaktır. Ayrıca bu sicilin ve yine bu maddeye göre ç ıkarıjaoakyönetmelibt belirlenecek
esaslar çerçevesindeki bilgilerin, internet ortamında genel erişime açık ş ekilde

bul ımdımılmasıyla da arabulucıılarm bilgilerine ulaşmak isteyenlere de kolayhk sağlanmış
olacaktır.

MADDE 20- Maddeyle arabuluculuk yapabilmenin koşulları belirlenmiştir. İkinci

fıkranın (d) bendinde arabuluculuk e ğitiminin tamamlanmas ı ve Bakanlıkça yap ılan amavda

başarılı olumrıası side kayıt şartı olarak düzenlenmektedir. Bunun d ışında Türk vatandaşı
olmak, dört yıllık lisans eğitimini tamamlamış bulunmak ve arabuluculuğun güven mesleği
olması sebebiyle taksirli suçlar d ışmda sab ıka kaydmm bulunmaması sicile kayıt şartı olarak

kabul edilmiştir.

MADDE 21- Maddenin birinci fıkrasmda, arabuluculuk için aranan ko şulları taşınudığı
hAlde sicile kaydedilen veya daha sonra bu koşulları kaybeden arabulucumın kaydının
silinıtlesi hAli düzenlenmi ştir. Buna göre, 20 eni maddede yazd ı lwu1hıın tamamını
taşmıadığı halde, arabulucular siciline kaydedilmiş olan kişinin bu durmnumm anlaşılması
üzerine, ilgilinin adı sicilden silinecektir. Ayrıca, bir arabulucunun Türk vatanda şhğını
kaybelmcsi, rdI dıliyetini kaybetmesi veya kısıtlanması hAlinde ya da (çı) bendi kapsamında
bir ruçtan mahkum olup mabkünıiyet kararmm kesinleşmesi hAlinde sidil kayılı silinecektir.

Maddenin ikinci tkrasmda, kanunun öngördüğü yükünılülükleri yerine getirmediği
tespit edilen ve yazılı olarak uyarılmasına rağmen uyanmn gereğini yerine getirmeyen

arabıılucunun adırun sicilden silinebilece ği düzenlenmiştir. Bu fikra hükmü özellikle 4 9, 10
ve Il inci maddelerdeki yülcü ınitllüldermn yerine getirilnıediğinin tespit edilmesi ve aidat
ödeme yükümlülftğorıün yerine getirilmemesi hAlinde önem leazanmaktad ır. Buna göre,
arabulucu, arabuluculuk faaliyeti çerçevesinde, kendisine sırnulan veya diğer bir şekilde elde

ettiği bilgi ve belgeleri gizli tutun yükümlülü ğüntl yerine getirmenıişse, görevini özenle,

tarafs ız bir biçimde sürdünnemişse, reklam yasağına aykırı davranışlarda bulunmuşsa,

taraflan arabuluculuğun esaslaıı, süreci ve sonuçları hakkında gerektiği gibi aydmlalmanıışsa

veya yıllık aidatını ödememiş ise ve yap ılan yazılı uyarıya rağmen bu tür yükümlülüklerini

yerine getiımemeyi sürdürınüşse ve özellikle bu tür davran ışlar birden çok arabuluculuk

faaliyotine ilişkin olarak tespit edilmişse, savunması alındıktan sonra söz konusu fillerin sabit

sayılması hAlinde sicilden riliaebilecdctir.
Maddenin üçüncü fıkrasında arabulucımım kendi isteğiyle sidilden ksydm ı sildirmesi,

yani, arabuluculuk faaliyetini sürekli olarak terk etmesi düzenlenmi ştir. Bu kurala göre,
arabulucular siciliade kayrtl ı olan bir kişi, bu fbaliyetini her zaman son erdirebilecektir.

RAPOR

297



ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

Ancak, arıbuluculuğıı tak eden kimse 17 nci madde gere ği saklamakla yükümlü olduğu
tutanak ve belgeleri öngörülen süre sonuna kadar muhafaza etmek zorundad ır.

MADDE 22- Arabuluculuk faaliyetinde bulunulabilmesi için en az dört y ıllık lisans
eğitimini alm ış olmak öngörülmcıştür. Diğer yandan, karşılaştırmah hukuktakiörneklerde,
bu konuda gerekli eğitimin temel hukuk bilgileri yamnda iletişim teknikleri, müzakere ve
uyuşmazlık çözüm yöntemleri ve genel psikoloji alanlarını kapsadığf görülmektedir. Bu
nedenle dört yıll ık lisans eğitiminden saıra bu maddede sayılan konularda teorik ve pratik
eğitimin alınmas ı öngörülmüştür. Buna karşı hukuk lisans diplomasma sahip olan kişiler
balumından, temel hukuk bilgilerinin arabuluculuk eğitimi s ırasında tekrar edilmesine gerek
bulunmamaktad ır.

MADDE 23- Arabuluculuk eğilimi verecek kuruluşların, eğitim altyap ıs ına ve aitti
edilen kaliteye sahip olmalarının sağlanmas ı için, bu kuruluşların Bakanlık iznine tlbi
tutulmas ı gereklidir. Bu iznin en çok üç yıl için verilmesi ve süre sonunda yine Ba şkanlığa
yapılacak başvurunun incelenmesinden sonra, uzatılabilmesi öngörülmüştür. Her bir
uzatma da en fazla üç y ı l olabilecektir.

MADDE 24- Arabuluculuk eğitimi veren kuruluşlann aldıkları iznin ıızatılmas ının.
hafigi sOru , içinde, nas ıl talep edileceği ve ne kadar süreyle uzitılacağı ınaddede
düzenlenmiştir.

MADDE 25- Arabuluculuk faaliyctini yürütme yetkisi, arabuluculuk e ğitimi veren
kuruluşlardan alman "arabuluculuk yetki belgesi" ile lcazamlacalç 19 ve devam ı maddelerde
düzenlenen, arabulucular siciline ancak bu yetki belgesine sahip olan kişiler
kaydedilebilecektir. Arabuluculuğun, bu Kanun anlamında arabuluculuk say ılabilmesi ve
Kanundaki sonuçlar ı doğurabilmesi için, listeye kay ıtlı olma ve belge alma zorunluh ığu
getirilmiştir. Ancak, bu zorunluluk, listeye kayıtlı olmayan kişilerin taraflarca seçilmesi
hAlinde, uzlaşma sürecinde yer almalarına engel teşkil etmemektedir.

MADDE 26- Bu maddode eğitim faaliyetlerinin her yıl Ocak ayında Daire
Başkanlığına bir rapor hAlinde sunulmas ı öngörülmüştür. Bununla eğitim kuruluşlarının
faaliyetlerinin denetlenmesi ve izlenmesi amaçlanm ıştır.

MADDE 27- Arabuluculuk eğitimi verilebilmesinin Başkanlığm iznine tabi kılmması
ve iznin süreye tabi tutulmas ı kuralları ile paralel olarak, eğitim kunıluşlarımn Başkanlığa
düzenli olarak bilgi vermeleri ve e ğitim kunıluşunım yeterliliğini Icaybetti ğinin tespiti
halinde verilen insin iptali öngörülmüştür. Bu düzenlemeyle arabuluculuk eğilimi veren
kıırııluşlarırı egitim kalitesinin korunmas ı amaç lamıuştır.

MADDE 28- Maddeyle, Kan ında öngörülen görevleri yerine getirmek üzere Adalet
Bakanlığı Hukuk İşleri Genel Müdürlüğü bünyesinde müstakil olmayacak şekilde
Arabuluculuk Daire Başkanlığı kurulmakta, arabuhıculuk hizmetlerinin bu Başkanlık
tarafından yüıütüioceğibeliıtilmdctedir. Söz konusu Başkanlık müstakil olmamakla birlikte;
Kanunda ifade edilen ve Daire Başkanlığına verilen görevlerin, kamuoyu ile di ğer loırum ve
kurulu şlara karşı, konıınım muhatabının doğrudan belirlenebilmes ini sağlamak ve bu
görevlerin ayn ı Genel Müdürlük bünyesinde bulunan diğer daire başkaolıklan tarafindan da
yerine getirilmesini önlemek ve yönetimde etkinli ği sağlamak amaçlarıyla, görevlendirilen
Daire Başkanlığı isimlendirilnıiştir. Yine arabuluculuk hizmetlerine ilişkin temel kararları
atmak üzere bir Arabuluculuk Kumlu oluşturulmaktadır.
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MADDE 29- Maddade, Adalet Bakanl ığı Hukuk İşleri Genel Müdürlüğü bünyesinde
oluşturulan Daire Başkanlığı düzenlenmektadir- Arabuluculuk hizmetlerinin yürütülmesinde
önemli olan hususlardan birisi de arabulucular ile özellikle arabuluculuk e ğitimi verecek
kuruluşların denetlenmosidir. Bu hizınetin yerine getirilmesi amacıyla Hukuk İşleri Genel
Müdürlüğüne bağlı olarak görev yapacak denetim görevlilerinin istihdam edilmesi
öngörüknüş olup bu kapsamda buna ilişkin temel ilkeler tespit edibnğ. Belirtmek gerekir tü
denetin, özellikle arabuluculuğun mahkeme içi gerçekleşen kısmı ile uzlaşma sonucu

düzenlenen anlaşma belgesinin icras ı bakımından önem kazanmaktadır. Bu anlamda, yargı
ytkisinin kııllamlması çerçevesinde yürüyen işler bakımından denetim elemanlar ının
yetkileri bulunnıamaktadır.

MADDE 30- Maddede, Daire Başkmılığınm görevleri ayrıntılı bir şekilde
düzenlenmiştir.

MADDE 31- Maddede, Arabuluculuk Kun ılimun oluşuınu ile toplantısına ilişkin esas
ve usuller düzenlenmektedir. Arabuluculuk Kurulımda yargının farklı alanlannda doğrudan
veya dolaylı biçimde görev alan meslek kuruluşları ve kamu lcurunılanndan temsilci ataııması
sağlanarak Kanunda öngörülen görevlerin yerine getirilmesinde bir denge lomılmak suretiyle
oteilifiiğin sağlanması amaçlanmıştır.

MADDE 32- Maddede, Arabuluculuk Kurulunun görevleri düzenlenmektedir.

MADDE 33. Maddede Kanunun 4 üncü maddesinde düzenlenen gizlilik kuraime
aykınl ık suç olarak tanıralannuş ve bu suç bir zarar suçu şeklinde düzenlenmiştir. Aynca
suçım soruştunılınası ve kovuştnzuhııası genel hükomlezden faikli olarak ş ilciyeta bağl ı
kılinnuştır.

MADDE 34- Madded; arabuluculuk yolu ile hukuk uyu şmazhklarınm çözümü
sisteminin çalışmasında, görev alacak Bakanl ık bünyesindeki personel için ilıdas edilen
kadroların, sistem içindeki ihtiyacını karşılayacak düzenleme yapılmıştır.

MADDE 35- Karnında olabildiğince genel düzenlemeler yap ılmış ve sistemin ruhuna
uygun bir işleyiş kazanabilmesi için arabuluculuk e ğitimi verecek eğitim kuruluşlarının
Selikleri, denetlenmesi, e ğitimin içeriği ve standartları, arabuluculuk sicilinin düzenlenmesi
ve arabulucularda aranacak nitclilder, arabuluoulann denetlenmesi ve izlenmesi, bu Kanunun
hükümleri uygıılsnmaksızm veaihni ş olan arabuluculuk yetki belgelerinin de ğerlendirilmesine
ilişkin esas ve usuller ile Kanımun uygulannınsında gerekli olacak diğer husus ların çıkarılacak
yönetmeliklerde düzenlenmesi öngörülmüştür.

GEÇİCİ MADDE 1- Kanunun Resnıl Gazetede yayunianmas ı tarihinden itibaren iki
ay içinde Dalın BaşkanI ığınm kuruluş ve teşkil atlanmas ı tamanılanacaktır.

Kanunun 31 inci maddesinde öngörülen Arabuluculuk Kurulun olu şmasında temsilci
bulundurmas ı gereken kuruluşlar, Kurulun bir an evvel oluşmanm sağlamak üzere, Kanunun
Resmi Gazetede yayımlanması tarihinden itibaren iki ay içinde tenısilcilerini kendililderinden

Adalet Bakanhğı Hulcık İşleri Genel Müdüriliğone bildirmekle görevlendirilmiştir. İlk
oluşum sırasında hukuken sicile kayıtlı arabulucu buluaamaytuağrndan, Arabuluculuk
Kuruluna Adalet Bakanı tarafindan arabulucu seçmek mümkün olamayaca ğından, ilk
görevlendinnede Adalet Bakam tarafindan seçilecek üç arabulucu yerine hangi kurumlar
tatsfrıdaıı fazladan görevlendirme yapı lacağı da ayrıca düzenlenmiştir. Demokratik kat ılımın
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sağ lanmas ı amac ıyla ve arabulucularm yetişme süresi de göz önünde bulundurulmak sıretiyle
kımılun oluşumunda geçici hokünılere yer verilmiştir.

Kanunun düzenlemesine göre oluşacak Arabuluculuk Kurulumm teşekkülünde
gecilonenin önlenmesi ve sistemin planl ı bir şeldide çalışmaya başlayabilmesi amacı ile
Kurul, ilk toplantıs ını kuruluş ve teşkilatlanmas ım tamaınlamasmdan itibaren üç ay içinde
yapacaktır.	 -	 -

GEÇİCİ MADDE 2- Değişik kurumlarda arabulucu yetiştirilmesi amac ıyla
arabuluculuk eğitimi verildiği ve bu eğitim sonucunda arabuluculuk yetki belgesi olarak
değerlendirilebilecek değişik isinılerde bir belge düzenlendi ği göz önünde tutularak maddede,
bu yönde yapılan çalışmalara hukuki sonuç bağlamak amacıyla hokümlere yer veribniştir.
Buna göre bu Kanunun Resmi Gazete'de yayımından önceki zamaiı da dahil olmak üzere,
Kanunun Resmi Gazete'de yay ımı tarihinden itibaren geçecek bir seneHk zaman diliminde
alınan ve arabuluculuk yetki belgesi olarak de ğerlendiıilebilecek belgeler, Kurula başvuru
halinde incelenip, söz konusu belgeye bu Kanun kapsam ında hulott sonuç bağlanma
koşulları Kurul tarafından kararlaşbnlacalctnt

GEÇİCİ MADDE 3- Kammun bütünü ile bir anda i şler hale gelmesi mümkün
olamayacağından, Kanunda öngörülen yönetnellklerin, Kmuhm ilk top] ant ısmdan itibaren üç
ay içinde ç ıkartılması öngörülmüştür.

MADDE 36- Kanuımn amacına uygun şekilde yap ılanmas ını sağlamak üzere 28 ilft
32 nci maddeleri ile Geçici Maddeleri Resmi Gazdede yay ımı tarihinde, diğer maddeleri ise
yayın tarihinden bir yıl sonra yürürlüğe gireceği düzenlenmektedir.

MADDE 37- Kanunun yürütme maddesidir.
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AVUKATLAR VE "ALTERNATIF UYUŞMAZLUC ÇÖZÜM
YOLLARr' BAĞLAMINDA

"HUKUK UYUŞMAZLIKLARINDA ARABULUCULUK KANUNU
TASARISI" ÜZERINDE GENEL SEKRETERLIK TARAFINDAN YAPILAN

ÖN DEĞERLENDİRME	 -

Alternatif lJyuşmazhk ÇÖZÜm Yollan uygulamasının genellik
kazanmadığı ülkelerde olduğu gibi Ülkemizde de bu konuya henüz ku şku ile
balcılmaktadır. Bunun temel nedeni avukat olmayanlarm da arabuluculuk
yapabilmesi ve çeşitli hukuklarm referans almarak, Yargı dışında bir çözüm
arayışının giderek avukatlara gereksinimi azaltacağı endişesidir.

Alternatif uyuşınazhk çözüm yollarının ve arabuluculuğun yargı
sisteminin yerine konulmaya ğalışilan bir kurum olmadığı, belirli
uyuşmazlıkların çözümünde hukuk sistemini zenginle ştiren bir olanak olduğu
ortaya konulmandır.

Bunun için de, her şeyden önce, yargının işleyişini sağlayan yargıçlar ve
avukatların bi]gllendirilmeleri gerekir. Arabuluculuk sürecinin, yargılama
süıecinden farklı iş lediği ve daha esnek olduğuna öncelikle yargı mensuplarının
inanması gerekir. Bu yöntemin birçok uyu şıiıazlığın yargı önüne gitmesini
önleyerek yarg ınıfl daha rahat çahşnıüsına imkan veren bir kurum olduğunun
anlatılması gerekir. Alteüıatif çözüm yolları konusunda özel eğitim almış
avukatların arabulucu olarak atanmas ını sağlayan düzenlemeler yap ılmalıdır.

Alternatif uyuşmazlık çözüm yolları uygulanıasuıda avukatların rolü
açıklilda belirlenmelidir. Oncelikle, avukatlar ın, tarafların temsilcisi olarak
üstlendikleri işlevle, arabulucu olarak üstlendikleri işlev birbirinden ayrılmalıdır.
Avukatların arabulucu olarak işlevleri, mahkemelerdeid işlevlerinden farklıdır.
Arabulucu olarak görevlendirilen avukat taraflar aramada uzla şmayı ve barışı
sağlayacak gayret içinde olacaktır.
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Türk Hukukunda Arabuluculuk Uygulamalan

Yürürlükteki mevzuatımızda "arabuluculuk faaliyeti" sayılabilecek iki
temel örnek verebiliriz

a) Avukatlık Yasası 'nın 35/A maddesi

Bu düzenleme, alternatif uyuşmazl ık çözüm yollan aras ında yer alan
"karşılıklı görüşme yöntemi"nin bir örneğidir. Bu maddeye göre avukatlar,
tarailarm kendi iıadeleri ile sonuçlandırabilecekl eri konularda karşı taraü
uzlaşmaya davet edebilme yetkisine sahiptir. Avukatların bu daveti en geç ilk
dunışmaya kadar bu yapmas ı ve ayrıca tarafların belirlediği sınırlar içinde
hareket etmesi gerekir. Uzlaşma sağlanırsa bu durum avukatlar ve
müvekkillerinin birlikte imzalad ıldarı bir tutunalda saptanır ve bu lutanak İcra
İflas Kanunu'nun 38. maddesi kapsamında "11am" niteliğindedir.

Bu maddenin Avukatl ık Yasası 'na 2001 değişildiği ile kazandırı lmasma
karşın uygujarımasında istenilen yaygmhk sağlananıaınıştır.

b) Ceza Muhakemeleri Yasas ı 'nın 253. maddesi (Uzla şma)

Ceza Muhakemeleri Yasas ı 'nda 2006 y ı lı sonunda yap ılan değişiklik
ile bazı suçlarda soruştıırma ya da kovuşturma aşamasında tarafların uzlaşarak
sonmun çözülmesi olan ğı getirilmiştir.

Uzlaşma kapsamındaki suçlar genel olarak, taldbi ş ikayete bağlı suçlar
ile bazı hafif yazalarnalar, taksirle yaralama, konut dokunulmazl ığını bozma,
çocuğun kaçınlması ve alıkonınası, ticari sırların açıldanması gibi suçlardır.

Uzl&5b=ayi cumhuriyet savcısı ya da yargıç kendisi yapabileceği gibi
barodan uzlaştırı cı avukat görevlendirmesini isteyebilir ya da hukuk ö ğrenimi
gönnüş kimseler arasından uzlaştırıcı seçebilir.

Uzlaşma sağI attırsa uzlaştırıcırım ücret ve giderleri Devlet
Hazinesinden ödenir. Uzlaşma gerçekleşmez ise bu ücret ve giderler yarg ılama
giderlerine dahil edilir.

İki yıllık geçmişi olan bu sistem henüz tam anlamı ile
uygulamaya geçirilememiştir.

Türkiye Barolar Birliği olarak yasa değişikliğinin hazırlanması
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sırasında avukat olmayan kişilerin uzlaştırıcı olarak atanmasma ve ücreti savc ı
ya da hakimin takdir etmesine kar şı olduğumuzu ısrarla belirtmiş ancak sonuç
alaruamıştık,

Adalet Bakanlığı avukat olmayanların uzlaştırıcı olarak
atanahilmesindeki ısrarını bu konudaki yönetmelikte de sürdürdü ve 26.7.2007
tarihli Resmi Gazete'de yay ımlanan "Ceza Muhakenıesi Kanununa Göre
Uzlaştırnıamn Uygulanmasma İlişkin YönetmelilC'te hukuk fakültelerir ıden
mezun olanlar dışmda hukuk veya hukuk bilgisine programlarında yeterince yer
veren siyasal bilgiler, idari bilimler, iktisat ve maliye alanlarında en az dört
yı ll ık yükseköğrenim yapanlar ile hukuk dal ında yüksek lisans ya da doktora
yapmış olanların u7laştırmacı olarak görevlendirilmesine olanak tan ıyan
düenlemeyi de yapabildi. Neyse ki Danıştay Idari Dava Daireleri Genel Kurulu
elde sunduğumuz kararı ile Yönetmeliğin bu hükümlerinin yürütmesini
durdurdu.

2007 yilindà barolara göre uzlaştıncı olarak atanan avukat say ı larma
ilişkin  ekli liste uygulama ile ilgili genel bir fikir vermektedir.

e) "Hukuk Uyu şmazlıklarında Arabuluculuk Kanunu Tasarısı"

Adalet Bakanlığı tarafından 2004 yılında başlatılan çalışmalar
sonuçlanarak hazırlanan Tasarı, Türkiye Büyük Millet Meclisi'ne sunulmu ş
halen Adalet Komisyonunda incelennıektedir.

Tasarının havrlanmasmda Uncitral Model Kanun ve Avrupa Birliği
Direktif Tasarısı, Özel Hukukta Uyu şmazlik Çözümüne Ili şkin Alternatif
Usuller Hakkında Yeşil Kitap ile çeşitli ülkelerin Arabuluculuk Kanunlarmdan
yararlanıldığı belirtilmektedir.

Bu Tasarı genel olarak aşağıdaki düzenlemeleri içermektedir:

Arabuluculuk sadece, yabanc ılık unsuru taşıyanlar da dahil olmak üzere
tarafların üzerinde serbestçe tasarruf edebilecekleri i ş veya işlemlerden
doğan özel hukuk uyuşnıazlıldannda uygulanabilecektir.

Tam ehliyetli dört y ıll ık hukuk lisans eğitimini tamamlamış Türk
vatandaşları, yüzeli saatlik arabuluculuk eğitimi aldıktan ve Adalet
Bakanlığı 'nın yapacağı smavı başardıktan sonra arabulucular siciline
kaydedilerek çalışabileceklerdir.
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• - Hukuk lisans eğitimi almamış olanların aynca yüz saatlik temel,hukuk
eğitimi almaları gerekir.

- Sicili kayıtlı arabuluculardan olu şan ve bu unvanı kullanan yeni bir
meslek turu doğmaktadır.	 -

- Arabulucunun, Arabuluculuk Kurulunca onaylanarak yürürlü ğe giren
Arabuluculuk Asgari Ücret Tarifesindeki ücretini ve masraflarını taraflar
eşit olarak öder.

- Arabulucu reklam yapamaz.

- Arabulucu bu sıftla görev yaptığı uyuşmazlıklarda daha sonra
taraflardan birinin avukatı olamaz.

- Sadece uygun eğitimi almış ve sicile kayıtlı olanlar arabuluculuk
yap abileceklerdir.

- Arabulucular sidii Adalet Bakanhğı tarafından tutulacaktır. Hukuk İşleri
• Genel Müdürlüğü bünyesinde Daire Başkanlığı kurulacaktır.
Arabuluculuk Kurulu'na Türkiye Barolar Birli ği iki temsilci ile
katı lacaktır.

- Özel eğitim kurumları arabuluculara eğitim verebilecektir.

- Eğitim kurumlarının Adalet Bakanlığı 'ndan izin almas ı zorunludur.

-. Tarafların arabulucuya başvunııaları halinde, zaınanaşım ı ve hak
düşürücü süreler işlemeyecektir.

- Arabuluculuk faaliyeti s ırasında tarafların ve arabulucunun edindiği
bilgiler gizlidir. İleri sürülen belge ve bilgilere di ğer yargı mercileri
önünde dayanı lamaz. Bunlar mahkemeler tarafindan istenilemez

- Taraflar arabulucuyu reddedebilecelderdir.

- Arabuluculuk faaliyeti s ırasında tarafların ve arabulucunun edindiği
bilgiler gizlidir. Bu belge ve bilgiler yargı mercileri önünde kan ıt olarak
kullanı tam ayacaktır.

- Taraflar arasında anlşma sağlanırsa, arabulucu bir anlaşma belgesi

düzenler. Bu belge yetkili icra mahkemesine ibraz edilip, icra
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edilebilirliğine ilişkin bir şerli verilmesi istenilebilir, bu şerhi içeren
anlaşma belgesi ilanı niteliğinde belge sayılır. Mahkemeye başvurma

halinde maktu harç, belgenin mahkemeden geçirilmeden resmi i şlemlerde
kullanılması durumunda damga vergisi ödenir.

TASARININ KISA ELEŞTİRİSİ

Arabuluculuk sadece, yabanc ılık unsuru taşıyanlar da dahil olmak üzere
taratlarm üzerinde serbestçe tasarruf edebilecekleri i ş veya işlemlerden doğan
özel hukuk uyuşmazlıldarında uygulanabileceğine göre, Tasarı 'nın "Hukuk
Uyuşınazhklarıuda Arabuluculuk Kanunu Tasarısı" şaklindeki başlığı
değiştirilmelidir.

Arabuluculuğun avukatlar arac ılığıyla kunımlaştırilması sağlanmal ı dır.
Sadece hukuk eğitimi almış olanlar ve avukatlar arabulucu olabilmelidir.
Arabuluculuğun doğrudan Adalet Bakanl ığı 'na bağlı bir kartım olarak

düzenlemesi sakmcalı görülmektedir. Örgütlenmenin Türkiye Barolar Birliği ve
barolar bünyesinde yapılması gerekir.

Bugün ülkemizde avukatlık mesleğine girebilmek için bir y ı llık staj
dışında herhangi bir s ınav kojulu bulunmaz iken, dört yıll ık hukuk lisans
eğitimi sonras ı avukatlık ruhsat almış bir meslektaşımızın arabuluculuk
yapabilmesi için arabuluculuk smav ını başarma koşulu getirilmesini uygun
bulmuyoruz.

Tasarı "Hukuk fakültesini bitiren herkes avukat olabilir ancak arabulucu
olamaz." ànlay1şmdadir.

Yeni bi meslek türü yaratılmaktadır. Ancak arabuluculuk mesleği icra
edilirken arabulucunun başka işler de yapıp yapamayacağı belli değildir. Sadece
9. maddenin son flkrasmm "meflıum-u muhali?'inden bunun mümkün olduğu
anlaşılMaktadır. Arabulucu eğer avukat ise baktığı uyuşmazl ıkla ilgili olarak

daha sonra taraflardan birinin avukat olarak görev üstlenernez. 3 Ocak 2009
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EKLER

2007 Yılında Uziaştıntı Olarak Görev Alan Avukat Say ısı
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T.C.
DANI Ş TAY
İDARİ DAVA DAIRELERI
KURULU
ya İdrazNoZOOS/483

'Ceza Muhakemesi Kanununa Göre Uzlaş tınrıan ın Uygulanmasına ilişkin yönetrıeflk"In; CLnnhuriyet

savcıs, veya mahkernerıin görevlendinne yetkisi ile çelişki yaratacak şeldide ve ırziaştırma kurunıunu

niteliğine aylun olarak, uziaştınııac ı n ı n göreviend'ııiimnlnde, taraflano üzerinde anlaştıkian bir avulcat

yada hukuk öğrenimi görürnüş kişinin tercih edilebileceği yolundaki 13 maddesinirı t fı kıss ı ve bu
kuraiia liintisi bulunan 13. maddesinin 4. f ılozs ı iie 14. maddesinin 2. fılosamda; hukuk takülteterinden

mezun olanlar dışında hukuk voya hukuk biigisins proğranı lannda yeterince yer veren siyasal bilgiler,
idari bilimler, Iktisat ve maliye alaniannda en az dört yıll ı k yükseköğrenhn yapanlar Ile hukuk dal ında
yüksek lisans ya da doktora yapm ış oianların uzlaştınııac ı olarak görevlendirilmesine oianalc tan ıyan 15.

maddesinin (b) ve (e) benderinde; Ceas Muhske ııı esi Yasas ı'nın 251 maddesinin 16. fıkass ında

soruşbirna aşamas ında uziaştıınıaya ilişkin olarak getirilen kurais ı kovıiştunna aşamas ında da

uygulanmas ını öngören 25. maddesinin 3. hkraa ırıda hukuka ve Yasaya uyan ı k bulunmadığı hk.

İtirsa Edesı (Davacı)	 Islanbıd Barosu Başkani4

Ham Taraf (Dayalı).	 r Adalet Bakanl ığı - KARA
İstemi. özet Dan ıştay Onunnı DairesÇrıce verilen ve yürüfinarmin durdunjlınası

istaninkı adne iiln bulunan, 11.3.2008 gonil, E:20071li843 say ılı karara, davacı bw etmekle ve yürütmenin

durdu n.tnas ına karar vsrtıı eatni latsmekt'.
üznv TSR Iğitinı l ... Düıı csşi: Uavaoırıın Ilen ı n k ısmen kabul e<Slereiç 5271 zayi ı

Yasa ı m 253. maddesb'ıin 9. fıkras ı nda dLıraksanıaya yar brralrsnayacekaçe ııicta. Laştrınacıfl ın. FııJIL öğTanbıml

görmüş kişiler arasından da g ruvlenclri)eblleceŞni ıı beihtiimiş atmas ı karşısında, Vbnebm,etğbı 15. maddesinin

ve (c) berılie ıtnin yü ıütürneslriı atırduninus ı gerektiği duşüntimekledir.
Dan ıstav Savc ıs ı ... D£bıcaei İtiraz diiekçeskıde lui eünien nsdenier. Dan ıştay On ıa,caı

Dalresrnce verlen yüriitn ıenin durdurufrımaa ı istemini, reddiııe iişldn kararı n kaid ınimas ın ı gsrddkscek Meinde

görüiınsdiğ hıdısv. itirazı n reddi gerekeceği düşüntinmektedir.
TOPA M İ LLETİ ADINA

HOkom varan Daıışlay Idari Dava Dairsisri Genel Kunhiu'nca gereğ i görüş dG:
Dava, 28.72CC7 güniü, 28594 sayı l ı Resmi Gazewds yayımlanan. 'Ceza Muhakemsai Kanununa Göre

lJztaştınıı en ın Uygulanmas ı na ilişkin YönetncWı
-13. nmaddeshıin, ıezeflann üzerinde eriaşlıkian bir avukat ın ya da hukuk öğrenimi görmüş kişinin de

uzlaştınsao tısk göreviendlıhlnnesine olarak tanıyan 2. tlnas ı n ın.
13. maddesinin, haldmin davaya bakamayace ğı bahar ile taiaft ıziığı n ı şüpheyo düşürecek

nedenlerden dolayı reddinl gerektiren nsdenie ıüı dunnnhann tulaştımmeornın gö<tetendiutbnesi s ı rasında da

ditiçate ah ıııııasısm ı öngören; mEğer yandan uztaşhnTıacıyı bu hallerin varl ığın ı Cumhuriyet Ssvmsrna bldi ıınelde

yülcfrnlü ktaıı ; ancak taraflara, nzas ı varsa uzlaştunıaanem göShıe devam edebitınesine olarak sağlayan 4

fı lıras ınlıl,
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- 14. maddesj ı n, taraflar ı n üzertede anlaş tığı auğat ı n soruşturman ı n yapı ldığı yer barosuna kayıtl ı
olmas ı n ı n gereknıedtği; bu dunımde görevlarıdirmeıdn avı çatın bağh bubındu ğu bern tarafından yap ı lacağı
yolundaki 2. fı kras ı n ın,

-15. ınaddeslntn 1. fıkras ı n ı n, hukuk fakalteleıl ııde, mezun olanlar d ışında. hukuk veya hukuk bflglslne
programlar ında yeterince yer veren 4'asal b5giler, kart bifin ıler, iktisat ve Maliye alanlar ında en az döıt yitik
yüksek lisans ya de doktora yapm ış olanlar ı n da 1,ukığ öğ rerılml görmüş uziaştırmac ı' olarak kabul edildi ği ) ve
(c) benüettnin,

-25. maddesinin, mahkeme aşamas ında yap ı lanı uzlaşııa önerisinin reddediknesine karşın, taraflara,
Lısiaştıklar ın ı gösteren belge il, en geç duru şmanın sona erdiğirin ayldan ıp, hüküm verilmeden Onca mahkemeye
bağvurarak uzlaşl ıkiann ı beyan etme olana ğı geliran 3. flkraa ı n ın,

1ali ve yürütmenin durduruknas ı lstanı lyfe aç ı lmışt ır.
A ıtan bu dava sonunda. Danıştay Orıunmj Dairasfnbı 11.32008 gürdü. E2007/8843 say ı l ı kararıyla,

davan ın durumu ve ı işmazl ığı n hukuki nitafiğire göre, 2577 sayı l ı idari Yarg ılama UaulO Yasas ı 'n ın 27.
maddesinde öngörülen ko şullenn gerçekleşmediğk-ıb, anlaşı ldığı gerekçesiyle, yürütmenin durdurulmas ı
reddewmişltr.

Davac ı , anılan karara itiraz ebı,efle ve dava koııuşu yörsatmelik kurallann ı n yürotülrnesinl ıo
durdurulmas ına karar verikııeslnl istemektedir.

'Ceza M ıjlıakemesj lnuna,a Göre Uzta şbnnan ın Uygulanmas ına ilişkin Yönebneilk' 5271 aay ıb Ceza
Mukakemesi Yasas ı 'n ın 253. maddesi ve diğer yasalarda uzlaşma kapsam ında olduğu betriilen euar
bak ı m ı ndan, şüpheli veya san ık ile mağdur veya suçtan zarar gören gerçek ki ş i veya Özal hukuk tüzel l4Isl
aras ı nda uzlaşlıııııa işlendeıhı ln yapd ıııas ına i ıiş kin lerratan kapsamaktad ır. Bu çerçevede, sözü edilen
Yönetmeliğin dava korrusu edilen kuraltann ın hukuka uygtmiuğurnaı denetimi çm Öncelilde 5271 say* Yasan ın
253-255. rnaddate ıtııde düzenlenen 'uzla şt ımıa' kururnunun nitaliğ l ıün, yönteminin ve hukuksal aonugiann ın
üzerinde dunj!n ıas ı gerekmektedir.

Ceza sisteminde suç meğdurlannm yara ıla ın ın korunmas ı biçiminde ve gltlikçe güçlenen duyattı !ığın
gereğ i olarak, suça karşı yakıızca ceza yaptınmm ı rr uygulanmas ı yetevil görülma ınakte, suçtan kaynaklanan
zararı n giderfirnasi da Oneon kazannraklad ır. Bu noktadan harekete kimi suç flhllertyie am ınl ı olarak, eışın
işlenrnealnden sema dair Ile mağdur aras ındaki çekiş men ın uzlaşma yoluyla çözonılnımeslne olanak len ı rerak,
hem adaletin sağ i1rm,as ı , hem mağdunjn labıı in emaai, bern de yarg ı yStıin iş yükünün azalbimas ı araacış4a
uzlaşlııma kurumu gellşlirilniştir. Başka bir Ifadayla, uzlaşma yönee ııinde lail suçu lştediğ iıi ve bunun
aonırnkiuğunu kabul ederek suçları kayüan zararı gidermek auretyle toplumla bülürrşme olanağı n ı
kanvı rr.akra böylece razaland ı rman ın arçka,un ıslalıı blçinindeki temel amam elde edtmekle, ma ğdur Ise
uğ rsd ığr zarar ın gidertenest yol ı,la labnln edllaekie, sonuç olarak, ihlal edilmi ş hukuk kuratanmn geçerlii ği
mjrçLılarerak kamu yaran sa ğlandığı gibi, devlet hen yarg ılama faatyetinden, ham de suçluya yapt ır ım
uygulanmas ından kaynaldasıan bir çok hercamadını kurb.ıimaklad ır,

Ceza Muhakemesi Yasas ı 'n ı n bu kurumu düzenleyen 253-255. maddaleriyle;
- Uzleştım,a yolunun uygulanmas ı n ın ve aontıçland ı nlnsas ın ın faifı, ve ma ğdırrun Özgür IradeIerle

uzlaşmayı kabul ebmeleüıe beğ land ığı ,
- Suçtan kaynaldanan maddi ve manevi zarann giderilmesinin ço ğu zaman mtzakere'yl gereklirdl ği

rıoklas ı redaıı harekete, bu müzakereyl yöneterek sonuçland ıracak bir 'uztaşl ınnacı'n ın görevtendtıüneslı-ı ln
Öngörüldüğü,

- lizlaşl ı rma önerisinin kural olarak 'aoru şiunna aşaonas ı 'rela, ancak suçun uzla ş ma kapsam ında -
olduğunun kamu davas ın ı n açı lrnas ıı-ıdan sonra anlaşıbaas ı durumunda ise 'kovuşlurme aşamasında' da
yapılacağın ın bulirlildği,
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- Fail ta mağ durun, uzla ş ma önerisini reddetrr ıeleelne karşm, en geç iddlarıameslnln düzenlendi ği tarihe

kadar Ctm ı laııiyel savc ı s ı na başvurarak uzlaşükiar ın ı beyan alana olanaiviann ın korunduğu. bun ısıla birlikte

uzlaşman ı n kabul edilmesi, ancak t ızlaşrıraneı gerçelrieşınemesl dunimunda ise, tekrar ınlaşt ım,a 6neılsl

yap ılanıayacağ rn ı n ifade edi ığ l.
- Uzlaşman ı n sağland ığı haterde, filin edimini yerine gellrrneaine kadar kamu davaa ı rıın

sçıimaa ınıııııı üloııün aç ı ivianmaslnln eTlelenmasino, adInIn yerine geti ılWneai dunjnurıda kovuşlurmaya yen

olmad ığı naıdavanln dü şmesine karar verileceği; aksi dun£ıııı nda, yani edimirı yerine gelirllnıemesl hallrıde Isa

kamu davas ı n ı n açı iacağı n ıMıeivsnün açı idanacağı nm beittiidiğ i, görairrakted ı'.
Bu düzenlemeler dickale al ındığı nda. 'uztaşl ı rma'kını . Yasa'da suç sayılan filler ile s ın ırl ı olarak, suçun

işienlp, faiinln bıı iunrras ı Için za muhakemeslnin ba ş latemaa ı ndan sonra, (alIn aJ.ıçu kabullw,me ve auçian

doğan saTan karşı lama, suçtan zarar gdrenin ise bu zarannm giderilmesi ko şuluyla filin ceza yapt ı nmlanrıdan

kurtulmas ı blenc*,e bağ l ı olarak yünütüldüğ ü; bu halyle ceza sonştıjrrnas ımwlcovuŞturflı aslnl ıı askıya al ınmas ına

ve uzlaşmanın sağ lamnas ı ve buna göre de fiili suçtan kaynaklanan zararlan gate ımeai durırıllflda ceza

sorvştumıss ı n ı rıilcovuştıirnıas ın ın ortadan kald ınlınası ne yol açtığı anlaşı lmaktad ı r.

5271 sayı l ı Yasayla, uzlaşman ın suç say ılan filin rıilerğ inln. Itü ne zarar aras ındaki neden-sonuç

aşkinlrin. gerçek zararın beildennealüi de gerektirdiği diduate alınarak fal ile mağd ı rr aras ındaki uzlaşman ı n,

daha doğnısu uziaşl ı rınan ın, sorrışürıne aşamasında Cunılıuıtyet savc ı s ı . kovuştunna aşamas ı nda as mahkeme

taralindan gerçekia şürlirneal öngörölanüş ; nynce bu faaliyeflerin avukat ya da hukuk ö ğrenimi görmüş kişiler

aras ından görevlendi ıilk uzlaşt ı nnacı tarafı ndan yap ılabllmaskıe de olanak tan ınm ıştır. Ancak bu duuumunda

uzlaşt ı nnacmm, uzlaşlırına görevini Ostiandiği Cumhuriyet savas ı ya da adli yarg ı haldü*ıde aranan rütetidero

satIp olması n ın gerektğinde duraksarna yoktur. Nitekim bu neda ııla. CO2a Mutıakamesl Yasaarn ın 253, ve bu

maddeye yallanada bulunan 254. maddesi gere ğince, ıizlaştııınaon ın avukat veya hukuk öğrenimI görmü ş klşter

arasından CunıhUahret aavasi ya da matılçame tamtaıda, görevlerdıibsesi esası benhnsenmlŞ yarg ım davaya

balcarnayara ğı haller le roddi nedenlerinin uziaşllrmac ın ı n göıovterCi ıflrfleai s ıras ı nda de gözönıünde

bulundu ıulaceğı belirtilmiş; öte yandan 5271 say ı l ı Yasan ı n 253. maddesinde 6.12.26 günlü, 6M say ı l ı

Yasaya yap ı lan dbğ işldnde fafi ve meğdııtun bir avukat üzarbıde arılsşrnasC yöntemlyle uziaşımııac ın ı n

betlılenmesi esas ından varçeçilrıılşlir.
Yap ı lan bu eç ıida ıralar karşı s ında. YaneftııaWn, Cumhuıiyet savcısı veya mahkenıenln görevlendimıe

yetkisiyle çelişki yaratacak btçhııde ve uzlaşt ı rma kurumueun niteliğ ine aylcını olarak, tmiaşbrrnac ın ı n

görevlandirtmesinde tarelsıın ùbufircie anlaştikian bir avukat ya da hukuk öğrenimi görınüş kJşInhı tercih

edilebileceği yolundaki 13. maddesinin 2. fı kıss ı ile Imldmin davaya bakasııayceğı ve larsfs ıdığın ı şüpheye

düşürecek halarlıı uzlaşt ırmac ı yönünden de varl ığı na karşın uzlaşflıtnacn ı n taratlarin imzasıyla gtrarb ıl
yapmaama veya sürdanneaine olarrak tan ıyan 11 maddaüin 4. fiksaa ında ve tarafiann üzeıirıde anlaştığı

avukat ı n sanışturnsmn yap ı ld ığı yer barosuns kayıtlı olnıassn ın gereksnedlği. bu durumda göre*rClrmenkı

avukat ı n bağlı bulunduğu baro tarafından yapılacağı ycIundid 14. maddesirün 2. fikrasanda hukuka ve Yes4a

töart ık taıtuuııamaktad ı r.
Ykıe yukanda yap ılan açdda ıraiann yan ı s ı ra 5271 sayı l ı Yasanın 253. maddesirdn a fılcraa ı nda

dıiralrsemaya yer b ırsimiayacak açıkiikta, ıataştrmacnn hulcL ık öğre ıinıl gönııüş dolayıs ıyla hu ıatç

taküteskıden mezun olmuş kişiler araamden de görevlend'sılebileoeğtn'm belirtilmiş olmas ı karşı s ı nda,

Yönetmelğbı 15. maddesinin, hukuk fakülteiezlnden rnmujn olanlar d ışında hukuk veya hukuk biltislne

pmgramlaıında yeterince yer veren siyasal btlgllar idari bitenler, lic ılsat ve maliye aiaıünnda en as dört y ıllı k

yüksek öğrenim yapa,ier Ile htdctic dal ında yüksek ilsare ya da doldora yapm ış olenlann "uziaşbrmac olarak

gğravlerı* ııesine olanak tan ıyan (z) ve (c) benlisrinin da Yasaya aşk ı n olduğu sonummna tiaşı lınaktad ır.

RAPOR

309



ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

Yönekyıeliğln 25. maddesinin, dava konusu edilen 3, f ı lcas ı nda ise, 'Mahkeme aşamas ı nda yap ı lan
uzlaş ma telcifi reddedihı,esine rağ mar taraflar uzleştı lılarmr gösteren belge ta en geç duruşman ın sona erdiğinin
aç ı trian ı p, hüküm verilmeden dnca matçe ıneye başwrarak uzlaşl ıkların ı beyan edebirırler." kural ı yer almaktad ır.

5271 sayıl ı Yasan ın Mahkeme tarafından uzlaşt ırma" ba şl ı kl ı 254. maddesii ı ln 1. fıkms ında, kamu
dovae ın ın açdnıasmdan sürte. kovu şnunna konusu suçun uzla şma kapsam ında olduğunun anla şı lrrras ı
du ıurrıunda ıalaşt ı rma Iş lemlerin ın 251 mad ıtede gösterilen eaas ve usule göre mahlcen ıe tarafından yap ı lacağı
beltrlikıı işür. Yolamada bulunula, 253. niaddede laa soru şturma aşamas ında uzlaşl ı rrnan ın esas Ve usufle ıt
düzanlenmi şlir. 253. maddenin 13. f ıkras ında. Ledaşt ırınana, sorsjçsvz kalmas ı halinde tekrar uzlaştınna yoluna
gldtameyetağı bell ılllnı iş ise de, 10. fıkıasrnda, uzlaşma tektfielrs reddolmestne ra ğmen şüpheli ıle mağdunm
veya suçlan zarar görer ıjo uzlaşlı kların ı gösteren belge Ile en geç iddianamenl ı, düzenlendiği tatile kadar
Cumhuılyei savas ına başvurarak uzlaştık ıann ı beyan etmeleri, dolayısıyla uzlaşman ın hukuki sonuçlanndan
yararlananalar ı olanağı korurttuşlur.

GöıüIdOğO üzere, Yönetneliğln 25. maddesinin dava konusu erten 3. f ı tcrastyta. 5271 say ıh Yasan ın
253. maddes ın ı n 1& fıtaarnnda eonıştriıma aşamasında uzla şürrrmya aşkIn olarak geilrten kuraim, Yasan ın 254.
maddesinde 253. maddeye yap ılan yoflarnadan harakefle, kovu ştunııa aşamas ı nda da uygulanmas ı
öngörUmüşW

Ark 5271 say ı l ı Yasan ı n 254, maddesi kowşlunsa aşamas ı uzlaşl ırmay ı düzeııledğladeı
soruştum,a aşamas ında uzlaşl ı rrnays liişk ı n kurata ım hangtleıtıtn koviişlunna aşamas ı nda uzlaştınas içln
ıö'gLıtanacağın ın, başka bir ifadeyle 253. maddeyis yap ı lan yollamanrn kapsam ın ın. tadaşhımaıırn niteliği, tketeıl
ve hukuksal scrıuçiann ın da dikkate alınarak ceza mahkaıneafrce balitleneceği açıktır. Bu halMe, daml ı idarenin,
5271 say,lı Yegane 253. maddesinin 24. tık,asmda yer alan 'tizlaştımıanm uygularsnaa ına Sişliin hususlar
yönelıaellıde düzanhnir7 kural ına dayanara yarg ı yerinin dagerlenCirdeceCi bir konuyu, yani YSWh ı n 254.
maddesinin 1. fibas ı nda yer San yollaman ı n anlam ını ve kapsam ıru idari Işlamle baihlemesinde hukuka ve
Yasaya tıygurduk beluranameklad ı r.

Aç ıklanan nede ıgerle, davacı n ı n Iliraz ın ı n kaintılüne, 26.7.2007günl0 26594 aayrl ı Resnıı Gaztede
yayımlanan "Ceza Mttıakamesi Kanıjnuna Göre Uzlaşbm,arnn Uygula ıvnaa ına IlIşirin Yönetınohirh, 13.
nraadesinın 2. ve 4. Stalan ila 14. maddesSn 2. fikras ı n ın yü101mesinin durdunilmas ı na oyçüduğu Ile 15.
maddesinin t, fiicasm ı n (b) ve (e) benfleıi ile 25. maddesinin 3. f ı laas ın ın yürtdülrriesinin du ıdLnvlrnaama oyblrIlğ i
H. 15.520 gününde <arar verildi.

KARŞI OY
X- 2577 say ı l ı idari Yarg ılama lJsıı lü Yasas ı 'tıın 27. maddesine göre ancak idari I şlens ın uygıiıannaa ı

heıinde telafisi güç veya imkans ız zaraılann doğmas ı ve idari Iliensin açı kta hukuka oyic ın olmas ı şartlar ın ın
bfrlikte gerçekleşmesi dınuımında yürütmenin dundurutnras ı na karar verilebltr.

'Ceza Muhakenıesl KanunLına Göre Uzlaşlırman ın Uygulanmas ına irışldn Yönetmelikin 13. maddesini,
2. ve 4. fı kreları ile 14. ırıaddealnb, 2. fhluas ı yönünden yürütmenin durdurulması karon verilebimeal için Yasan ı n
aradığı koşullar ı n gerçelçleşn,emlş olduğu, bu nede ıü davac ın ın, Dan ıştay Onun ı Dairesl'riln yaütıne ıı ln
durdunjırıas ı istemini, reddi Icarenrun bu bölümüne ilişkin Itirazın ı n reddi gerektiğ i oyuyla karara karşıy ız.

RAPOR

310



ON ALTINCI BARO BAŞKANLARI rownı s ı

Türkiye Barolar Birli ğ i Ba ş kanl ığı

• TÜRKİYE BAROLAR BİRLİĞİBAŞL4NJJIFNINYEREL SEÇİME KAZILACAK

BELEDİYELERJN BELİRLENMESİ TARTIŞMALARI NEDENİ İLE KAMTJOY(JAÇIKLAMASI

Türkiye Barolar Birliği, 29 Mart 2009 Pzar günü yap ı lacak yerel yönetimler seçimlerine
katılacak belediyelerin belirlenmesi nedeni ile yüksek yarg ı organları arasında başlatılan tartışma
lcajşısmda aşağıdaki görüşlerini kamuoyu ile paylaşmayı gerekli gĞnnüşttlr

Öncelikle belirtilmesi gereken bütün bu tartışmalara siyasi ilctidarm tüzel ldşillklerinin
kaldmlmasm ı gerekli gördüğü belediyeler hakkında Belediyeler Yasas ı nın 11. maddesi gereğince
i ş lem yapmak yerine, özel yasa ç ıkararak 862 belde belediyesini heılıangi bir gerekçe göstenneden
"bir kalemde' kapatmas ının neden olduğudur. Siyasi iktidar, Parlaınentodaki say ısal gücü ile
Yasadaki sürecin tamamlanmasına olanak tan ımamıştr. Oysa daha dün (24 Aral ık 2008) bu
tartışmalar yaşanırken, Resmi Gazetede üçlü karan ıame ile Bursa İnegöl Alaııyıut Belediyesinin
tüzel kişiliği bu yöntemle kalde-ılasak İııegül Belediyesi smırlan içine katılmasına karar verilmiştir.

Demokrasinin en temel lcoşııhı olan 'eı*ler ayrımı " fiilen ortadan kald ırı lıp yürütme ve
yasama erkleri siyasi iktidar bünyesinde birleştirilince, yasama organ ının yapamadığı denetimi yargı
eılci yapmaktad ır. Tüzel kişililderini devam ettiremeyecek belediyelerin belirlenmesi sürecinde de bu
yaşaıuıuş sonuçta Anayasa Mahkemesi, Dan ıştay ve Yüksek Seçim Kurulu denetimi devreye
gitarı iştir.

Yürürlükte olan yasayı uygulamak yerine bunun ııygutanrnasmı engellemek üzere yeni bir
yasa ç ıkanlmca, bunun denetimine ili şkin yargı kararları da hukuksal yarma tartışmaları arasında
toplumsal gerginli ği gideremernekte tersine, sisteme olan güven sars ılınaktidır.

Anayasa Mahkemesi'nin 862 belediyenin tüzel kişiliklerinin kald ırılarak köye
dönüştortllmelerine ilişkin Yasanın Anayasaya aykırı olmadığına karar verirken bn Icarardan
etkilenecek belediyelere dava açma ko şulu ile istisna getinnesi hukuki taıtışınalan başlatınıştır.
Sonucu belli olmayan bir davay ı açmış olmanın "knzanılmış hak, oluşturmas ı ve Anayasaya
aylonl ıklane ilgisi vardı r?

Ya tutana mantığı ile adrese dayal ı nüfus sayımı ve Içişleri Bakanlığı genelgesi aleyhine dava
açan ve açmayan belediyelerin hukuki durumunu değerlendiren Danıştay, taridye İstatistik
Kıjıuınunca gerçekleştirilen adrese dayal ı nüfus sayımı sonuçlarının Resmi Gazetede
ytytmlanrnadığırn, ilgili belediyelere tebliğ edilerek sonuçlara itiraz veya iptal davas ı açnıa imkanı
tanıınadığmı ve yasan ın iptali istemiyle Anayasa Mal ıkemesine doğrudan başvuru hakkının da
oloıadığm ı değerlendirerelç Anayasa Mahkemesi kararmm hak kayb ına uğrataağı belediyelere dava
açma olanağı tanı m ıştır.

Anayasa Mahkemesi kararı ile başlatılan hukuki - tartışmalarda gelinen noktanm
değerleadirilınesinin Anayasa llılaline kadar götürüldü ğü Başkanl ık açıklamas ında belirtilen
görüş lere katı lımyorun

Bir kez daha eksiksiz demokrasinin temel koşul ıınam erkler aynmının gerçek anlamı ile
uygulanmas ı olduğunu, bu gerçekleşmedikço siyasetin yargısallaşmas ı"na örnek oluşturacak daha bir
çoktartsşmayı yaşayacağımızı ve bundan denıokratildeşme süreciınizin zerar göreceğiııi hatırtatıyonız.
25.122008

TOItKIYE BAROLAR BIRLIĞİ BA$ICANLIĞI

Adres: Oğurlar Malı. 1366.Sokak No:3 06520 Balgat - ANKARA
Tel :0(312)2878790(PbZ) 	 Faks :O(312)2865565

taternet Adresi : www.barobirlils.org.fr iletişim : www.barobirlikorg.trrıletisim
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Türkiye Barolar Birli ğ i Ba ş kanl ığı
Ankara 3011212008

KAMUOYU AÇIKLAMASI

Dünyada hiçbir ülke tarafından bağımsız bir bölge olarak kabul edilmeyen ve gelece ği
İsrail ile Filistin devletleri, aras ında bir anlaşma ile saptanabileceği kabul edilen Gazze, İ srail
tarafindan gerçekleştirilen son saldırı ile büyük bir dram, vah şet ve acımasızlak yaşamaktadır.

İsrail, Hamas örgütüne gözdağı verme amacıyla üç günden beri Gazze'ye yo ğun hava
saldırılarında bulunmaktadır. Bu salduılarda ölçüsüz kullanılan lazer güdümlübombalar
çoğunluğu çocukç kadın ve silahs ız 350'ye yakın masum sivil halkın ölümüne ve 1500 ki şinin
yaralanmasma sebep obnu ştıır.

Başta çocuklar olmak üzere masum halk ın yaşadığı bu drama yol açan ötçüsüz ve orantısaz
saldırının hiçbir bakIr nedeni olamaz. Bu ba ğlamda, Gazze'de bütün dünyan ın gözleri önünde
katliama varan şiddeti uygulaya ıalaran yarattığı dayamlınaz vahşet karşısında yaptınnısız ve suskun
kalmanın bir insanl ık suçu olduğuna inanıyoruz.

Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi Gam sald ırılan ile ilgili atarak İsrail tarafından
yap ılan saldırıların "derhal durdurulmas ını ve Gazze kapılarının yanItın araçlarına aç ılmasını"
talep e ıiş ise de bunun yeterli olmad ığı görülmüştür. Ortadoğu'da kalıcı banşın sağlanamamış ve
bölge halkına kendi yıırtlannda barış ve özgürlük içinde yaşama hakkınm bugüne kadar tanınmamış
olmasından başta Birleşmiş Milletler olmak üzere tüm uluslar arası örgütler ve devletler
sorııniludıır.

Türkiye Barolar Birliği, kadı n, çocuk ve silahsız sivilleri doğrudan hedef alan ve
etkileyen, ölçüsüz mıara uğratan saldınlann derhal durdunılmasım, savaşın da bir hukuku
oldıığumııı İsrail devletine hatarlat ılmasım ve gerekli önlemlerin al ımnasmı tüm dünya ülkelerinden
ve dünya ban şından sonnulu uluslararas ı kuruluşlardan önemle talep eaektedir.

"Yurtta Barış Dtbıvada Barış" istiyor, hiçbir gerekçenin hakl ı gösteremeyece ği Gazze
ıkatliamını nefretle kmıyonız.30. 12.2008

SaygılannıızLa.

rÜpxlyz BAROLAR BİRliĞİ

Adres: Oğıazlar Mah. 1366. Sok. No:3 06460 Balgat - ANKARA
Tel ı 0(312)2925900 Faks:0(312)2865565

latenıet Adresi: www.barobirlilco ı'g.tr İletişim: www.barobirllkorgirrıletislm
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